
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ. Ρ. Ζήση και Α. Περ-

λεπέ-Σηφουνάκη, σελ. 6416, 6435
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 2ο Γενικό Λύκειο Ταύρου, το 90ο ∆ηµοτικό Σχο-
λείο Αθήνας, το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Κρυονερίου Αττικής,
το 58ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πάτρας Αχαΐας και το 2ο Γυµνάσιο
Άργους Ορεστικού Καστοριάς, σελ. 6426, 6430, 6435, 6438,
6442

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6422, 6448, 6449

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6405
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

6406-6413
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 30 Απριλίου 2010, σελ. 6442
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την ει-

σαγωγή αλλογενών Ελλήνων πολιτών στις στρατιωτικές σχο-
λές, κ.λπ., σελ. 6414

β) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i. σχετικά µε τη στέγαση των ιατρικών υπηρεσιών του κα-

ταστήµατος ΙΚΑ Σερρών στις εγκαταστάσεις του πρώην Νο-
µαρχιακού Νοσοκοµείου Σερρών κ.λπ., σελ. 6416

ii. σχετικά µε την αποκατάσταση της εύρυθµης λειτουρ-
γίας του Νοσοκοµείου Λευκάδας, την ανάκληση των παραι-
τήσεων των δέκα γιατρών κ.λπ., σελ. 6417

γ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων:
i. σχετικά µε τα δίκτυα αποχέτευσης λυµάτων του Θριά-

σιου Πεδίου κ.λπ., σελ. 6419
ii. σχετικά µε την έγκριση µελέτης για το λιµάνι Σιγρίου Λέ-

σβου κ.λπ., σελ. 6420

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου

της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης: «Ρυθµίσεις για τις εργασια-
κές σχέσεις στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα, στη βάση της
αρχής της πλήρους και σταθερής δουλειάς για όλους µε δι-
καιώµατα». (Μονιµοποίηση των συµβασιούχων ορισµένου και
αορίστου χρόνου και των συνδεοµένων µε συµβάσεις έργου
που υποκρύπτουν σχέση εξαρτηµένης εργασίας, καθώς και
των απασχολουµένων µέσω προγραµµάτων stage στο δη-
µόσιο τοµέα-Κατάργηση των προγραµµάτων stage στο δη-
µόσιο και ιδιωτικό τοµέα-Ρυθµίσεις για τις συµβάσεις
ορισµένου χρόνου στον ιδιωτικό τοµέα-Κατάργηση των ελα-
στικών εργασιακών σχέσεων στο δηµόσιο και ιδιωτικό
τοµέα)», σελ. 6423

2. Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Επιτάχυνση της
ανάπτυξης των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας για την αντι-
µετώπιση της κλιµατικής αλλαγής και άλλες διατάξεις, σε θέ-
µατα αρµοδιότητας του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής», σελ. 6448
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Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
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ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ. 6416, 6417, 6418
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν., σελ. 6421, 6422

Γ. Επί της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουρ-
γείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης:

ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 6428, 6429, 6430
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 6438, 6439, 6448
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ Σ., σελ. 6423, 6446
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 6434
ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Γ., σελ. 6426
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ., σελ. 6435, 6436, 6445
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ., σελ. 6430, 6444
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ. 6446
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 6437
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Ν., σελ. 6433
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ. 6440, 6441, 6442,

6447, 6448, 6449
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ. 6435, 6445
ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ Ο., σελ. 6425
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 6442, 6443, 6444,

6448
ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ Μ., σελ. 6432, 6433
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Αθήνα, σήµερα στις 29 Απριλίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
09.31’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Σπυρίδων Γαληνό,
Βουλευτή Λέσβου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Αρτοποιών Νοµού Τρι-
κάλων ζητεί να µη τροποποιηθεί το άρθρο 5 του Νόµου 3526/07.

2) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Σωµατείων Πωλητών Λαΐκών Αγορών διοαµαρτύρεται
για τη διαφορετική φορολογική µεταχείριση των απασχολούµε-
νων στις Λαΐκές Αγορές κ.λπ..

3) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος των εν
Αττική Κυµαίων ζητεί τη συνένωση του δήµου Κύµης µε τους δή-
µους τους οποίους συνορεύει και µε έδρα την Κύµη.

4) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γλυκός, εκπαι-
δευτικός διατυπώνει τις απόψεις του για τις αποσπάσεις και τις
τοποθετήσεις των εκπαιδευτικών.

5) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία εκπαιδευτικοί µε ανα-
πηρία 67% επιτυχόντες σε διαγωνισµούς του ΑΣΕΠ ζητούν το
διορισµό των εκπαιδευτικών µε ποσοστό αναπηρίας 67% σε προ-
σωποπαγείς µόνιµες θέσεις στην πρωτοβάθµια και δευτεροβάθ-
µια εκπαίδευση.

6) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Περιφερειακή
Ένωση Κεντρικής Μακεδονίας του Πανελλήνιου Σύνδεσµου Τυ-
φλών ζητεί την εκχώρηση της αρµοδιότητας της Σχολής Τυφλών
στο Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης.

7) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελευ-
θέρων Επαγγελµατιών Ηλεκτρολόγων - Θερµοΰδραυλικών -
Τεχνικών Καυστήρων Ν. Εύβοιας και Νήσου Σκύρου διαµαρτύ-
ρεται για την άρνηση θεώρησης βιβλίων από τη ∆ΟΥ Κύµης,
στους ασφαλισµένους του ΟΓΑ επαγγελµατίες της περιοχής.

8) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παπαναγιώτου
Κωνσταντίνος διατυπώνει τις απόψεις του για την κατάρτιση των
νέων δήµων στο Νοµό Φθιώτιδας στο πλαίσιο του «Καποδί-
στριαΙ».

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγγελία της
ΠΑΕ Παναχαΐκής για στηµένα παιχνίδια.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό Συµβούλιο του ∆ήµου Μό-
βρης Αχαΐας ζητεί τη δηµιουργία δύο δήµων στη δυτική Αχαΐα.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆ύµης Αχαΐας ζητεί την άµεση
καταβολή στους ΟΤΑ των χρηµάτων που χρησιµοποιούνται κυ-
ρίως για τη µισθοδοσία των ∆ηµοτικών Υπαλλήλων.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Συνταξιούχων
ΟΤΕ ζητεί την κατάργηση του άρθρου 4 του Ν.3833/2010.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Κατασκευαστικών Οικοδοµι-
κών Έργων Πελοποννήσου και δυτικής Ελλάδας ζητεί την τρο-
ποποίηση του άρθρου 3 του φορολογικού νοµοσχεδίου.

14) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ελλείψεις
προσωπικού του Ακτινολογικού Τµήµατος του Γενικού Νοσοκο-
µείου Τρικάλων.

15) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ταχυδροµικών Νοµού Κυ-
κλάδων ζητεί την κάλυψη των κενών θέσεων στα καταστήµατα
ΕΛΤΑ του Νοµού Κυκλάδων, µε αντιρρησίες συνείδησης.

16) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία η Ένωση Ξενοδόχων Νάξου ζητεί την
πύκνωση των ακτοπλοΐκών δροµολογίων από και προς τη νήσο
Νάξο.

17) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Κρητών Σύρου
ζητεί την επαναδραστηριοποίηση της ακτοπλοΐκής γραµµής
Θεσ/νίκη - Σποράδες - Κυκλάδες - Κρήτη.

18) Η Βουλευτής Μαγνησίας και Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής
κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ανα-
πτυξιακός Σύλλογος Αγίου Λαυρεντίου ζητεί την κατασκευή οδι-
κών έργων σύνδεσης του Αγίου Λαυρεντίου Μαγνησίας µε το
Χιονοδροµικό Κέντρο Αγριόλευκες.

19) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελένη Σταµατοπούλου - Πολυ-
δωροπούλου ζητεί τη λήψη µέτρων στήριξης των πολύτεκνων
εκπαιδευτικών.

20) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία Πολύτεκνοι Εκπαιδευτικοί διαµαρ-
τύρονται για την προτεινόµενη αλλαγή του συστήµατος
πρόσληψης των πολύτεκων εκπαιδευτικών στη δηµόσια εκπαί-
δευση.

21) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μενηίδος Πέλλας ζητεί
την άµεση αντιµετώπιση του προβλήµατος των ακρίδων που
πλήττουν τις καλλιέργειες της περιοχής του.

22) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Έδεσσας Νοµού Πέλλας
ζητεί τη συνένωσή του µε το ∆ήµο Σκύδρας.

23) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Παραγωγών
εκτός Εποχής Κηπευτικών Ιεράπετρας ζητεί να γίνει µόνο για
φέτος χρήση του έντυπου «Ε1» του 2008 κ.λπ.

24) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μαλακασίου
Τρικάλων ζητεί τη σύνταξη Ειδικής Περιβαλλοντικής Μελέτης και
Σχεδίου ∆ιαχείρισης της περιοχής Natura Ανήλιο - Κατάρας.

25) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Αρτο-
ποιών Τρικάλων ζητεί να µη τροποποιηθεί το άρθρο 5 του
ν.3526/07.

26) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Επιτροπή προώθησης ως Ηµέρας Μνήµης
για τους Ανατολικοµακεδόνες θύµατα κατά την περίοδο της
βουλγαρικής κατοχής 1916-1918 ζητεί να καθιερωθεί η δεύτερη
Κυριακή κάθε Σεπτεµβρίου ως ηµέρα µνήµης των Ανατολικοµα-
κεδόνων θυµάτων από τις τότε βουλγαρικές αρχές κατοχής
1916-1918, µε εναρκτήρια εκδήλωση την Κυριακή 12 Σεπτεµ-
βρίου 2010.

27) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια ‘Ενωση Ιδιωτικών Φορέων
Πρωτοβάθµιας Φροντίδας Υγείας ζητεί να ληφθούν µέτρα στή-
ριξης των επιχειρήσεων πρωτοβάθµιας περίθαλψης.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί τη λήψη µέτρων για την
προώθηση και προστασία των εξαγωγών αγροτικών προϊόντων.

29) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μαλακασίου Τρικάλων ζητεί την

σύνταξη της ειδικής περιβαλλοντικής µελέτης και του σχεδίου
διαχείρισης της περιοχής Natura 2130006 GR Ανήλιο-Κατάρας.

30) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Οι Ιδικτήτες επιχειρήσεων στις
οικοδοµές ∆ελφών 58 και 60 Θεσσαλονίκης διαµαρτύρονται για
την τοποθέτηση υφασµάτινου παραπετάσµατος στα ήδη τοπο-
θετηµένα µεταλλικά πλέγµατα µπροστά από τα καταστήµατά
τους.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους
ελεύθερους χώρους παραλίας που θα αποδοθούν στο ∆ήµο Πα-
τρών Αχαΐας µε την προγραµµατική σύµβαση για το θαλάσσιο
µέτωπο.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κα-
ταγγελίες για προµήθειες µέσω της Γερµανικής Εταιρείας
«FERROSTAAL» από το ΥΠΕΘΑ.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις επι-
καλύψεις των αρµοδιοτήτων των Υπουργείων.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο καταγγέλλεται η συ-
νεργασία στελέχους του Υπουργείου Ναυτιλίας µε
επιχειρηµατίες.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους λό-
γους που δεν επέτρεπαν τη συνέχιση του έργου κατασκευής της
µίνι περιµετρικής Πατρών Αχαΐας.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο καταγγέλλονται ελ-
λείψεις και ατέλειες στην εκβάθυνση του λιµένα Κατάκολου
Ηλείας.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο περιέχει καταγγελίες
κατά του ∆ηµάρχου Ν.Ιωνίας Αττικής .

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο καταγγέλλεται η έκ-
δοση πιστοποιητικών από Πολυτεχνικές Σχολές περί ισοδυναµίας
του πτυχίου µηχανικού µε µεταπτυχιακό τίτλο master.

39) Οι Βουλευτές Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ και
Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Καφεπωλών και
Καφετεριών Νοµού Καβάλας διαµαρτύρεται για την επιβολή απο-
ζηµιώσεων, από την Κτηµατική Υπηρεσία Καβάλας, για αυθαί-
ρετη χρήση τµηµάτων της χερσαίας ζώνης του λιµανιού της
Καβάλας, αν και τα τµήµατα αυτά τους τα έχει εκµισθώσει για
χρήση ο Οργανισµός Λιµένα Καβάλας.

40) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στο Πρό-
γραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι» Νοµού Καρδίτσας ζητεί την απρό-
σκοπτη χρηµατοδότηση της συνέχισης του προγράµµατος
και τη διασφάλιση της εργασίας των µελών του.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 6510/23-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ροντούλη Αστέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/8690/336
14-04-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

6406 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΘ’ - 29 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6407



2. Στην µε αριθµό 7843/22-03-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΦ./Κ.Ε./709/229/14-04-2010 έγγραφο από την
Υφυπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:

6408 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 7984/23-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουβέλη Φώτιου - Φανούριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
οικ.9194/14-4-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,

Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη
απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΘ’ - 29 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6409



6410 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 8031/24-03-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

7017/4/10990/14-04-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Προ-
στασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΘ’ - 29 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6411



5. Στην µε αριθµό 8188/26-03-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Βελόπουλου Κυριάκου, Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου, Πολα-
τίδη Ηλία, Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη, Ανατολάκη Γεώργιου,
Μαρκάκη Παύλου, Παπανδρέου - Παπαδάκη Ουρανία, Χρυσαν-

θακόπουλου Αλέξανδρου, Κοραντή Ιωάννη, Ροντούλη Αστέριου
και Πλεύρη Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/174/ΑΣ361δις/
14-04-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:

6412 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΘ’ - 29 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6413



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη θα συζητηθεί η µε αριθµό 712/26.4.2010 τέταρτη επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας,
σχετικά µε την εισαγωγή αλλογενών Ελλήνων πολιτών στις στρα-
τιωτικές σχολές κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κοραντή έχει ως εξής:
«Πλειάδα αντιδράσεων, αρνητικών και ειρωνικών σχολίων από

την κοινή γνώµη, όπως διερµηνεύονται από τα Μέσα Μαζικής
Επικοινωνίας, προκάλεσε η απόφαση του ΥΠΕΘΑ να παραχωρή-
σει το δικαίωµα εισόδου στις παραγωγικές στρατιωτικές σχολές,
σε όλους όσοι έχουν ελληνική ιθαγένεια, ανεξαρτήτως εάν είναι
Έλληνες στο γένος, µε τη δικαιολογία ότι η τελευταία αυτή προ-
ϋπόθεση ισχύει, κατά το Σύνταγµα, µόνο για την εκλογή στη θέση
του Προέδρου της ∆ηµοκρατίας. Η απόφαση αυτή σηµαίνει ότι
αλλογενείς και µάλιστα προερχόµενοι από χώρες εντελώς δια-
φορετικής εθνολογικής, θρησκευτικής και πολιτισµικής υφής από
την Ελλάδα θα µπορούν, αποκτώντας την ελληνική υπηκοότητα,
βάσει παραδείγµατος χάριν του προσφάτως ψηφισθέντος νόµου
να καλούνται, εφόσον βεβαίως πληρούν τις λοιπές προϋποθέ-
σεις, να πολεµήσουν για την πατρίδα.

Πώς, µε βάση µία γνωµοδότηση του Συνηγόρου του Πολίτη;
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Πώς προδιαγράφετε µε βεβαιότητα ότι ένας ελληνοποιηµέ-

νος αλλοδαπός θα υπερασπιστεί µε το αίµα του τη νέα του Πα-
τρίδα και όχι την παλαιά;

2. Ποιες είναι άραγε οι επείγουσες ανάγκες που επέβαλαν την
εσπευσµένη λήψη αυτής της απροσδόκητης απόφασης, χωρίς
να έχουν µελετηθεί οι συνέπειές της;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κοραντή θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Εθνικής Άµυνας κ. Ευάγγελος Βενιζέλος.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):

Κυρία Πρόεδρε, το Σύνταγµα της χώρας που προβλέπει την ισό-
τητα των Ελλήνων πολιτών στα δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις
δεν τελεί ούτε υπό αναστολή ούτε υπό την αίρεση της ωρίµανσης
των πολιτικών και κοινωνικών αντιλήψεων.

Οι Έλληνες πολίτες, αφ’ ης στιγµής αποκτήσουν την ιδιότητα
του Έλληνα πολίτη, είναι ίσοι, έχουν συνεπώς δικαίωµα πρό-
σβασης στην Ανώτατη Εκπαίδευση και στη στρατιωτική εκπαί-
δευση, µπορούν να εισαχθούν στο Σώµα των Ελλήνων
Αξιωµατικών, όπως εντάσσονται γενικότερα στο Σώµα των Ελ-
ληνικών Ενόπλων ∆υνάµεων, γιατί ένα παιδί που αποκτά την ελ-
ληνική ιθαγένεια έχει υποχρέωση να εκπληρώσει τη στρατιωτική
του θητεία. Εγγράφεται στα στρατολογικά µητρώα, καλείται και
υπηρετεί. Αυτήν τη στιγµή υπηρετούν περίπου τριακόσια άτοµα
αυτής της κατηγορίας στον Ελληνικό Στρατό.

Άρα, πώς είναι δυνατόν να του στερούµε αντισυνταγµατικά
τη δυνατότητα να δηλώσει στο µηχανογραφικό δελτίο της Τρι-
τοβάθµιας Εκπαίδευσης και τις στρατιωτικές και τις αστυνοµικές
σχολές;

Άλλωστε, ένα παιδί το οποίο αποκτά µε πολιτογράφηση την
ιδιότητα του Έλληνα πολίτη, άρα εκπληρεί τις προϋποθέσεις του
νόµου περί ιθαγενείας, µπορεί να ιδρύσει κόµµα, να γίνει Αρχη-
γός κόµµατος, να γίνει µέλος της Βουλής των Ελλήνων, να γίνει
Υπουργός, να γίνει Πρωθυπουργός, να γίνει διπλωµάτης, χωρίς
κανέναν απολύτως περιορισµό. Ο µόνος περιορισµός που προ-
βλέπει το Σύνταγµα αφορά τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, την
υποχρεωτική γένεσή του από Ελληνίδα µητέρα ή Έλληνα πα-
τέρα, χωρίς να υπάρχει προϋπόθεση και για τον Πρόεδρο της
∆ηµοκρατίας η Ελληνίδα µητέρα ή ο Έλληνας πατέρας να είναι
Έλλην κατά το γένος.

Τι σηµαίνει Έλλην κατά το γένος; Για αναρωτηθείτε. Ο Μορ-
δοχάι Φριζής, ο Συνταγµατάρχης του Ελληνικού Στρατού που
έπεσε πρώτος µαχόµενος στον Ελληνοϊταλικό Πόλεµο το 1940,
Εβραίος της Θεσσαλονίκης, ήταν Έλλην το γένος; Ο Ναύαρχος

τεσσάρων αστέρων Τζέιµς Σταυρίδης, που είναι τώρα ο ανώτα-
τος διοικητής των συµµαχικών δυνάµεων Ευρώπης του Αµερι-
κανικού Ναυτικού, είναι Αµερικανός πολίτης. ∆ηλώνει στο
βιογραφικό του ότι ο παππούς του ήταν Έλληνας, που κατοι-
κούσε σε περιοχές της σηµερινής Τουρκίας. Είναι Αµερικανός
πολίτης. Είναι Αµερικανός κατά το γένος ή Έλληνας κατά το
γένος;

Άρα, λοιπόν, ας σκεφτούµε τι σηµαίνει το Έλλην κατά το
γένος. Οι συµπολίτες µας, οι οποίοι είναι µουσουλµάνοι κατά το
θρήσκευµα οι Ποµάκοι παραδείγµατος χάριν της Θράκης, έχουν
τη δυνατότητα, χωρίς την τροποποίηση που επέφερα και σύµ-
φωνα µε το Σύνταγµα της χώρας, να ενταχθούν στο Σώµα των
Ελλήνων Αξιωµατικών; Υπηρετούν, όµως, ως οπλίτες τη θητεία
τους.

Άρα, λοιπόν, ήθελα να παρακαλέσω τον κύριο συνάδελφο, µε
την εµπειρία του τη διπλωµατική και γενικότερα την πολιτειακή,
να αντιληφθεί ότι η εφαρµογή του Συντάγµατος είναι υποχρέ-
ωσή µας και εν πάση περιπτώσει, εµείς είµαστε υπεύθυνοι και
για την ψήφιση και για την εφαρµογή του νόµου περί ιθαγενείας.
Αυτός πρέπει πράγµατι να εφαρµόζεται σωστά και θα εφαρµο-
στεί σωστά.

Αλλά, από κει και πέρα, όποιος αποκτά την ιδιότητα του Έλ-
ληνα πολίτη, πρέπει να αντιµετωπίζεται µε ισότητα, µε ισονοµία,
αξιοκρατικά και όχι να αισθάνεται παρίας, όχι να αισθάνεται πο-
λίτης δεύτερης κατηγορίας. Το πατριωτικό αίσθηµα πρέπει να
αποκτιέται, βεβαίως, πριν από την απονοµή της ελληνικής ιθα-
γένειας. Και εν πάση περιπτώσει, όταν έχεις µια κατηγορία πολι-
τών που τους εξαιρείς από τη δυνατότητα να υπηρετήσουν τις
Ένοπλες ∆υνάµεις, τους καταδικάζεις µονίµως σε µια γκετοποί-
ηση, σ’ ένα έλλειµµα πατριωτισµού. Εµείς δεν το θέλουµε αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Ιωάννης Κοραντής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, για την απάντησή σας. Βεβαίως,

µου δώσατε τη νοµική, συνταγµατική ερµηνεία της αποφάσεώς
σας. Θα ήθελα, όµως, να «ξαναφέρω τη µπάλα στη σέντρα» -αν
µου επιτρέπετε να σας πω- διότι η ερώτησή µου είχε ένα πολιτικό
χαρακτήρα µε δύο σκέλη.

Πρώτον, αιφνιδίως διαπιστώθηκε ότι υπήρχε ένα συνταγµα-
τικό κενό και αποφασίστηκε ότι µε µια διοικητική απόφασή σας,
όπως είναι η ανακοίνωση για διαγωνισµό για τις παραγωγικές
σχολές των Ενόπλων ∆υνάµεων και µε την ευκαιρία αυτή καλύ-
ψατε µια συνταγµατική «αταξία»; ∆εν είναι κάπως παράξενο αυτό
το πράγµα; ∆εν νοµίζετε ότι θα έπρεπε –αν πράγµατι έτσι είναι
και δεν θα συζητήσω επί νοµικής βάσεως- να είχε επιλεγεί µια
άλλη ισχυρότερη νοµική οδός;

Αυτό είναι το ένα, όµως, έχω µια σειρά από ερωτήµατα, κύριε
Υπουργέ. Ζητήθηκε η γνώµη της ηγεσίας των Ενόπλων ∆υνά-
µεων γι’ αυτήν την ενέργεια στην οποία προβήκατε; Μπορείτε να
διαβεβαιώσετε την Εθνική Αντιπροσωπεία ότι ο ΑΓΕΕΘΑ και οι
Αρχηγοί των τριών όπλων συµφωνούν -και µάλιστα γραπτώς- µε
την απόφασή σας;

∆εύτερον, στην πράξη µπορείτε να πείσετε τους Έλληνες πο-
λίτες ότι ένας αλλοδαπός που απέκτησε την ελληνική ιθαγένεια,
πράγµατι απαρνήθηκε τη δική του πατρίδα, το δικό του παρελθόν
και είναι έτοιµος να χύσει το αίµα του για την Ελλάδα;

Τρίτον και αυτό είναι πιο πολιτικό, αν θέλετε. ∆εν είναι πράγ-
µατι εκπληκτικό, κύριε Υπουργέ, ότι λίγες µόνο εβδοµάδες µετά
την ψήφιση του επίµαχου νόµου περί απονοµής ιθαγένειας και
δικαιώµατος ψήφου στους αλλοδαπούς -που ξέρετε ότι είχε προ-
καλέσει πολύ µεγάλη φασαρία, πάταγο κυριολεκτικά και στην Ελ-
λάδα και εκτός Ελλάδος- προβήκατε στην ενέργεια αυτή; Γιατί
δεν το είχατε ανακοινώσει πριν; Υπήρχε κάποιος λόγος; ∆εν γνω-
ρίζατε πότε θα προκηρυσσόταν ο διαγωνισµός για τις παραγω-
γικές σχολές των Ενόπλων ∆υνάµεων; Γιατί περιµένατε πρώτα
να ψηφιστεί ο νόµος και µετά να προβείτε σ’ αυτήν την τροπο-
ποίηση;

Μας οδηγείτε συνεπώς να πιστεύουµε, κύριε Υπουργέ, ότι εί-
χατε προαποφασίσει την ενέργειά σας, αλλά την κρατήσατε στο
συρτάρι κατά κάποιο τρόπο, µέχρι να ψηφιστεί ο προαναφερθείς
νόµος.
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Θα ήθελα να κάνω µια τελευταία ερώτηση που συνδέεται εµ-
µέσως, πλην σαφώς νοµίζω. Μήπως θα µπορούσατε να ενηµε-
ρώσετε την Εθνική Αντιπροσωπεία πόσοι Έλληνες συµπολίτες
µας µουσουλµάνοι εισήλθαν την τελευταία δεκαετία στις παρα-
γωγικές σχολές στων Ενόπλων ∆υνάµεων και µέχρι ποιο βαθµό
έφτασαν;

Και µια τελευταία παρατήρηση που δεν είναι επακριβώς –αν
µου επιτρέπετε- επί του θέµατος. Υπήρξε µεγάλη συγκίνηση στην
κοινή γνώµη, κύριε Υπουργέ, για την υπόθεση της περικοπής του
πτητικού επιδόµατος για τους πιλότους της Πολεµικής Αεροπο-
ρίας, οι οποίοι έκαναν µία απεργία µόνο όσο αφορούσε το εκ-
παιδευτικό σκέλος της δουλειά τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Συµπληρώνω σε τριάντα δευτερόλεπτα, κυρία Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι έλαβαν όλα τα απαραίτητα µέτρα για να εξασφα-

λίσουν στην Κυβέρνηση και στον ελληνικό λαό ότι η άµυνα στον
αέρα ήταν απόλυτα καλυµµένη απ’ αυτούς.

Νοµίζετε ότι ήταν απόλυτα ενδεδειγµένη η στάση της Κυβερ-
νήσεως, η οποία τους οδήγησε στην πράξη αυτή; ∆εν νοµίζετε
ότι θα πρέπει να υπάρξει από πλευράς Κυβερνήσεως, κατανόηση
για το ουσιωδέστατο πρόβληµα, το οποίο αντιµετωπίζουν και µια
αντιµετώπιση µε µια βάση, όχι προκρούστεια, αλλά που να αντα-
ποκρίνεται και στην άµυνα της χώρας, αλλά κυρίως στα όργανα
που θα εξασφαλίσουν την άµυνα της χώρας που είναι οι πιλότοι;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ, σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):

Κυρία Πρόεδρε, κανείς µουσουλµάνος στο θρήσκευµα Έλλην
πολίτης δεν έχει ενταχθεί στο Σώµα των Ελλήνων Αξιωµατικών,
ούτε καν ως δόκιµος Αξιωµατικός, πολύ περισσότερο ως µόνι-
µος. ∆ιότι δεν εθεωρείτο Έλλην το γένος και παραβιαζόταν το
Σύνταγµα. Και δεν είχα προαποφασίσει τίποτα, γιατί αυτή είναι η
πρώτη προκήρυξη εισαγωγής σε Ανώτατες Στρατιωτικές Σχολές
που υπογράφω ως Υπουργός. Και µόλις διαπίστωσα ότι ο Νοµι-
κός Σύµβουλος του Γενικού Επιτελείου Εθνικής Άµυνας, στρα-
τιωτικός δικαστής έχει διατυπώσει παρατήρηση για την
αντισυνταγµατικότητα του όρου να είναι ο υποψήφιος Έλληνας,
όχι µόνο κατά την ιθαγένεια, αλλά και κατά το γένος, διέγραψα
-ως όφειλα- µε την ιδιότητα του Υπουργού και µε την ιδιότητα
του Καθηγητή του Συνταγµατικού ∆ικαίου τον κατάφωρα αντι-
συνταγµατικό αυτόν όρο.

Άρα δεν υπήρχε κάποια «συνοµωσία» σε σχέση µε το νοµο-
σχέδιο που έγινε πρόσφατα νόµος του κράτους. Ούτε η Κυβέρ-
νηση ασκεί τη διοίκηση των Ενόπλων ∆υνάµεων, κατά το
Σύνταγµα και κατά την εντολή του ελληνικού λαού, µε τη σύµ-
φωνη γνώµη των Αρχηγών των Επιτελείων. ∆εν εξαρτώνται οι
αποφάσεις της Κυβέρνησης από τη σύµφωνη γνώµη της στρα-
τιωτικής ηγεσίας, η οποία δεν έχει καµµία αντίρρηση εν προκει-
µένω, αλλά σε επίπεδο αρχής µιλώντας, πρέπει να σας πω, ότι θα
ήταν τραγικό να καθιερώσουµε την αρχή της σύµφωνης γνώµης
των Αρχηγών των Επιτελείων, οι οποίοι υπακούν, πειθαρχούν,
υποτάσσονται. Γιατί τη διοίκηση των Ενόπλων ∆υνάµεων την
ασκεί ο ελληνικός λαός δια της Κυβέρνησης και άρχει τυπικά ο
Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας. Αυτή είναι η κατάσταση στις Ένο-
πλες ∆υνάµεις και πρέπει στις Ένοπλες ∆υνάµεις να επικρατεί
νοµιµότητα, διαφάνεια, ισονοµία, αξιοκρατία.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα των πιλότων, που θέσατε παρεµπι-
πτόντως και δικαίως το θέσατε, γιατί είναι εύλογο το ερώτηµά
σας. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ως µέλος της ∆ιαρκούς Επιτροπής
Εξωτερικών και Άµυνας και της Υποεπιτροπής επί θεµάτων του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, δηλαδή για θέµατα εξοπλισµών, ότι
όλες οι πτέρυγες της Βουλής και η Κυβέρνηση, δι’ εµού και δια
του κ. Μπεγλίτη, είχαµε και στην τελευταία συνεδρίαση της υπο-
επιτροπής ταχθεί υπέρ της ανάγκης να αποκαταστηθεί η εισο-
δηµατική απώλεια των ιπταµένων, των πραγµατικά ιπταµένων της
Πολεµικής µας Αεροπορίας, σε σχέση µε την κατάργηση της ευ-
νοϊκής αυτοτελούς φορολόγησης του πτητικού τους επιδόµατος,
αλλά και των άλλων επιδοµάτων επικινδυνότητας στις Ένοπλες

∆υνάµεις. Γιατί έχουµε και τους υποβρύχιους, έχουµε και τους
αλεξιπτωτιστές των Ειδικών ∆υνάµεων, έχουµε και τους ναρκα-
λιευτές, έχουµε αρκετές κατηγορίες ανθρώπων που έχουν αυτή
την ειδική φορολογική µεταχείριση.

Αδίκησαν όµως οι πιλότοι της Πολεµικής Αεροπορίας τον
εαυτό τους και τη λαµπρή παράδοση του Όπλου τους. ∆ιότι στις
Ένοπλες ∆υνάµεις δεν νοείται ούτε συνδικαλισµός ούτε απερ-
γία ούτε στάση εργασίας ούτε «λευκή απεργία» και δεν επιτρέ-
πεται να συνεννοούνται οι µονάδες της Πολεµικής Αεροπορίας
µεταξύ τους, ώστε επτακόσιοι πιλότοι να δηλώνουν ψυχολογική
αδυναµία εκτέλεσης πτήσεων. Βεβαίως εκτελέστηκαν οι επιφυ-
λακές. Βεβαίως αναγνωρίστηκαν και αναχαιτίστηκαν τουρκικά
αεροσκάφη. Όµως ποιος ξέρει τι µπορεί να συµβεί σε µία µέρα;
Αρκεί να υπάρχουν οκτώ ή δεκαέξι αεροσκάφη σε επιφυλακή
µόνον και να έχουµε όλο το Σώµα των ιπταµένων εκτός υπηρε-
σίας λόγω δήθεν ψυχολογικών προβληµάτων;

Κάποιοι, ελάχιστοι, φοβούµαι ότι παρέσυραν τους πολλούς, οι
οποίοι αδίκησαν τον εαυτό τους και έστειλαν λάθος µήνυµα στην
ελληνική κοινωνία. Γιατί αν µπορούµε να σταµατάµε τα αερο-
σκάφη της Πολεµικής Αεροπορίας, γιατί να µην κατεβάσουµε τα
τρακτέρ; Γιατί να µην αποκλείσουν τα ταξί τους δρόµους της
Αθήνας και της Θεσσαλονίκης; Γιατί να µην έχουµε καταλήψεις
σε σχολεία και σε πανεπιστήµια; Γιατί να µην διακοπεί η κυκλο-
φορία στο οδόστρωµα της Πανεπιστηµίου από τους τέως εργα-
ζοµένους στην «Ολυµπιακή»; Ποιος είναι ο ιστός της κοινωνίας
µας και πώς θα κάνουµε την πανεθνική προσπάθεια ανασυγκρό-
τησης της εθνικής οικονοµίας και της κοινωνίας και του κράτους;
∆εν αρκούσε η διαβεβαίωση όλων των πτερύγων της Βουλής ότι
το εισόδηµά τους θα αποκατασταθεί; Και επιπλέον, τι βλάβη υπέ-
στησαν;

Ο µόλις ψηφισθείς φορολογικός νόµος ισχύει επί των εισοδη-
µάτων του 2010 και θα εφαρµοστεί µε τις φορολογικές δηλώσεις
του 2011. Άρα, εάν υπάρχει φορολογική υποχρέωση, αυτή
αφορά το δεύτερο εξάµηνο του 2011. Έχουµε µπροστά µας δώ-
δεκα µήνες για να ψηφίσουµε µια άλλη διάταξη. ∆εν το ήξεραν
αυτό οι ενδιαφερόµενοι; ∆εν πήραν στα χέρια τους την προκα-
ταβολή του πρώτου εξαµήνου του πτητικού επιδόµατος του
2010 χωρίς καµµία περαιτέρω κράτηση;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Υπουργέ.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας): Το
ίδιο θα συµβεί και µε το επίδοµα του εποµένου εξαµήνου. Άρα
γιατί η βιασύνη και γιατί έπρεπε να γίνει αυτό;

Η εφηµερίδα «ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ», που αντιπολιτεύεται την
Κυβέρνηση και µε κατακρίνει γιατί επέπληξα τη συµπεριφορά
αυτή, σε διπλανή στήλη –και καταθέτω το δηµοσίευµα- περιλαµ-
βάνει µία αναφορά στα ειρωνικά, όπως γράφει, σχόλια στον
τουρκικό Τύπο για το συµβάν αυτό. Γιατί πήγε ένα µήνυµα δυ-
στυχώς στη γειτονική µας χώρα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Ευάγγελος
Βενιζέλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσί-
ευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέλω λοιπόν να ξέρει η Βουλή ότι υπάρχουν δύο βασικές, ευ-
νοϊκές ρυθµίσεις για τους ιπταµένους. Η µία αφορά το συντα-
ξιοδοτικό καθεστώς. Τα πτητικά τους χρόνια υπολογίζονται
διπλά. Άρα ένα νέο παιδί που έχει αφοσιωθεί σ’ αυτήν τη δύ-
σκολη αποστολή και το τιµάµε και το στηρίζουµε, σε ηλικία πε-
ρίπου τριάντα οκτώ, για την ακρίβεια 37,5 ετών, έχει
συµπληρώσει τριάντα πέντε χρόνια συντάξιµης υπηρεσίας και
ανά πάσα στιγµή µπορεί να αποχωρήσει, καθιστάµενος συνταξι-
ούχος µε πλήρες συνταξιοδοτικό δικαίωµα, σαν να έχει δουλέψει
τριάντα πέντε χρόνια.

Και δεύτερον, υπάρχει το πτητικό επίδοµα, το οποίο για τους
µικρούς βαθµούς είναι δεύτερος µισθός και για τους µεσαίους µι-
σθούς είναι περίπου ένας επιπλέον 70% των αποδοχών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, θα
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πρέπει να ολοκληρώσετε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας): Αυτά

είναι µέτρα τα οποία στηρίζουν µια επιλογή ζωής. Εµείς τιµάµε
και αγαπάµε τους πιλότους, αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι πρέπει
Έλληνες αξιωµατικοί να εµφανίζονται απεργούντες ή απέχοντες
και να στέλνουν λάθος µηνύµατα -και διπλωµατικά- στην απένα-
ντι πλευρά. Πιστεύω ότι επρόκειτο για ένα ατυχές περιστατικό.
Πιστεύω ότι παρεσύρθησαν. Πιστεύω ότι δεν θα επαναληφθεί
αυτό, διότι όταν κάτι λέµε στη Βουλή των Ελλήνων, το εννοούµε.
Και το επαναλαµβάνω. Εφόσον το Υπουργείο Οικονοµικών έκανε
την επιλογή, που όλοι στηρίζουµε, να καταργηθεί η έννοια της
αυτοτελούς φορολόγησης…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, µας
φέρνετε σε δύσκολη θέση. Έχετε υπερβεί κατά πολύ το χρόνο
σας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):…η
αποκατάσταση του εισοδήµατος θα γίνει εγκαίρως, µε άλλον
τρόπο. Αυτό το µήνυµα ήταν ένα µήνυµα καθαρό, που κάποιοι
θέλησαν να παραποιήσουν οδηγώντας σε µία, αν θέλετε, δια-
µαρτυρία, η οποία ήταν εσφαλµένη και η οποία είµαι βέβαιος ότι
κατενοήθη απ’ όλους ως εσφαλµένη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. Παρα-
καλώ όµως να τηρείτε λίγο το χρόνο. Μας φέρνετε σε δύσκολη
θέση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής
κυρία Ροδούλα Ζήση ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξω-
τερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Ακολουθεί η µε αριθµό 705/26-4-2010 πρώτη επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Ευσταθίου Κουτµερίδη προς τους Υπουργούς Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε τη στέγαση των ιατρικών υπηρεσιών του καταστήµα-
τος ΙΚΑ Σερρών στις εγκαταστάσεις του πρώην Νοµαρχιακού Νο-
σοκοµείου Σερρών κ.λπ..

Αναλυτικότερα, η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουτµερίδη έχει ως
εξής:

«Έπειτα από αίτηµα του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Σερρών προς το Α’ Περι-
φερειακό Σύστηµα Υγείας και Πρόνοιας (ΠΕΣΥΠ) Κεντρικής Μα-
κεδονίας για τη µετεγκατάσταση των Υγειονοµικών του
Υπηρεσιών στο Παλαιό Νοσοκοµείο Σερρών, προτάθηκε η πα-
ραχώρηση των κτηρίων των παλαιών και νέων εξωτερικών Ια-
τρείων και της Ψυχιατρικής Κλινικής.

Λόγω της µη µετεγκατάστασης της Ψυχιατρικής Κλινικής στο
νέο νοσοκοµείο, κρίθηκε ότι η στέγαση του ΙΚΑ στα δύο εναπο-
µείναντα κτήρια (2.023 τ.µ.) δεν θα κάλυπτε τις στεγαστικές του
ανάγκες, οι οποίες ανέρχονται σε 3.000 τ.µ..

Τίθεται, όµως, ένα εύλογο ερώτηµα, κατά πόσον καλύπτονται
οι στεγαστικές ανάγκες του, όταν σήµερα µισθώνονται κτήρια
συνολικής επιφάνειας µόλις 464 τ.µ. και µάλιστα µε ετήσιο κό-
στος ύψους 72.000 ευρώ, ποσό το οποίο καταβάλλεται επί σειρά
ετών, ενώ θα µπορούσε να διατεθεί για την ανακαίνιση των δια-
θέσιµων κτηρίων του πρώην Νοµαρχιακού Νοσοκοµείου.

Επειδή, όµως, πρωταρχικό αίτηµα της σερραϊκής κοινωνίας
ήταν και παραµένει η αξιοποίηση των υποδοµών του παλαιού νο-
σοκοµείου για την ίδρυση Κέντρου Υγείας Αστικού Τύπου,

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:
1. Προτίθεται το Υπουργείο Υγείας να προβεί στην ίδρυση Κέ-

ντρου Υγείας Αστικού Τύπου εντός του παλαιού Νοµαρχιακού
Νοσοκοµείου Σερρών;

2. Σε περίπτωση αρνητικής απάντησης στο ανωτέρω αίτηµα,
είναι στις προθέσεις σας η άµεση αξιοποίηση των ανεκµετάλ-
λευτων εγκαταστάσεων του παλαιού Νοσοκοµείου για τη µετα-
στέγαση του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Σερρών, προκειµένου να αποσυµφορηθεί
το κέντρο της πόλης, αλλά και να εξοικονοµηθούν σηµαντικοί
πόροι;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουτµερίδη θα απαντήσει η
Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα Ξε-

νογιαννακοπούλου.
Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια, αγαπητέ συνάδελφε κύριε Κουτµερίδη, ότι είναι

ένα ζήτηµα που απασχολεί πολλά χρόνια, θα έλεγα, την κοινωνία
των Σερρών, και φυσικά έχουµε υποχρέωση να βρίσκουµε λύ-
σεις, ειδικά σ’ αυτή τη συγκυρία που περνάµε, και να µην υπάρ-
χει ανεκµετάλλευτη µία τέτοια περιουσία, πραγµατικά, του
δηµοσίου, πολύ περισσότερο µέσα στο κέντρο της πόλης.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι έχουµε ενδιαφερθεί, -επειδή ξέρω
και το δικό σας ενδιαφέρον γι’ αυτό το θέµα- και µας έχει έρθει
και ως ένα αίτηµα της τοπικής κοινωνίας και είναι µία από τις προ-
τάσεις που κι εµείς έχουµε υποβάλει, προκειµένου να συµπερι-
ληφθεί στον προγραµµατισµό του ΕΣΠΑ. Αυτή τη στιγµή
καταλήγουµε πλήρως στο τελικό ποσό που θα διατεθεί. Γιατί, ξέ-
ρετε, δεν υπάρχει τοµεακό πρόγραµµα υγείας, όπως είχε οργα-
νωθεί το ΕΣΠΑ από την προηγούµενη κυβέρνηση.

Αυτό που έχουµε πετύχει, είναι µέσα στο ΠΕΠ της κάθε περι-
φέρειας να υπάρχουν ορατά τα κονδύλια και οι δικές µας προ-
τεραιότητες.

Άρα, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι σ’ αυτό το στάδιο, εµείς
στις προτάσεις που έχουµε υποβάλει περιλαµβάνεται ένα ποσό
2,2 εκατοµµυρίων ευρώ, προκειµένου να µπορέσει να γίνει η ανα-
καίνιση των Εξωτερικών Ιατρείων του παλιού νοσοκοµείου -µι-
λάµε για 1500 τετραγωνικά µέτρα και τον αντίστοιχο εξοπλισµό-
και να µπορέσει να στεγαστεί και να λειτουργήσει ένα Κέντρο
Υγείας αστικού τύπου.

Αυτή, λοιπόν, είναι µια ξεκάθαρη απάντηση στο πρώτο ερώ-
τηµα. Το παρακολουθούµε, είµαστε σε επαφή και µε την υγειο-
νοµική περιφέρεια, ούτως ώστε να αρχίσει να δροµολογείται.

Όσον αφορά το δεύτερο ερώτηµα, κατ’ αρχήν δεν έχουµε
αντίρρηση για το υπόλοιπο του παλαιού νοσοκοµείου, να αξιο-
ποιηθεί για µια µετεγκατάσταση του ΙΚΑ. Είναι κάτι βέβαια που
πρέπει να συζητήσουµε και µε το συναρµόδιο συνάδελφο, κ. Αν-
δρέα Λοβέρδο, από την πλευρά του Υπουργείου Εργασίας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης.

Αποκτά δε ένα ιδιαίτερο ενδιαφέρον ως προοπτική αυτό.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υπουργού)
Κυρία Πρόεδρε, ολοκληρώνω.
Αφ’ ενός βέβαια, θα πρέπει να υπάρξει µια µελέτη, γιατί ξέ-

ρετε πολύ καλά ότι στο ασφαλιστικό που θα έρθει να συζητηθεί
το Μάιο, υπάρχει µια διάταξη περί ενοποίησης των κλάδων
υγείας των ταµείων, κάτω από την ευρύτερη εποπτεία του
Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, προκειµένου
να έχουµε στο ΕΣΥ πλέον, µια ολοκληρωµένη πρωτοβάθµια φρο-
ντίδα υγείας.

Υπ’ αυτήν την έννοια λοιπόν, κατ’ αρχήν το βλέπουµε θετικά,
αλλά θα πρέπει να το εντάξουµε και σε µια προοπτική να µην
είναι δύο παράλληλες δράσεις, γιατί και αυτό θα ήταν µια επικά-
λυψη που ίσως να µην έχει προστιθέµενη αξία. Άρα ναι, αλλά να
το δούµε και στη λογική της ενοποίησης µιας που ούτως ή άλλως
πολιτικά πάµε να ενοποιήσουµε και να ολοκληρώσουµε το ΕΣΥ
µε µια αναβαθµισµένη πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Κουτµερίδης, για τρία

λεπτά.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, χαίροµαι για την προσέγγιση του θέµατος.

Πραγµατικά η ερώτησή µου είναι διαχρονικά, θα έλεγα, επίκαιρη,
γιατί αφορά τη σπατάλη του δηµοσίου, αφορά την κακοδιαχεί-
ριση του δηµοσίου.

Είναι µια ερώτηση, όπου εισηγούµαι ένα θέµα το οποίο είχε θι-
χτεί τα προηγούµενα χρόνια από το ΠΑΣΟΚ ως αξιωµατική αντι-
πολίτευση. ∆ηλαδή, την αξιοποίηση των ανεκµετάλλευτων
κτηριακών εγκαταστάσεων του δηµοσίου, τον περιορισµό, όσο
το δυνατόν των εκµισθώσεων.

∆υστυχώς, είναι αλήθεια πως το ελληνικό δηµόσιο σπαταλά
σηµαντικούς πόρους για τη στέγαση των υπηρεσιών του, την
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ώρα που πολλά δηµόσια κτήρια µένουν ανεκµετάλλευτα. Ένα
απ’ αυτά τα κτήρια είναι και το παράδειγµα που σας ανέφερα µε
την επίκαιρη ερώτησή µου. Στο κέντρο της πόλης, το παλιό νο-
µαρχιακό νοσοκοµείο, σε µία έκταση περίπου έξι χιλιάδων τε-
τραγωνικών µέτρων, παραµένει ανεκµετάλλευτο. Είναι ένα
κτήριο το οποίο ερηµώνει, εγκαταλείπεται και πολλές φορές δη-
µιουργείται µία πηγή ή αν θέλετε, εστία προβληµάτων.

Το ΙΚΑ-ΤΕΑΜ θεωρώ ότι έκανε πάρα πολύ σωστά που υπέβαλε
στο Α’ ΠΕΣΥΠ της Κεντρικής Μακεδονίας, ένα αίτηµα παραχώ-
ρησης αυτών των χώρων του παλιού Νοσοκοµείου Σερρών, για
τη µετεγκατάσταση των υγειονοµικών του υπηρεσιών, του σταθ-
µού προστασίας µάνας και παιδιού, αλλά και των υγειονοµικών
επιτροπών.

Ενώ, το Α’ ΠΕΣΥΠ πρότεινε την αξιοποίηση των κτηρίων, των
παλαιών και νέων Εξωτερικών Ιατρείων, αλλά και της Ψυχιατρι-
κής Κλινικής, µιας συνολικής έκτασης 3.223 τετραγωνικών µέ-
τρων, δυστυχώς όµως, καµµία εξέλιξη δεν υπήρχε σ’ αυτό το
θέµα, καθώς δεν µετεγκαταστάθηκε η Ψυχιατρική Κλινική, πα-
ρέµεινε στο παλιό νοσοκοµείο, γιατί χρειαζόταν να δηµιουργη-
θούν ιδιαίτερες υποδοµές στο νέο νοσοκοµείο για την
Ψυχιατρική Κλινική. Αλλά η απάντηση η αρνητική είναι ότι ο
χώρος που µένει είναι περίπου 2.000 τετραγωνικά µέτρα.

Και εδώ, τίθεται πραγµατικά ένα πολύ εύλογο ερώτηµα το
οποίο το έχει και η σερραϊκή κοινωνία. Πώς είναι δυνατόν αυτήν
τη στιγµή να εξυπηρετούνται διάσπαρτες υπηρεσίες του ΙΚΑ, σε
χώρους συνολικά περίπου 460 τετραγωνικών µέτρων, ενώ δεν
θα επαρκούσαν τα 2.000 τετραγωνικά µέτρα;

Αυτήν τη στιγµή, το ελληνικό δηµόσιο επιβαρύνεται µε 10.000
ευρώ για την εκµίσθωση εγκαταστάσεων για τις υπηρεσίες του
ΙΚΑ. Θεωρώ, κυρία Υπουργέ και σ’ αυτήν την προσπάθεια που
κάνετε και εσείς ως Υπουργείο Υγείας, αλλά και όλα τα άλλα
Υπουργεία και γενικότερα η Κυβέρνηση, ότι πρέπει να µειώσουµε
πραγµατικά τις δηµόσιες δαπάνες, για µια πιο εξορθολογική
χρήση, αν θέλετε, της δηµόσιας περιουσίας.

Νοµίζω ότι θα πρέπει µε ιδιαίτερη ευαισθησία να δείτε και αυτό
το θέµα. Χαίροµαι απ’ την απάντηση που δώσατε και σας δίνετε
η ευκαιρία και στη δευτερολογία σας να το ξεκαθαρίσετε περισ-
σότερο. Εκταµιεύτηκε ή πιστώθηκε κάποιος λογαριασµός για 1,5
εκατοµµύριο ευρώ που σηµαίνει την ίδρυση και δηµιουργία του
κέντρου υγείας αστικού τύπου; Είναι αυτό κάτι το οποίο µπορεί
να προχωρήσει; Ξέρετε, η προηγούµενη κυβέρνηση είχε κάνει
µάλιστα και φιέστες ότι προχωρούµε στη δηµιουργία κέντρου
υγείας αστικού τύπου και δεν προχώρησε τίποτα σ’ αυτόν τοµέα.
Αλλά και άµεσα, αν µπορούµε, πραγµατικά µε µια µικρή παρέµ-
βαση, µε µια µικρή οικονοµική, αν θέλετε, δαπάνη να βελτιώ-
σουµε αυτούς τους χώρους και να µεταφέρουµε όλες τις
υπηρεσίες αυτές του ΙΚΑ, στο Νοσοκοµείο Σερρών.

Νοµίζω, ότι αν το προσεγγίσουµε από οποιαδήποτε πλευρά
και από θέµα παροχής υπηρεσιών και από θέµα παροχής καλύ-
τερης υγείας προς τους πολίτες, αλλά και από την οικονοµική
διάσταση του προβλήµατος, νοµίζω ότι µόνο θετικά έχουµε να
προσφέρουµε και στην Κυβέρνηση και στη χώρα µας, αλλά και
στους Σερραίους πολίτες που εδώ και πολλά χρόνια περιµένουν
µία αξιοποίηση αυτού του χώρου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, νοµίζω ήδη από την πρωτοµιλία φάνηκε

η θετική προσέγγιση. Φυσικά δεν µπορώ εγώ να αιτιολογήσω,
γιατί όλα αυτά τα χρόνια υπήρξε η επιλογή ή η αδιαφορία και τα
πράγµατα είχαν τελµατώσει µ’ αυτόν τον τρόπο.

Ενδεχοµένως, υπήρξε και αυτή η δυσκολία, αν θέλετε, συντο-
νισµού ανάµεσα στο Υπουργείο Υγείας, στο ΙΚΑ. Είµαστε όµως,
σε µια άλλη συγκυρία και από πολιτική επιλογή, γιατί πιστεύουµε
ότι έχει έρθει η ώρα για να ενώσουµε τις δυνάµεις για µια πραγ-
µατική πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας και υπό αυτήν την έννοια
αυτή η διάταξη που θα έρθει το Μάιο θα είναι το πρώτο βήµα,
προκειµένου αµέσως µετά να βάλουµε ένα νέο νοµοθετικό πλαί-

σιο και µια µεταβατική φάση. Υπό αυτήν την έννοια λοιπόν, ήδη
δηλώνω θετικά.

Λέω κατ’ αρχάς ότι, όσον αφορά τη λειτουργία –και µπορώ να
δεσµευτώ άµεσα- ενός κέντρου αστικού τύπου, κέντρου υγείας
είµαστε θετικοί, έχουµε προβλέψει χρηµατοδότηση, είµαστε
όµως, σε φάση που πρέπει µε το Υπουργείο Οικονοµίας να
έχουµε την τελική έγκριση των συνολικών πιστώσεων του ΕΣΠΑ.

Άρα λοιπόν, για εµάς είναι σαφές και είναι και κάτι, που και µε
το νέο ∆ιοικητή του Νοσοκοµείου και µε το ∆ιοικητή της Υγειο-
νοµικής Περιφέρειας µπορείτε να το συζητήσετε. Από εκεί και
πέρα, για το επόµενο βήµα, σαφώς δεν έχουµε αντίρρηση να
υπάρχει µετεγκατάσταση του ΙΚΑ. Είναι κάτι που και οι υπηρε-
σίες µας το εξετάζουν. Ενδεχοµένως να χρειάζονται κάποια δι-
οικητικά ζητήµατα να αντιµετωπιστούν. Εγώ εκφράζω µία θετική
πολιτική κατ’ αρχήν άποψη και σε κάθε περίπτωση, θα πρέπει να
δούµε και την προοπτική, πώς όλο αυτό µπορεί να ενοποιηθεί και
φυσικά να εξυπηρετεί καλύτερα πάνω απ’ όλα. Γιατί πέραν της
εξοικονόµησης αυτός ο χώρος στο κέντρο της πόλης θα δηµι-
ουργήσει και τη δυνατότητα µιας καλύτερης εξυπηρέτησης των
πολιτών και των ασφαλισµένων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Η µε αριθµό 707/26-4-2010 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικολάου Νικολόπουλου
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη δηµι-
ουργία Κέντρου Προσωρινής Υποδοχής λαθροµεταναστών στην
Πάτρα κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Βου-
λευτή, και διαγράφεται.

Επίσης, η µε αριθµό 708/26-4-2010 τρίτη επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωρ-
γίου Μαρίνου προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την απελευθέρωση της ακτοπλοΐας
και της κρουαζιέρας κ.λπ. δεν θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος
της κυρίας Υπουργού, και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η µε αριθµό 710/26-4-2010 πέµπτη επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Μουλόπουλου προς
την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
αποκατάσταση της εύρυθµης λειτουργίας του Νοσοκοµείου Λευ-
κάδας, την ανάκληση των παραιτήσεων των δέκα γιατρών κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μουλόπουλου έχει ως εξής:
«Την ώρα που το σύνολο σχεδόν του υγειονοµικού προσωπι-

κού του ΕΣΥ αγωνίζεται για την ασφαλή λειτουργία των νοσοκο-
µείων και κέντρων υγείας και την κάλυψη των αναγκών των
ασθενών, κάτω από τις γνωστές αντίξοες συνθήκες της υποστε-
λέχωσης, των χαµηλών αµοιβών και των πολύµηνων καθυστερή-
σεων καταβολής δεδουλευµένων, το Νοσοκοµείο Λευκάδας
οδηγείται σε περαιτέρω υποβάθµιση από τις άστοχες και αδιέ-
ξοδες ενέργειες του Αναπληρωτή ∆ιοικητή.

Συγκεκριµένα δέκα ειδικευµένοι γιατροί διαφόρων ειδικοτή-
των του Παθολογικού Τοµέα, µε βαθµούς ∆ιευθυντού και Επι-
µελητού Α’ και Β’ υπέβαλλαν οµαδική παραίτηση, αρνούµενοι να
συµπράξουν στην έκθεση σε κίνδυνο των ασθενών και στον εξευ-
τελισµό των ειδικοτήτων τους από τις επιλογές του Αναπληρωτή
∆ιοικητή, ο οποίος αν και έχει ειδικότητα γυναικολόγου, ανέλαβε
στο πλαίσιο της περιστολής των δαπανών, εφηµερία για τους νο-
σηλευόµενους στην Παθολογική Κλινική, ενώ στο πλαίσιο της δυ-
σλειτουργίας της Παιδιατρικής Κλινικής, ζήτησε από τους γονείς
να υπογράψουν υπεύθυνες δηλώσεις ότι τα παιδιά τους παρα-
µένουν και νοσηλεύονται µε δική τους ευθύνη.

Επειδή ο Αναπληρωτής ∆ιοικητής του Νοσοκοµείου Λευκάδας
ήταν µε τις επιλογές του πρωταγωνιστής και στην απαράδεκτη
σύλληψη πριν ένα µήνα δύο γιατρών που βρίσκονταν σε επί-
σχεση εργασίας, θέµα για το οποίο σας είχαµε υποβάλλει την
8326/30-3-2010 ερώτηση, χωρίς να έχουµε λάβει µέχρι σήµερα,
κάποια απάντηση,

Επειδή η οµαδική παραίτηση δέκα γιατρών είναι µια πρωτο-
φανής ενέργεια, που µπορεί στο άµεσο µέλλον να πάρει µορφή
χιονοστιβάδας µε τραγικές συνέπειες για το ήδη υποστελεχω-
µένο ΕΣΥ.

Επειδή ο πληθυσµός της Λευκάδας διπλασιάζεται τους καλο-
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καιρινούς µήνες από τους επισκέπτες και οι ανάγκες για υγειο-
νοµική φροντίδα αυξάνονται,

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Σε ποιες άµεσες ενέργειες θα προβεί για την αποκατάσταση

της εύρυθµης λειτουργίας του Νοσοκοµείου Λευκάδας, την ανά-
κληση των παραιτήσεων των δέκα γιατρών και την επιβολή διοι-
κητικών κυρώσεων στις αυθαιρεσίες του εκτελούντα καθήκοντα
Αναπληρωτή ∆ιοικητή κ. Παπαγεωργίου;

2. Με δεδοµένη την εκτεταµένη εµπλοκή στο πρόγραµµα εφη-
µεριών των νοσοκοµείων της χώρας από την αρχή του έτους,
προτίθεται να υλοποιήσει όλες τις εκκρεµότητες που υπάρχουν
από την κλαδική συµφωνία, να διεκδικήσει τα επιπλέον κονδύλια
που απαιτούνται, προκειµένου να υλοποιηθούν όσα προβλέπο-
νται στο Ν.3754/09, να ενεργοποιήσει άµεσα την κοινή επιτροπή
Υπουργείου-ΟΕΝΓΕ για την κατάρτιση, κοστολόγηση και εφαρ-
µογή προτύπων εφηµέρευσης των νοσοκοµείων και να επανα-
διαπραγµατευθεί νέα κλαδική συµφωνία µε την ΟΕΝΓΕ,
προκειµένου να αποφευχθεί περαιτέρω επιδείνωση του Ε.Σ.Υ. µε
ολέθριες συνέπειες για τους πολίτες;».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στην
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Ξενογιαννακο-
πούλου, για να απαντήσει στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μουλό-
πουλου, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες
και επτά εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από τα Γυµνάσια Κορησού,
Κωσταραζίου και Βογατσικού Καστοριάς.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η κυρία Υπουργός για τρία λεπτά.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Όσον αφορά το πρώτο σκέλος, το ειδικό, για τα προβλήµατα

στο Νοσοκοµείο Λευκάδας, θα είµαι πολύ συγκεκριµένη, αγα-
πητέ συνάδελφε.

Πρώτα απ’ όλα, το θέµα της πειθαρχικής δίωξης και των ευ-
θυνών του πρώην Αναπληρωτή του τελούντος χρέη ∆ιοικητή
είναι κάτι, το οποίο εξετάζεται.

∆εύτερον, η νέα ∆ιοικήτρια έχει ανακοινωθεί εδώ και αρκετές
εβδοµάδες, πήρε το ΦΕΚ, το οποίο δηµοσιεύθηκε και αναλαµ-
βάνει πλέον. Και απ’ ό, τι γνωρίζω, ήδη έχει µπει σε διάλογο και
µε τους γιατρούς, προκειµένου να υπάρχει η εκτόνωση της κα-
τάστασης. Πιστεύω ότι βρίσκεται σε καλό σηµείο και φυσικά θα
λάβει και όλα εκείνα τα µέτρα, προκειµένου να µην επαναλη-
φθούν τέτοια φαινόµενα που, όπως κι εσείς λέτε, δηµιουργούν
ιδιαίτερα προβλήµατα στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας σε µια πε-
ρίοδο που ούτως ή άλλως αντιµετωπίζει πάρα πολλά προβλή-
µατα.

Το τρίτο ερώτηµα. Όσον αφορά το πρόγραµµα εφηµεριών για
τη Λευκάδα, σύµφωνα µε έγγραφο που έχω από τις υπηρεσίες µε
ηµεροµηνία 23 Απριλίου 2010, η κάλυψη µε εφηµερίες για το Παι-
διατρικό και το Παθολογικό Τµήµα αυτή τη στιγµή είναι προ-
γραµµατισµένη, 100% ασφαλής και µε πλήρη παρουσία των
γιατρών που αναλογούν και που οφείλουν, σύµφωνα µε το νόµο,
να είναι παρόντες για να είναι ασφαλής η εφηµερία. Πιστεύω,
λοιπόν, ότι τα ζητήµατα που αφορούν τη Λευκάδα για το περι-
στατικό αυτό που συνέβη, καθώς και το προηγούµενο, στο
οποίον αναφερθήκατε, θα έχουν οµαλοποιηθεί.

Όσον αφορά το γενικότερο θέµα που θέσατε για τις εφηµε-
ρίες: Γνωρίζετε πολύ καλά ότι καταβάλλουµε κάθε δυνατή προ-
σπάθεια. Είµαστε σε συνεχή διάλογο µε την ΟΕΝΓΕ µε απόλυτη
ευαισθησία στο ότι χρειάζεται να διασφαλίζουµε ένα ασφαλές
πρόγραµµα εφηµεριών, που να ανταποκρίνεται πάνω απ’ όλα
στις ανάγκες των νοσοκοµείων και των πολιτών. Είναι αλήθεια
ότι περνάµε µία δύσκολη οικονοµική συγκυρία. Ξέρετε πολύ καλά
ότι τα δεδουλευµένα τα έχουµε καλύψει και τα χρωστούµενα, τα
οποία κληρονοµήσαµε από την προηγούµενη χρονιά και για το
πρώτο δίµηνο. Από κει και πέρα, σαφώς επεξεργαζόµαστε, προ-

κειµένου να θέσουµε σε διάλογο και σε συζήτηση, το πώς θα
µπορούσε για το µέλλον να υπάρχει ένα ασφαλές και κατάλληλο
πρόγραµµα εφηµεριών που να ανταποκρίνεται και στις ανάγκες
του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και της περιόδου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κυρία Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Μουλόπουλος.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, ελπίζω –και χαίροµαι που το λέτε- το θέµα του

Νοσοκοµείου της Λευκάδας να έχει διευθετηθεί.
Το θέµα όµως, το οποίο προέκυψε, πιστεύω ότι αποτυπώνει

µε τον πιο ανάγλυφο τρόπο τα προβλήµατα που υπάρχουν σή-
µερα στο ΕΣΥ. Οι καταγγελίες –το ξέρετε καλύτερα από εµένα,
νοµίζω- είναι καθηµερινές για διοικητές –µε δική σας εντολή; δεν
το ξέρω αυτό- για να κυκλοφορούν πετσοκοµµένα και ανασφαλή
προγράµµατα εφηµερίας µε µείωση του συνολικού προσωπικού
που βρίσκεται στις γενικές εφηµερίες. Σας θυµίζω τον Ερυθρό
Σταυρό, το ΚΑΤ, το Νοσοκοµείο Παίδων «Αγία Σοφία» και τα πε-
ρισσότερα µικρά περιφερειακά νοσοκοµεία. Κι αυτό την ίδια ώρα
που, όπως εσείς έχετε πει, λόγω της οικονοµικής κρίσης και της
φτώχειας η προσέλευση στα δηµόσια νοσοκοµεία είναι αυξηµένη
κατά 30%.

Κυρία Υπουργέ, δίνετε συνεχώς υποσχέσεις, αλλά παραµέ-
νουν -οι περισσότερες τουλάχιστον- υποσχέσεις. Εµείς θα συνε-
χίσουµε να σας κάνουµε ερωτήσεις, αλλά φοβάµαι ότι µετά και
τις τελευταίες εξελίξεις µόνο υποσχέσεις θα µας δίνετε.

Εγώ συνεχίζω να σας ρωτώ: Θα εξασφαλίσετε τα κονδύλια
που χρειάζονται για να λειτουργούν µε ασφάλεια τα δηµόσια νο-
σοκοµεία, προκειµένου να υλοποιηθούν και τα όσα προβλέπο-
νται από το ν. 3754/2009; Γιατί ακόµα δεν έχετε ενεργοποιήσει
την κοινή επιτροπή Υπουργείου-ΟΕΝΓΕ για την κατάρτιση, κο-
στολόγηση και εφαρµογή προτύπων εφηµέρευσης στα νοσοκο-
µεία; Θα το κάνετε; Θα επαναδιαπραγµατευθείτε τη νέα κλαδική
συµφωνία µε την ΟΕΝΓΕ; Γιατί έχετε ακόµα σε αναστολή τις κρί-
σεις των γιατρών του ΕΣΥ, για τις οποίες έχουν κλείσει οι προ-
κηρύξεις; Το Νοσοκοµείο Λευκάδας, σας υπενθυµίζω, περιµένει
δεκατέσσερις γιατρούς διαφόρων ειδικοτήτων απ’ αυτή τη δια-
δικασία. Θα ολοκληρωθεί αυτό; Και τι θα κάνετε µε τις τρεις χι-
λιάδες προσλήψεις ανά χρόνο σε νοσηλευτές;

Το µόνο που θέλω να σας πω είναι ότι το Ε.Σ.Υ. δεν µπορεί να
λειτουργεί µε όρους ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, γιατί αυτό
σηµαίνει ανθρωποθυσίες. Και πολύ φοβάµαι ότι οι κόκκινες γραµ-
µές της δικής σας Κυβέρνησης δεν υπάρχουν πλέον.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε.
Κυρία Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, αγαπητοί συνάδελφοι και κύριε συνάδελφε, εµείς

δεν είµαστε εδώ για να εξωραΐζουµε τα πράγµατα. Ιδιαίτερα σε
µια περίοδο δύσκολη πρέπει να µιλάµε µε θάρρος, µε πολιτική ει-
λικρίνεια και να αντιµετωπίζουµε µε αξιοπρέπεια τις καταστάσεις
και τις προκλήσεις.

Κανείς δεν είπε λοιπόν ότι είναι εύκολα τα πράγµατα. Το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας ταλανίζεται χρόνια από προβλήµατα. Ιδι-
αίτερα οι επιλογές της προηγούµενης κυβέρνησης το βύθισαν
στα χρέη και σε πλήρη υποβάθµιση. Προσπαθούµε συστηµατικά
έξι µήνες να το στηρίξουµε µέσα στις πιο δύσκολες δηµοσιονο-
µικές και οικονοµικές συγκυρίες. Εγώ δεν θα σας πω –είµαι η τε-
λευταία που θα το πω αυτό, έχω επιλέξει να µιλώ µε µεγάλη
µετριοπάθεια όταν µιλάω για τα θέµατα υγείας, γιατί ακριβώς
αφορούν την κάθε ελληνική οικογένεια που έχει πρόβληµα- ότι
µπορέσαµε και δώσαµε δείγµατα γραφής. Οι προκηρύξεις για
τους γιατρούς έχουν υπογραφεί από εµένα πάνω από ένα µήνα,
έχουν πάει στα νοσοκοµεία µε την οδηγία να βγουν, ακριβώς για
τα κενά που υπάρχουν στη Λευκάδα και στα άλλα περιφερειακά
νοσοκοµεία. Ταυτόχρονα, ξέρετε πολύ καλά ότι το ΑΣΕΠ ήδη
επεξεργάζεται τη µεγάλη προκήρυξη των τριών χιλιάδων εκατόν
τριών νοσηλευτών, η οποία βγήκε στις 29 ∆εκεµβρίου και είµαστε

6418 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



στη φάση που ετοιµάζουµε και την προκήρυξη για τους επιπλέον
τρεις χιλιάδες νοσηλευτές.

Αυτά σας τα λέω γιατί µπορώ να σας τα πω. Είναι σαφή και γί-
νονται. Το ίδιο κάνουµε και µε τις εφηµερίες. Καταβάλλουµε κάθε
προσπάθεια µέσα σ’ αυτήν τη συγκυρία να µπορέσουµε, όπως
πολύ σωστά λέτε, αφ’ ενός τα δεδουλευµένα να τα καλύπτουµε
και αφ’ ετέρου να µπορέσουµε να προτείνουµε ένα νέο πρότυπο
εφηµερίας, κάτι που όπως καταλαβαίνετε δεν είναι εύκολη
άσκηση και το οποίο πραγµατικά να είναι εξορθολογισµένο, να
ανταποκρίνεται στις ανάγκες των νοσοκοµείων και να έχει τα χα-
ρακτηριστικά της ασφάλειας, όπως κι εσείς λέτε.

Θέλω να πω και κάτι άλλο και θέλω να είµαι σαφής. Αυτή είναι
και η θέση που εγώ διατύπωσα, όταν ήρθε η τριµερής επιτροπή
και µε επισκέφτηκε, όπως και άλλους Υπουργούς, τη ∆ευτέρα
στο γραφείο µου στο Υπουργείο, η επιτροπή που αποτελείτο από
τους τρεις επικεφαλής της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, της Ευρω-
παϊκής Κεντρικής Τράπεζας και του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου, ακριβώς την ίδια θέση που λέω και στη Βουλή. Είπα
ακριβώς τα ίδια πράγµατα, πως το Εθνικό Σύστηµα Υγείας είναι
κρίσιµο, είναι στην καρδιά του κοινωνικού κράτους, ιδιαίτερα σε
µια περίοδο κρίσης το Εθνικό Σύστηµα Υγείας καλείται να λει-
τουργήσει και ως δίχτυ ασφάλειας. ∆εν είναι τυχαίο ότι έχουµε
αυτήν την αύξηση της προσέλευσης –εγώ πρώτη σας ενηµέ-
ρωσα- που φτάνει µέχρι και 30% σε νοσοκοµεία του κέντρου της
Αθήνας.

Από εκεί και πέρα, λοιπόν, µέσα σε αυτήν τη συγκυρία, εµείς
έχουµε κάνει µια επιλογή. Και, τουλάχιστον, εγώ αυτό τους ανέ-
λυσα, ότι υπάρχει ένα τεράστιο περιθώριο εξοικονόµησης και
εκεί είµαστε δεσµευµένοι και εκεί το απαιτεί ο ελληνικός λαός
από εµάς, την ώρα που κάνει θυσίες να µην υπάρχει σπατάλη σε
παρασιτικά, παρακοικονοµικά κυκλώµατα, να µπορέσουµε να κά-
νουµε τις εξοικονοµήσεις που χρειάζονται, εκεί που µπορούµε,
στις προµήθειες, στο φάρµακο, στη σωστή διαχείριση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε, αλλά είναι σηµαντικό θέµα και
µιλάω µε ειλικρίνεια και µε ανοιχτή καρδιά, γιατί έτσι πρέπει να
µιλάµε τέτοιες ώρες.

Γιατί πρέπει να πούµε ότι και όσοι εργάζονται στο ΕΣΥ, πρέπει
και αυτοί να συνεισφέρουν. Σαφώς, να τους στηρίξουµε µισθο-
λογικά, για τις εφηµερίες, για όλα, άλλα όλοι σε αυτήν την προ-
σπάθεια να συνεισφέρουν, έτσι ώστε να αντιµετωπίσουµε αυτού
του είδους τις σπατάλες και τα προβλήµατα.

Και κλείνω µε αυτό. Χθες η Ολοµέλεια ψήφισε τις τροπολογίες
που φέραµε και για τα φάρµακα και για τις προµήθειες και βέ-
βαια, η δική µας πρόκληση και ευθύνη ως Κυβέρνηση είναι τα-
χύτατα να µη µείνουν απλώς άλλη µια διάταξη νόµου, αλλά πολύ
γρήγορα να φέρουν αποτελέσµατα τέτοια, τα οποία να βοηθή-
σουν τελικά και το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου και

θα συζητηθεί η µε αριθµό 711/26-4-2010 πέµπτη επίκαιρη ερώ-
τηση του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τα
δίκτυα αποχέτευσης λυµάτων του Θριασίου Πεδίου κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Λεβέντη έχει ως εξής:
«Το πολύπαθο Θριάσιο Πεδίο µε τουλάχιστον εκατό χιλιάδες

κατοίκους και εργαζόµενους και πάνω από τρεις χιλιάδες επιχει-
ρήσεις, στερείται εντελώς δικτύου αποχέτευσης, βιολογικού κα-
θαρισµού αστικών λυµάτων και βιοµηχανικών αποβλήτων. Άµεση
συνέπεια είναι η σοβαρή ρύπανση του εδάφους, του υδροφόρου
ορίζοντα και των υδάτων του κόλπου της Ελευσίνας, παρά τους
επί δεκαετίες αγώνες των κατοίκων.

Η πολιτεία υποχρεώθηκε να προχωρήσει στα έργα κατα-
σκευής σταθµού βιολογικού καθαρισµού και δικτύων αποχέτευ-
σης λυµάτων για όλο το Θριάσιο Πεδίο µε επί µέρους
χρηµατοδοτήσεις των έργων, σε ποσοστό έως και 75% από τα
ευρωπαϊκά ταµεία.

Με βάση το χρονοδιάγραµµα των έργων θα έπρεπε στο τέλος

του 2010 να έχουν ολοκληρωθεί. Επαπειλείται πρόστιµο
180.000.000 ευρώ και 120.000 ευρώ για κάθε ηµέρα καθυστέρη-
σης, όταν ο συνολικός προϋπολογισµός του έργου (προ εκπτώ-
σεων) είναι 128,6 εκατοµµύρια ευρώ.

Παρ’ όλα αυτά, τα έργα για το βασικό δίκτυο έχουν βαλτώσει,
η επιχείρηση που έχει αναλάβει την εργολαβία βρίσκεται απλή-
ρωτη και υπό καθεστώς επίσχεσης εργασίας και όλα δείχνουν
ότι τα χρονοδιαγράµµατα είναι αδύνατον να τηρηθούν.

Με βάση τα παραπάνω ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Σε ποια φάση βρίσκονται τα έργα της κατασκευής του βιολο-

γικού καθαρισµού και των δικτύων αποχέτευσης λυµάτων του
Θριασίου Πεδίου;

Με ποιες πρωτοβουλίες θα επιταχυνθούν οι εργασίες και θα
τηρηθούν οι επίσηµες δεσµεύσεις και τα χρονοδιαγράµµατα;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Λεβέντη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ιωάννης Μα-
γκριώτης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Σας ευχαριστώ.
Η δυτική Αττική είναι η άλλη πλευρά, το άλλο πρόσωπο της

Αττικής. Προχθές, µιλούσαµε για την ανατολική Αττική και την
έκρηξη ανάπτυξης, αγαπητέ συνάδελφε, η οποία γεννά υπερα-
ξίες, γεννά εισοδήµατα, γεννά όµως και µια πραγµατικότητα κα-
ταθλιπτική καθηµερινή. Αν µάλιστα συνεχιζόταν η επέκτασή της
και ανάπτυξή της, µε το ρυθµιστικό που είχε ψηφίσει η προη-
γούµενη κυβέρνηση και τους σχεδιασµούς για τις επεκτάσεις των
αυτοκινητοδρόµων, τότε πράγµατι από µια λαµπρή περιοχή που
είναι η ανατολική Αττική, θα γινόταν και αυτή µια µαύρη τρύπα.

Η δυτική Αττική, όµως, έχει τα πιο µεγάλα προβλήµατα και θα
έλεγα ότι είναι µια περιφέρεια στην πρωτεύουσα, στη µητρόπολη
στην κυριολεξία µε όλες τις αδυναµίες και τα προβλήµατα. Ένα
εξ αυτών είναι και τα προβλήµατα του Θριάσιου Πεδίου. Τα προ-
βλήµατα, δηλαδή, της συλλογής, της διαχείρισης, της ροής, της
εξόδου των λυµάτων και της επεξεργασίας τους, όπως βεβαίως
και η κατασκευή του αποχετευτικού αγωγού.

Ήταν πολλές οι καθυστερήσεις τα προηγούµενα χρόνια και
έχετε δίκιο. Θα ήθελα πιο συγκεκριµένα να σας πω ότι η εργο-
λαβία, το έργο µε τίτλο «Εγκαταστάσεις επεξεργασίας και διά-
θεσης λυµάτων στο Θριάσιο Πεδίο» που αφορά τη µελέτη,
κατασκευή και λειτουργία της πρώτης φάσης των έργων του
ΚΕΛΘΠ, του κέντρου επεξεργασίας λυµάτων του Θριασίου Πε-
δίου, και του αγωγού διάθεσης των επεξεργασµένων λυµάτων
είναι ενταγµένη και συγχρηµατοδοτείται από το Ταµείο Συνοχής
2.

Από το συνολικό έργο αποχέτευσης, που προβλέπεται να κα-
τασκευαστεί στο Θριάσιο Πεδίο, η ΕΥ∆ΑΠ έχει αναλάβει την ευ-
θύνη της κατασκευής του πρωτεύοντος δικτύου αποχέτευσης
και του ΚΕΛΘΠ. Πρέπει να σηµειώσω ότι το µείγµα της χρηµα-
τοδότησης είναι 15% από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων,
45% από το Ταµείο Συνοχής και το υπόλοιπο ποσοστό είναι από
πιστώσεις της ίδιας της ΕΥ∆ΑΠ, εταιρείας του δηµοσίου.

Για την ολοκλήρωση αυτών των έργων βρίσκονται σε εξέλιξη
τρεις εργολαβίες για το πρωτεύον δίκτυο, από την πλευρά της
ΕΥ∆ΑΠ.

Η εργολαβία εκτέλεσης υπολειποµένων εργασιών του έργου
«Βασικοί συλλεκτήρες αποχέτευσης ακαθάρτων δυτικού τοµέα
Θριασίου Πεδίου» µε συνολικό πέρας εργασιών 30/12/2010, έχει
ολοκληρώσει το 33% των εργασιών της, παρ’ ότι η καθυστέρηση
του έργου δεν οφείλεται σε υπαιτιότητα της ΕΥ∆ΑΠ και εκ µέ-
ρους της εταιρείας γίνονται ενέργειες για να προλάβει το χρόνο.
Είναι δύσκολο, όµως, να προλάβει το χρόνο, γιατί, όπως είπα,
υπήρχαν καθυστερήσεις που δεν ευθύνεται η εταιρεία, γιατί εκεί
είναι αλληλεπικαλυπτόµενα τα προβλήµατα.

Η εργολαβία «Βασικοί συλλεκτήρες αποχέτευσης ακαθάρτων
ανατολικού τοµέα Θριασίου Πεδίου» έχει ολοκληρώσει τις ερ-
γασίες της σε ποσοστό 72% και όλα δείχνουν ότι εµπροθέσµως
θα έχει ολοκληρωθεί µέχρι τις 30/11/2010.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
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Η εργολαβία «Εγκαταστάσεις επεξεργασίας και διάθεσης λυ-
µάτων Θριασίου Πεδίου» παρ’ ό,τι έχουν ολοκληρωθεί εργασίες
σε ποσοστό µόνο 20%, συνεχίζονται µε αυξανόµενους εντατι-
κούς ρυθµούς, ενώ προβλέπεται να γίνει η ολοκλήρωση της κα-
τασκευής και η έναρξη περιορισµένης λειτουργίας του κέντρου
στις 7/12/2010, σύµφωνα µε το εγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα.

Υπάρχει και η δεύτερη ενότητα των έργων, που είναι το δευ-
τερεύον δίκτυο, που είναι έργο της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης
∆υτικής Αττικής, στο οποίο θα απαντήσω στη δευτερολογία µου,
διότι δεν µε παίρνει ο χρόνος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής και Αντιπρόεδρος της Βου-

λής κ. Λεβέντης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το είπατε και εσείς, η δυτική Αττική είναι η

πίσω αυλή της πρωτεύουσας και δυστυχώς, έχει µύρια όσα προ-
βλήµατα και τα ξέρουµε πολύ καλά. Η ανατολική Αττική, από την
άλλη, θεωρείται προνοµιούχος και δηµιουργούνται υπεραξίες,
όπως είπατε, αλλά και αδιέξοδα. Πλην, όµως, και η δυτική και
ανατολική Αττική δεν έχουν ούτε ένα µέτρο αποχέτευσης.

Είναι εξωφρενικό. Σε ποιον κόσµο ζούµε; Βλέπετε µε τις ανα-
σκαφές προκύπτει σε όλες τις αρχαίες πόλεις εδώ της Αττικής,
στην Ελευσίνα, στα Μέγαρα –δεν λέω στην Αθήνα- στο Λαύριο,
στις Αχαρνές υπήρχε αποχετευτικό δίκτυο. Σήµερα, δεν υπάρχει
αποχετευτικό δίκτυο.

Τώρα, αυτό το δίκτυο που πάει να γίνει και η αποχέτευση του
Θριασίου δεν έγινε από αγαθή προαίρεση της πολιτείας, η οποία
θα έπρεπε να το είχε κάνει πριν από πολλές δεκαετίες και είχαν
έρθει τα κοινοτικά κονδύλια, προπαντός για αυτόν το σκοπό,
αλλά υποχρεώθηκε από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Επειδή γίνεται
εκεί πέρα µία τροµερή ρύπανση του υδροφόρου ορίζοντα και
της θάλασσας, υποχρεωθήκαµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση, δε-
σµευτήκαµε και προχώρησαν κάποια στιγµή τα έργα, ύστερα από
πολλές, πάρα πολλές καθυστερήσεις.

Πλην όµως, πάλι κολλήσαµε. Και κολλάµε κυρίως, κύριε
Υπουργέ, στο σκέλος που αφορά την ΕΥ∆ΑΠ, δηλαδή που
αφορά την πολιτεία, το δηµόσιο. Εδώ θα έπρεπε, λοιπόν, να επι-
κεντρώσουµε το ενδιαφέρον µας, γιατί απ’ ό,τι πληροφορήθηκα
ο εργολάβος που έχει αναλάβει –δεν ξέρω- βρίσκεται σε κακή οι-
κονοµική κατάσταση, είναι υπό χρεοκοπία και το περίεργο είναι
ότι στη δυτική Αττική, που συµβαίνουν όλα τα στραβά και τα ανά-
ποδα και όλες αυτές εδώ οι απαράδεκτες καταστάσεις, συµβαί-
νει συγχρόνως όταν αναλαµβάνονται δηµόσια έργα πάλι να
κολλάµε.

∆είτε την παλιά εθνικό οδό Ελευσίνας-Θήβας πόσα χρόνια
καρκινοβατεί και πάλι ο εργολάβος κηρύχθηκε έκπτωτος και πάλι
έχουν µπλέξει σε δικαστήρια και άλλες διαδικασίες και πάλι το
έργο δεν προχωράει. Το ίδιο τώρα γίνεται και εδώ µε την απο-
χέτευση.

Είµαστε υποχρεωµένοι να προχωρήσουµε γιατί είναι απαραί-
τητο έργο. Είναι κάτι που δεν µπορεί να γίνει διαφορετικά, αλλά
αν θέλετε και θα χάσουµε κονδύλια και θα πληρώσουµε σοβα-
ρότατα πρόστιµα, γιατί έχουµε δεσµευθεί ότι θα εκτελέσουµε τα
έργα, αλλιώς θα τα πληρώσουµε.

Εποµένως, κύριε Υπουργέ, εδώ πρέπει να εξαντληθούνε όλα
τα περιθώρια. ∆εν ξέρω τι θα γίνει µε το συγκεκριµένο εργολάβο
ή οποιοδήποτε άλλο εργολάβο, η πολιτεία, όµως, είναι υποχρε-
ωµένη να προχωρήσει γρήγορα.

Βέβαια, υπάρχει και το άλλο µεγάλο πρόβληµα των βιοµηχα-
νικών λυµάτων της περιοχής, που ασφαλώς δεν µπορούν να πέ-
φτουν σε αυτό το δίκτυο. Είναι ένα άλλο έργο που και αυτό θα
έπρεπε να είχε αντιµετωπιστεί από τότε που εγκαθίσταντο οι βιο-
µηχανίες και που κανένας δεν σκέφτηκε.

Υπάρχει το ρέµα του Αγίου Γεωργίου, που είναι χειρότερο και
από τον Ασωπό και όπου επίσης προκαλείται µια µεγάλη ρύ-
πανση, όπως και οι άλλες ρυπάνσεις στον υδροφόρο ορίζοντα
και στη θάλασσα από τις λογής βιοµηχανίες αλλά και τα αστικά
λύµατα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Αγαπητέ συνάδελφε, δουλεύουµε από την
πρώτη στιγµή για να προχωρήσει το έργο, να προχωρήσουν οι
εργασίες, να λυθούν τα προβλήµατα και κυριολεκτικά -συµφωνώ
µαζί σας- στο παρά ένα, στο τελευταίο λεπτό, πιστεύουµε ότι θα
αποφύγουµε τα κοινοτικά πρόστιµα.

Τα έργα ήταν ουσιαστικά παρατηµένα, σε απόλυτο τέλµα και
οδηγούµασταν στην απαξίωση των τµηµάτων των έργων που
είχαν κατασκευαστεί, φυσικά στη ρύπανση της περιοχής, στην
υποβάθµιση της ζωής και στα κοινοτικά πρόστιµα. Αυτή ήταν η
αλήθεια και η πραγµατικότητα µέχρι τον Οκτώβριο.

Από τότε έγιναν πολλές και συντονισµένες κινήσεις ανάµεσα
στην ΕΥ∆ΑΠ στο Υπουργείο Υποδοµών, στο ΥΠΕΚΑ, και στη Νο-
µαρχία ∆υτικής Αττικής και ήδη έχουµε αρχίσει και δίνουµε λύ-
σεις και όπως είπα θα προλάβουµε το χρόνο, θα προλάβουµε και
τα κοινοτικά πρόστιµα να µην πέσουν βαριά πάνω στη χώρα µας.

Πράγµατι, αντιµετωπίζει προβλήµατα, εργολάβος στο πρω-
τεύον δίκτυο. Μια εταιρεία που ήταν πολύ σηµαντική τα προη-
γούµενα χρόνια- και αυτό είναι απότοκο του τρόπου παραγωγής
δηµοσίων έργων την τελευταία περίοδο. Το έχουµε τονίσει πολ-
λές φορές, οφείλεται σε µια πολιτική που ασκήθηκε τα τελευταία
χρόνια και δεν είναι η στιγµή τώρα να την αναπτύξω περισσό-
τερο. Πιστεύουµε όµως ότι θα ξεπεραστούν τα προβλήµατα και
θα είµαστε µέσα στα χρονοδιαγράµµατα.

Όσον αφορά στο δευτερεύον δίκτυο, εδώ είναι ακόµα πιο δύ-
σκολα τα πράγµατα. Εκεί πράγµατι η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
είναι αυτή που έχει αναθέσει το έργο µε µια εργολαβία
63.000.000 ευρώ στην προκήρυξη, 35.800.000 ευρώ στην υπο-
γραφή της σύµβασης και είχε ηµεροµηνία περαίωσης 3-2-2010.

Αυτός ο χρόνος έχει εκπνεύσει -όπως γνωρίζετε- και τα πράγ-
µατα είναι ακόµη χειρότερα γιατί ο εργολάβος στις 11-3-2009
υπέβαλε αίτηση διάλυσης επικαλούµενος καθυστέρηση εξόφλη-
σης λογαριασµού. Η καθυστέρηση οφειλόταν σε ανεπαρκή χρη-
µατοδότηση του έργου από το Υπουργείο Οικονοµίας και
Οικονοµικών. Η εργολαβία τελικά διαλύθηκε στις 18-11-2009.

Η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, όπως όφειλε και ο νόµος ορίζει,
πήγε στον δεύτερο, προχώρησε τη διαδικασία συνέχισης της ερ-
γολαβίας από το ∆εκέµβριο του 2009 και έχει αφ’ ενός µεν απορ-
ρίψει το δεύτερο κατά σειρά µειοδότη του αρχικού διαγωνισµού,
όπως µας ενηµερώνει η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, αφ’ ετέρου
δε έχει προχωρήσει στην ανακήρυξη του τρίτου µειοδότη ως
αναδόχου µε βάση τα πραγµατικά δεδοµένα, όπως αυτή τα είχε
αξιολογήσει.

Ο δεύτερος, όµως, µειοδότης έχει καταθέσει αίτηµα ασφαλι-
στικών µέτρων στο Συµβούλιο της Επικρατείας κατά της απόρ-
ριψης του, η οποία εκδικάζεται στις 3-5-2010, πολύ σύντοµα.
Μετά από το Συµβούλιο της Επικρατείας η Νοµαρχιακή Αυτοδι-
οίκηση θα ξέρει τι θα πράξει για να συνεχιστεί αυτό το έργο που
ούτως ή άλλως έχει µεγάλη καθυστέρηση και µεγάλα προβλή-
µατα. Ελπίζουµε να πάνε όλα καλά, γιατί πράγµατι είναι απολύ-
τως αναγκαία τα έργα αυτά στο Θριάσιο Πεδίο στη δυτική Αττική.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η µε αριθµό 704/26-42010 πρώτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Έξαρχου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη στήριξη της κτηνοτρο-
φίας κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού, και
διαγράφεται.

Η µε αριθµό 709/26-4-2010 τρίτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Γεωργίου Μαυ-
ρίκου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την άρνηση της
Ελληνικής Πρεσβείας στην Νιγηρία να χορηγήσει βίζα σε ηγέτες
του συνδικαλιστικού κινήµατος αυτής της χώρας κ.λπ. δεν συ-
ζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού, και διαγράφεται.

Η µε αριθµό 713/26-4-2010 τέταρτη επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη
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προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των νέων αγροτών κ.λπ.
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της Υπουργού, και διαγράφεται.

Συνεχίζουµε µε την αριθµό 714/26-4-2010 δεύτερη επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος
Γαληνού προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε την έγκριση µελέτης για το λιµάνι Σιγρίου Λέσβου
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Γαληνού έχει ως εξής:
«Το λιµάνι του Σιγρίου δεν αποτελεί έργο µικρής κλίµακας. Η

τάξη µεγέθους του σαφώς υπερβαίνει τα 15.000.000 ευρώ. Είναι
εκ των πραγµάτων ένα εθνικής σηµασίας αναπτυξιακό έργο.
Είναι ένα ώριµο έργο για να ενταχθεί στα έργα Λιµενικών Εγκα-
ταστάσεων του ΕΣΠΑ. Η µόνη εκκρεµότητα είναι η υπογραφή
της κοινής υπουργικής απόφασης που να ορίζει τον φορέα υλο-
ποίησης. Η καθυστέρηση σας είναι εντελώς αδικαιολόγητη. Οι
µελέτες έχουν πρόσφατα ολοκληρωθεί και προφανώς δεν έχουν
χρεία επικαιροποίησης. Είναι ορατός ο κίνδυνος οι παρεµβάσεις
παραγόντων του Υπουργείου να λειτουργήσουν ακυρωτικά για
το έργο. Η οικονοµική κρίση µεγιστοποιεί την ανάγκη για σηµα-
ντικά αναπτυξιακά έργα πνοής όπως ο λιµένας Σιγρίου, τα οποία
µπορούν να συνεισφέρουν στην τοπική οικονοµία και να µεγι-
στοποιήσουν τις αναπτυξιακές της δυνατότητες. Κύριε Υπουργέ,
σήµερα η χώρα κάνει µια εθνική προσπάθεια να αντιµετωπίσει
τη µεγάλη οικονοµική κρίση. Όποιος θέτει προσκόµµατα σε τέ-
τοιες αναπτυξιακές προσπάθειες όπως ο λιµένας Σιγρίου αντι-
στρατεύεται την εθνική προσπάθεια και αποτελεί παράγοντα που
διευρύνει την κρίση.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Πότε θα υπογραφεί η κοινή υπουργική απόφαση που ορίζει

τον φορέα υλοποίηση του έργου για το λιµάνι Σιγρίου;».
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υποδο-

µών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Νικόλαος Σηφουνάκης.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, το πρόβληµα δεν είναι αν έχουν οριστεί µε ΚΥΑ τα
αποφαινόµενα όργανα εκτέλεσης του έργου.

Η µελέτη ανατέθηκε από το ΠΑΣΟΚ στην προηγούµενη κυ-
βέρνηση, ήταν περίπου ολοκληρωµένη το 2004. Είχε παρουσια-
στεί και έξαφνα έξι χρόνια µετά, όταν επιστρέψαµε στο
Υπουργείο, είδαµε µια άλλη µελέτη σε διπλάσιο, για να µην πω
τριπλάσιο σε όγκο και σε δαπάνη σε ένα τοπίο ιδιαιτέρου φυσι-
κού κάλους, σε έναν τόπο όπου µετά από έργο και κόπο είκοσι
οκτώ χρόνων δηµιουργήθηκε το Μουσείο του Απολιθωµένου ∆ά-
σους, αυτό το µεγάλο έργο της περιοχής. Και, βεβαίως, όταν
είδα αυτή τη µελέτη και όταν την είδαν και οι υπηρεσίες, µείναµε
έκθαµβοι.

Εκείνο, λοιπόν, που κάνουµε είναι δυστυχώς να προστατεύ-
σουµε το τοπίο, να δηµιουργηθεί ένα λιµάνι, το οποίο θα εξυπη-
ρετεί καράβι επιβατικό και καράβι εµπορευµατικό, αλλά ένα έργο
που θα µπορεί να συνάδει µε την περιοχή.

Ξέρετε παρά πολύ καλά τι γίνεται µε τις µελέτες. Αυξάνουµε το
αντικείµενο της µελέτης και οδηγούµαστε στο να πληρώνουµε
και τεράστια χρήµατα στους µελετητές. Αυτούς τους µήνες, λοι-
πόν, εργαζόµαστε προς αυτήν την κατεύθυνση. Η αρµόδια
Υπουργός Οικονοµίας και Ναυτιλίας έδωσε την εντολή να ακο-
λουθηθούν οι διαδικασίες εκείνες για να µπορέσουµε να συµµα-
ζέψουµε όσο µπορούµε περισσότερο αυτό το έκτρωµα που πήγε
να γίνει, που µπαζώνει τη θάλασσα διακόσια µέτρα µέσα και φτά-
νει στον οικισµό.

Βρισκόµαστε στο τελευταίο στάδιο. Εκείνο που έχει σηµασία
είναι να κατανοηθεί ότι θα γίνει ένα έργο, όσο γίνεται για να πε-
ριορίσουµε την καταστροφή. Ήδη, ο µελετητής και το λιµενικό
ταµείο έλαβαν τις εντολές.

Πρέπει να σας πω ότι το Νοέµβριο του 2009 που άρχισα να ξα-
νασχολούµαι, δεν ήταν ολοκληρωµένη ούτε η µελέτη των µηχα-
νολογικών ούτε των αρχιτεκτονικών ούτε των στατικών ούτε τα
τεύχη δηµοπράτησης ούτε είχε εκδοθεί η ΚΥΑ για τα αποφαινό-
µενα όργανα, που θα µπορούσε να είχε εκδοθεί. ∆εν εκδόθηκε
µετά τον Οκτώβριο του 2009 γιατί δεν είναι ολοκληρωµένη η µε-

λέτη. Γιατί δεν δηµοπράτησε το έργο η Νέα ∆ηµοκρατία πεντέ-
µισι χρόνια; Για αυτόν το λόγο, γιατί υπήρξε ελάχιστο ενδιαφέ-
ρον.

Το έργο, λοιπόν, θα εκτελεστεί. Θα εκτελεστεί, όµως, προ-
σπαθώντας όσο γίνεται να βελτιώσουµε την καταστροφή.

Από εκεί και πέρα µαζί µε τους οδικούς άξονες που και σε αυ-
τούς βρήκαµε ατελείωτες τις µελέτες εκεί που τις αφήσαµε το
2004 -και αναφέροµαι Μυτιλήνη-Ερεσό-Σίγρι- θα ολοκληρωθούν
και θα ενταχθεί το έργο και στο θεµατικό πρόγραµµα του Υπουρ-
γείου Υποδοµών Μεταφορών και ∆ικτύων, για να µην επιβαρυν-
θεί το Περιφερειακό Πρόγραµµα, που δεν µπορεί να σηκώσει ένα
τέτοιο µεγάλο έργο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Γαληνός.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ξέρετε την εκτίµηση που σας έχω και πρέπει

να οµολογήσω ότι η συµµετοχή σας, ως εκπρόσωπος της Λέ-
σβου στην Κυβέρνηση, µε γεµίζει σιγουριά ότι δεν θα επιτρέψετε
έργα σηµαντικά για το νοµό µας -που γνωρίζετε τη σηµασία και
του λιµανιού του Σιγρίου, όπως το ερώτηµα που σας έθεσα- να
χαθούν. Υπάρχουν όµως, κάποια ερωτήµατα, τα οποία πρέπει να
τεθούν και να απαντηθούν µε τρόπο σαφή, κατηγορηµατικό –και
θα µου επιτρέψετε- δεσµευτικό. Θεωρώ ότι είναι ευτυχής η συ-
γκυρία ότι την απάντηση θα τη δώσετε εσείς.

Όπως πολύ σωστά είπατε, η µελέτη του λιµανιού δροµολογή-
θηκε από σας και πιστεύω µε τους όρους και τις προδιαγραφές
που εσείς θέσατε. Θα πρέπει να πω ότι την τελευταία περίοδο
έγινε µία εργώδης προσπάθεια προκειµένου να διεκπεραιωθεί
και να ολοκληρωθεί µία δαιδαλώδης γραφειοκρατική διαδικασία,
ώστε το έργο να είναι έτοιµο στην ώρα του για να ενταχθεί στο
ΕΣΠΑ.

Πρέπει να σας πω ότι η έγκριση περιβαλλοντικών όρων δό-
θηκε. Η έγκριση της Αρχαιολογικής Υπηρεσίας επίσης δόθηκε. Η
έγκριση του Λιµενικού Ταµείου, επίσης δόθηκε, όπως και της Νο-
µαρχιακής Αυτοδιοίκησης και του ∆ήµου Ερεσού Αντίσσης του
ΓΕΣ και του ΥΕΝ. Όλες δόθηκαν. ∆εν νοµίζω ότι χρειάζεται να
αναφέρω περισσότερες λεπτοµέρειες, τις γνωρίζετε.

Η ουσία είναι ότι όλες οι θεσµικές απαιτήσεις, οι απαιτήσεις
που έθεσαν οι θεσµικοί φορείς, που εκ του νόµου είναι αρµόδιοι,
όλες ικανοποιήθηκαν. Το έργο σήµερα είναι έτοιµο και ώριµο
προς ένταξη.

Αυτό που υπολείπεται -το µόνο που υπολείπεται- είναι η κοινή
υπουργική απόφαση που να ορίζει τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Λέσβου ως φορέα υλοποίησης, ώστε να µπορέσει να υπογράψει
στη συνέχεια προγραµµατική σύµβαση µε το Λιµενικό Ταµείο και
να καταθέσει πρόταση για να χρηµατοδοτηθεί από το ΕΣΠΑ.

Τώρα που όλα είναι έτοιµα και όλοι ελπίζαµε ότι θα ξεκινήσει
η υλοποίηση του έργου, τώρα ξαφνικά ζητείται η τροποποίηση
της µελέτης. Συµµερίζοµαι απόλυτα τους προβληµατισµούς σας
και αναγνωρίζω ότι πράγµατι υπάρχουν προβλήµατα. ∆εν είναι
όµως η ώρα, κύριε Υπουργέ.

Καταλαβαίνω απόλυτα –στην Ελλάδα ζούµε- να µην υπάρχει
συνέχεια του κράτους, όταν οι κυβερνήσεις αλλάζουν. ∆υστυ-
χώς, όµως, δεν καταλαβαίνω να µην υπάρχει συνέχεια µε το
ΠΑΣΟΚ του χθες και το ΠΑΣΟΚ του σήµερα.

Κύριε Υπουργέ, µε όλες αυτές τις ανακολουθίες και τις καθυ-
στερήσεις, αυτό που πρέπει να µεταφέρω είναι η φωνή του κό-
σµου. Και αυτό που ο κόσµος λέει –οι συµπατριώτες µας λένε-
είναι ότι η συζήτηση γίνεται για το θεαθήναι, ότι στόχος είναι να
ακυρωθεί το έργο και ότι αν δεν ενταχθεί στο ΕΣΠΑ, τότε δεν θα
ξαναβρεθούν ποτέ χρήµατα για να υλοποιηθεί. Ουσιαστικά φο-
βούνται –φοβούµαι και εγώ- ότι πάµε για ακύρωση του έργου,
ενός έργου που είναι έργο ζωής για τη Λέσβο και πάγιο αίτηµα
των κατοίκων της εδώ και µία πεντηκονταετία. Ο κόσµος ανησυ-
χεί και πιστεύω δικαίως.

Επαναφέρω, κύριε Υπουργέ, το θέµα όχι για να κάνω δίκη προ-
θέσεων, αλλά για να βρεθεί λύση, γνωρίζοντας την προσωπική
σας εντιµότητα, τον πόνο σας για την ανάπτυξη της Λέσβου και
τη δική σας συµβολή σ’ αυτή την ανάπτυξη που έχει επιτευχθεί
τα τελευταία χρόνια.
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Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, δηµόσια να τοποθετηθείτε -και γι’
αυτό έθεσα το ερώτηµα- ώστε στο ελληνικό Κοινοβούλιο η δη-
µόσια και ρητή, κατηγορηµατική δέσµευση της Κυβέρνησης -και
η δική σας προσωπικά, µια και εσείς είστε αρµόδιος Υπουργός
που ανέλαβε και την ευθύνη της απάντησης- ότι το έργο αυτό θα
προχωρήσει και θα ενταχθεί στο ΕΣΠΑ. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι
το λιµάνι του Σιγρίου είναι η δυτική πύλη της Λέσβου. Μην την
κλείνετε!

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Επαναλαµβάνω, εάν η εκκρεµότητα ήταν µία απόφαση ΚΥΑ να

εκδοθεί, γιατί, πρώτον, ενώ η µελέτη ήταν έτοιµη το 2004, δεν
την κάνατε ως Κυβέρνηση; ∆εύτερον και ουσιαστικό, διπλασιά-
σατε, τριπλασιάστε το αντικείµενο της µελέτης σε σχέση µε το
2004- όχι εσείς βέβαια, δυστυχώς η ευθύνη είναι και στη Νο-
µαρχιακή Αυτοδιοίκηση και στο Λιµενικό Ταµείο. Γιατί για να ει-
σπράττουν παραπάνω χρήµατα αυτοί που κάνουν τις µελέτες.

Το έργο λοιπόν, θα ήταν έτοιµο και δεν ευθύνεται ότι έλειπε η
κοινή υπουργική απόφαση. ∆εν εκπονήθηκε η αρχιτεκτονική µε-
λέτη, η ηλεκτροµηχανική µελέτη, λείπουν τα τεύχη δηµοπράτη-
σης, όλα αυτά τα οποία τα εκπονούµε τώρα.

Εγώ από το 1983 επί είκοσι χρόνια ασχολήθηκα µε την δηµι-
ουργία του Μουσείου του Σιγρίου που είναι το µεγαλύτερο έργο
στη δυτική περιοχή της Λέσβου. Λιµάνι υπάρχει και τώρα µπορεί
να αράξει καράβι. Γιατί δεν υπάρχει όµως; Γιατί για να πας από
το Σίγρι στη Μυτιλήνη θέλεις δυόµισι και θέλεις τρεισήµισι ώρες
µε τα πούλµαν. Άρα το βασικό έργο, είναι η ύπαρξη σύγχρονων
οδικών αξόνων και όπως είπα έχουµε ολοκληρώσει τις µελέτες,
τις βρήκαµε εκεί που τις αφήσαµε. Και τα δύο αυτά έργα λοιπόν,
οδικοί άξονες – λιµάνι Σιγρίου θα προχωρήσουν, στο θεµατικό
του Υπουργείου θα ενταχθούν οι άξονες και στο περιφερειακό
το λιµάνι.

Σας ευχαριστώ.
Κυρία Πρόεδρε, επειδή οι Βουλευτές αναφέρονται και απολο-

γούνται στη Βουλή ως εκπρόσωποί του και επειδή είναι και ση-
µείο των καιρών, θέλω να δηλώσω ότι ενώ η πατρίδα µας
διέρχεται µία µεγάλη κρίση, όπου οι ενεργοί πολίτες αγωνιούν,
δυστυχώς, υπάρχουν και οι εξαιρέσεις.

Το τελευταίο διάστηµα η ελληνική κοινωνία έγινε αποδέκτης
σχεδιασµένων επιθέσεων από τον κ. Βγενόπουλο, µέσω εκπο-
µπών σε δύο τηλεοπτικούς σταθµούς, σε δύο δηµοσιογράφους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Είστε βέβαια εκτός θέ-
µατος, κύριε συνάδελφε. ∆εν είναι απολογία αυτή.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων): Βεβαίως, είµαι στη Βουλή και εδώ µιλάνε
οι Βουλευτές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ναι, αλλά δεν είναι το
θέµα αυτό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων): Η τηλεοπτική παρέµβαση του κ. Βγενό-
πουλου ως τοποθέτηση ενός ενεργού –κατά τη δήλωσή του-
πολίτη που θεωρεί ότι ο µη ασχολούµενος µε τα κοινά είναι
αχρείος, προφανώς είναι δικαίωµα του. Υποχρέωσή του όµως,

είναι να τηρεί τους ηθικούς και νοµικούς κανόνες της δηµοκρα-
τίας µας.

∆ικαίωµα, όµως, και υποχρέωση δική µου είναι να προστατεύω
την αξιοπρέπεια και την πολιτική µου υπόσταση, την οποία δεν
επιτρέπω σε κανένα να εξαχρειώνει και να διασύρει µε τον τρόπο
που έκανε ο κ. Βγενόπουλος, αποσιωπώντας σκοπίµως τη γνω-
στή σ’ αυτόν αλήθεια για το θέµα της δωρεάς από την εταιρεία
του προς το ∆ήµο του Πυθαγορείου Σάµου, µετά τις πυρκαγιές
του 2000.

Ο κ. Βγενόπουλος την εµφάνισε ως δωρεά σε εµένα ή στο
Υπουργείο Αιγαίου, του οποίου είχα την τιµή να προΐσταµαι τότε,
για να ερωτήσει δια συνεντεύξεως, «πού πήγε το δάσος», «πού
πήγαν τα λεφτά» και να αναφερθεί προσωπικά σε µένα, ότι «κάτι
του χρωστάω».

Ο κ. Βγενόπουλος, δεν ενεχείρισε ποτέ σε κανένα από το
Υπουργείο τα χρήµατα. Ο κ. Βγενόπουλος γνωρίζει ότι τα χρή-
µατα κατατέθηκαν από την εταιρεία του στο Ταµείο Παρακατα-
θηκών και ∆ανείων, µε αποκλειστικό αποδέκτη το ∆ήµο
Πυθαγορείου της Σάµου, ο οποίος και τα διαχειρίστηκε αρµο-
δίως. Εκείνος που χρωστάει εξηγήσεις στην ελληνική κοινωνία
είναι ο κ. Βγενόπουλος, που για πολλοστή φορά επιχειρεί να δια-
στρεβλώσει την αλήθεια, όπως επιχειρεί να το πράξει και µε
άλλες υποθέσεις συµφερόντων του, εξαπολύοντας κατά βού-
ληση σχεδιασµένες µε όλες τις επικοινωνιακές τεχνικές, επιθέ-
σεις κατά πάντων.

Κλείνω λέγοντας ότι ο κ. Βγενόπουλος, που αρέσκεται σε ιστο-
ρικές αναφορές, γνωρίζει ότι η συκοφαντία είναι εύκολη µεν υπό-
θεση, αλλά ατιµωτική πράξη, τόσο ιστορικά όσο και κατά το
νόµο. Και δεν αγνοεί βεβαίως, ότι ακολουθεί η λογοδοσία του
συκοφάντη στην κοινωνία και στη δικαιοσύνη.

Οφείλει επίσης, να γνωρίζει, παρά τις όποιες ενστάσεις του,
ως προς την προσωπική µου ικανότητα και ποιότητα ως πολιτι-
κού, ότι µουσειακού είδους δεν είναι οι πολιτικοί που δρουν και
ενεργούν δοκιµασµένα µέσα στην κοινωνία επί τρεις σχεδόν δε-
καετίες, όπως ο οµιλών.

Ως πολίτης, λοιπόν, και ενεργός πολιτικός, δηλώνω ότι δεν
πρόκειται να αφήσω αναπάντητα όσα συκοφαντικά εις βάρος της
δικής µου υπόστασης είπε δηµοσίως.

Για όσα παραπάνω εξέθεσα είµαι υποχρεωµένος για πρώτη
φορά στην πολιτική µου διαδροµή να προσφύγω στη δικαιοσύνη.
Έχω ήδη δώσει εντολή να ασκηθούν σε βάρος του τα ένδικα
µέσα που παρέχει ο νόµος, για την προστασία του προσώπου και
της τιµής µου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε, αν

και η παρέµβαση ήταν εκτός διαδικασίας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Οι Βουλευτές απαντούν στο Κοινοβούλιο
και όχι στα κανάλια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Βρισκόµαστε σε συζή-
τηση επικαίρων ερωτήσεων. Η παρέµβασή σας δεν είχε σχέση
µε το θέµα. Έχετε το δικαίωµα οπωσδήποτε να προβείτε σε όλα
αυτά που δηλώσατε, σε κάποια άλλη ευκαιρία, σε άλλη διαδικα-
σία. Εν πάση περιπτώσει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης: «Ρυθµίσεις για τις εργασιακές σχέ-
σεις στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα, στη βάση της αρχής της
πλήρους και σταθερής δουλειάς για όλους µε δικαιώµατα» (Μο-
νιµοποίηση των συµβασιούχων ορισµένου και αορίστου χρόνου
και των συνδεοµένων µε συµβάσεις έργου που υποκρύπτουν
σχέση εξαρτηµένης εργασίας, καθώς και των απασχολουµένων
µέσω προγραµµάτων stage στο δηµόσιο τοµέα - Κατάργηση των
προγραµµάτων stage στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα - Ρυθµίσεις
για τις συµβάσεις ορισµένου χρόνου στον ιδιωτικό τοµέα - Κα-
τάργηση των ελαστικών εργασιακών σχέσεων στο δηµόσιο και
ιδιωτικό τοµέα)».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση αυτή εµπίπτει στους
περιορισµούς της παραγράφου 3 του άρθρου 73 του Συντάγµα-
τος. Θέλω να υπενθυµίσω στους κυρίους συναδέλφους ότι σύµ-
φωνα µε τη διάταξη αυτή του άρθρου 73, παράγραφος 3 ,δεν
εισάγεται για συζήτηση πρόταση νόµου εφόσον συνεπάγεται εις
βάρος του δηµοσίου, των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης ή
άλλων νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου, δαπάνες ή ελάτ-
τωση εσόδων ή της περιουσίας τους, για να δοθεί µισθός ή σύ-
νταξη ή γενικά όφελος σε κάποιο πρόσωπο.

Πρέπει να σας πω, όµως, ότι η πρακτική την οποία ακολου-
θούµε όλα αυτά τα χρόνια είναι να συζητούµε αυτές τις προτά-
σεις νόµου χωρίς να προχωρούµε σε ψηφοφορία. Τις εισάγουµε
γιατί έτσι δίνεται η δυνατότητα της συζήτησης στη Βουλή, στα
κόµµατα, σε όλους τους Βουλευτές, αλλά και στην Κυβέρνηση,
να πάρουν θέση σε σοβαρά ζητήµατα, στα οποία αναφέρονται
και επιχειρούν να ρυθµίσουν οι προτάσεις νόµου, όπως κάνει και
η παρούσα.

Πριν δώσω το λόγο στην εισηγήτρια του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Σοφία Καλαντίδου, σας ενηµερώνω ότι για τη
σηµερινή συζήτηση από το Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΛΑΟΣ κ. Μαρουδή Βορίδη έχει οριστεί ως ειδικός
αγορητής ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος. Επίσης, από
τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξη
Τσίπρα ορίστηκε Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής
κ. Μιχάλης Κριτσωτάκης.

Το λόγο έχει η εισηγήτρια του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Σοφία Καλαντίδου.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Σαν σήµερα, στις 29 Απρίλη 1936, ηµέρα Τετάρτη ώρα 10.00’

το πρωί οι καπνεργάτες της Θεσσαλονίκης, που αριθµούσαν
γύρω στις δώδεκα χιλιάδες, µε το 70% περίπου γυναίκες, στα-
µατάνε τη δουλειά. Κάνουν πορεία και καταλήγουν στην Κα-
πνεργατική Οµοσπονδία. Εκεί, σε συγκέντρωση στον
κινηµατογράφο «ΠΑΝΘΕΟΝ», από την οµοσπονδία δίνονται οι
τελευταίες οδηγίες για τα µέτρα περιφρούρησης, που πρέπει να
πάρουν για την καθολική επιτυχία της απεργίας. Ισχυρές δυνά-
µεις χωροφυλακής και στρατού υπάρχουν στο γύρω χώρο.

Εκλέγουν κεντρική επιτροπή αγώνα και στις 12.30’ το µεση-
µέρι καταθέτουν στο Γενικό ∆ιοικητή Μακεδονίας κ. Πάλλη, υπό-
µνηµα µε αιτήµατα: Αύξηση στο µεροκάµατο των ανδρών από
30 και 37 δραχµές σε 105 και 135 και στο µεροκάµατο των γυ-
ναικών από 17 δραχµές σε 50 έως 60 δραχµές. Υγειονοµικοί όροι
στους τόπους δουλειάς. Το Ταµείο Ασφάλισης των Καπνεργα-
τών να ενισχυθεί µε περισσότερους πόρους. Ελευθερία στη συν-
δικαλιστική δράση. Αµνήστευση των καταδιωκόµενων αγωνιστών
της εργατικής τάξης.

Την ίδια µέρα είχαµε απεργία σε Βόλο και Σέρρες, τις επόµε-
νες µέρες σε Καβάλα, Ξάνθη, Αγρίνιο, Πειραιά, Καρδίτσα και
Σάµο. Στις 9 Μαΐου χτυπάνε µε θάνατο την απεργιακή συγκέ-
ντρωση. Με το αίµα της καπνεργάτριας Αναστασίας Καρανικόλα
και του αυτοκινητιστή Τάσου Τούση και άλλων εργατών, υπο-
γράφουµε τις συµβάσεις εργασίας, κατακτούµε το οκτάωρο,
σφραγίζουµε τα δικαιώµατα της τάξης µας από τότε.

Αυτή η ιστορία δεν ξεγράφεται. Εµπνέει την εργατική τάξη, κα-
θοδηγεί τους αγώνες της. Αυτή η ιστορία διδάσκει τους εργαζό-
µενους. Τα αιτήµατα πρέπει να εκφράζουν τις ανάγκες του λαού
και όχι να υποτάσσονται στον «ρεαλισµό» των αφεντικών. Οι θυ-
σίες όσο µεγαλύτερες είναι τόσο πιο ανεξίτηλες στο βιβλίο της
ανθρωπότητας. Οι µορφές αγώνα είναι επιλογή των εργατών. Η
αλληλεγγύη και ο ενιαίος αγώνας είναι το µεγάλο τους όπλο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η πρόταση του ΚΚΕ για στα-
θερή και πλήρη εργασία µε δικαιώµατα για όλους δεν είναι επί-
καιρη, επειδή γίνεται παραµονές της εργατικής Πρωτοµαγιάς,
αλλά αναγκαία, γιατί γίνεται σε συνθήκες διεθνούς καπιταλιστι-
κής κρίσης, όπου τα µονοπώλια επιχειρούν να ξεπεράσουν την
κρίση τους µέσα από την ένταση της εκµετάλλευσης των εργα-
ζόµενων και την περαιτέρω µείωση της τιµής της εργατικής δύ-
ναµης, που επιτυγχάνεται όχι µόνο µε τη µείωση των µισθών,
αλλά και µε την αφαίρεση εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιω-
µάτων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πρωταγωνιστής της προόδου της
ανθρώπινης κοινωνίας της ανάπτυξης της ευηµερίας είναι ο ερ-
γαζόµενος άνθρωπος. Μπορεί να υπάρξει κοινωνία καλύτερη και
απ’ αυτήν που γνωρίσαµε στον 20ο αιώνα τη σοσιαλιστική, χωρίς
επιχειρηµατίες. Όχι, όµως, χωρίς την ανθρώπινη εργατική δύ-
ναµη, χωρίς τον εργαζόµενο. Η δουλειά είναι πάγια και διαρκής
ανάγκη από τη στιγµή που ο άνθρωπος µπαίνει στην παραγωγική
ηλικία. Η δουλειά είναι δικαίωµα. Ο άνθρωπος πρέπει να έχει εξα-
σφαλισµένη σταθερή δουλειά µε δικαιώµατα και ελεύθερο
χρόνο.

Σήµερα αυτό είναι εφικτό. Σήµερα, που η τεχνολογική και επι-
στηµονική ανάπτυξη έχει ανοίξει νέους δρόµους, ώστε να αυξά-
νεται συνεχώς η παραγωγικότητα, υπάρχουν όλες οι υλικές
προϋποθέσεις να µειωθεί ο χρόνος εργασίας και τα όρια συντα-
ξιοδότησης, να µπορεί η λαϊκή οικογένεια να καλύπτει τις ολοένα
και αυξανόµενες ανάγκες της. Ο εργαζόµενος παράγει τον
πλούτο, δηµιουργεί και λειτουργεί τα εργοστάσια, τις επιχειρή-
σεις, τις υποδοµές. ∆εν µπορεί να συµβιβάζεται µε το δήθεν ρε-
αλισµό της επιδείνωσης του βιοτικού του επιπέδου.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η συνεχώς διευρυνόµενη εφαρ-
µογή ποικίλων ελαστικών εργασιακών σχέσεων, τόσο στο δηµό-
σιο όσο και στον ιδιωτικό τοµέα, σε εθνικό επίπεδο, αλλά και σε
επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, αποτελεί αναπόσπαστο κοµµάτι
της πολιτικής που αφαιρεί δικαιώµατα, υπηρετώντας τα συµφέ-
ροντα των λίγων για αύξηση της κερδοφορίας τους, µέσα στο
πλαίσιο αυτού του καπιταλιστικού συστήµατος. Η πολιτική αυτή
εφαρµόζεται από όλες τις κυβερνήσεις των κρατών-µελών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ανεξάρτητα αν συµµετέχουν σε αυτές κόµ-
µατα συντηρητικά ή σοσιαλδηµοκρατικά και αποτυπώνεται ανά-
γλυφα στις αποφάσεις Συνόδου Κορυφής στη Λισαβόνα το 2000
και σε όσες επακολούθησαν µε στόχο η Ευρωπαϊκή Ένωση να
επικρατήσει στον ανταγωνισµό µε τα άλλα ιµπεριαλιστικά κέντρα.

Στην πατρίδα µας, ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία εφαρµόζουν
απαρέγκλιτα χρόνια τώρα αυτήν την πολιτική. Το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας παλεύει σταθερά και αταλάντευτα για την
εξασφάλιση πλήρους και σταθερής εργασίας µε δικαιώµατα για
όλους. Αυτό προσπαθεί να κατοχυρώσει µε τις ρυθµίσεις του νο-
µοσχεδίου που καταθέτει, όπως ακριβώς διατυπώνεται στα
άρθρα.

Μονιµοποίηση του προσωπικού που υπηρετεί στο δηµόσιο
τοµέα µε σχέση εξαρτηµένης εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορι-
σµένου ή αορίστου χρόνου. Μονιµοποίηση των εργαζόµενων που
στην πράξη παρέχουν εξαρτηµένη εργασία στο δηµόσιο τοµέα
ανεξάρτητα από το πώς τυπικά χαρακτηρίζεται αυτή η σύµβαση.
Κατάργηση των προγραµµάτων «STAGE» και τη µονιµοποίηση
όλων των απασχολούµενων στο δηµόσιο τοµέα µέσα από αυτά
τα προγράµµατα. Κατάργηση της µερικής απασχόλησης στο δη-
µόσιο τοµέα, στους ΟΤΑ, στα ΝΠ∆∆, τις ∆ΕΚΟ και άλλες επιχει-
ρήσεις που ελέγχει άµεσα ή έµµεσα το δηµόσιο. Μετατροπή
όλων των υφιστάµενων συµβάσεων ή σχέσεων εργασίας ορι-
σµένου σε αορίστου χρόνου σε όλο τον ιδιωτικό τοµέα. Κατάρ-
γηση των προγραµµάτων «STAGE» και στον ιδιωτικό τοµέα.
κατάργηση τελικώς κάθε µορφής ελαστικής σχέσης εργασίας
στο δηµόσιο και στον ιδιωτικό τοµέα.
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία
εφαρµόζουν την πολιτική της ευελιξίας της εργασίας και της
αφαίρεσης εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων, προ-
σπαθούν όµως µε ψεύτικα επιχειρήµατα και ψευδεπίγραφους
στόχους να αποκρύψουν τον πραγµατικό χαρακτήρα αυτής της
πολιτικής, να αµβλύνουν τις αντιδράσεις των εργαζοµένων, να
καθηλώσουν το εργατικό και λαϊκό κίνηµα.

Στο όνοµα της αντιµετώπισης της ανεργίας χτυπήθηκε ανελέ-
ητα η πλήρης και σταθερή εργασία µε την εξάπλωση κάθε µορ-
φής ευελιξίας. Έτσι έχουµε στη χώρα µας πάνω από ένα
εκατοµµύριο εργαζόµενους µε ελαστικές µορφές εργασίας.
Όµως, τα ποσοστά της ανεργίας ανεβαίνουν. Το 2010 µε τα στοι-
χεία του Υπουργού η ανεργία ήταν 11,3% και η ελαστική απα-
σχόληση αυξήθηκε από 5,9% σε 6,5% το πρώτο τρίµηνο του 2010
και οι ανασφάλιστοι στο 25%.

Πώς, λοιπόν, θεραπεύεται η ανεργία από τις ελαστικές µορ-
φές εργασίας; Στην επιτροπή ο Υπουργός είπε «αναφέροµαι στις
επί σειρά ετών ίδιες επιθέσεις του ΟΟΣΑ, αλλά και σε προσεγγί-
σεις που κάνει ο Σύνδεσµος Ελληνικών Βιοµηχανιών.

Μας έκανε σύσταση ο ΟΟΣΑ να βοηθήσουµε την ανταγωνι-
στικότητα κάνοντας πιο ελαστικές και πιο ελεύθερες τις εργα-
σιακές σχέσεις. Μιλάει για καιρό πριν, για αρκετό διάστηµα πριν,
για το ∆εκέµβριο.

Άρα, κυρίες και κύριοι, οι ελαστικές µορφές εργασίας δεν πέ-
φτουν από τον ουρανό, δεν είναι θέληµα Θεού ή κακό της µοίρας
µας. Το κεφάλαιο και οι οργανισµοί του τις ζητούν, τις µεθοδεύ-
ουν, τις απαιτούν και οι κυβερνήσεις τις νοµοθετούν. Τι απάντησε
ο Υπουργός στον κ. Γκιούγκερ; Απάντησε: «Έχουµε στην Ελλάδα
75% οικογενειακές επιχειρήσεις. ∆εν πληρώνουν ασφάλιστρα,
δεν πληρώνουν ηµεροµίσθια, αν υπάρχει ανάγκη κανένας δεν
διαµαρτύρεται. Υπάρχουν πιο ελεύθερες σχέσεις;» Αυτή ήταν η
απάντηση του κυρίου Υπουργού.

Τότε, γιατί, αγαπητοί κύριοι Βουλευτές, δεν αντέχουν αυτές οι
επιχειρήσεις; Γιατί κλείνουν; Άλλο προσχηµατικό επιχείρηµα είναι
ότι υπάρχουν επιχειρηµατικοί κλάδοι που χρειάζονται πολλές
φορές ανθρώπους για ένα βράδυ, ένα Σαββατοκύριακο. Ο
Υπουργός έφερε παράδειγµα τους χώρους εστίασης, τις επιχει-
ρήσεις εστίασης. Θέλετε να πείτε, δηλαδή, ότι τα ταβερνάκι θα
λειτουργεί µόνο Σαββατοκύριακο ή το τσιπουράδικο, ίσως. Οι µι-
κροί επιχειρηµατίες, πάντως, και της εστίασης αλλά και γενικώς
οι µικροί επιχειρηµατίες µε δήλωσή τους, µάλιστα, του αντιπρο-
σώπου τους στην επιτροπή που ακούγαµε τους φορείς, δηλώ-
νουν ότι δεν απασχολούν ευέλικτους εργαζόµενους. Ξέρουν
πολύ καλά ότι σε αυτή την αγορά εργασίας εάν είναι κλειστό το
µαγαζί τους µια µέρα, θα χάσουν την πελατεία τους. Άλλωστε
αυτό το ξέρουν και οι πολυεθνικές επιχειρήσεις. Είναι δήλωση
του αντιπροσώπου τους στην επιτροπή. Οι µεγάλοι επιχειρηµα-
τίες εστίασης χρησιµοποιούν, ευέλικτους και ανασφάλιστους ερ-
γαζόµενους.

Και βέβαια, δεν είµαστε εχθροί µε τους µικρούς επαγγελµα-
τίες. Άλλωστε είναι οι φυσικοί µας σύµµαχοι ενάντια στα µονο-
πώλια. Αλλά δεν τους λέµε και ψέµατα. ∆εν καλλιεργούµε
αυταπάτες. Για τα δεινά που τραβούν, δεν τους φταίει η ανα-
σφάλιστη γυναίκα τους, ούτε ο υπάλληλος που αµείβεται µε τη
σύµβαση. ∆εν τους φταίει ούτε ότι έχουν υστέρηση σε προσόντα
-δεν το λέµε εµείς- έτσι αφήνεται να εννοηθεί. Φταίει ο, ανελέη-
τος, ανταγωνισµός των µεγάλων του κλάδου. Φταίει η πολιτική
που ακολουθείται και ενισχύει τους µεγάλους. Φταίει η µείωση
της αγοραστικής δύναµης του λαού.

Άλλο επιχείρηµα: τις ευέλικτες µορφές εργασίας τις επιθυ-
µούν οι εργαζόµενοι. Με τόση ανεργία και κάτω από το βάρος
που σηκώνει η λαϊκή οικογένεια από την έλλειψη κοινωνικών πα-
ροχών και υποδοµών, αναγκάζεται να δουλέψει µε αυτές τις µορ-
φές. Αναγκάζεται! Κανένας δεν θα σας πιστέψει, ότι επιθυµεί ο
εργαζόµενος να δουλέψει µόνο τόσο. Κανείς δεν σας πιστεύει!
Άλλωστε µε τη διευθέτηση που υπάρχει -και εσείς τη νοµοθετή-
σατε- δεν µπορούν ούτε να συγκεράσουν τις κοινωνικές τους, τις
οικογενειακές τους υποχρεώσεις, µε τις επαγγελµατικές. Ανα-
τρέξτε µόνο, κύριοι του Υπουργείου, στις εργατικές διαφορές

του ΣΕΠΕ. Μόνο σε αυτό το µικρό κοµµάτι που φτάνει στο ΣΕΠΕ,
θα το δείτε.

Άλλο επιχείρηµα: πολυπληθής δηµόσιος τοµέας. Κυβέρνησε
το ΚΚΕ, τους έβαλε όλους µέσα ή µπήκαν µόνοι τους. Τι να πω;
Γιατί κρίνετε το δηµόσιο τοµέα µόνο από τους αριθµούς που πα-
ρουσιάζετε κατά καιρούς, άλλους στον προϋπολογισµό, άλλους
στις κουβέντες, άλλους στις δηλώσεις σας στην τηλεόραση; Γιατί
δεν εξετάζετε το δηµόσιο τοµέα, από τις λειψές παροχές που
δίνει στο λαό, που, κυρίως, αυτές οι, πραγµατικά κακής ποιότη-
τας, παροχές, οφείλονται στην έλλειψη προσωπικού;

Υπάρχει ένα φοβερό επιχείρηµα τώρα την περίοδο της κρίσης
ότι θα φύγουν οι επιχειρήσεις αν εφαρµόσουµε πλήρη και στα-
θερή εργασία και αν θωρακίσουµε τα δικαιώµατα των εργατών.
Γιατί; Την επιχείρηση τη στήνουν για να βρουν δουλειά οι εργά-
τες; ∆εν τη στήνουν για την κερδοφορία τους; Εγώ, συµφωνώ, ας
είναι και έτσι! Θα φύγουν οι επιχειρήσεις, γι’ αυτό δεν το κάνετε.
Τόσα χρόνια, όµως, ακολουθείται αυτή, τη δική σας την πολιτική.
∆εν ακολουθείται η δική µας πρόταση. Γιατί φεύγουν οι επιχει-
ρήσεις;

Πρώτη στη Θεσσαλονίκη, πριν από πάρα πολλά χρόνια –
ακόµα, είναι στα δικαστήρια οι εργαζόµενοι- έφυγε η
«GOODYEAR». Το σωµατείο, τότε, της «GOODYEAR» ελεγχόταν
από το ΠΑΣΟΚ Τρία χρόνια πριν φύγει η «GOODYEAR» µείωσαν,
δέχθηκαν οι συνδικαλιστές πάγωµα των µισθών, περικοπή επι-
δοµάτων και έκαναν απεργοασπασίες συστηµατικά. Γιατί έφυγε
η «GOODYEAR»;

Η Ενωµένη Κλωστοϋφαντουργία, πρόσφατα. Έφυγε ο Λανα-
ράς. Έκλεισε. Ρηµάχτηκε ο τόπος σε όλη τη βόρεια Ελλάδα.
Έφυγε χαµένος; Είναι χαµένες οι τράπεζες, που ήταν µέτοχοι
στην επιχείρηση; Το σωµατείο ελέγχεται από το ΣΥΡΙΖΑ. ∆ιεκδι-
κούσε, ενισχύσεις του Λαναρά από το κράτος, ενισχύσεις που
της πήρε στο µεγαλύτερο µέρος τους. Γιατί έµειναν τόσοι άνερ-
γοι; Γιατί δεν λέτε ξεκάθαρα, να υποστηρίξετε πραγµατικά την
πολιτική σας: «Ναι, στον καταµερισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης
η χώρα µας δεν πρέπει να έχει κλωστοϋφαντουργία, πρέπει να
µειώσει την αγροτική της παραγωγή, έχει δεσµευτεί στις µεγάλες
δυνάµεις και σύµµαχούς µας» έτσι πρέπει να πείτε, «να µην αξιο-
ποιήσει τον ορυκτό της πλούτο». Για την κερδοφορία του κεφα-
λαίου που δεν έχει πατρίδα, γίνανε και οι πολιτικές σας
απάτριδες.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε έντεχνο τρόπο οι υποστηρι-
κτές της ελαστικής µορφής εργασίας κατηγορούν το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα της Ελλάδας, ότι στρέφεται ενάντια στους
εργαζόµενους µε αυτές τις σχέσεις. Είναι συκοφαντία του χει-
ρότερου είδους! Τους επιλέγετε εσείς ή η εργοδοσία για ωροµί-
σθιους, για «STAGE», για δυο µέρες, για µια εβδοµάδα, για ένα
µήνα, αλλά δεν αξίζουν -αξιοκρατία το λέτε- για να έχουν µισθό
και δικαιώµατα. Με συνεχόµενες δίµηνες συµβάσεις, είναι καλή
η πωλήτρια για το πολυκατάστηµα. Για αορίστου χρόνου, θα βρει
καλύτερη. Για οκτάµηνο είναι καλός ο σκουπιδιάρης. Για αόρι-
στο χρόνο, δεν αξίζει. Πρέπει να δώσετε την ευκαιρία του σκου-
πιδιάρη και σε άλλους.

Μην πείτε ότι δεν γνωρίζετε. Οι παρατάξεις σας οι συνδικαλι-
στικές παρατάξεις του ΠΑΣΟΚ της Νέας ∆ηµοκρατίας, του ΣΥ-
ΡΙΖΑ απέκλεισαν σωµατεία από το συνέδριο της οµοσπονδίας
των ΟΤΑ που είχαν µέλη τους ευέλικτους εργαζόµενους. Γι’ αυτό
τους αποκλείσανε! Γιατί είχαν µέλη τους ευέλικτους εργαζόµε-
νους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Σε ενάµισι λεπτό, θα τελειώσω.
Βέβαια, τον πρώτο ρόλο οι συγκεκριµένες παρατάξεις τον

έπαιξαν µε διάλογο στη διαβούλευση. Έδωσαν το άλλοθι στην
Κυβέρνηση και στη Νέα ∆ηµοκρατία παλιότερα να κοµπάζονται
και σαν δηµοκράτες. καθιστώντας τους εργαζόµενους συνένο-
χους στην καταδίκη τους. Τι άλλο, άραγε, είναι το παζάρι από
την ΓΣΕΕ και την Α∆Ε∆Υ του ποσοστού ευελιξίας 10% -λέγανε
πριν δυο χρόνια- όταν στην Ελλάδα το ποσοστό ευελιξίας ήταν
5%. Τι, άλλο, είναι η σιγή νεκροταφείου στη ζούγκλα της αγο-
ράς; Τι άλλο είναι το κάλεσµα της απεργοσπασίας, όταν συνδι-
καλιστικές οργανώσεις αποφασίσουν απεργία ενάντια στα
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εργατικά µέτρα;
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας, καλεί γυναίκες και άν-

δρες εργαζόµενους, Έλληνες και µετανάστες, νέους και απόµα-
χους τους δουλειάς να τιµήσουν την εργατική Πρωτοµαγιά µε
τις σηµαίες του Σικάγου του 1886, του Μάη της Θεσσαλονίκης το
1936, της Καισαριανής του 1944. Να ορθώσουν µέτωπο συµµα-
χίας, ενάντια στα µονοπώλια. Μέτωπο αντίστασης στα αντεργα-
τικά χέρια. Μέτωπο ανατροπής στο βάρβαρο εκµεταλλευτικό
σύστηµα που έχει όνοµα καπιταλιστικό και πολλούς υποστηρι-
κτές, σε αυτή την Αίθουσα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Κα-

λαντίδου.
Το λόγο έχει τώρα η εισηγήτρια της Πλειοψηφίας, η Βουλευ-

τής του ΠΑΣΟΚ, κ. Όλγα Ρεντάρη-Τέντε.
ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σή-

µερα συζητούµε την πρόταση νόµου του ΚΚΕ µε θέµα: «Ρυθµί-
σεις για τις εργασιακές σχέσεις στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα
στη βάση της αρχής της πλήρους και σταθερής δουλειάς για
όλους µε δικαιώµατα».

Θα ήθελα να ξεκινήσω την αναφορά µου επί της αρχής της
προτάσεως. Θα ήθελα να ξεκαθαρίσω από την αρχή, ότι ο στό-
χος του ΠΑΣΟΚ είναι πάντα η σταθερή και ποιοτική απασχόληση.
Θέλουµε η αγορά να λειτουργεί µε τρόπο υγιή και κοινωνικά δί-
καιο. Γι’ αυτό προσπαθούµε, µε µια σειρά από παρεµβάσεις είτε
νοµοθετικής είτε άλλης φύσεως, να εξασφαλίζουµε το καλύτερο
δυνατό για τον εργαζόµενο.

Γνωρίζουµε, βέβαια, ότι η επίτευξη του στόχου µας είναι ιδιαί-
τερα δύσκολη γιατί σήµερα η ίδια η αγορά εργασίας είναι πολύ
πολύπλοκη και πολλές φορές ασύδοτη.

Μιλάµε ουσιαστικά για µία εργασιακή ζούγκλα, όπου νόµοι και
συλλογικές συµβάσεις δεν εφαρµόζονται από πολλούς εργοδό-
τες. Η ανεργία ωθεί πολλούς εργαζόµενους σε αποδοχή οποι-
ονδήποτε όρων εργασίας. Και η πολιτεία τις περισσότερες φορές
δεν είναι αποτελεσµατική στην υπεράσπιση των εργασιακών δι-
καιωµάτων χιλιάδων εργαζοµένων και ιδίως νέων ανθρώπων.

∆εν µπορούµε, όµως, να αγνοήσουµε ότι η νέα παγκοσµιοποι-
ηµένη αγορά και ο ανταγωνισµός έχουν φέρει σηµαντικές αλλα-
γές στις εργασιακές σχέσεις. Ναι, νέες ευέλικτες µορφές
εργασίας, όπως η τηλεργασία, η µερική, η εκ περιτροπής, η επο-
χική απασχόληση έχουν κάνει την εµφάνισή τους και έχουν αλ-
λοιώσει το µέχρι σήµερα πρότυπο που γνωρίζαµε, δηλαδή, της
σταθερής, της αυστηρά καθορισµένης εργασίας µε συγκεκρι-
µένο χώρο και χρόνο.

Οι ελαστικές µορφές εργασίας είναι µία πραγµατικότητα την
οποία καλούµαστε να αντιµετωπίσουµε, γιατί αυτές οι µορφές
εργασίας προτιµώνται και από πολλούς εργαζόµενους, άσχετα
βέβαια αν βολεύουν και πολλούς εργοδότες. Θα ήταν τεράστιο
λάθος να προχωρήσουµε στην κατάργησή τους αντί να τις ρυθ-
µίσουµε, γιατί η γενικευµένη κατάργηση γεννά παρανοµία.

Το ζητούµενο, λοιπόν, είναι η εφαρµογή των ρυθµίσεων των
εργασιακών σχέσεων και όχι η κατάργησή τους. Συνεπώς µεγα-
λύτερη βαρύτητα έχει για την αγορά εργασίας η ορθή εφαρµογή
της υφιστάµενης εργατικής νοµοθεσίας και µικρότερη η δηµι-
ουργία ενός ασφυκτικού νοµοθετικού πλαισίου που δεν µπορεί
να εφαρµοστεί.

Ειδικά σε περίοδο κρίσης οφείλουµε να προστατεύουµε τους
εργαζόµενους, τις υγιείς επιχειρήσεις, να ενισχύουµε τον υγιή
ανταγωνισµό όχι καταργώντας και θέτοντας εκτός νόµου µορ-
φές απασχόλησης που απαιτεί η αγορά εργασίας για να λει-
τουργήσει, αλλά αντίθετα αυξάνοντας την προστασία και την
ασφάλεια των εργαζοµένων.

Η νυν ηγεσία του Υπουργείου Εργασίας, όπως θα διαπιστώ-
σατε από τη συζήτηση του νοµοσχεδίου όσον αφορά τις εγγυή-
σεις για την εργασιακή ασφάλεια, και στην Ολοµέλεια και στις
Επιτροπές, προασπίζεται δικαιώµατα και ευκαιρίες για τον µερι-
κώς απασχολούµενο έτσι ώστε να γνωρίζει ότι είναι εργαζόµε-
νος µε ίσα δικαιώµατα και ασφάλειες -δικαίωµα κανονικής
ασφάλειας, άδειες κ.α.- και επιπλέον µε δυνατότητα µετατροπής
της σύµβασής του σε σύµβαση πλήρους απασχόλησης.

Από την άλλη µεριά προσπαθεί µε µια σειρά από διατάξεις να

αντιµετωπίσει τις πάσης φύσεως καταχρήσεις, όπως τις συµφω-
νίες που υποκρύπτουν εξαρτηµένη εργασία, τα µπλοκάκια, την
ενοικίαση εργαζοµένων, την αυθαίρετη εργασία κατά το Σάββατο
και διασφαλίζει οικονοµικά τον εργαζόµενο σε ένα σηµαντικό
βαθµό.

Όλες αυτές οι ρυθµίσεις, που δεν είχαν βέβαια ρυθµιστεί κατά
το παρελθόν, δίνουν στον εργαζόµενο ένα αίσθηµα ασφάλειας,
ένα αίσθηµα δικαιοσύνης και την αίσθηση ότι ζει σε ένα οργα-
νωµένο κράτος το οποίο µπορεί να εγγυηθεί τα δικαιώµατά του.

Η πρόταση του ΚΚΕ µε την οποία εισηγείται τη µονιµοποίηση
όλων των συµβασιούχων του δηµοσίου και των ∆ΕΚΟ χωρίς
όρους και προϋποθέσεις, την µετατροπή όλων των συµβάσεων
ορισµένου σε αορίστου χρόνου και στον ιδιωτικό τοµέα, την κα-
τάργηση όλων των προγραµµάτων κατάρτισης και διά βίου µά-
θησης, την κατάργηση της µερικής απασχόλησης και όλων των
ευέλικτων µορφών εργασίας, αποτελεί στην ουσία καταστρατή-
γηση όλων των αξιοκρατικών διαδικασιών πρόσληψης, ενώ πα-
ράλληλα διευρύνει ακόµη περισσότερο τον ήδη µη παραγωγικό
και υπερτροφικό δηµόσιο τοµέα.

Το ΚΚΕ επίσης, αγνοεί ότι υπάρχουν και άνθρωποι που επιλέ-
γουν µία µορφή µερικής απασχόλησης. Επίσης, υπάρχουν επι-
χειρήσεις οι οποίες χρειάζονται εργαζόµενους για δύο ή τρεις
ηµέρες την εβδοµάδα ή για το Σαββατοκύριακο ή για κάποιες
ώρες το βράδυ ή για µερικούς µήνες το χρόνο. Τι θα γίνει σ’
αυτές τις περιπτώσεις; Θα οδηγήσουµε αυτές τις επιχειρήσεις
στο κλείσιµο; Ειδικά λαµβάνοντας υπ’ όψιν το δεδοµένο ότι οι
περισσότερες από αυτές είναι µικρές οικογενειακές επιχειρήσεις.

Θα αγνοήσουµε, επίσης, το γεγονός ότι αυτές οι εργασιακές
σχέσεις υπάρχουν σε ευρωπαϊκό και παγκόσµιο επίπεδο και δη-
µιουργούν συνθήκες ανταγωνισµού; ∆εν θα πρέπει να προχω-
ρήσουµε σε εθνικές ρυθµίσεις και παράλληλα να έχουµε ισχυρό
λόγο και στις ευρωπαϊκές πολιτικές για τα θέµατα εργασίας;

Σχετικά µε την αναφορά επί των άρθρων. Τα άρθρα 1 έως 3
της πρότασης αναφέρονται σε µετατροπή όλων των συµβάσεων
ορισµένου χρόνου, ακόµα και για τους παρέχοντες υπηρεσία
µέσω προγραµµάτων «STAGE» στο δηµόσιο τοµέα, σε συµβά-
σεις αορίστου χρόνου δηµοσίου δικαίου µε τοποθέτηση σε ορ-
γανικές θέσεις στο δηµόσιο άνευ όρων και προϋποθέσεων.

Κύριοι συνάδελφοι και συναδέλφισσες, όλοι γνωρίζουµε ότι
υπήρξε µία διαχρονική, καταχρηστική ερµηνεία και εφαρµογή
των προγραµµάτων κατάρτισης και απόκτησης εργασιακής
εµπειρίας, που µεγιστοποίησε η προηγούµενη κυβέρνηση. Από
προγράµµατα του ιδιωτικού τοµέα επεκτάθηκαν και στο δηµό-
σιο κα µάλιστα ως µηχανισµός άλωσης κατά παράβαση όλων των
προβλεπόµενων από τον ΑΣΕΠ διαδικασιών.

Η προτεινόµενη, βέβαια, ρύθµιση δηµιουργεί µία σειρά από
πολιτικά, κοινωνικά και οικονοµικά ερωτήµατα. Σε πολιτικό επί-
πεδο. Θα ήταν ανήθικο να νοµιµοποιηθεί και µια καταχρηστική
εφαρµογή των εργασιακών σχέσεων και των διαδικασιών πρό-
σληψης στο δηµόσιο ειδικά αφού η Κυβέρνηση είχε εξαγγείλει
την αντίθεσή της σ’ αυτού του τύπου τις πολιτικές.

Αφού και εσείς του ΚΚΕ στην πρόταση νόµου στηλιτεύετε τις
συµβάσεις «STAGE», πώς εισηγείστε, λοιπόν, τη νοµιµοποίησή
τους εις βάρος των άλλων ανέργων; Γνωρίζετε πολύ καλά ότι
επρόκειτο για συµβάσεις που έγιναν χωρίς µελέτες και κατα-
γραφή των αναγκών για θέσεις και χωρίς να απαιτούνται συγκε-
κριµένα προσόντα.

Αυτό όπως καταλαβαίνετε έχει και κοινωνικές προεκτάσεις,
καθώς καταστρατηγεί την αρχή των ίσων ευκαιριών για χιλιάδες
άλλους νέους µε εξαιρετικά προσόντα, οι οποίοι, όµως, δεν είχαν
την ευκαιρία πρόσβασης στις αδιαφανείς και χαριστικές αυτές
συµβάσεις εργασίας µε το δηµόσιο. Αφήνετε, δηλαδή, την αί-
σθηση του άδικου και τη νοοτροπία του «κονέ» να διαιωνίζονται.

Σε οικονοµικό επίπεδο το ύψος της δαπάνης για τον κρατικό
προϋπολογισµό δεν µπορεί να προσδιοριστεί, γιατί η πρόταση
νόµου που κατατέθηκε δεν αναφέρεται σε συγκεκριµένο αριθµό
ατόµων που συνδέονται συµβατικά µε το δηµόσιο. Ούτε παρατί-
θενται αντίστοιχα στοιχεία ανά κατηγορία -εξαρτηµένη εργασία,
µισθώσεις έργου, «STAGE» κ.λπ.- ώστε να µπορεί έστω και κατά
προσέγγιση να εκτιµηθεί το εύρος του ρυθµιστικού της πεδίου
και του κόστου της.
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Παρά τα µεγάλα προβλήµατα που κληρονοµήσαµε, πιστοί στις
δεσµεύσεις µας για ένα κοινωνικό κράτος που διασφαλίζει τα δι-
καιώµατα του εργαζόµενου και του συνταξιούχου µέσα στο
οποίο κάθε πολίτης αισθάνεται σιγουριά και ασφάλεια, ξεκινή-
σαµε από την πρώτη µέρα να δίνουµε καθηµερινά συνολικές λύ-
σεις για τις τοµές που πρέπει να γίνουν σε όλο το φάσµα των
εργασιακών και ασφαλιστικών θεµάτων.

Νοµίζω ότι ο διάλογος για το ασφαλιστικό, το νοµοσχέδιο για
την εργασιακή ανασφάλεια, ο ν.3812 για το ΑΣΕΠ αποτελούν
σωστά βήµατα προς την κατεύθυνση αυτή. Στο πλαίσιο βέβαια
αυτό καθορίστηκαν και οι προϋποθέσεις για τη στελέχωση του
δηµοσίου µέσω ΑΣΕΠ, το οποίο αναβαθµίζει τη δηµόσια διοίκηση
µε αξιοκρατική στελέχωση µέσα από διαφανείς πλέον διαδικα-
σίες.

Με τα άρθρα 4, 5 και 6 της πρότασης νόµου προτείνεται να
εφαρµοστούν και στον ιδιωτικό τοµέα οι ίδιες περίπου ρυθµίσεις
που προτείνονται και στο δηµόσιο τοµέα. Στις παραγράφους 1,
2, 3 του άρθρου 4, προτείνονται οι συµβάσεις ή οι σχέσεις ορι-
σµένου χρόνου να µετατραπούν σε συµβάσεις εξαρτηµένης ερ-
γασίας αορίστου χρόνου.

Τα θέµατα που αγνοούνται µέσα σ’ αυτή την πρόταση νόµου
του ΚΚΕ είναι βασικά. Και αυτό γιατί; Είναι σαφές πώς η Ελλάδα
έχει ένα συγκεκριµένο πλαίσιο για την επιχειρηµατικότητα, το
οποίο συµβαδίζει και µε την αρχή της ελεύθερης διακίνησης κε-
φαλαίων και επιχειρήσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ως εκ τούτου, η υιοθέτηση των προτεινόµενων ρυθµίσεων,
πέρα του ότι είναι παράνοµες, θα προκαλούσαν µαζικό και σο-
βαρό πλήγµα στην ήδη χαµηλή έως προβληµατική ανταγωνιστι-
κότητα της οικονοµίας µας. Κάτι τέτοιο θα µείωνε, βέβαια,
δραµατικά τις θέσεις εργασίας στη χώρα µας, µεσούσης της οι-
κονοµικής κρίσης.

Είµαστε αντίθετοι µε την κατάργηση όλων των προγραµµάτων
κατάρτισης, όπως προτείνει το άρθρο 5, διότι πιστεύουµε ότι οι
τεχνολογίες, η γνώση και οι ανάγκες συνεχώς αλλάζουν ή µετε-
ξελίσσονται. Θεωρούµε τα προγράµµατα κατάρτισης και διά βίου
µάθησης αναπόσπαστο στοιχείο της προσωπικής και επαγγελ-
µατικής εξέλιξης του ατόµου και γι’ αυτό δηµιουργήσαµε και το
Υφυπουργείο ∆ιά Βίου Μάθησης. Είναι ο µόνος τρόπος, ώστε το
εργατικό δυναµικό της χώρας να ανταποκρίνεται στις σύγχρο-
νες συνθήκες αγοράς εργασίας.

Οι αλλαγές στη διαδικασία της παραγωγής και της προσφο-
ράς εργασίας είναι µία πραγµατικότητα. Στις αλλαγές αυτές δεν
µπορούµε να στρουθοκαµηλίζουµε, ούτε να µιλάµε πολιτικά για
ουτοπίες. Χρειάζεται να δώσουµε λύσεις που µπορούν να υλο-
ποιηθούν και προς αυτήν την κατεύθυνση εργαζόµαστε.

Συγκεκριµένα, µε το νέο νόµο για την εργασιακή ασφάλεια
προσπαθούµε πρώτον να αναβαθµίσουµε το Σώµα Επιθεωρητών
Εργασίας µε µία σειρά από διατάξεις, για τα βιβλία υπερωριών,
τους πίνακες, τα πρόστιµα, το µητρώο της συλλογικής σύµβα-
σης εργασίας. Είναι σαφής η πρόθεση του Υπουργείου Εργα-
σίας να αξιοποιήσει θετικά το Σώµα Επιθεωρητών Εργασίας και
να εγγυηθεί την εφαρµογή των νόµων και των συµβάσεων στην
Ελλάδα.

∆εύτερον, προβλέπουµε την εντατικοποίηση των ελέγχων στην
αγορά εργασίας για τη διεύρυνση σε βάθος όλων των καταγγε-
λιών που αφορούν παραβάσεις της εργατικής νοµοθεσίας, για
τις οποίες θεσµοθετούνται βαρύτατα πρόστιµα. Ορίζει ο ίδιος
νόµος καθαρούς και ρητούς κανόνες που διασφαλίζουν ότι ο ερ-
γαζόµενος µε όποια µορφή εργασίας είναι εργαζόµενος. Ο ερ-
γαζόµενος µε σχέση ενοικιαζόµενης εργασίας έχει δικαιώµατα,
τα οποία δεν µπορούν πια να καταστρατηγούνται, γιατί τίθενται
σαφείς χρονικοί και ρητοί περιορισµοί. Τυχόν παράβαση αυτών
οδηγεί στη µετατροπή της σύµβασής του σε αορίστου. Ρητοί κα-
νόνες ισχύουν και για τους εκ περιτροπής εργαζοµένους, όπως
και για εκείνους που προσφέρουν υπηρεσίες µέσω τηλεργασίας.

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι το Υπουργείο Εργασίας µε το νόµο
αυτό, θέτει ολοκληρωµένες και εφαρµόσιµες ρυθµίσεις για τις
εργασιακές σχέσεις, οι οποίες διασφαλίζουν στον καλύτερο δυ-
νατό βαθµό τον εργαζόµενο.

Αντίθετα, το ΚΚΕ δείχνει να µην αντιλαµβάνεται τη σύγχρονη
πραγµατικότητα και προτείνει µία υπερβολή, η οποία αφ’ ενός

είναι εκτός κοινωνίας και αφ’ ετέρου συνεπάγεται την πλήρη κα-
ταστρατήγηση της αξιοκρατίας και της δικαιοσύνης. Αναγνωρί-
ζουµε την κοινωνική ευαισθησία του ΚΚΕ, δεν µπορούµε, όµως,
να κάνουµε αποδεκτή την πρόταση νόµου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Ρε-
νταρή-Τέντε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής πενήντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 2ο Γενικό Λύκειο Ταύ-
ρου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεώργιος
Κοντογιάννης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση νόµου του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος κατετέθη όταν ακόµα στα αυτιά των Βουλευτών
του, αλλά και στα αυτιά ολόκληρης της ελληνικής κοινωνίας ήταν
νωπά τα προεκλογικά λόγια του Πρωθυπουργού ότι λεφτά υπάρ-
χουν. Ήταν νωποί οι υπολογισµοί του οικονοµικού επιτελείου του
ΠΑΣΟΚ ότι θα συγκέντρωνε άµεσα 31.000.000.000 ευρώ από τις
οφειλές ιδιωτών προς το ∆ηµόσιο.

∆υστυχώς, η εικονική πραγµατικότητα που είχε διαµορφώσει
το ΠΑΣΟΚ προεκλογικά –και µε την οποία υφάρπαξε την ψήφο
του λαού- δεν άργησε να καταρρεύσει υπό το βάρος των πραγ-
µατικών προβληµάτων της οικονοµίας, εκείνων που ο πρώην
Πρωθυπουργός ανέλυσε σε µεγάλο βαθµό στη ∆ιεθνή Έκθεση
της Θεσσαλονίκης και τα οποία ουδέποτε έλαβε υπ’ όψιν του το
ΠΑΣΟΚ Προβλήµατα, τα οποία και ο διοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδος είχε εκθέσει στο σηµερινό πρωθυπουργό, αλλά εκείνος
έκανε πώς δεν τα άκουσε.

∆υστυχώς, όµως, τα µεγάλα οικονοµικά προβλήµατα το
ΠΑΣΟΚ δεν τα κατανόησε ούτε µετά τις εκλογές. Νόµισε ότι έχει
περιθώριο αντί για δηµοσιονοµική πολιτική, να ασκήσει επικοι-
νωνιακή πολιτική σε βάρος του πολιτικού του αντιπάλου, της
Νέας ∆ηµοκρατίας, την ατολµία της οποίας καταδίκασε ο λαός
στις 4 Οκτωβρίου.

Έτσι, λοιπόν, αντί για µέτρα, είδαµε την Κυβέρνηση στο σύ-
νολο -πλην ελαχίστων εξαιρέσεων και σ’ αυτές, κύριε Υπουργέ,
δεν διστάζω να συµπεριλάβω και την ηγεσία του Υπουργείου Ερ-
γασίας- να επιδίδεται στο παλαιοκοµµατικό και άκαιρο σπορ της
απόδοσης ευθυνών στην προηγούµενη κυβέρνηση. Και παράλ-
ληλα, ζήσαµε την παιδαριώδη τακτική του παιχνιδιού της κολο-
κυθιάς για το αν θα ενταχθούµε ή όχι στο µηχανισµό στήριξης
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Οι αγορές, όµως, είναι αµείλικτες. Αν στην πολιτική περνούν οι
µπλόφες, η ζωή απέδειξε ότι στην οικονοµία δεν περνούν. Και
πάντως, δεν µπορούν να περάσουν, όταν µπλοφάρει εκείνος που
βρίσκεται σε αδυναµία. Κι ενώ οι αγορές περίµεναν ένα συνδυα-
σµό µέτρων που θα κινούντο στο τρίπτυχο αυξηµένες εισπρά-
ξεις-περιορισµός λειτουργικών δαπανών του
∆ηµοσίου-αναπτυξιακά κίνητρα, έβλεπαν την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ να χάνει χρόνο και να καταφεύγει στην εύκολη λύση της
αύξησης της φορολογίας.

Η τακτική αυτή, όµως, δεν γεννά εµπιστοσύνη στις διεθνείς
αγορές. Αντίθετα, επιδεινώνει την κρίση αναξιοπιστίας. Και αν η
αναξιοπιστία δηµιουργήθηκε από τα λάθη και τις παραλείψεις
της προηγούµενης κυβέρνησης, είναι βέβαιο ότι γιγαντώθηκε επί
των ηµερών της σηµερινής Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Αυτό το δεί-
χνει και η κρίση στο Χρηµατιστήριο, αλλά και η κρίση δανεισµού
µε τα spreads, τα οποία κατά τη χθεσινή ηµέρα εκτινάχθηκαν στις
1040 µονάδες.

Ευθύνες, λοιπόν, υπάρχουν και διαχέονται, όχι µόνο πολιτικά,
αλλά και χρονικά. Όµως, αν θέλουµε να κινούµαστε εντός της
σκληρής πραγµατικότητας, πρέπει να καταλάβουµε ότι δεν είναι
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αυτό που απασχολεί σήµερα τη χώρα και το λαό. Σήµερα που η
κοινωνία µας νιώθει ότι κατρακυλά στην πιο µεγάλη, βαθιά, πο-
λύπλευρη κρίση που έχει υποστεί εδώ και δεκαετίες, δεν την εν-
διαφέρουν τόσο οι πολιτικές ευθύνες, αλλά οι λύσεις.

Κι αν τούτη την ώρα οι πολιτικοί που ευθυνόµαστε για τις κρί-
σεις, δεν µπορούµε να προφέρουµε λύσεις στα προβλήµατα που
η ατολµία µας και ο φόβος του πολιτικού κόστους δηµιούργη-
σαν, τότε θα δείξουµε ότι δεν είµαστε αντάξιοι των περιστάσεων
και της εµπιστοσύνης που µας έχει δείξει ο λαός. Τότε το µόνο
που θα επιτύχουµε είναι να απαξιώσουµε τους εαυτούς µας, ρί-
χνοντας νερό στο µύλο εκείνων που αναζητούν ευκαιρίες για να
δείξουν τους εαυτούς τους ως σωτήρες. Και ξέρουµε όλοι ότι
υπάρχουν επίδοξοι σωτήρες. Έφθασαν, µάλιστα στο σηµείο να
µετρούν δηµοσκοπικά τους εαυτούς τους και τις δυνάµεις τους
εν όψει πολιτικών εξελίξεων.

Με λίγα λόγια όσο εµείς επιδιδόµαστε σε πολιτικές κοκορο-
µαχίες, ο λαός, όχι µόνο θα συνεχίσει να υποφέρει, αλλά και να
απογοητεύεται από τη συµπεριφορά µας και να µας γυρίζει την
πλάτη. Βοηθάµε, όµως, έτσι την πατρίδα µας; βοηθάµε το λαό
που υποτίθεται ότι υπηρετούµε; Βοηθάµε τη δηµοκρατία, την
οποία έχουµε ορκιστεί να διαφυλάξουµε;

Η απάντηση είναι δεδοµένη κι είναι αρνητική. Ας συνέλθουµε,
λοιπόν και ας καταλάβουµε επιτέλους ότι ο λαός ζητάει συνεν-
νόηση από τα κόµµατα. Ζητάει ένα εθνικό µέτωπο απέναντι σε
όσους υπονοµεύουν το µέλλον του και το µέλλον των παιδιών
του, απέναντι σε εκείνα τα στοιχεία που υπονοµεύουν την εργα-
σία του, αλλά και την ίδια την επιβίωσή του. Ζητάει απ’ όλους
µας θέσεις και προτάσεις. Ζητάει να αφήσουµε κατά µέρος αγκυ-
λώσεις και ιδεοληψίες που µας οδήγησαν στο σηµείο που βρι-
σκόµαστε σήµερα. Ζητάει να προσγειωθούµε στη σκληρή
πραγµατικότητα και να την αντιµετωπίσουµε µε ρεαλισµό, τόλµη
και αποφασιστικότητα.

∆υστυχώς, η πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος που συ-
ζητούµε, υπό τις σηµερινές συνθήκες, δεν µπορεί να έχει καµµία
τύχη. Πλήρης, µόνιµη, δουλειά για όλους µε δικαιώµατα. Αυτό
είναι το δόγµα που πρεσβεύει η πρόταση του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος.

Αλήθεια, υπάρχει κανείς σ’ αυτήν την Αίθουσα, σε όποια πτέ-
ρυγα και αν ανήκει, σε όποιο κόµµα και αν ανήκει που να διαφω-
νεί, που να επιθυµεί κάτι διαφορετικό; Φυσικά όχι. Είναι
αυτονόητο πως η εξασφάλιση εργασίας για όλους τους πολίτες
και η προάσπιση των συµφερόντων και των δικαιωµάτων τους
είναι το δέον. Είναι αυτό που πρέπει να αποτελεί στόχο για κάθε
πολιτεία, για κάθε κοινωνία, για κάθε πολίτη, για κάθε πολιτικό.

∆υστυχώς, στις συνθήκες που διαµορφώθηκαν στη χώρα, κυ-
ρίως το τελευταίο εξάµηνο και µας οδήγησαν στην αγκαλιά του
∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, τα όσα προτείνει το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα δεν κινδυνεύουν απλώς να χαρακτηριστούν ουτο-
πικά. Κινδυνεύουν να χαρακτηριστούν, από τους ίδιους τους
εργαζόµενους ως παντελώς εξωπραγµατικά. Φαίνεται να κινού-
νται πέραν και µακράν όσων συµβαίνουν στην κοινωνία, στην
αγορά εργασίας στον ιδιωτικό και στο δηµόσιο τοµέα.

Είµαι ο τελευταίος που θα αµφισβητήσω, είτε την καλή πρό-
θεση είτε την πραγµατική αγωνία των συναδέλφων Βουλευτών
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος για την τύχη των εργαζοµένων.
Οι αγώνες άλλωστε, στελεχών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος και
η ιστορία πολλών εκ των αντιπροσώπων τους στη Βουλή, είναι
ταυτισµένη µε αγώνες και δικαιώµατα των εργαζοµένων και δια-
τήρηση κεκτηµένων της εργατικής τάξης.

∆υστυχώς όµως, στην πολιτική όλοι καλούµαστε να δουλέ-
ψουµε µε το ίδιο εργαλείο, την πραγµατικότητα. ∆εν µπορεί ως
εκ τούτου, να διατυπώνουµε ανεδαφικές προτάσεις παραδείγ-
µατος χάριν, για καθολική και αυτόµατη µονιµοποίηση χιλιάδων
συµβασιούχων, χωρίς να µπορούµε να δώσουµε απάντηση και
κυρίως λύση στο βασικό ερώτηµα: «Με ποιους πόρους;».

Όπως αντιλαµβάνεστε, υπό τις σηµερινές συνθήκες και η πρό-
ταση του ΚΚΕ και το ερώτηµα, δεν περιµένουν καµµία απάντηση.
Την απάντηση την έχει δώσει η ίδια η ζωή και η σκληρή, αδυσώ-
πητη -θα έλεγε κανείς- οικονοµική πραγµατικότητα.

Ειλικρινά και εγώ και το κόµµα µου, θα ευχόµασταν να υπήρχε
η δυνατότητα να υιοθετηθούν ορισµένα από τα άρθρα που περι-

λαµβάνει η πρόταση νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας. Όµως και οι συνάδελφοι Βουλευτές του ΚΚΕ θα ανα-
γνωρίσουν πως δεν υπάρχει χώρα στον κόσµο, οποιοδήποτε
οικονοµικό µοντέλο κι αν ακολούθησε, που να εξασφάλισε δου-
λειά δηµοσίου υπαλλήλου, στο σύνολο των πολιτών της.

Για τη σηµερινή κατάσταση είναι αδιαµφισβήτητες οι ευθύνες
όλων µας, είτε ασκήσαµε εξουσία είτε ελέγξαµε την εξουσία απ’
αυτά τα έδρανα ή από το χώρο του συνδικαλισµού. Και βέβαια,
αν κάποιος θέλει να είναι ειλικρινής, θα παραδεχθεί χωρίς δυ-
σκολία ότι η στρεβλή νοοτροπία, που επέβαλαν από τις αρχές
του ’80 οι κυβερνήσεις και κοµµατικά εξαρτηµένοι εργατοπατέ-
ρες, υπερασπιζόµενοι επί χρόνια κακώς νοούµενα συντεχνιακά
κεκτηµένα, που τελικά λειτούργησαν υπέρ των λίγων και εναντίον
των πολλών, υπονόµευσε αντί να ενισχύσει τη θέση της πλατιάς
µάζας των εργαζοµένων στη χώρα µας.

∆υστυχώς, χάθηκαν ευκαιρίες. Η πραγµατικότητα που δια-
µορφώνεται πλέον, για το σύνολο των εργαζοµένων είναι η σκλη-
ρότερη των τελευταίων δεκαετιών. Τίποτα δεν είναι αυτονόητο,
ούτε δεδοµένο. Οι λύσεις που προδιαγράφονται είναι επώδυνες.
Ευθύνη δική µας, από δω και πέρα είναι να µην επαναλάβουµε τα
ολέθρια λάθη που κάναµε είτε υπό το κράτος του φόβου για το
πολιτικό κόστος είτε λόγω ατολµίας είτε ακόµη και λόγω αδυνα-
µίας.

Είναι δεδοµένο ότι καθηµερινά θα προκύπτουν προβλήµατα
και χρέος µας είναι να περιορίσουµε τις δυσµενείς επιπτώσεις
για τους εργαζοµένους. Χρέος µας είναι, κατ’ αρχάς να διαφυ-
λάξουµε τις υπάρχουσες θέσεις εργασίας, αλλά και µέσα από
αναπτυξιακές πολιτικές, που µέχρι σήµερα δεν υπάρχουν, να δη-
µιουργήσουµε νέες θέσεις εργασίας. Χρέος µας είναι, κύριε
Υπουργέ, να δώσουµε απάντηση στο αγωνιώδες ερώτηµα χιλιά-
δων εργαζοµένων σε οργανισµούς των ΟΤΑ ή του δηµοσίου που
συγχωνεύονται µε το πρόγραµµα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» ή µε τις απο-
φάσεις της Κυβέρνησης, εάν αύριο θα συνεχίσουν να έχουν µε-
ροκάµατο ή θα υλοποιηθούν οι προβλέψεις του Αντιπροέδρου
της Κυβέρνησης ότι ουσιαστικά θα βρεθούν στο δρόµο όσοι υπη-
ρετούν σε προσωποπαγείς θέσεις, που µε τις συγχωνεύσεις κα-
ταργούνται.

Σε ό,τι αφορά τα ειδικά ζητήµατα που θέτει η πρόταση νόµου
θα ήθελα και σήµερα να κάνω µια αναφορά στην περίπτωση των
«STAGE» για τα οποία χθες συζητήσαµε τροπολογία που είχε κα-
ταθέσει η Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, δι-
καιώνοντας την πολιτική ρεβανσιστική της ιστορία, απέρριψε.

Έκανε λόγο η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ, για κοινωνικά ανήθικο
µέτρο και για διαφανείς και χαριστικές συµβάσεις στο δηµόσιο.
Αυτό αλήθεια δεν ίσχυε το 1997 όταν ο θεσµός των «STAGE»
εφαρµόστηκε για πρώτη φορά από το ΠΑΣΟΚ; Το ΠΑΣΟΚ, ανα-
λαµβάνοντας την κυβέρνηση κατήργησε αυτά τα προγράµµατα.
Μοναδικός στόχος αυτής της επιλογής ήταν να τιµωρήσει τη Νέα
∆ηµοκρατία. Κρίνοντας εξ ιδίων τα αλλότρια, θεώρησε βέβαιο
ότι οι εργαζόµενοι στα «STAGE» ήταν γαλάζια παιδιά αδιαφο-
ρώντας για το ότι υπήρχαν εργαζόµενοι οι οποίοι ήταν στις ίδιες
θέσεις για έξι, επτά, οκτώ χρόνια και πέταξε στο δρόµο εργαζο-
µένους µε προϋπηρεσία, που κάλυπταν στην πλειοψηφία των πε-
ριπτώσεων πάγιες ανάγκες χωρίς καµµία πρόνοια. Έστειλε στην
ανεργία τριάντα πέντε χιλιάδες εργαζόµενους που εµπιστεύτη-
καν την πολιτεία και υπηρέτησαν ακόµα και σε νευραλγικές θέ-
σεις επί χρόνια.

Ήταν εύκολο για το Γιώργο Παπανδρέου το 2009 να ξεχάσει,
ότι µε µία φωτογραφική διάταξη η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, στην
οποία µετείχε το 1999, µονιµοποίησε τα «STAGE» παρακάµπτο-
ντας όλες τις διαδικασίες του ΑΣΕΠ. Μάλιστα, σε λιγότερο από
ένα χρόνο µε νέα διάταξη στο ν.2839/2000, προχώρησε στη µο-
νιµοποίηση και των υπολοίπων δυόµιση χιλιάδων εργαζοµένων,
που δεν είχαν περιληφθεί στην πρώτη διάταξη, χωρίς καν να
έχουν συµπληρώσει το δεκαεπτάµηνο. Τότε δεν ήταν αδιαφανείς
και χαριστικές αυτές οι διαδικασίες;

Η Νέα ∆ηµοκρατία πάντως, συναισθανόµενη και τη δική της
ευθύνη έναντι των συµβασιούχων των «STAGE» που βρέθηκαν
στο δρόµο, κατέθεσε τροπολογία προκειµένου να επανέλθει σε
ισχύ το άρθρο του ν.3613/2007 που προβλέπει για όσους έχουν
συµπληρώσει συνολική χρονική διάρκεια διαδοχικών συµβάσεων
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από είκοσι τέσσερις µήνες και πάνω, να ισχύσει η µοριοδότηση
του 50%.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε την κατάργηση των προγραµµά-
των «STAGE» καταπάτησε την αρχή της συνέχειας του κράτους,
αφαιρώντας νοµοθετηµένα κεκτηµένα δικαιώµατα.

Θυµίζω για άλλη µια φορά ότι η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας το 2004 από τις δεκάδες χιλιάδες συµβασιούχων που
βρήκε από το ΠΑΣΟΚ, µονιµοποίησε πάνω από τριάντα πέντε χι-
λιάδες οι οποίοι κάλυπταν πάγιες και διαρκείς ανάγκες του δη-
µοσίου και µοριοδότησε τους υπολοίπους. Αυτό καταδεικνύει τη
διαφορά νοοτροπίας µεταξύ Νέας ∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ. Η
Νέα ∆ηµοκρατία αντιµετώπισε τους συµβασιούχους ως αξιο-
πρεπείς ανθρώπους µε δικαίωµα στην εργασία και όχι ως κοµ-
µατικό στρατό που πρέπει να τιµωρηθεί.

Αποµένει και στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, κάποια στιγµή να
πράξει το ελάσσον. ∆ηλαδή να δικαιώσει αυτά τα παιδιά που ερ-
γάστηκαν µε συµβάσεις µαθητείας στο δηµόσιο. Σε διαφορετική
περίπτωση η υπόθεση των «STAGE» θα αποτελεί µια ακόµη µε-
λανή σελίδα στην πολιτική σας ιστορία και θα δικαιώσετε όσα
σας καταµαρτυρούν, ότι για το ΠΑΣΟΚ εξακολουθούν να υπάρ-
χουν διαχωρισµοί µεταξύ των Ελλήνων. κάτι που δεν αντέχει
πλέον αυτός ο τόπος, αφού στην κρίσιµη περίοδο που ζούµε η
Ελλάδα χρειάζεται συνένωση δυνάµεων, συναίνεση και συνεν-
νόηση. ∆υστυχώς, µε την πολιτική σας δεν δείχνετε ότι αυτή την
ανάγκη την έχετε αντιληφθεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ τον κ. Κοντο-

γιάννη. Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Κυριάκος Βελόπουλος.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε, µάλλον είµαστε εκτός

τόπου και χρόνου. Και το εννοώ αυτό διότι, την ώρα που ξέρουµε
όλοι µας, αλλά δεν θέλουµε να το παραδεχθούµε, ότι και το ∆ΝΤ,
αλλά και Ευρωπαϊκή Ένωση ζητάνε απολύσεις, ερχόµαστε σή-
µερα και συζητάµε τι; Το πώς θα προσλάβουµε κόσµο στο δη-
µόσιο; Αντί να βρούµε τρόπο, αυτοί που είναι υπ’ ατµόν να
φύγουν από το δηµόσιο µε µετατάξεις, µε αναδιάρθρωση του
δηµοσίου τοµέα να παραµείνουν και να εργαστούν, συζητάµε το
πώς θα προσλάβουµε µε προγράµµατα «STAGE» ή το πώς θα
τους κάνουµε µονίµους ή το πώς θα τους µονιµοποιήσουµε.

Αυτά είναι απίστευτα πράγµατα και µάλλον δεν έχουµε αντι-
ληφθεί πού βρίσκεται η Ελλάδα. Μάλλον δεν έχουµε αντιληφθεί
που την έχουν οδηγήσει κάποιοι την Ελλάδα. ∆εν µπορώ να το
ερµηνεύσω αλλιώς.

Όταν µου είπαν ότι είµαι εισηγητής στην πρόταση νόµου του
ΚΚΕ, έλεγα ότι µάλλον δεν καταλαβαίνουµε πού είναι η Ελλάδα,
πού έχει φτάσει η Ελλάδα; Θα µου πείτε δεν φταίτε εσείς, ούτε
εγώ. Σαφώς, το συζητάµε αυτό. Αλλά όταν µιλάµε για διακόσιες
χιλιάδες απολύσεις που ζητάνε και στο ∆ΝΤ και στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, το να συζητάµε για εκ νέου προσλήψεις, εγώ δεν ξέρω
πώς να το ερµηνεύσω. Ερµηνεύστε το εσείς. Εγώ δεν θα πω τί-
ποτα ούτε θα το χαρακτηρίσω. Και για µένα, όταν η πλειοδοσία
και ο λαϊκισµός –και το τονίζω αυτό- γίνεται επιστήµη, τότε ξε-
περνάει τη λογική!

Εδώ µιλάτε πλειοδοτικά και λαϊκιστικά, ξεπερνώντας τη λογική.
Να κάνουµε τι; Εδώ σκεφτόµαστε διακόσιες χιλιάδες ψυχές αν-
θρώπων, εργαζοµένους στο δηµόσιο τοµέα συµβασιούχους αν
θα τους κρατήσουµε. Και ζητάτε κι άλλες προσλήψεις. Να δώ-
σουµε όχι 1.000, όχι 1.500 αλλά 7.000 ευρώ σε κάθε εργαζόµενο
του δηµοσίου τοµέα. ∆εν διαφωνεί κανείς, ούτε ο Υπουργός,
ούτε ο κ. Ευθυµίου, ούτε κανένας συνάδελφος από το δικό µας
κόµµα.

∆έκα χιλιάδες ευρώ να δώσουµε το µήνα. Πού θα τα βρούµε
όµως; Από το κεφάλαιο; Θα το συζητήσουµε σε λίγο αυτό.

Μιλάτε λοιπόν σε επίπεδο φαντασιακό, σε ένα επίπεδο επιθυ-
µητό, σε ένα επίπεδο της επαναστάσεως του προλεταριάτου,
όπου οι εργαζόµενοι έπαιρναν παραπάνω λεφτά από τους κυρί-
ους που διοικούσαν, κατά το ΚΚΕ, φαντάζοµαι! Θέλω όµως να
είµαστε αντικειµενικοί. Μιλάτε συνεχώς για τους εργαζόµενους.
∆εν σας άκουσα όµως ποτέ στο ΚΚΕ –το λέω γιατί άκουσα µόνο
την κυρία συνάδελφο να µιλάει για τους µετανάστες- να αναρω-

τηθείτε το εξής. Υπάρχουν 20.000 επιχειρήσεις µεταναστών στην
Ελλάδα. Ξέρετε πόσοι πληρώνουν φόρο; Να σας πω εγώ. Από
τις είκοσι χιλιάδες, οι τρεις χιλιάδες τριάντα οκτώ πληρώνουν
φόρο, 500 ευρώ η κάθε µία. Οι δώδεκα χιλιάδες εννιακόσιοι
ογδόντα δύο είναι µε µηδέν φόρο. Αυτοί δεν φοροδιαφεύγουν;
Μόνο οι δικοί µας είναι φοροφυγάδες; Θα σας δώσω κι άλλα
στοιχεία. Εµένα ξέρετε τι µε ενοχλεί; Ότι επιλεκτικά είστε υπέρ
των εργαζοµένων. Επιλεκτικά, κατ’ αποκοπήν, κατά πώς βολεύει
το κόµµα. Ή θα είµαστε συνολικά υπέρ των εργαζοµένων, είτε
Ελλήνων είτε ξένων ή δεν θα µιλάµε υπέρ των εργαζοµένων ή εξ
ονόµατος των εργαζοµένων.

Ακούστε τώρα: Βγήκε ανακοίνωση προχθές. Βγαίνουν οι αλ-
βανικές τράπεζες και κατηγορούν την Ελλάδα ότι πρέπει οι Αλ-
βανοί µετανάστες να πάνε τα λεφτά στην Αλβανία. Γιατί δεν
κάνετε µία ανακοίνωση; Έστω µία.

Τρίτον: Είδα δικούς σας ανθρώπους, δεκαπέντε µε είκοσι
άτοµα, να πηγαίνουν έξω από ένα κρουαζιερόπλοιο. Απίστευτα
πράγµατα! Αυτά δεν συµβαίνουν πουθενά. Ήµουνα στην Αµερική
και µου είπαν ότι ο Αµερικανός τουρίστας, όταν ξέρει ότι θα ελ-
λιµενιστεί ένα καράβι ή κρουαζιερόπλοιο στον Πειραιά, στη Θεσ-
σαλονίκη –εκεί δεν ελλιµενίζονται όµως, γιατί εκεί είναι άλλη
χώρα, έτσι την καταντήσαµε τη Θεσσαλονίκη- στη Μύκονο, στη
Σαντορίνη, στη Ρόδο και πάνε δεκαπέντε, είκοσι νοµαταίοι µε
κόκκινες σηµαίες, λες και είναι «Τσε Γκεβάρα» όλοι αυτοί και κλεί-
νουν την έξοδο ή την είσοδο, αυτός ο άνθρωπος θα έρθει και θα
αφήσει χρήµατα; Θα αφήσει 10 ευρώ, 20 ευρώ, 50 ευρώ, 100
ευρώ, που τα χρειάζεται η Ελλάδα. Και εσείς αγωνιζόµενοι για
το καµποτάζ, εναντίον ή υπέρ, κλείνετε την είσοδο του λιµανιού.
Είναι καλό να αγωνίζεσαι. ∆ίνετε όµως µια εικόνα στην Αµερική,
δίνετε µια εικόνα στην Ιταλία, στη Γαλλία, στην Ισπανία. Και το εκ-
µεταλλεύθηκε η Τουρκία την επόµενη ηµέρα και όλες οι διαφη-
µιστικές καταχωρήσεις της Τουρκίας ήταν: «Ελεύθερα λιµάνια
στην Τουρκία». Κάνετε ζηµιά λοιπόν από µία, όντως, επιλογή
αγώνα. Και αυτό έχει κι ένα αποτέλεσµα: Απότοκος; Η δυσφή-
µηση της χώρας. Αν έτσι εξυπηρετείτε τα ελληνικά συµφέροντα,
εγώ έχω άλλη άποψη. Λάθος µέγα.

Πάµε και στην ουσία: Ζητάτε 1.500 ευρώ. Εγώ θα συµφωνήσω
και προσυπογράφω την πρόταση του ΚΚΕ, παρά τη διαφωνία του
κόµµατός µου. Θα µου φέρετε όµως το µισθολόγιο των υπαλλή-
λων της «ΤΥΠΟΕΚ∆ΟΤΙΚΗΣ», να δούµε αν πληρώνονται µε 1.500
ή µε 1.600 ευρώ, κάτι που ζητάτε για τους υπόλοιπους υπαλλή-
λους. ∆ιότι δεν µπορεί στο σπίτι το δικό µου ή στην εταιρεία µου
να πεινούν οι εργαζόµενοι, αλλά να ζητάω για τους εργαζόµε-
νους των άλλων εταιρειών παραπάνω αυξήσεις.

ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Εθελοντές.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ξέχασα. Είναι «στρατιώτες» του

κόµµατος, έτσι; Ε, λοιπόν και οι εργαζόµενοι είναι «στρατιώτες»
του κράτους.

Είναι λογικές αυτές; Απορώ δηλαδή. Ζούµε σε µία κοινωνία
δυστυχώς καπιταλιστική. Εσείς ζείτε στο ‘17, στο ‘18, στο ‘20.
Είναι δικαίωµα σας. Αλλά είναι καπιταλιστική η κοινωνία. Έχουµε
κακή παγκοσµιοποίηση, αλλά έχουµε ανοιχτά σύνορα σε επίπεδο
συναλλαγών. Πρέπει λοιπόν να δούµε το κόστος εργασίας σε συ-
νάρτηση µε τις θέσεις εργαζοµένων.

Εγώ έχω µία εταιρεία δική µου. Θα σας το πω δηµοσίως, δεν
έχω κανένα πρόβληµα, γιατί είναι µία χαρά οικονοµικά. Έχω δε-
καπέντε εργαζόµενους. Εάν αύριο µου πείτε να τους αυξήσω το
µισθό 30%, θα διώξω τους τέσσερις. Σας το λέω ευθέως. Θα το
κάνω, γιατί δεν αντέχει η εταιρεία µου. Εδώ και µήνες ο τζίρος
συνεχώς πέφτει. Τα κέρδη πέφτουν. Άρα, τι θα κάνω αναγκα-
στικά για να µπορέσω να κρατήσω τους εργαζόµενους µε παρα-
πάνω µισθό; Πρέπει να διώξω άλλους, να τους πάω στο Ταµείο
Ανεργίας, να τους πληρώνει ο κ. Κουτρουµάνης από την τσέπη
του. Να τα βγάλει από την τσέπη του να τους τα δίνει. ∆ανεικά
όµως θα πάρει και δεν µας δανείζουν κιόλας.

Προσπαθώ να σας πω τα αυτονόητα, γιατί η οικονοµία δεν
είναι το τι θέλω εγώ, το τι φαντάζοµαι, το επιθυµητό, το εφικτό.
Μακάρι να ήταν µία κοινωνία αγγέλων και να είχε ο κ. Κουτρου-
µάνης ένα µηχάνηµα να βγάζει ευρώ, να τα τυπώνουµε και να τα
µοιράζουµε αφειδώς. ∆εν γίνονται όµως αυτά. Μακάρι να γινό-
ταν! Είθε να γινόταν!
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Το χειρότερο απ’ όλα είναι ότι οι συµπεριφορές αυτές οδήγη-
σαν το πολιτικό σύστηµα σε απαξία. Βγαίνω έξω και ακούω τον
κόσµο να λέει το εξής, που εµένα µε ενοχλεί: «Οι τριακόσιοι της
Βουλής». Κάποια στιγµή το πολιτικό σύστηµα πρέπει να αντι-
δράσει. Θεωρώ ότι το πολιτικό σύστηµα στην Ελλάδα, πέραν των
λαθών που έχει κάνει κι έφερε την Ελλάδα εδώ που την έφερε,
είναι όµηρο των µέσων µαζικής ενηµέρωσης. Από πού κι ως πού
έχω εγώ ευθύνη, που είµαι ένας από τους τριακόσιους, που έφε-
ραν την Ελλάδα εδώ; Από πού και ως πού το Κ.Κ.Ε. έχει ευθύνη;
Καµµία ευθύνη. Εν πάση περιπτώσει, είναι τριακόσιοι οι Βουλευ-
τές, οι εβδοµήντα µε ογδόντα έγιναν υπουργοί. Να πω ότι φταίνε
αυτοί πολιτικά; Οι υπόλοιποι τι φταίµε εδώ µέσα;

Χθες χάρηκα πάρα πολύ γιατί µε συναδέλφους της Νέας ∆η-
µοκρατίας το συζητήσαµε και είπαµε να βγούµε στο διαδίκτυο,
να βγάλουµε όλοι στη δηµοσιότητα τι λεφτά έχει ο καθένας, τη
φορολογική µας δήλωση, αν θέλουµε να είµαστε διαυγείς και
διαφανείς. Να τη βγάλουµε και να απαντήσουµε στον κάθε επι-
χειρηµατία που το παίζει ελληνοπατέρας και αρχοντοπατέρας
του τόπου. Να τους πούµε: «Κύριοι, αυτή είναι η περιουσία µας,
αυτά είναι τα πόθεν έσχες». Τα πραγµατικά όµως πόθεν έσχες,
όχι πόσα έχουµε, αλλά πού τα βρήκαµε. Να τα βγάλουµε στο δια-
δίκτυο και να απαντήσουµε στους κυρίους, για να ξέρουν ότι στο
πολιτικό σύστηµα δεν είναι όλοι ίδιοι. Γιατί δεν είµαστε όλοι ίδιοι.
Και το λέω µε αγανάκτηση, γιατί δεν ακούτε τι γίνεται έξω. ∆εν
έχει απαξιωθεί µόνο το πολιτικό σύστηµα. Ένα είναι βέβαιο: Ότι
αν συνεχίσουµε να συµπεριφερόµαστε έτσι, σε λίγο καιρό δεν
θα είµαστε µόνο δακτυλοδεικτούµενοι, αλλά θα µας πετάνε πέ-
τρες και ό, τι άλλο βρίσκουν µπροστά τους.

Αυτή, λοιπόν, είναι η πρόταση των δέκα, δεκαπέντε Βουλευ-
τών που συζητήσαµε χθες. Να συνυπογράψουµε κείµενο και να
ζητάµε να µπουν στο διαδίκτυο ό,τι χρήµατα είχαµε τα τελευταία
δέκα χρόνια και πώς τα βγάλαµε. Είναι η καλύτερη λύση για να
τελειώνει η ιστορία, για να µπορούµε να απαντήσουµε στους κυ-
ρίους αυτούς.

Και δεν µπορεί ο κ. Βγενόπουλος, σοβαρός επιχειρηµατίας, να
δεικνύει κάποια πράγµατα, τα οποία είναι µεµπτά κατά τη δική
µου άποψη και να µην απαντάµε. ∆εν µπορεί να µας κάνει υπο-
δείξεις. ∆ίνουµε δικαίωµα σε έναν επιχειρηµατία να µας κάνει
υποδείξεις πολιτικού συστήµατος. Πρέπει λοιπόν να απαντή-
σουµε διά των επιχειρηµάτων. Να πούµε τι έχει ο καθένας στο
διαδίκτυο. Και αυτή η πρόταση θα γίνει γραπτώς στον Πρόεδρο
της Βουλής. Και το ανακοινώνω. Είναι προσωπική θέση όχι µόνο
δική µου, αλλά και άλλων δέκα, δεκαπέντε Βουλευτών. Θα το κά-
νουµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μερικοί το έχουµε κάνει ήδη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το ξέρω, κύριε Κοντογιάννη.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: ∆εν έχουµε καµµία αντίρρηση. Και του

επιχειρηµατία να βγει κάποια στιγµή στο διαδίκτυο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα το κάνουµε. Γιατί, κυρία συ-

νάδελφε, όταν βγαίνει ο κάθε Βγενόπουλος, δεν απαντάτε εσείς.
Όχι εσείς προσωπικά. ∆εν απαντάει η Βουλή, δεν απαντάνε οι
Βουλευτές. Θα απαντήσουµε. Μπορεί να έχει και δίκιο ως ένα
βαθµό, γιατί η Ελλάδα έχει φθάσει στο χείλος του γκρεµού. Του
δίνω το δίκιο, αλλά όχι έτσι. ∆εν είµαστε όλοι ίδιοι.

Κλείνω, λέγοντας το εξής: Για µας, το µείζον θέµα είναι το αυ-
τονόητο. Έχουµε µία Κυβέρνηση, η οποία προσπαθεί όσο µπο-
ρεί. Και να πω εδώ κάτι που το ΚΚΕ το ξεχνά. Μας είπε κάτι ο κ.
Βγενόπουλος για τα πετρέλαια, ότι η Ελλάδα είναι πλούσια χώρα.
∆εν έχω ακούσει ποτέ το ΚΚΕ να µιλάει για τα πετρέλαια. ∆εν
έχω ακούσει ποτέ να οµιλεί κανείς εδώ µέσα για το αν υπάρχει ή
όχι ορυκτός πλούτος. Όταν βγαίνει ο επιχειρηµατίας που ξέρει
κάτι παραπάνω, γιατί τα κεφάλαια που έχει είναι από κάτω, µου-
σουλµανικά, από πετρελαϊκά κεφάλαια, και λέει ότι η Ελλάδα έχει
πετρέλαιο, αυτό κάτι σηµαίνει. Ας το δούµε σοβαρά κάποια
στιγµή στη Βουλή. Ας συζητήσουµε σοβαρά. Φορέας διαχείρι-
σης των ελληνικών πετρελαίων δεν υπάρχει σήµερα που µιλάµε.
Είστε επτά µήνες Κυβέρνηση. Να τα λάθη µας. Ήδη η Τουρκία µε
την TPAO –έτσι λέγεται η εταιρεία τους- κάνει εξόρυξη στον Εύ-
ξεινο Πόντο και ετοιµάζεται για το Αιγαίο, ετοιµάζεται για το νότιο
τµήµα της Τουρκίας. Σας λέω µερικά πράγµατα για να δείτε,
επειδή λέµε ότι δεν υπάρχουν λεφτά. Υπάρχουν πλουτοπαρα-

γωγικές πηγές. Εκεί θα µείνουν.
Γιατί συµβαίνει αυτό που συµβαίνει σήµερα στην Ελλάδα; Γιατί

χρεοκοπεί η Ελλάδα; Η Ελλάδα δεν χρεοκοπεί. Η Ελλάδα έχει
χρεοκοπήσει, κύριοι συνάδελφοι. Τι σηµαίνει οικονοµικά χρεο-
κοπία; Ότι δεν έχω έσοδα και δανείζοµαι, ότι δεν παράγω και δα-
νείζοµαι. Άρα, είµαι χρεωµένος. Άρα, είµαι χρεοκοπηµένος. Αυτά
είναι απλά µαθηµατικά. ∆εν µπορεί να δανειστεί η Ελλάδα, γιατί
είναι υπερχρεωµένη. Και εδώ την εκβιάζουν, µόνο και µόνο γιατί
πρέπει να παρθούν πλουτοπαραγωγικές πηγές.

Μία µεγάλη µορφή, ένας Αµερικανός σχολιαστής – ο κ. Ευθυ-
µίου τον ξέρει, φαντάζοµαι- ο Μαξ Κάιζερ είπε το εξής –σας το
διαβάζω αυτούσιο- στο CBS: «Οι Έλληνες θα χάσουν τον έλεγχο
των κερδοφόρων στοιχείων ενεργητικού της χώρας. Ήδη, έχουν
χάσει έλεγχο των τελών αεροδροµίων και των λαχειοφόρων αγο-
ρών. Στο µέλλον θα χάσουν τον έλεγχο των λιµανιών και των
πόρων που θα επενδύονται στην τουριστική δραστηριότητα. Όλα
αυτά τα χρήµατα θα καταλήξουν σε τράπεζες της Wall Street.
Ουσιαστικά οι Έλληνες» -ακούσατε τι είπε!- «θα πουλήσουν την
αγελάδα έναντι πινακίου φακής και στη συνέχεια θα αγοράζουν
το γάλα µε δανεικά».

Όποιος κατάλαβε, κατάλαβε. Εκεί οδηγούν την Ελλάδα, δυ-
στυχώς. Και αντί να στηρίξουµε την Κυβέρνηση µε τα λάθη της,
την αργοπορία της, αντί να τη στηρίξουµε, όχι γιατί κυβερνάµε κι
εµείς, αλλά µε προτάσεις συγκεκριµένες, αντί να φωνάξουµε
«κάτι κάνετε λάθος, φτιάξτε το καλύτερα», πηγαίνουµε και κλεί-
νουµε κρουαζιερόπλοια. Κλείνουµε το «Μεγάλη Βρετανία» και οι
επιχειρηµατίες θέλουν να βγουν και δεν µπορούν. Είναι απί-
στευτα αυτά. Είναι επιχειρηµατίες όχι Έλληνες, αλλά ξένοι, που
θα έρθουν να επενδύσουν. Ποιος θα επενδύσει στην Ελλάδα; Ο
επιχειρηµατίας, ο κεφαλαιοκράτης, µε τον οποίον εσείς -δεν θα
πω µισείτε- διαφωνείτε. Ναι, αλλά αυτός επενδύει, δίνει δουλειά,
βγάζει και κέρδος. ∆εν είναι ευαγές ίδρυµα ούτε ένα ίδρυµα, του
Μαρξ, ο οποίος έδινε τα λεφτά στον κόσµο όλο. ∆εν γίνονται
αυτά τα πράγµατα.

Θα το ξαναπώ, λοιπόν, και θα είµαστε προφητικοί. Η Κυβέρ-
νηση κάνει λάθη. Η Κυβέρνηση αργοπόρησε. Η Κυβέρνησε µας
οδήγησε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και θα δούµε στην πο-
ρεία κατά πόσο θα οδηγηθούµε µε αυτό προς θετική κατεύ-
θυνση. Να µατώσουµε. Σας δίνω δίκιο σε αυτό. Αλλά να
µατώσουµε όλοι, όχι µόνο οι εργαζόµενοι, όχι µόνο οι µισθωτοί,
όχι µόνο οι δηµόσιοι υπάλληλοι. Να µατώσουµε όλοι. Σ’ αυτό
συµφωνούµε όλοι, φαντάζοµαι. Είστε, όµως, µία Κυβέρνηση, η
οποία δεν δείχνει την κοινωνική αλληλεγγύη.

Κύριε Υπουργέ, είναι δυνατόν να κόβεις το πτητικό επίδοµα
των πιλότων; Είναι δυνατόν να κόβεις το επίδοµα αυτών των αν-
θρώπων που πάνω από το Αιγαίο πολεµούν για να ζω εγώ ελεύ-
θερος και να είµαι εδώ µέσα και να περνάω «καλά» ή άσχηµα ή
για να νιώθει ασφαλής ο πολίτης; Το ύψιστο αγαθό ενός πολίτη
είναι η ασφάλειά του. Και την παρέχει ο πιλότος. Κι εσείς του κό-
βετε το πτητικό επίδοµα.

Είναι δυνατόν να κόβετε το επίδοµα της µεταφοράς των ΜΑΤ,
το εκτός έδρας; Το άκουσα σήµερα το πρωί. Αυτά είναι τραγικά
λάθη. Και είναι τραγικά λάθη, γιατί, επαναλαµβάνω, δείχνουν ότι
είστε κοινωνικά ανάλγητοι ως ένα βαθµό, δεν λέω συνολικά. Προ-
σέξτε τις επιλογές σας.

Και επίσης, δεν είναι δυνατόν να κόβεις πτητικό επίπεδο, όταν
στον ΟΠΑΠ, στο ∆ΥΣΜΕ, στα ΕΛΠΕ δίνεις 200.000 ευρώ το
χρόνο µισθούς. Έλεος! Απάντησε το Υπουργείο Εθνικής Οικο-
νοµίας. Παίρνουν 200.000 ευρώ το χρόνο. Τόσα παίρνουν τα
golden boys, που έλεγε ο κ. Παπακωνσταντίνου να τα καταργή-
σει. Έτσι έλεγε, ότι δεν θα υπάρχουν golden boys. Όχι golden
boys δεν θα υπάρχουν, εδώ έγιναν «platinum» boys αυτοί. Πλα-
τίνα είναι. Παραµένουν άνθρωποι που παίρνουν 200.000 ευρώ,
όταν ζητάµε από το µισθωτό και τον εργαζόµενο –και έχει δίκιο
το ΚΚΕ- να κάνει περικοπές.

Αυτά είναι αντιφατικά, είναι στρεβλά. Και όποιος τα βλέπει και
όποιος τα ακούει λέει, «µα, δεν είναι δυνατόν από τη µία να ζη-
τάνε περικοπές από εµένα και από την άλλη να έχουν το Βελό-
πουλο Πρόεδρο στο ∆ΥΣΜΕ –δεν θυµάµαι πώς λέγεται ακριβώς-
και να παίρνει 200.000 ευρώ». Και από την άλλη κόβει από τον
αστυνοµικό των ΜΑΤ το εκτός έδρας, που σε λίγο καιρό, όταν
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προέβλεψα…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Είναι από τον περιορισµό των αποδο-
χών σε όλο το δηµόσιο.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το εκτός έδρας, των Ματ.
Και να σας πω και κάτι άλλο, κύριε Υπουργέ. Σε λίγο καιρό,

όπως το «ΤΙΜΕ» προέβλεψε προχθές, θα υπάρχει κοινωνική ανα-
ταραχή στην Ελλάδα, διότι αυτοί ξέρουν περισσότερα από εµάς.
Το «ΤΙΜΕ» έγραψε, το αµερικανικό περιοδικό, ότι θα υπάρξει κοι-
νωνική αναταραχή και έκρηξη.

Και αντί, λοιπόν, να προβοκάρουµε –και το λέω σε όλους µας-
µε τις ενέργειες, τις πράξεις, τις δηλώσεις µας, αυτήν την ανα-
ταραχή, που δικαιολογηµένα έρχεται, γιατί δεν παίρνουµε απο-
φάσεις φιλολαϊκές στο µέτρο του εφικτού, αντί να συναινέσουµε
και να βάλουµε τη λογική κάτω και να δούµε πώς θα περάσει η
Ελλάδα από το δύσκολο τούνελ που µπήκε, µε επιλογές ΠΑΣΟΚ
και Νέας ∆ηµοκρατίας, λαθεµένες επιλογές, εµείς πυροδοτούµε
το κλίµα.

Ποιος θα πληρώσει πιστεύετε αυτήν την έκρηξη; Ε, ποιος θα
την πληρώσει; Θα βγείτε εσείς ή εµείς απ’ έξω; Κάνετε λάθος.
Και οι τριακόσιοι, λένε. Να η ένστασή µου. Για τους τριακόσιους
λένε, κύριοι, δεν λένε για τους ογδόντα, ενενήντα Υπουργούς
που κυβέρνησαν τα τελευταία τριάντα χρόνια. Για τριακόσιους,
λένε. Άρα, τριακόσιοι θα πληρώσουµε τα σπασµένα των λαθε-
µένων επιλογών. Και δεν λέω ότι συµφωνώ µε την Κυβέρνηση για
όσα κάνει. Κάνει λάθη τραγικά, αλλά τουλάχιστον σε ένα βαθµό
να είµαστε σοβαροί.

Να σας πω ακόµα ένα παράδειγµα, κύριε Υπουργέ. 9.000.000
ευρώ το χρόνο δίνουµε για τις ελληνικές δυνάµεις στο Αφγανι-
στάν. Απάντηση Υπουργού. Μία χρεοκοπηµένη χώρα έχει την πο-
λυτέλεια να δίνει 9.000.000 ευρώ για το Αφγανιστάν, για να
φυλάµε το όπιο –λέω- ή να φυλάµε τη χώρα από τους µουσουλ-
µάνους φανατικούς; 9.000.000 ευρώ; Σας λέω, λοιπόν, απλά νού-
µερα. Είναι απλά νούµερα. Βέβαια, θα µου πείτε ότι τα νούµερα
δεν κάνουν τους ανθρώπους. Ναι, αλλά οι άνθρωποι ζουν από
τα νούµερα, το µισθό που παίρνουν.

Και κλείνοντας να σας πω και το εξής. ∆υστυχώς, όλα τα µέτρα
που έχετε πάρει είναι φορολογικά, δεν είναι αναπτυξιακά. Πρέ-
πει να πάρετε αναπτυξιακά µέτρα. Ο κ. Ευθυµίου, συνάδελφος
δηµοσιογράφος, θα θυµάται πολύ καλά τη δεκαετία του ’70. Το
’58, παρακαλώ –ακούστε ηµεροµηνία!- ο όµιλος «ΑΤΤΙΚΑ», «ΒΙΟ-
ΠΛΑΣΤΙΚ» λεγόταν η εταιρεία, είχε κατασκευάσει το τρίκυκλο!
Έκλεισαν την εταιρεία το ’78. Και µάλιστα, υπάρχουν και άλλες
αναφορές, όπως η εταιρεία που έκανε το «ΠΟΝΥ», που έκλεισε
αργότερα. Γιατί έκλεισαν, ξέρετε; Για τις λάθος επιλογές που κά-
ναµε, τότε. Γιατί και η κυβέρνηση δεν ήθελε τότε και εργαζόµε-
νοι συνδικαλίστηκαν τότε και κυνηγούσαν παραπάνω µισθούς,
έκλειναν εταιρείες, φώναζαν, διαµαρτύρονταν µε συνέπεια ποια;
Να φύγει ο επιχειρηµατίας και να κλείσει η εταιρεία. Απλά είναι
τα πράγµατα. Ο επιχειρηµατίας κοιτάει το συµφέρον του.

Και βέβαια να σας πω και κάτι άλλο -και εδώ κλείνω- για να σας
αποδείξω τι κράτος στρεβλό έχουµε. Οι πενθήµερες εκδροµές
των σχολείων µας, οι µισές πήγαν στο εξωτερικό, κύριε Υπουργέ.
Κύριε Ευθυµίου, το καταλαβαίνετε αυτό;

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ναι, το καταλαβαίνω.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μια Ελλάδα που δεν έχει χρή-

µατα, τα παιδιά της τα στέλνει στο εξωτερικό εκδροµή. Γιατί; Αν
θέλουν να πηγαίνουν εκδροµή τα παιδιά να πηγαίνουν στην Ελ-
λάδα. Να αφήνουν τα λεφτά εδώ µέσα. Έλεος πια, δεν έχουµε
λεφτά! Πού τα στέλνουµε; Βαρκελώνη, Ιταλία, Ρώµη, για να πε-
ράσουν καλά. Όχι! Θα πηγαίνουν στην Ελλάδα, όπως πήγαινα
εγώ. Να µείνει το ελληνικό χρήµα εδώ µέσα. Είναι απλές επιλο-
γές. Και οι πολίτες φέρουν ευθύνη.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Είναι πιο φθηνά έξω.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πρέπει να βρούµε τρόπο να χτυ-

πήσουµε την κερδοσκοπία και την αισχροκέρδεια, κύριε Ψα-
ριανέ. Επειδή πονάει το δόντι, να κόψουµε το κεφάλι; Αυτό µου
λέτε τώρα; ∆εν είναι έτσι. Να βρούµε τρόπους.

Και κλείνοντας να πω ότι ο Μπερλουσκόνι, ο οποίος δεν σπού-
δασε στο Χάρβαρντ και στο ΜΙΤ, όταν είχε ίδιο πρόβληµα, κύριε
Υπουργέ, µε τους φορτηγατζήδες, το κλειστό επάγγελµα, κύριε

Ευθυµίου, ξέρετε τι έκανε. Απλά, πληθώρισε το επάγγελµα. Φώ-
ναξε τους φορτηγατζήδες και τους είπε, «είστε καλά παιδιά,
µπράβο σε σας, πάρτε ακόµα µια άδεια δωρεάν». Μετά από
πέντε µήνες τους δίνει ακόµη µία άδεια δωρεάν. Τρεις άδειες ο
καθένας πήραν και τελικά τι έγινε; Άνοιξε το επάγγελµα, γιατί
έπεσαν οι τιµές.

∆ηλαδή, λύσεις υπάρχουν, αλλά όχι λύσεις στα χαρτιά, λύσεις
του ΜΙΤ και του Χάρβαρντ, αλλά λύσεις ανθρώπων που εργά-
στηκαν, λύσεις ανθρώπων που µόχθησαν, που αγωνιούν για την
πατρίδα, αλλά κυρίως, έχουν προτάσεις οι οποίες εφαρµόζονται,
όχι στο φαντασιακό επιθυµητό, αλλά στο ουσιαστικό και πραγ-
µατικό.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Βε-
λόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι δύο µαθητές και µαθήτριες και 1 εκπαι-
δευτικός συνοδός από το 90ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αθήνας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ. Μιχάλης Κριτσωτάκης.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, να πω ότι εµείς, κατ’
αρχάς, συµφωνούµε µε την ουσία και τη φιλοσοφία της πρότα-
σης νόµου που καταθέτει το Κοµµουνιστικό Κόµµα, για τις ρυθ-
µίσεις στις εργασιακές σχέσεις στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα,
στη βάση της αρχής της πλήρους και σταθερής δουλειάς για
όλους και µε δικαιώµατα.

Και να πω ότι αυτό που ζητάει δεν είναι τίποτε άλλο, παρά το
να γυρίσουµε πίσω σε µία κατάσταση που είχαµε και χάθηκε και
δεν χάθηκε τυχαία, γιατί έπεσε από την τσέπη κάποιου, αλλά για
ένα συγκεκριµένο λόγο, ότι ήταν κάποιες πολιτικές που προω-
θήθηκαν και η αλήθεια είναι όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά και πα-
γκόσµια και σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Το ότι, όµως, πρέπει να
γυρίσουµε εκεί και αυτό δεν συνιστά σοσιαλισµό. Μάλλον χρει-
άζεται επανάσταση, για να γυρίσουµε εκεί.

∆ιότι, τώρα είναι τα κεκτηµένα της πάνω τάξης, η οποία δεν
είναι καθόλου διατεθειµένη να τα χάσει και πολύ φοβάµαι ότι
είναι και πανίσχυρη, όχι µόνο οικονοµικά, αλλά και πολιτικά. Και
αυτό φαίνεται µέσα στην Αίθουσα ετούτη, ότι, δηλαδή, στηρίζο-
νται αυτά τα κεκτηµένα. Γιατί τώρα θα µιλάµε εµείς για κεκτη-
µένα, αγαπητοί συνάδελφοι. Άρα, λοιπόν, τα κεκτηµένα αυτά της
άλλης τάξης, της πάνω τάξης, πρέπει να αφαιρεθούν. Και δεν
πρέπει να αφαιρεθούν, γιατί είναι αδικία, αλλά γιατί νοµίζω ότι
αυτήν τη στιγµή κινδυνεύει η κοινωνία.

Είπα προχθές ότι η µεγαλύτερη σήµερα αρρώστια δεν είναι
ούτε το AIDS, ούτε ο καρκίνος, ούτε τα εγκεφαλικά, ούτε τίποτε.
Είναι η ανεργία που την έχουν κάνει κάποιοι να µην µπορεί να γυ-
ρίσει πίσω και να το θεωρούµε ως ένα δεδοµένο. Αυτό που δεν
µας αρέσει, πρέπει να το αλλάξουµε. Και θα επιµείνω ξανά στο
ότι ο ονειροπόλος του σήµερα, είναι ο πραγµατιστής του αύριο.
Εγώ, λοιπόν, νοµίζω ότι αυτό θα γίνει.

Να σας πω ότι αυτά που είπε το ΠΑΣΟΚ στην εισήγησή του
σήµερα και η Νέα ∆ηµοκρατία, «όχι» δηλαδή, νοµίζω ότι είναι
αυτά που πρέπει να ανατραπούν. Και αυτά που ξέραµε στον κα-
πιταλισµό –υπενθυµίζω- θα πρέπει να ξανάρθουν και θα πρέπει
και να βελτιωθούν ακόµα, γι’ αυτούς που θέλουν σοσιαλισµό και
όχι βαρβαρότητα.

Θέλω να πω ότι υπάρχει και ένας ρεαλισµός µέσα στο νοµο-
σχέδιο, παρά του ότι κατηγορήθηκε και από τις τρεις πλευρές
που µίλησαν µέχρι στιγµής ότι είναι ανεδαφικό κ.λπ.. Αν δείτε το
άρθρο 2 στην πρόταση νόµου, µιλάει και για συµβάσεις ορισµέ-
νου χρόνου υπό προϋποθέσεις και για πρόσκαιρους λόγους.
Αυτό, λοιπόν, εγώ το εκτιµώ.

Και θα σας πω και κάτι άλλο. Θα µπορούσε κανείς σήµερα να
πει, τουλάχιστον αυτοί που κυβερνούν όφειλαν να το κάνουν, ότι
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δεν µπορούµε να τα αλλάξουµε όλα σήµερα, αλλά βάζουµε ένα
στόχο και λέµε ότι αυτό αύριο, εκείνο µεθαύριο και εκείνο πα-
ραπέρα. Ούτε αυτό. Και αυτό νοµίζω ότι δείχνει –αν και δεν χρει-
άζεται κανείς να φέρνει αποδείξεις- µε ποιον είναι ο καθένας.

Την κατάσταση στις εργασιακές σχέσεις, νοµίζω, ότι δεν πρέ-
πει να την περιγράφουµε. Νοµίζω ότι φαίνεται από το ότι νέοι άν-
θρωποι σήµερα έχουν διαµορφωθεί σε έναν κλειστό τύπο, 25 έως
35 ετών που έχουν πτυχίο, µπορεί και µεταπτυχιακό, µπορεί και
δεύτερο πτυχίο, που έχουν ξένες γλώσσες, που έχουν υπολογι-
στές, που έχουν και µία κουλτούρα –λίγο περίεργη φαίνεται σε
εµάς- αλλά έχουν ένα κοινό χαρακτηριστικό. Οι περισσότεροι
ζουν στο παιδικό τους δωµάτιο στο πατρικό τους σπίτι, γιατί δεν
µπορούν να βγουν προς τα έξω και να κάνουν οικογένεια. Και
αυτό είναι εθνικός λόγος, κύριοι του ΛΑΟΣ, που επικαλείστε εθνι-
κούς λόγους. Το δηµογραφικό, δηλαδή, δεν γίνεται µε κουµπά-
κια, γίνεται µε κάποιες πολιτικές.

Θα σας έλεγα, λοιπόν, ότι γι’ αυτούς τους λόγους θα αρκούσε
κανείς, χωρίς να πει άλλους, να αιτιολογήσει το ότι κάποια πράγ-
µατα πρέπει να αλλάξουν και αβγά πρέπει να σπάσουν. Όµως,
βλέπουµε ότι περίπου το 90% πλησιάζει η πλειοψηφία που στη-
ρίζει την κακή κατάσταση µέσα σ’ αυτό το Κοινοβούλιο και αυτό
είναι σε πλήρη διάσταση µε την ελληνική κοινωνία. Και αυτό όχι
µόνο επειδή υπάρχουν οι προεκλογικές εξαγγελίες και τα προ-
γράµµατα του ΠΑΣΟΚ που για άλλα ψηφίστηκε και άλλα κάνει.

Στη χθεσινή συζήτηση και στην ψήφιση του νόµου που κατέ-
θεσε η Κυβέρνηση και ο Υπουργός Εργασίας, ο κ. Λοβέρδος, νο-
µίζω ότι δεν είναι τυχαίο ότι αυτά που δεν έκανε είναι τα
περισσότερα και αυτά που έκανε είναι τα ανάποδα τέλος πάντων
από αυτά που θα έπρεπε να κάνει.

Εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει κάποιοι νόµοι να καταργηθούν και
λέµε συγκεκριµένα: Ο ν.1892/90 της Νέας ∆ηµοκρατίας πρέπει
να καταργηθεί, αυτός που διαµορφώνει, δηλαδή, το πλαίσιο λει-
τουργίας της µερικής απασχόλησης και δίνει τη δυνατότητα υπο-
γραφής συλλογικών συµβάσεων εργασίας για διευθέτηση του
χρόνου εργασίας σε τρίµηνη βάση. Πρέπει να φύγει. Βέβαια,
τώρα θα πρέπει να πούµε ότι πρώτα πρέπει να καταργηθεί ο
νόµος που ψηφίσατε χθες.

Ο ν.2639/98 του ΠΑΣΟΚ που επεκτείνει τη µερική απασχόληση
στο δηµόσιο τοµέα, τη διευθέτηση του χρόνου εργασίας σε εξα-
µηνιαία και ετήσια βάση, που θεσµοθετεί τα τοπικά σύµφωνα
απασχόλησης και τα ιδιωτικά γραφεία συµβούλων εργασίας.

Ο ν.2874 του ΠΑΣΟΚ που θεσπίζει τη µείωση των εργοδοτικών
εισφορών κατά 2% και την αύξηση του ορίου απολύσεων και την
περαιτέρω διευθέτηση του χρόνου εργασίας.

Και ο ν. 2956 του ΠΑΣΟΚ πάλι που καθιερώνει τη δηµιουργία
εταιρειών που υπενοικιάζουν εργαζόµενους σε άλλες επιχειρή-
σεις.

Να πω ότι το χθεσινό νοµοσχέδιο που ψηφίσαµε όλα αυτά τα
επικυρώνει, τα ξαναφέρνει, δηλαδή, τα µαζεύει, στην ουσία τα
κωδικοποιεί, πολλές φορές τα κάνει προς το δυσχερέστερο, ελά-
χιστες φορές τα φέρνει προς το καλύτερο, αλλά ελαφρά και µε
όλο αυτό το πράγµα προχωρεί.

Όσοι, λοιπόν, φωνάζουν εδώ -και το λέω περισσότερο για το
ΛΑΟΣ, αλλά και για τη Νέα ∆ηµοκρατία- ότι δεν συµφωνούν και
ότι βλέπουν κάποια πράγµατα, ας µιλήσουν συγκεκριµένα επ’αυ-
τών.

Θα έλεγα ακόµα ότι έκανε ορισµένα πράγµατα το χθεσινό νο-
µοσχέδιο. Τι έκανε κατ’ αρχάς; Κατήργησε το πενθήµερο, διότι,
όταν έλεγε αρχικά η πρώτη πρόταση ότι 100% θα είναι η προ-
σαύξηση που πληρώνει ο εργοδότης στον εργαζόµενο για να
δουλέψει την έκτη µέρα, που συνήθως είναι Σάββατο ή και Κυ-
ριακή καµµιά φορά, το έκανε µετά 50%, το έκανε 30% και στο
τέλος εξαίρεσε µια τεράστια κατηγορία εργαζοµένων, αυτούς
που είναι εποχικοί, αυτούς που δουλεύουν στον τουρισµό και
στον επισιτισµό.

Εγώ θα έλεγα ότι για την Κρήτη, τα ∆ωδεκάνησα, τη Χαλκι-
δική, αλλά και την Αττική και τα Ιόνια Νησιά ίσως, µιλάµε για κα-
ταστάσεις πλειοψηφίας αυτών των εργαζοµένων. ∆εν ήταν,
δηλαδή, κάτι που αφορούσε σε πέντε σε δέκα χιλιάδες και θα
µπορούσε να πει κανείς ότι είναι µικρό το λάθος. Εδώ είναι τε-
ράστιο και φαίνεται ότι αυτό θα είναι η αρχή, διότι προς τα εκεί

κατηφορίζουν τα πράγµατα.
Τώρα θέλω να πω και κάτι άλλο, δεν κρατιέµαι να µην το πω.

Χθες στην κουβέντα είδαµε ότι πολιτικά στήριξε πάλι την Κυ-
βέρνηση ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία πιο σεµνά. Αλλά θα σας πω κάτι. Είπε ο κ. Γεωργιάδης – και
ζήτησα το λόγο, αλλά δεν πρόλαβα να τα πω όλα- ότι πρέπει να
φτιάξουµε το άγαλµα του εργοδότη. Και εγώ νοµίζω ότι µια και
το έλεγε στο νοµοσχέδιο το χθεσινό, µάλλον η πρόταση του, για
να είναι και πιο πειστική, θα πρέπει να γίνει πάνω στο τάφο του
εργαζόµενου, εκεί που έχουν ενταφιαστεί τα πολλά δικαιώµατα
και που πάνε να ενταφιάσουν και τα υπόλοιπα.

Αυτό δεν είναι λαϊκισµός, γιατί χθες νοµίζω ότι ήταν µεγάλο το
ατόπηµα κατά τη γνώµη µου την ώρα που συζητούσαµε για το
κόψιµο, το ψαλίδισµα των δικαιωµάτων των εργαζοµένων να
έχουµε αυτή τη δήλωση.

Θέλω να πω κάτι άλλο. Με το άρθρο 73, παράγραφος 3 του
Συντάγµατος, δεν θα γίνει φυσικά ψηφοφορία, όπως δεν θα γίνει
ποτέ όταν φέρνει κάποιος από την Αντιπολίτευση ένα νοµοσχέ-
διο. Νοµίζω ότι αυτό είναι ένα άλλο ατόπηµα που το κάνουµε
εδώ. Ξέρω ότι θέλει µεγάλο αγώνα και πρέπει να αλλάξει το Σύ-
νταγµα, να αλλάξει ο Κανονισµός της Βουλής κ.τ.λ., αλλά νοµίζω
ότι ούτε καν αυτό έχει εγγραφεί.

Εγώ το έχω πει άλλες δύο φορές σε αυτήν την Αίθουσα, αλλά
νοµίζω ότι όσοι ευαισθητοποιούνται πρέπει να το κάνουν. Γιατί
δεν µπορεί να έχει πάντα δίκαιο µόνο η Κυβέρνηση σε µια χώρα
που είναι αθηνοκεντρική, πρωθυπουργοκεντρική, νοµαρχοκε-
ντρική, δηµαρχοκεντρική και όλα τα µονοπρόσωπα είναι κε-
ντρικά. Όλα τα συλλογικά είναι απαξιωµένα και απαξιώνονται
παραπέρα.

Τι θα γίνει, λοιπόν, µε αυτά; Εγώ θα έλεγα ότι πρέπει να κά-
τσουµε και να δούµε, όχι µόνο τι λέει σήµερα το ΠΑΣΟΚ, αλλά τι
µπορεί ναι πει το ΠΑΣΟΚ σε αυτούς που το ψήφισαν και είναι
άνεργοι, είναι υποαπασχολούµενοι, είναι επισφαλώς εργαζόµε-
νοι, είναι ενοικιαζόµενοι, είναι µε συµβάσεις που απειλούνται
ακόµα και σήµερα -και αύριο περισσότερο- στο δηµόσιο, που
απειλούνται µε την κατάργηση της οργανικής τους θέσης µέσα
και από τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», γιατί φαίνεται ότι µέσα από εκεί θα
γίνει και αυτό το έγκληµα. Βλέπουµε ότι ο κ. Πάγκαλος απειλεί
από τη θέση του.

Εγώ θα έλεγα ότι µπαίνουν κάποια ερωτήµατα. Τι λέτε στο νέο
τύπο του ανθρώπου, αυτόν που περιέγραψα πριν; Τι λέτε στους
ανθρώπους τους νέους των stage, που τους διατηρείτε στον
ιδιωτικό τοµέα, γιατί εξυπηρετεί κάποιους εργοδότες, αλλά τους
καταργείτε στο δηµόσιο γιατί δεν τους βάλατε εσείς ή γιατί τους
είχατε βάλει παλιά εσείς και φοβάστε ότι τους έχετε χάσει εν-
διάµεσα; Τι λέτε για την κατάργηση του πενθηµέρου που σας
είπα πριν; Τι λέτε για την τρόϊκα που τη βλέπουµε εδώ µέσα στη
Βουλή να υπάρχει;

Θα πω κάτι, γιατί έχει αρχίσει να γίνεται πια σλόγκαν, κάτι που
δεν είναι το βασικότερο σε αυτήν την κοινωνία, έστω και αν συµ-
φωνεί ή αν διαφωνεί κάποιος. Λέµε, δηλαδή, για το ζήτηµα των
κρουαζιερόπλοιων στο Πειραιά. Είµαι από το Ηράκλειο και ξέρω
ότι το µεγαλύτερο κρουαζιερόπλοιο πριν από µερικές µέρες, δεν
είναι ακόµα εβδοµάδα, έφυγε. Και δεν έφυγε, γιατί έγινε καµιά
απεργία. Ξέρετε τι έγινε; Όλη η Ανώνυµος Εταιρεία, «Οργανι-
σµός Λιµένος Ηρακλείου» – Ανώνυµος Εταιρεία το τονίζω – δεν
µπορεί να κάνει τις απαραίτητες υποδοµές για να µπορεί να δέ-
χεται το κρουαζιερόπλοιο. Αυτό, λοιπόν, έφυγε και πήγε στην
Τουρκία.

Ποιον θα κατηγορήσετε τώρα; Εγώ θα πρότεινα ποιον να κα-
τηγορήσετε. Αφού δεν έγινε απεργία δεν µπορεί να κατηγορήσει
κανείς τους απεργούς, δεν µπορεί να κατηγορήσει κανείς αυτό
που φοβάται ο κ. Καρατζαφέρης και λέει, «φοβάµαι ότι θα κατέ-
βει ο κόσµος». Εµείς λέµε ότι αυτό που φοβάται είναι η µόνη ελ-
πίδα. Να κατέβει, να σταµατήσουν αυτά και να έχουµε µια
αναστροφή, να µην πηγαίνουµε στον κατήφορο. Να σταµατή-
σουµε τουλάχιστον και βλέπουµε.

Σας λέω, λοιπόν, ότι είµαστε µια χώρα χωρίς ∆ασολόγιο, Κτη-
µατολόγιο, µε άλυτο το ενεργειακό, δεν έχουµε τη διαχείριση
των υδάτινων πόρων -ούτε ως σχέδιο- δεν έχουµε τη διαχείριση
των απορριµµάτων και τον τουρισµό τον έχουµε να σκοτώνει το
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συγκριτικό του πλεονέκτηµα, δεν έχουµε περιφερειακή αντίληψη,
δεν έχουµε περιφερειακή πολιτική και δεν έχουµε ένα σύστηµα
αυτοδιοίκησης που να παίρνει αυτά, αν τα είχαµε, και να τα αξιο-
ποιεί. Έχουµε έλλειµµα αναπτυξιακής πολιτικής και την ανάπτυξη
τη θεωρούµε κάπως αλλιώς από ό,τι θα έπρεπε.

Αυτά φταίνε. Φταίνε οι γενικές οικονοµικές πολιτικές. Φταίει η
εξάρτηση από µεγάλα συµφέροντα ενάντια στα µικρά που είναι
το συγκριτικό πλεονέκτηµα αυτής της χώρας και δεν νοµίζω ότι
φταίνε οι εργαζόµενοι. Εξάλλου δεν κυβέρνησε καµµία κυβέρ-
νηση των εργαζοµένων.

Εγώ έχω την εντύπωση ότι ούτε η Αριστερά κυβέρνησε, αν και
αυτές τις ηµέρες εδώ κάποιοι προσπαθούν να µε πείσουν και
έχουν ήδη αρχίσει να µε πείθουν, µήπως παθαίνω παρακρούσεις
ότι η αριστερά κυβερνούσε. Από την κριτική που κάνουν οι πιο
υπεύθυνοι, οι Υπουργοί, δηλαδή, που έχουν κεντρικά πόστα σε
αυτή την Κυβέρνηση, φαίνεται ότι µάλλον αυτό θέλουν να µας
πείσουν ότι έχει γίνει, ότι κυβερνούσε, δηλαδή, η Αριστερά.

Θέλω να σας πω ακόµα ότι εµείς έχουµε προτάσεις. Έχουµε
προτάσεις που είναι αντίστροφες. Έχουµε προτάσεις που θα µε
αναγκάσουν να πω ότι το όνειρο του σήµερα είναι ο πραγµατι-
σµός του αύριο. Έχουµε προτάσεις για την αλλαγή της γκρίζας
πραγµατικότητας. Έχουµε προτάσεις που µαζεύονται και θα κά-
νουν ένα προοδευτικό πλαίσιο σταθερών εργασιακών σχέσεων.
Έχουµε προτάσεις για την ενίσχυση των µηχανισµών ελέγχου
και εφαρµογής της εργατικής νοµοθεσίας, αυτής που υπάρχει.
Έχουµε και προτάσεις για αλλαγές στην εργατική νοµοθεσία.

Ζητάµε την επέκταση της εφαρµογής της εργατικής νοµοθε-
σίας και στις νέες κατηγορίες των εργαζοµένων, µέχρι αυτές να
αλλάξουν. Ζητάµε την αντιµετώπιση της ευελιξίας, γιατί αυτό
είναι ένα µέσο απορρύθµισης των εργασιακών σχέσεων. Ζητάµε
µακροπρόθεσµα – όσο γίνεται πιο γρήγορα, όµως – την κατάρ-
γηση των µέτρων απορρύθµισης των εργασιακών σχέσεων. Ζη-
τάµε την ενίσχυση των συλλογικών διαπραγµατεύσεων και των
δικαιωµάτων των εργαζοµένων. Ζητάµε να έχουµε µια άλλη
στρατηγική κατεύθυνση για πλήρη και ποιοτική απασχόληση.

Ζητούµε την παραγωγική αναβάθµιση την ελληνικής οικονο-
µίας, κάτι που δεν είδα κανένα νοµοσχέδιο, όχι να το κάνει, αλλά
ούτε να αναφέρεται σε αυτό, στην παραγωγική βάση, δηλαδή,
που αυτό είναι το µείζον, το κυρίαρχο πρόβληµα. Ζητάµε να στα-
µατήσουν οι ιδιωτικοποιήσεις, γιατί έχουν φτάσει πια σε βαθµό
που δεν παίρνει άλλο, ούτε τους νεοφιλελεύθερους. Ζητάµε τη
µείωση του χρόνου εργασίας χωρίς µείωση αποδοχών για τρια-
νταπεντάωρο, επταήµερο, χωρίς ελαστικές απαιτήσεις και το αι-
τιολογούµε αυτό µε το ότι η παραγωγικότητα έχει ανέβει. Έχει
ανέβει, θα έλεγα, πάρα πολύ, έχει κάνει άλµατα και εκρήξεις και
αυτό δεν το παίρνει κανείς υπ’ όψιν του . Παίρνει, όµως, το άλλο,
ότι έχει ανέβει το προσδόκιµο της ηλικίας και µε αυτό το πρό-
σχηµα θα µας διαλύσουν το ασφαλιστικό.

Εν πάση περιπτώσει, εγώ θέλω να θέσω και ένα ζήτηµα. Όλα
αυτά που λέµε µπορεί να είναι ανεδαφικά. Είναι ανεδαφικά, όχι
µόνο γιατί υπάρχει µια άλλη πλειοψηφία και όχι µόνο γιατί την
κοινή γνώµη στην Ελλάδα τη διαµορφώνουν τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης –τονίζω το «Μαζικής»-, από τα οποία εγώ κανένα
δεν είδα να ανήκει σε µια συλλογικότητα ή σε κάποιον «εφηµε-
ριδά» που λέγαµε παλιά ή άνθρωπο του Τύπου, που είχε λερω-
µένα τα χέρια του µε µελάνι. Όλα αυτά τα κεντρικά µέσα
ενηµέρωσης ανήκουν σε εθνικούς εργολάβους και εθνικούς προ-
µηθευτές. Έχουµε και την ανάλογη ενηµέρωση και η ανάλογη
ενηµέρωση διαµορφώνει την ανάλογη κοινή γνώµη.

Θα έλεγα ότι όλα αυτά πρέπει να αλλάξουν. Μια προϋπόθεση
-για να κάνουµε και µια αυτοκριτική- αφορά και στην Αριστερά,
όχι επειδή κυβέρνησε για όλα αυτά που λέτε, αλλά για κάτι άλλο.

Είναι πολιτικό ζήτηµα σήµερα, η στήριξη του εργοδοτικού και
του κυβερνητικού συνδικαλισµού µε αυτά τα µέτρα και η στήριξη
απ’ αυτόν στα µέτρα αυτά. Είναι όµως, και ένα ζήτηµα οι χωρι-
στοί και διαιρεµένοι υπάλληλοι του συνδικαλιστικού κινήµατος.
Ένα ζήτηµα είναι και ο πόλεµος και η διαίρεση των δυνάµεων
της Αριστεράς σε τέτοιες συνθήκες. Ποιον βοηθά;

Ας ξεκινήσουµε από τα µικρά: Θα µπορούσε να είναι ενιαίος ο
εορτασµός, από όλες τις δυνάµεις, της εργατικής Πρωτοµαγιάς;
Εγώ λέω ότι θα µπορούσε παρά τις διαφορές. Είναι θέµα επιλο-

γής. Τι θα διαλέξει κανείς; Τι µας χωρίζει ή τι µας ενώνει; Σε
αυτές τις συνθήκες –εγώ θα έλεγα και στις προηγούµενες που
ήταν πιο οµαλές- εκείνο που µας χωρίζει είναι το λιγότερο. Εκείνο
που µας ενώνει πρέπει να γίνει το µεγαλύτερο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κρι-
τσωτάκη.

Εισερχόµεθα στον κατάλογο των οµιλητών.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω από την τελευταία φράση του συναδέλφου του

εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ, ότι όντως σε αυτήν την κρίσιµη περίοδο
που διανύουµε, αυτό που πρέπει να κυριαρχήσει είναι ότι έχουµε
πάρα πολλά που µπορεί να µας συνδέουν και λιγότερα να µας
χωρίζουν.

∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι διανύουµε µία περίοδο που η χώρα
µας, σε όλη την πρόσφατη ιστορία της δεν έχει ξαναζήσει. ∆ια-
νύουµε µία περίοδο όπου κρίνονται –εµάς το είπε και ο Πρόε-
δρος µας, ο Πρωθυπουργός ο κ. Παπανδρέου- σηµεία και της
εθνικής µας κυριαρχίας.

Σε αυτήν τη φάση, σε αυτήν την προσπάθεια, η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ και ο Πρόεδρος µας, εδώ και µήνες έδωσαν έναν
αγώνα µε συνέπεια, έναν αγώνα µε συγκεκριµένη στόχευση, µια
στόχευση που δεν ήταν τίποτε άλλο, από τη σωτηρία της πατρί-
δας, από τη σωτηρία ακριβώς της πατρίδας, σε µία περίοδο,
όπου στο διεθνές στερέωµα υπήρχε αυτή η εξέλιξη της χρηµα-
τοπιστωτικής φούσκας, µια εξέλιξη ακριβώς, στην οποία η αν-
θρωπότητα αφέθηκε χωρίς κανόνες, χωρίς να υπάρχει αυτή η
πρόβλεψη, όπως έπρεπε να υπάρξει, έτσι ώστε, οποιοσδήποτε
ασκεί οικονοµική και οποιαδήποτε άλλη δραστηριότητα να είναι
κάτω από συγκεκριµένους κανόνες, ώστε να µην υπάρξει ο
εκτροχιασµός. Και αυτός ο εκτροχιασµός ήλθε.

Είµαστε µέλος µιας µεγάλης ένωσης, της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, όπου έχουν γίνει πάρα πολλά βήµατα προς αυτήν την κα-
τεύθυνση µε τελευταίο και κυρίαρχο σηµείο την Νοµισµατική
Ένωση, το ενιαίο νόµισµα, το ευρώ. ∆εν είχαν γίνει όµως, εκείνα
τα βήµατα, δεν είχαν προβλεφθεί ακριβώς εκείνες οι συζητήσεις
και οι συµφωνίες, ώστε να καταλήξουµε σε µια ενιαία αντιµετώ-
πιση κρίσεων. Και έχουµε φθάσει στο σηµείο –αυτό το δέχονται
όλοι οι καλόπιστοι κριτές- να βάλλεται η χώρα µας, ως ευαίσθη-
τος κρίκος, ακριβώς σε µια περίοδο, όπου όλα τα οικονοµικά κέ-
ντρα θέλησαν να κερδοσκοπήσουν. Και η κερδοσκοπία πια είναι
η καθηµερινή φράση, είναι η καθηµερινή καραµέλα σε όλα τα
Μέσα Ενηµέρωσης του κόσµου. ∆ιότι, έγινε αποδεκτό ότι κερ-
δοσκοπίες υπήρχαν, θα υπάρξουν στο µέλλον, εάν δεν θωρακί-
σουµε εµείς ακριβώς, µε τέτοιους κανόνες την εξέλιξη και
διακίνηση της οικονοµικής δραστηριότητας.

Έτσι λοιπόν, πέρα από αυτήν τη σωτηρία της πατρίδας -που
τουλάχιστον οι τελευταίες εξελίξεις δικαιώνουν αυτόν τον αγώνα
µε πάρα πολύ, όµως, σκληρό τίµηµα, µε πάρα πολύ σκληρά
µέτρα που καλείται ο ελληνικός λαός να αντέξει-παράλληλα µε
αυτήν την προσπάθεια, εµείς η Κυβέρνηση και το Υπουργείο Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, µόλις χθες φέραµε ένα νο-
µοσχέδιο, το οποίο διασφαλίζει ακριβώς και προσπαθεί να βάλει
κανόνες στον τοµέα της αγοράς εργασίας, στον τοµέα των ερ-
γασιακών σχέσεων, στον τοµέα ακριβώς εκείνο που οι εργαζό-
µενοι, σε πάρα πολλές περιπτώσεις ήταν ακάλυπτοι.

Ένα από τα λίγα σηµεία συµφωνίας µε την πρόταση νόµου του
ΚΚΕ που σήµερα συζητάµε, είναι η αναγνώριση ακριβώς αυτής
της σκληρής πραγµατικότητας στην αγορά εργασίας, η οποία
από τη µια στερεί την ευκαιρία από εκατοντάδες χιλιάδες άτοµα
που θέλουν να εργαστούν και από την άλλη θυµατοποιεί πολλα-
πλάσια άλλα που εργάζονται.

Είναι αδιαµφισβήτητη ανάγκη να ανακοπεί ο κατήφορος σε
αυτές τις εργασιακές σχέσεις που επιδεινώθηκαν ραγδαία –το
επαναλαµβάνω- κατά την πενταετή διακυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας και να δηµιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας που να
έχουν βιώσιµο χαρακτήρα.

Για το λόγο αυτό, χρειάζεται βελτίωση στον έλεγχο εφαρµο-
γής της ισχύουσας νοµοθεσίας, στη συµπλήρωση του θεσµικού
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πλαισίου προστασίας των εργαζοµένων. Και βεβαίως, χρειάζο-
νται πρωτοβουλίες που να οδηγούν σε ανάπτυξη, χρειάζονται
πρωτοβουλίες που να βάζουν µπροστά τον µοχλό της ανάπτυ-
ξης.

Σήµερα, λοιπόν, συζητάµε την πρόταση νόµου του ΚΚΕ, ακρι-
βώς µετά την πλήρη ανάπτυξη των θέσεών µας για τις εργασια-
κές σχέσεις µε το νέο θεσµικό πλαίσιο που χθες ψήφισε η Βουλή
των Ελλήνων. Το θεσµικό πλαίσιο που θεραπεύει ανισότητες και
στρεβλώσεις ετών, ιδίως σε ελαστικές µορφές εργασίας, κάποιες
από τις οποίες είχαν µετατραπεί σε γκρίζα ζώνη µε πλήρεις υπο-
χρεώσεις από την µια µεριά των εργοδοτών και µε µειωµένα δι-
καιώµατα για τους εργαζόµενους.

Η πρόταση νόµου αναφέρεται στο δικαίωµα στην εργασία, δι-
καίωµα αδιαµφισβήτητο για το οποίο αγωνιούµε όλοι. Και εµείς
από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ, αυτό που προτάσσουµε και λέµε
είναι ότι η πλήρης απασχόληση είναι πρότυπο για το οποίο πρέ-
πει όλοι να παλέψουµε και να δουλέψουµε, ώστε να το πετύ-
χουµε.

Ρωτάω, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δικαίωµα στην
εργασία σηµαίνει απαιτητό ατοµικό δικαίωµα σε θέσεις στο δη-
µόσιο; Επειδή κάποια φορά έχεις εργασθεί στο δηµόσιο, αυτό
είναι λόγος που πρέπει να απαιτήσει κάποιος να παραµείνει στο
δηµόσιο; Αυτό δεν είναι διάκριση σε επίπεδο εργαζοµένων, η
οποία ευνοεί όσους πέρασαν, έστω και για µια φορά από µια
θέση δηµόσιου φορέα; Ή µήπως τελικά το δικαίωµα όλων στην
εργασία σηµαίνει, αποκατάσταση όλων στο δηµόσιο;

Αν κάποιος διαβάσει την πρόταση νόµου του ΚΚΕ θα καταλά-
βει ότι το δηµόσιο πρέπει να είναι αυτονόητος εργοδότης στη
συντριπτική πλειοψηφία των πολιτών, να προσφέρει θέσεις ερ-
γασίας, όχι γιατί υπάρχει ανάγκη, αλλά ως αποκατάσταση εκεί-
νων που τις υπηρέτησαν και ότι το δηµόσιο πρέπει να είναι ένας
τοµέας που είναι λογικό να εργάζονται άτοµα που έχουν προ-
σληφθεί, χωρίς όρους και προϋποθέσεις, όπως λέει στην αιτιο-
λογική έκθεση, δηλαδή, χωρίς αξιοκρατία και εν τέλει χωρίς
λογική, ερωτώ εγώ; Το πώς θα δουλέψει έτσι το δηµόσιο, µάλλον
δεν απασχολεί την πρόταση νόµου, ούτε το τι θα παράγει η υπό-
λοιπη οικονοµία.

Εµείς έχουµε σταθερές θέσεις για τη στελέχωση του δηµό-
σιου τοµέα που θα µπορούσαν να συνοψισθούν µε το ΑΣΕΠ πα-
ντού. Ενισχύουµε την αξιοκρατία, προσπαθούµε να κάνουµε το
δηµόσιο εργαλείο του ίδιου του πολίτη που τις περισσότερες
φορές ταλαιπωρείται αντί να εξυπηρετείται.

Για το λόγο αυτό, παύουµε τα δικαιώµατα των «STAGE» στο
δηµόσιο και µειώνουµε σταδιακά, µέχρι συµπιέσεως τις συµβά-
σεις έργου στο σηµείο αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, δώστε µου σας παρακαλώ µισό λεπτό. Τελει-
ώνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ.
Το έχουµε εξαγγείλει επισήµως και υπό µια έννοια είναι ένα

σηµείο στο οποίο συµφωνούµε και µε την πρόταση. Για την ιδιω-
τική αγορά εργασίας, προτείνεται η υποχρεωτική µετατροπή
όλων των συµβάσεων σε συµβάσεις εργασίας αορίστου χρόνου.
Αυτό είναι πέρα από τις αντοχές της αγοράς αυτήν τη στιγµή, η
οποία αποτελείται κυρίως από µικρές επιχειρήσεις, οι οποίες
µάλλον, αν µπορούσαν να έχουν υπαλλήλους αορίστου χρόνου
και να άντεχε η επιχείρηση τους, θα το είχαν κάνει ήδη από µόνοι
τους.

Επίσης, παραβιάζει την επιθυµία πολλών εργαζοµένων να µην
εργάζονται πλήρως λόγω σπουδών, οικογενειακών υποχρεώ-
σεων. Μπορεί, δηλαδή, τελικά η λογική σας να αντιβαίνει και σε
περισσότερα άρθρα του Συντάγµατος, εκτός από το άρθρο 103
που εσείς ζητάτε να καταργηθεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αγορά εργασίας είναι δυνα-
µική υπόθεση, εξελίσσεται µαζί µε την κοινωνία, τον τρόπο ζωής,
τις ανάγκες, την επιστήµη και την τεχνολογία. Για το λόγο αυτό,
κάθε προσπάθεια καθήλωσης της στο χρόνο είναι εξ ορισµού
άκυρη και καταδικασµένη να αποτύχει. Η άρνηση να δούµε την
πραγµατικότητα και να θέσουµε εκτός νόµου την ευέλικτη ερ-

γασία θα ήταν επικίνδυνη, εκθέτοντας πρώτα τους ίδιους τους
εργαζόµενους σε τεράστιες πιέσεις.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ προσπαθεί να ρυθµίσει την πραγ-
µατικότητα. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας επιχειρεί να την
καταργήσει µε ένα ισοπεδωτικό σκεπτικό που δεν θα µπει ποτέ
σε λεπτοµέρειες εφαρµογής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όµως, όλοι κρινόµαστε στην
εφαρµογή όλων αυτών των οποίων εµείς επιδιώκουµε και προ-
σπαθούµε να πετύχουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Τι-
µοσίδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, το νοµοσχέδιο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
βασίζεται στην αρχή της πλήρους και σταθερής εργασίας για
όλους µε πλήρη δικαιώµατα. Μια αρχή µε ηθική, κοινωνική και
προπαντός οικονοµική θεµελίωση όσον αφορά την αναγκαιότητά
της και την ρεαλιστικότητά της.

Αντιλαµβανόµαστε την κοινοβουλευτική συγκατάβαση, που τυ-
χαίνει αυτή η αρχή από τους εκπροσώπους των άλλων πολιτικών
κοµµάτων. Αντιλαµβανόµαστε την πολιτική αλλεργία, που σας
διακατέχει για τις διατάξεις του νοµοσχεδίου µας. Αντιλαµβανό-
µαστε και την κοµψευόµενη αποστροφή σας για τη διασφάλιση
εργασιακών δικαιωµάτων και αναγκαιοτήτων. Γιατί όλη αυτή η
συγκατάβασή σας, µα και η αλλεργία και η αποστροφή σας αντα-
νακλά το ρεαλισµό των εκµεταλλευτών και των άλλων ιπποτών
του κέρδους.

Η πρόταση του ΚΚΕ έχει θεµελιώδη προτερήµατα και όσον
αφορά την απλότητά της, τη σαφήνεια των ρυθµίσεων, τη ρεα-
λιστική αποτελεσµατικότητα στη λύση των κοινωνικών προβλη-
µάτων που αντιµετωπίζει, τη διαύγεια των στόχων, τις
ρεαλιστικές διατάξεις της, τη συνοχή της όσον αφορά τις νοµο-
τεχνικές διατυπώσεις. Κυρίως, όµως, έχει ποιοτικά διαφορετικό
περιεχόµενο, ακριβώς γιατί αντανακλά µε αξιοπαρατήρητη ακρί-
βεια τις κοινωνικές ανάγκες, τις εργασιακές προσδοκίες εκατο-
ντάδων χιλιάδων εργαζοµένων, την ελάχιστη βέβαια ικανοποίησή
τους στις σηµερινές συνθήκες- και είναι προπαντός το νοµοσχέ-
διο αυτό ανοιχτό στον κινητήρα της κοινωνικής προόδου, στην
πάλη δηλαδή των κοινωνικών τάξεων, στη δύναµη του χειραφε-
τηµένου κινήµατος της εργατικής τάξης, της τάξης που κυριαρ-
χεί σε όλους τους νευραλγικούς κρίκους της κοινωνικής
παραγωγής και των κοινωνικών υπηρεσιών.

Το νοµοσχέδιο του ΚΚΕ αντιστρατεύεται –και δεν το κρύβει-
την πολιτική και νοµοθετική κατεύθυνση για τη διεύρυνση και γε-
νίκευση των ελαστικών σχέσεων εργασίας -αυτό το πέλαγος της
απασχολησιµότητας που είναι δικό σας πολιτικό και νοµοθετικό
παιδί- την διεύρυνση και γενίκευση των ελαστικών εργασιακών
σχέσεων που προκρίνει η ευρω-ενωσιακή στρατηγική της Ευρώ-
πης του 2020, τα κριτήρια, τα ίδια της Ευρωζώνης, ο Σύνδεσµος
των Βιοµηχάνων, το Εµπορικό και Βιοµηχανικό Επιµελητήριο, το
Ξενοδοχειακό Επιµελητήριο και ανέφερα µερικούς από τους
πλέον ιδιοτελείς φορείς που δραστηριοποιούνται στην κοινωνία
µας.

Τα κριτήρια της Ευρωζώνης δεν είναι η ασπίδα της προστα-
σίας, αλλά αποκαλύπτονται και στον πλέον ακατατόπιστο συ-
µπολίτη µας εργαζόµενο, ότι είναι το µαχαίρι κατακρεούργησης
των εργασιακών δικαιωµάτων των εργαζοµένων. Γιατί η Ευρω-
παϊκή Ένωση δεν είναι µια υπέροχη κοινότητα κρατών, όπως δια-
κηρύσσει ο κ. Τρισέ, για τη λαϊκή –τάχα- ευηµερία, αλλά
αποκαλύπτεται χωρίς βέβαια τη χρυσόσκονη της τύφλωσης και
δηµαγωγίας, που µε επιµέλεια διαχέεται, ότι είναι κρεµατόριο
παραγωγής για φθηνούς, πάµφθηνους αιχµάλωτους και γονατι-
στούς –έτσι τους θέλετε- εργαζόµενους.

Εµείς διακηρύσσουµε και από αυτό το Βήµα ότι η εργαζόµενοι
δεν είναι ενοχλητικοί παρείσακτοι που αναγκαστικά συµβιώνετε
µαζί τους, όπως λέει η φιλοσοφία του ΠΑΣΟΚ. ∆εν είναι οι ερ-
γαζόµενοι αντικείµενα οίκτου και µεγαλοψυχίας, φιλευσπλαχνίας,
παραπλανητικής κολακείας, ζωάκια προς εκφοβισµό και ταξί-
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µατα. Είναι η κυρίως παραγωγική τάξη της κοινωνίας µας και µαζί
µε τους αυτοαπασχολούµενους βιοπαλαιστές και τους ξωµάχους
του κάµπου, αντιπροσωπεύουν την πραγµατική Ελλάδα και είναι
κοµψή κτηνωδία του ΠΑΣΟΚ να τους αντιµετωπίζει σαν κόστος
παραγωγής. Είναι µισητή και αντιλαϊκή η αντεργατική σηµαία του
Μάαστριχτ για δραστική µείωση του µισθολογικού και µη µισθο-
λογικού κόστους εργασίας.

Εµείς και από αυτό το Βήµα υπογραµµίζουµε ότι η ανάπτυξη
της ανταγωνιστικότητας πυροβολεί τις κλαδικές συµβάσεις ερ-
γασίας, τον σταθερό ηµερήσιο εργατικό χρόνο, την κοινωνική
αξία της εργασίας, την υγιεινή και ασφάλεια στους χώρους ερ-
γασίας. Για το ΚΚΕ η εργασία είναι θεµελιώδες κοινωνικό δικαί-
ωµα αδιαπραγµάτευτο, που δεν το παζαρεύουµε, αλλά το
διεκδικούµε στο ακέραιο. Είναι µια πάγια και διαρκής ανάγκη για
τους εργαζόµενους σε όλους τους τοµείς της οικονοµίας.

Έχει σηµασία να υπογραµµίσουµε ποιοι δεν εργάζονται στην
ελληνική κοινωνία. ∆εν εργάζονται οι µεγαλοϊδιοκτήτες των συ-
γκεντρωµένων κοινωνικών µέσων παραγωγής. ∆εν εργάζονται οι
µεγαλοµέτοχοι των σαράντα δύο επιχειρηµατικών οµίλων που
κυριαρχούν ιδιοκτησιακά στην ελληνική οικονοµία και άρπαξαν
«νόµιµα» το 65% των κερδών της πρόσφατης δωδεκαετίας. ∆εν
εργάζονται οι βαρόνοι των εταιρειών διαχείρησης κεφαλαίων.
∆εν εργάζονται οι δούκες του Χρηµατιστηρίου. ∆εν εργάζονται οι
πασάδες των νοµίµων φοροαπαλλαγών. ∆εν εργάζονται οι ιππό-
τες του κέρδους που νόµιµα ξεπλένουν στα τεµένη του καπιτα-
λισµού τις εισπράξεις απ’ το εµπόριο όπλων, των ναρκωτικών και
της σωµατεµπορίας.

Υπήρξαν και εδώ πολιτικά κόµµατα, όπως ο Λαϊκός Ορθόδοξος
Συναγερµός και το κόµµα του ΠΑΣΟΚ που θεσµοθέτησαν τη
φορο-ασυλία αυτών των ιπποτών του κέρδους. Η ζούκλα στην
αγορά εργασίας είναι θεσµοθετηµένη, είναι νοµοθετικά κατοχυ-
ρωµένη. ∆εν έχετε ακούσει ποτέ, συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, για
συµβάσεις ορισµένοι χρόνου δίµηνες, που οι εργαζόµενοι είναι
δύο, τρία, τέσσερα, πέντε και έξι χρόνια χωρίς δικαιώµατα προ-
ϋπηρεσίας ούτε φυσικά αποζηµίωσης, για να αναφέρω µόνο µια
πτυχή. ∆εν έχετε ακούσει τίποτα για τη θεσµοθετηµένη από τις
κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ εκ περιτροπής εργασία, δηλαδή, µια
εργασία σε συνάρτηση της κάθε φορά εκτιµούµενης κερδοφο-
ρίας και σε συνάρτηση µε τις διακυµάνσεις του οικονοµικού κύ-
κλου;

Για σας που ορκίζεστε στο µεγαλείο και στη µοιρολατρία των
εργοδοτών, να σας κάνουµε και µια αφιέρωση απ’ τον Αριστο-
τέλη, που αναπαραγάγει ο Καρλ Μαρξ: «γιατί το αφεντικό απο-
δεικνύει έµπρακτα ότι αφεντικό-δεσπότης όχι µε την ιδιοκτησία
κεφαλαίου, που δίνει τη δυνατότητα να αγοράζει εργασία, αλλά
µε τη χρησιµοποίηση των δούλων, µε τη χρησιµοποίηση εργα-
τών» σήµερα θα λέγαµε µισθωτών εργατών στο project της πα-
ραγωγής.

Σε αυτήν την επιστήµη, όµως, δεν υπάρχει τίποτα το µεγάλο
και το σεµνό. Αυτά, δηλαδή, που πρέπει να ξέρει να κάνει ο δού-
λος, αυτό πρέπει να το ξέρει και εκείνος που τον διατάσσει. Εκεί
όπου τα αφεντικά δεν είναι απαραίτητο να ταλαιπωρούνται µε
αυτά, την τιµή αυτήν την αναλαµβάνει ένας επίτροπος –λέγε µε
«µάνατζερ»-, τα ίδια, όµως, τα αφεντικά ασχολούνται µε τις κρα-
τικές υποθέσεις και φιλοσοφούν.

Αυτά όσον αφορά την οικονοµική και παραγωγική τους νοµι-
µοποίηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε το Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, κ. Παπακωνστα-
ντίνου.

Καλείται στο Βήµα ο Βουλευτής, επίσης, του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος, κ Νικόλαος Καραθανασόπουλος.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δύο λογικές συγκρούονται και

στη σηµερινή συζήτηση της πρότασης νόµου του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδος για τις εργασιακές σχέσεις. Αυτές οι δύο
λογικές προέρχονται από δύο διαφορετικές αφετηρίες, ριζικά
αντίθετες µεταξύ τους. Η δικιά µας λογική ξεκινάει από την αφε-
τηρία ότι ο εργαζόµενος το µόνο που έχει να πουλήσει είναι την

εργατική του δύναµη για να µπορέσει να ζήσει ο ίδιος, αλλά και
η οικογένειά του.

Γιατί να είναι πολυτέλεια, λοιπόν, σήµερα να διεκδικεί και απαι-
τεί ο εργαζόµενος πλήρη και σταθερή απασχόληση, για να µπο-
ρεί αξιοπρεπώς ο ίδιος και η οικογένεια του να ζήσει; Γιατί αυτό
είναι οπισθοδρόµηση; Είναι οπισθοδρόµηση το δικαίωµα της νοι-
κοκυράς της εργατικής τάξης να βάζει καθηµερινά το τσουκάλι
στη φωτιά; Είναι οπισθοδρόµηση να µπορεί να στέλνει τα παιδιά
του στο σχολείο ο εργάτης, ενώ αντίθετα, το σύγχρονο είναι να
προσαρµόζει ο εργάτης την πώληση της εργατικής του δύναµης
ανάλογα µε τις ανάγκες του κεφαλαιοκράτη, ανάλογα µε τις ανά-
γκες των επιχειρήσεων;

Αυτό είναι ο βασικός άξονας, η βασική σας αφετηρία, ότι η
αγορά εργασίας όπως ξεκίνησε από τη Συνθήκη του Μάαστριχτ
σε πανευρωπαϊκό επίπεδο πρέπει να προσαρµόζεται στις ανά-
γκες των επιχειρήσεων. Και οι ανάγκες των εργαζοµένων πού
µπαίνουν; Θα συζητήσουµε για τις ανάγκες των εργαζοµένων;
Γιατί αποτελεί πρόκληση ο εργάτης να θέλει µια απασχόληση,
µια εργασία που να του καλύπτει τις ανάγκες του και δεν είναι
πρόκληση ο κεφαλαιοκράτης να µπορεί να εκµεταλλεύεται τον
εργαζόµενο όποτε, όπως, όσο και µε όποιο τρόπο θέλει; Και αυτό
να το νοµοθετείτε. Και να λέτε είναι νοµιµότητα αυτή, δεν µπο-
ρούµε να κάνουµε διαφορετικά. Αυτή είναι η νοµιµότητα την
οποία επιβάλλουν οι σιδερένιοι νόµοι του καπιταλιστικού συστή-
µατος, οι εκµεταλλευτικοί νόµοι. Αυτούς τους νόµους δεν θέλετε
να παραβιάσετε και µάλιστα σε αυτούς προστρέχετε για να δη-
µιουργήσετε ένα τέτοιο νοµοθετικό πλαίσιο ούτως ώστε να επι-
βάλλετε τα συµφέροντα του κεφαλαιοκράτη απέναντι στον
εργαζόµενο. Γιατί, λοιπόν, είναι οπισθοδροµική η πρόταση του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος της Ελλάδας όπως ακούστηκε εδώ;

Και είναι σήµερα οπισθοδρόµηση αυτό το οποίο διεκδικούσε η
εργατική τάξη –και σε δύο µέρες θα έχουµε τις απεργιακές κι-
νητοποιήσεις για την 1η του Μάη- δηλαδή το οκτάωρο; Αυτό
είναι οπισθοδρόµηση, το να επανερχόµαστε σ’ αυτά τα αιτήµατα;

∆ηλαδή σε λίγο, έτσι όπως το πάτε οι πολιτικοί εκπρόσωποι
της πλουτοκρατίας, το ΠΑΣΟΚ, η Νέα ∆ηµοκρατία κι ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός, πρέπει η εργατική τάξη να ζητήσει συγ-
γνώµη για τους νεκρούς της, για τους εκτελεσµένους και τους
δολοφονηµένους που καθιέρωσαν το οκτάωρο. Πρέπει να ζητή-
σουν συγγνώµη οι νεκροί του Μάη του ’36, γιατί προσέβαλαν
τότε το κράτος και τη νόµιµα εκλεγείσα κυβέρνηση! Πρέπει να
ζητήσουν συγγνώµη όλοι αυτοί οι οποίοι ξεσηκώνονταν από το
πρωί µέχρι το βράδυ και ξήλωναν πεζοδρόµια και έχυναν ποτά-
µια αίµατος για να γίνει η κοινωνική ασφάλιση και να υπάρξουν
συντάξεις σ’ αυτόν εδώ τον τόπο. Γιατί οι συντάξεις και η κοινω-
νική ασφάλιση, µε τη δικιά σας λογική, χρεοκόπησαν το αστικό
κράτος, διόγκωσαν τα ελλείµµατα και τα χρέη και σήµερα πρέπει
όλα αυτά να αφαιρεθούν από τους εργαζόµενους, για να µπορεί
το κεφάλαιο να εκµεταλλεύεται!

Και στην προκειµένη περίπτωση, ακόµη και επιστηµονικά να το
πάρουµε, –γιατί η δική σας λογική βγαίνει έξω από οποιοδήποτε
πλαίσιο επιστηµονικής ανάλυσης της πραγµατικότητας- τι είναι
απαραίτητο σήµερα στην παραγωγική διαδικασία; Τα µέσα πα-
ραγωγής, τα µηχανήµατα, οι υποδοµές, τα κτήρια κι ο εργάτης.
Ποιο είναι το άχρηστο; Ο κεφαλαιοκράτης. ∆εν κάνει τίποτα. Κη-
φήνας είναι, σφετεριστής του κοινωνικού πλούτου είναι! Κι όµως
αυτόν τον κηφήνα, αυτόν το σφετεριστή του κοινωνικού πλού-
του τον ανάγετε ως τη βασική αξία κι αυτό το οποίο δεν πρέπει
να αγγίξουν οι εργαζόµενοι. Αντίθετα, πρέπει να διευρύνονται
συνεχώς τα προνόµια και τα δικαιώµατά του.

Ποιους προστατεύετε λοιπόν; Τους σφετεριστές του κοινω-
νικά παραγόµενου πλούτου, οδηγώντας στη χρεοκοπία τα λαϊκά
νοικοκυριά, τους εργαζόµενους, αφαιρώντας και αµφισβητώντας
κατακτήσεις και δικαιώµατα, τα οποία έχουν.

Αυτή η λογική είναι και αδιέξοδη, γιατί οδηγεί ακριβώς στα γε-
γονότα τα οποία βλέπουµε τώρα, στη βαθιά καπιταλιστική κρίση,
και θα γίνουν ακόµη πιο επώδυνες οι εξελίξεις. Γιατί τον κάθε κε-
φαλαιοκράτη δεν τον ενδιαφέρει ούτε απασχόληση να δώσει,
ούτε να αναπτυχθούν οι παραγωγικές δυνατότητες του τόπου
και να αναπτυχθεί η παραγωγική βάση. Το µόνο που τον ενδια-
φέρει είναι το κέρδος και για το κέρδος δεν έχει κανέναν ηθικό
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φραγµό. Για το κέρδος ο κεφαλαιοκράτης σκοτώνει και τη µάνα
του! Για το κέρδος κάνει πολέµους. Γιατί διαφορετικά, θα πρέπει
να σας αφιερώσουµε ένα παλιό τραγούδι του Μαρκόπουλου, το
οποίο το τραγουδάγατε κι εσείς στα νιάτα σας: «Στην Ανατολή
µαύρος λάκκος βγάζει λάδι. Και από µαύρο λάκκο αηδόνια κε-
λαηδούν. Άµα το πιστεύεις, είσαι ευτυχισµένος. Ματωµένα χέρια
θα σε χαιρετούν», τα µατωµένα χέρια των χιλιάδων εργατών!
Αυτό προασπίζεστε: το δικαίωµα του κεφαλαιοκράτη να έχει τα
κέρδη µέσα από τα µατωµένα χέρια των εργαζόµενων.

Και απ’ αυτήν την άποψη, εδώ είναι και το βασικό, θεµελιακό
ζήτηµα: τι µας ενώνει και τι µας χωρίζει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Μιλάτε για τη σωτηρία της πατρίδας στις κρίσιµες στιγµές.
Αλήθεια, το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα εντάσσεται στη συγκε-
κριµένη υπόθεση της σωτηρίας της πατρίδας; Σαράντα επτά δι-
σεκατοµµύρια ευρώ κρατικά οµόλογα, δηµόσιο χρέος δηλαδή,
είναι σε ελληνικές τράπεζες. Κερδοσκόποι κι αυτοί, µε τη δική
σας λογική, όπως και στα ασφαλιστικά Ταµεία. Και µάλιστα τους
ενισχύετε κιόλας. Είκοσι επτά δισεκατοµµύρια ευρώ είναι το πα-
κέτο στήριξης Νέας ∆ηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ. Στην ίδια µοίρα βρί-
σκονται αυτοί µε το δηµόσιο υπάλληλο που του κόβετε τους
µισθούς, που του µειώνετε το εισόδηµά του; Είναι το ίδιο
πράγµα;

Στην ίδια λογική και στην ίδια µοίρα βρίσκονται οι εφοπλιστές
µε τους ναυτεργάτες; Γιατί σας έπιασε ο πόνος µε την απεργία
των ναυτεργατών και τον αποκλεισµό του κρουαζιερόπλοιου «ΖΕ-
ΝΙΤΗ». Τι θέλουν; Απελευθέρωση των ακτοπλοϊκών γραµµών. Και
ποιο ήταν το αποτέλεσµα; 400% αυξήθηκαν στους ακτοπλόους
τα εισιτήρια. Ποιος τα πλήρωσε; Οι κάτοικοι των νησιών, για τους
οποίους κόπτεσθε. Είκοσι πλοία φέτος δεν κυκλοφόρησαν. ∆υο
χιλιάδες ναυτικοί στην ανεργία! Εκατοντάδες, εκατοµµύρια ευρώ
είναι σε ετήσια βάση η επιδότηση στο εφοπλιστικό κεφάλαιο για
τις άγονες γραµµές. Αυτοί που έχουν κρουαζιερόπλοια δεν δί-
νουν δεκάρα τσακιστή στο ΝΑΤ, µε νόµο του κ. Κεφαλογιάννη.
Και λέτε ότι τα Ταµεία χρεοκοπούν!

Και στο κάτω-κάτω τι αφήνουν αυτά τα µεγάλα κρουαζιερό-
πλοια; Ας πάτε στο Κατάκολο, κύριε Υπουργέ –γιατί είστε από
εκεί, από την περιοχή- να ρωτήσετε τι αφήνει στο Κατάκολο το
«ΖΕΝΙΤΗ» όταν καταπλέει εκεί. Στην καλύτερη περίπτωση, να
αφήνει τα σκουπίδια του. Τίποτα άλλο δεν αφήνει το κρουαζιε-
ρόπλοιο «ΖΕΝΙΤΗ» στο Κατάκολο, παρά τα σκουπίδια και τα
απορρίµµατά του.

∆εκάρα τσακιστή δεν αφήνουν στην Αρχαία Ολυµπία οι επι-
σκέπτες που πάνε εκεί, γιατί πάνε και φεύγουν κατευθείαν, χωρίς
να σταµατήσουν ούτε για να πάρουν έναν καφέ ή ένα παγωτό.
Εκεί έχει οδηγηθεί αυτή η συγκέντρωση.

Και στο κάτω-κάτω της γραφής –ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε-
από πού κι ως πού η επιθυµία του κεφαλαιοκράτη είναι νόµος;
Γιατί δεν σας απασχολεί η κατάσταση που υπάρχει στους εργα-
ζόµενους στο χώρο του τουρισµού µε τις ηµερήσιες συµβάσεις
εργασίας, χωρίς ωράριο, χωρίς ασφάλιστρο;

Αυτή είναι η µαύρη, η σκοτεινή πλευρά του φεγγαριού, του
τουρισµού. Ε λοιπόν, εµείς αυτήν τη σκοτεινή πλευρά του φεγ-
γαριού θέλουµε να αναδείξουµε, για να έρθει ο λαός να πάρει
την υπόθεση στα χέρια του, να ανατρέψει και να συντρίψει τις
δικές σας πολιτικές και λογικές, που από κοινού µε την τρόικα
Ευρωπαϊκή Ένωση, Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και διευθυ-
ντήριο, ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, προσπαθείτε να προχωρή-
σετε σ’ αυτά τα µέτρα που είχαν σχεδιαστεί πριν από µια
εικοσαετία, για να βελτιώσετε την ανταγωνιστικότητα των κεφα-
λαιοκρατών και των επιχειρήσεων, θυσιάζοντας την ικανοποίηση
των λαϊκών αναγκών.

Σε αυτήν την κατεύθυνση ο λαός πρέπει να ορθώσει οδο-
φράγµατα, ώστε να µην υλοποιηθεί η πολιτική, και να περάσει
στην αντεπίθεση συντρίβοντας τα σχέδια του κεφαλαίου, τα
οποία µε πιστότητα υπηρετεί σήµερα το «µαύρο» µέτωπο της Κυ-
βέρνησης, της Νέας ∆ηµοκρατίας και του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού και τα διάφορα «παπαγαλάκια» από τα συγκροτήµατα
του Τύπου, που χλευάζουν σήµερα τη µόνη αξιοπρεπή στάση
των εργαζόµενων, δηλαδή, το δικαίωµα στην απεργία και την πε-

ριφρούρησή της.
Η απάντηση θα δοθεί και θα είναι πολύ σύντοµα και ντάλα µε-

σηµέρι: την 1η του Μάη και στις επόµενες αγωνιστικές κινητο-
ποιήσεις της εργατικής τάξης και του ταξικού κινήµατος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Καραθανασόπουλο και θα µου επιτρέψει, εν ονόµατι του κοινο-
βουλευτισµού, να µην αποδεχθώ ως Προεδρείο την αποστροφή
του περί οδοφραγµάτων.

Πριν δώσω το λόγο στον κύριο Υπουργό, θα ήθελα να ανακοι-
νώσω τα εξής.

Η Βουλευτής κ. Αικατερίνη Περλεπέ-Σηφουνάκη ζητεί άδεια
απουσίας από τις εργασίες της Βουλής για το διάστηµα από 30/4
µέχρι 3/5, λόγω µετάβασής της στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Επίσης, κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνε-
δρίασή µας, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι ∆ηµοκρατίας», που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, δεκαοκτώ µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Κρυο-
νερίου Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γεώρ-
γιος Κουτρουµάνης έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, δεν νοµίζω ότι θα υπάρξει
ένας πολίτης ή ένας πολιτικός σ’ αυτήν τη χώρα, ο οποίος δεν θα
ήθελε να υπάρχει πλήρης απασχόληση, να υπάρχει καλοπληρω-
µένη εργασία, να υπάρχει ποιοτική εργασία, να µην έχουµε 11%
ανεργία, να µην έχουµε ελαστικές µορφές απασχόλησης. Και βέ-
βαια, ασφαλώς δεν θεωρώ οπισθοδρόµηση το να αγωνίζονται οι
εργαζόµενοι για καλύτερες εργασιακές σχέσεις, για πλήρη απα-
σχόληση, για καλύτερες αποδοχές. Το αντίθετο. Οι εργαζόµενοι
και όλοι µας αγωνιζόµαστε για να υπάρχει ένα καλύτερο βιοτικό
επίπεδο στη χώρα για όλους.

Όµως ακούγοντας την πρότασή σας, θεωρώ ότι κινείται στη
σφαίρα του ιδεατού και όχι του εφικτού. Γιατί αγνοείτε µια πραγ-
µατικότητα που έχει πολλά συγκεκριµένα στοιχεία και δεδοµένα,
τα οποία ουσιαστικά καθιστούν ανέφικτη, όπως είπαµε, αυτήν
την πρόταση την οποία κάνετε.

Το πρώτο δεδοµένο ή, αν θέλετε, το πρώτο στοιχείο αυτής της
πραγµατικότητας είναι ότι αυτήν τη στιγµή η χώρα µας παρου-
σιάζει ένα έλλειµµα της τάξης του 13,6%, για το οποίο δεν είναι
υπεύθυνη αυτή η Κυβέρνηση. Είναι όµως το έλλειµµα αυτό που
µας οδήγησε στο µηχανισµό στήριξης της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Ωστόσο, επειδή βλέπω στην πρότασή σας να µιλάτε για τη µο-
νιµοποίηση των συµβασιούχων, πρέπει να ξέρετε ότι τα µισά από
τα χρήµατα που δαπανώνται σήµερα στην Ελλάδα προέρχονται
από δανεικά, για τα οποία διαπραγµατευόµαστε τους όρους του
δανεισµού αυτές τις ηµέρες.

Μια δεύτερη πραγµατικότητα, ένα από τα στοιχεία της πραγ-
µατικότητας, είναι ότι υπάρχουν µικρές επιχειρήσεις και µεσαίες
επιχειρήσεις οι οποίες αδυνατούν να καλύψουν τα έξοδα της λει-
τουργίας του. Γιατί όταν µιλάµε για τους κεφαλαιοκράτες στην
Ελλάδα κ.λπ. πρέπει να ξέρουµε ότι η απασχόληση και η ανά-
πτυξη της χώρας στηρίζεται σε πολύ µεγάλο βαθµό σε µικρές
και µεσαίες επιχειρήσεις -οι οποίες επαναλαµβάνω- αυτήν την
περίοδο δεν µπορούν πολλές από αυτές να καλύψουν τα έξοδα
της λειτουργίας τους. Υπάρχει πρόγραµµα επιδότησης των
ασφαλιστικών εισφορών, υπάρχει πρόγραµµα επιδότησης της
εργασίας και δεν υπάρχουν οι επιχειρήσεις να απορροφήσουν
στο βαθµό που θα θέλαµε όλοι αυτά τα προγράµµατα, γιατί δεν
µπορούν να πληρώσουν όχι τα 1500 ευρώ που λέτε, αλλά ούτε τα
300 τα 400 ή τα 500 ευρώ.

Αναρωτιέµαι πραγµατικά ποιες επιχειρήσεις σε αυτήν τη χώρα
θα µπορούσαν να σταθούν την επόµενη µέρα –που είναι ευχή
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όλων µας- όλοι θα θέλαµε οι Έλληνες και οι Ελληνίδες να έχουν
πρώτο µισθό, βασικό µισθό, κατώτερο µισθό 1.300, 1.400, 1.500
ευρώ. Ποιες επιχειρήσεις στην Ελλάδα θα µπορούσαν να αντέ-
ξουν να καταβάλουν αυτές τις αποδοχές, όταν γύρω µας υπάρ-
χουν χώρες που δίνουν µεροκάµατα 3, 4, 5 ευρώ. Όταν µάλιστα
από αυτές τις χώρες, που αποτελούσαν για κάποιους από εσάς
πρότυπο ανάπτυξης, υπάρχει ένα εκατοµµύριο κόσµος σήµερα
που δουλεύει σκληρά εδώ, που δουλεύει κάτω από δύσκολες
συνθήκες, που πληρώνεται χαµηλότερα µεροκάµατα, που δου-
λεύει ανασφάλιστος. Πείτε µου, λοιπόν, ποιες επιχειρήσεις θα
µπορούσαν να σταθούν αν εµείς σήµερα υιοθετούσαµε αυτήν
την πρόταση. Βέβαια, δεν µπορεί να νοµοθετηθεί, το ξέρετε πολύ
καλά. Αλλά ακόµα και αν την υιοθετούσαµε και µπορούσε αύριο
να περάσει σε µια µορφή εφαρµογής, τι θα γινόταν σε αυτήν τη
χώρα την επόµενη µέρα και ποιες επιχειρήσεις θα µπορούσαν
να σταθούν;

Εχθές και προχθές, έγινε µια συζήτηση στην Ολοµέλεια, από
την οποία το Κοµµουνιστικό Κόµµα απείχε, δεν µας έκανε την
τιµή να είναι εδώ. Και έρχεστε σήµερα να κάνουµε αυτήν τη συ-
ζήτηση -δικαίωµά σας- να συζητήσουµε αυτά που προτείνετε, να
δούµε επί της ουσίας πού οδηγούν οι προτάσεις σας. Ωστόσο,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δηµόσιο δεν µπορεί να είναι φα-
ντάζοµαι σε καµµία χώρα εκείνο το οποίο θα απορροφήσει την
ανεργία. Γιατί τα χρήµατα µε τα οποία πληρώνεται ο εργαζόµε-
νος στο δηµόσιο είναι χρήµατα που δεν προέρχονται από έναν
προϋπολογισµό ούτε της Αµερικής ούτε της Ρωσίας ούτε της
Τουρκίας. Είναι χρήµατα του ελληνικού λαού. Πείτε µας, λοιπόν,
και τον τρόπο, πώς θα πληρωνόντουσαν αυτοί για τους οποίους
εσείς εισηγείσθε να µονιµοποιηθούν αύριο. Μέσα από δανεικά;
∆ηλαδή, να ξεκινήσουµε µια άλλη διαδικασία για να πούµε ότι
θέλουµε επιπλέον γιατί εµείς πρέπει να καλύψουµε αυτούς, που
µέχρι χθες ήταν µε Προγράµµατα «STAGE»;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ε, όχι και έτσι τώρα. Μην το βάζετε
τόσο χαµηλά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Όχι δεν το βάζω χαµηλά. Μιλώ επί του
πραγµατικού. Λέω: Κάνετε µια πρόταση που λέει να µονιµοποι-
ηθούν στο δηµόσιο αυτήν τη στιγµή, περίπου, διακόσιες χιλιά-
δες άνθρωποι. Πρέπει να µας πείτε από πού θα βρεθούν τα
χρήµατα για να πληρωθούν αυτοί, αυτό το προσωπικό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Φέρτε πίσω τα στρα-
τεύµατα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Λέτε και κάτι άλλο. Λέτε: «να υποχρε-
ωθούν οι επιχειρήσεις» λες και οι επιχειρήσεις είναι µέρος του
δηµοσίου και «να τους επιβάλουµε όταν έχουν έναν εργαζόµενο
για τέσσερις µήνες, δηλαδή, όταν ένα εστιατόριο λειτουργεί για
τέσσερις µήνες να τον υποχρεώσουµε να τον πληρώσει για δώ-
δεκα µήνες» ή λέτε: «στις επιχειρήσεις εκείνες που έχουν εργα-
ζόµενο για ορισµένο χρόνο, να επιβάλουµε να µετατρέψουν
αυτήν τη σύµβαση σε αορίστου χρόνου».

Το δηµόσιο από την άλλη µεριά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
δεν µπορεί να είναι το θερµοκήπιο, όπου αναπτύσσεται και ενι-
σχύεται η αναξιοκρατία, οι πελατειακές σχέσεις, η αναξιοπρέ-
πεια, να βάζουµε τους νέους στην ουρά στα πολιτικά γραφεία
και να διεκδικούν µια θέση εργασίας. Το δηµόσιο πρέπει να έχει
καθαρούς όρους, το δηµόσιο πρέπει να δίνει ίδιες δυνατότητες
σε όλους τους νέους και τις νέες, σε όλους τους πολίτες. Το δη-
µόσιο πρέπει να έχει αξιοκρατικό και αντικειµενικό σύστηµα, έτσι
ώστε, κάθε πολίτης να έχει τη ίδια δυνατότητα πρόσβασης για
δουλειά σε αυτόν το χώρο. Αυτό έκανε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
µε το πρώτο νοµοσχέδιο το οποίο ψήφισε, έτσι ώστε να σταµα-
τήσει κάθε δυνατότητα προσλήψεων έξω και πέρα από αντικει-
µενικά κριτήρια, έξω και πέρα από το ΑΣΕΠ.

Άκουσα και τον κ. Κοντογιάννη να µιλάει για το 1996 ή το 2000.
∆εν ξέρω κατά πόσο έτσι έγιναν τα πράγµατα, τότε. Αλλά πρέπει
να σας πω, ότι κάποια στιγµή πρέπει να σταµατήσουν αυτά τα
φαινόµενα. Και νοµίζω ότι ένας από τους λόγους που η κοινωνία
αποστρέφεται τους πολιτικούς είναι αυτή η πελατειακή σχέση
που για πολλά χρόνια αναπτύχθηκε, αλλά επιτέλους κάποτε πρέ-
πει να σταµατήσει. Νοµίζω, σταµατά µε το νόµο που ψήφισε η

Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Όπως είπα, όλες οι προσλήψεις γίνο-
νται µέσα από το ΑΣΕΠ, χωρίς να έχει κανένας παράπονο ότι αδι-
κείται.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Συνέχεια του κράτους πρέπει
να υπάρχει όµως.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Συνέχεια του κράτους, σαφώς, υπάρ-
χει. Όµως ξέρετε πολύ καλά και ξέρουµε όλοι µας ότι αυτό που
έγινε τα τελευταία πέντε χρόνια, σε σχέση µε ειδικές µορφές
απασχόλησης στο δηµόσιο και αναφέροµαι και στα Προγράµ-
µατα «STAGE» και τις συµβάσεις έργου, δεν έχει ξαναγίνει ποτέ.
Είναι αδύνατον! Είναι αδύνατο να µπορέσει το δηµόσιο -όπως
είπα και πριν- να απορροφήσει όλους αυτούς τους εργαζόµε-
νους. Γιατί δεν είναι µόνο οι εργαζόµενοι αυτοί οι οποίοι απα-
σχολούνται σήµερα. Είναι και εργαζόµενοι που απασχολήθηκαν
και πριν από δύο, πριν από τρία και πριν από πέντε χρόνια και οι
οποίοι σήµερα δεν είναι εκεί. Σε κάθε περίπτωση µόνο για τα
Προγράµµατα «STAGE» µπορώ να πω ότι σε αυτά τα προγράµ-
µατα απασχολήθηκαν εκατόν τριάντα χιλιάδες από το 2000 µέχρι
το 2008-2009.

Στη χθεσινή συζήτηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την
οποία ολοκληρώθηκε η ψήφιση του νοµοσχεδίου για τις εργα-
σιακές σχέσεις υπήρχαν ρυθµίσεις θετικές. Υπήρχαν ρυθµίσεις οι
οποίες, βέβαια δεν λύνουν -κατά τον τρόπο που θα θέλαµε όλοι-
τα προβλήµατα µε τις εργασιακές σχέσεις. Ωστόσο, υπήρχαν θε-
τικές ρυθµίσεις. Και θέλω να µου πείτε αν υπήρξε έστω και µια
ρύθµιση η οποία καθιστά δυσµενέστερο το καθεστώς για τις ει-
δικές µονάδες αυτές, στις οποίες αναφέρονται οι ρυθµίσεις. ∆εν
υπάρχει καµµία αρνητική. Ωστόσο αποχωρήσατε, δεν τις ψηφί-
σατε και δεν δώσατε τη δυνατότητα –αν εσείς καθορίζατε το
αποτέλεσµα δεν θα δίνατε τη δυνατότητα- τουλάχιστον να βελ-
τιωθεί η κατάσταση για ορισµένες κατηγορίες. Γι’ αυτούς, δη-
λαδή, οι οποίοι δουλεύουν στις δυσκολότερες συνθήκες
εργασίας στην αγορά.

Με τις ρυθµίσεις αυτές καλύπτουµε αυτές τις ειδικές οµάδες.
Ταυτόχρονα, δεν κατάλαβα πραγµατικά, σε ποιο σηµείο του χθε-
σινού νοµοσχεδίου υπάρχει η κατάργηση του πενθήµερου. Γιατί
το άκουσα και αυτό. Υπάρχει πουθενά κατάργηση; Γιατί το
άκουσα και για το οκτάωρο και για το πενθήµερο. Από πού προ-
κύπτει αυτό; Εάν πάρει ένας πολίτης στα χέρια του αυτό το κεί-
µενο του νόµου θα διαπιστώσει ότι δεν υπάρχει πουθενά τέτοιο
θέµα. Απεναντίας, όταν θα δουλέψει την έκτη µέρα το Σάββατο
θα έχει προσαύξηση 30%. Αυτό προκύπτει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πόσο ήταν πριν; Το µειώσατε ή όχι;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Για το Σάββατο δεν είχε, κύριε Παφίλη.
Για την Κυριακή είχε. Όχι για το Σάββατο. Συνεπώς εκείνο το
οποίο γίνεται είναι να παίρνει µια προσαύξηση ο εργαζόµενος
όταν δουλεύει το Σάββατο.

∆εν υπάρχει, λοιπόν, θέµα ούτε οκταώρου ούτε πενθήµερου
ούτε υπάρχει θέµα εισαγωγής ή θεσµοθέτησης της µερικής απα-
σχόλησης ή της τηλεργασίας ή της εκ περιτροπής εργασίας ή
της διαθεσιµότητας.

Τι υπάρχει; Μια προσπάθεια αυτές οι µορφές εργασίας να κα-
λυφθούν, να είναι µέσα στο νοµοθετικό πλαίσιο, να µπορεί το
Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας να κάνει τον έλεγχο, να διαπιστώ-
σει εάν αυτός ο εργαζόµενος που είναι µε µερική απασχόληση
δουλεύει πραγµατικά τέσσερις ή πέντε ώρες ή δουλεύει οκτά-
ωρο, να διαπιστώσει αν είναι ασφαλισµένος. Αυτό επιχειρεί να
κάνει το σχέδιο νόµου, το οποίο θα είναι νόµος τις επόµενες ηµέ-
ρες, για να µπορέσει να προστατεύσει κάθε µορφή εργασίας. Να
προστατεύσει και εκείνο τον εργαζόµενο που βρισκόταν εκτός
των τειχών. Τίποτα περισσότερο, τίποτα λιγότερο.

Αυτό που πρέπει να κάνουµε αύριο όµως -γιατί αυτά ήταν
µέχρι χθες, είναι µέχρι σήµερα, είναι τις επόµενες µέρες- εκτιµώ
και εκτιµάµε ως Κυβέρνηση, είναι µια µεγάλη προσπάθεια για να
µπορέσει η χώρα να φύγει από την κρίση. Βεβαίως, πρώτα να
αποτρέψουµε τη χρεοκοπία της χώρας. Και βέβαια η χώρα να
µπει σε µία νέα τροχιά ανάπτυξης, να µπει σε µία νέα πορεία µε
ανάπτυξη, µε απασχόληση, µε κοινωνικό κράτος.

Εάν αυτό δεν το καταφέρουµε θα συζητούµε και τους επόµε-
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νους µήνες ή και τα επόµενα χρόνια για οριακά ζητήµατα που
αφορούν τις εργασιακές σχέσεις, οι οποίες θα πάνε από το κακό
στο χειρότερο όσο η κρίση θα κρατάει στη χώρα µας.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θα συνεχίσω από την τελευταία πρόταση του κυρίου
Υφυπουργού ότι εάν δεν αντιµετωπισθεί η κρίση, οι εργασιακές
σχέσεις στη χώρα θα πάνε από το κακό στο χειρότερο.

Πρέπει να κάνουµε µία διαπίστωση εντελώς διαφορετική.
Εµείς την κάνουµε. Οι εργασιακές σχέσεις για να χειροτερεύ-
σουν, πρέπει να υπάρχουν. Το είπαµε και στη χθεσινή συζήτηση.
Βλέπουµε ότι η Κυβέρνηση δεν έχει αντιληφθεί ότι όταν η ανερ-
γία από το 9%, 10% που είναι σήµερα, θα πάει στο 20% -όπως η
ίδια η Κυβέρνηση το έχει προβλέψει διά στόµατος αρµοδίου
Υπουργού- δεν έχει έννοια εάν οι εργασιακές σχέσεις θα χειρο-
τερεύσουν, που βεβαίως θα χειροτερεύσουν µέσω κρίσης, διότι
η ανασφάλεια είναι κακός σύµβουλος σε όλους και στους εργο-
δότες και στους εργαζόµενους, αλλά θα υπάρχουν και πολύ λι-
γότεροι εργαζόµενοι.

Μπορεί µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας να έχουµε εκ δια-
µέτρου αντίθετες απόψεις σε ό,τι αφορά την ανάπτυξη και το µο-
ντέλο. Μπορεί εµείς όπως εκτιµούµε, να είµαστε η πολιτική
δύναµη που θεωρούµε ότι πρέπει να µπει το άλογο, όπως είναι
φυσιολογικό, µπροστά από το κάρο για να τρέξει η ανάπτυξη.
∆ηλαδή, να υπάρχουν εργοδοσίες, µικροµεσαίοι, ατοµικές επι-
χειρήσεις, µεγάλες επιχειρήσεις, για να υπάρχουν εργαζόµενοι.
Μπορεί το Κοµµουνιστικό Κόµµα να πιστεύει ότι το κάρο µπορεί
να τρέξει µόνο του χωρίς άλογο. ∆υστυχώς, όµως, το µοντέλο
έχει αποτύχει σε ολόκληρο τον κόσµο.

Το κακό είναι ότι σήµερα κυβερνάει ένα κόµµα το οποίο δεν
είναι ούτε Κοµµουνιστικό ούτε πιστεύει στην ελεύθερη οικονο-
µία, τουλάχιστον µε βάση τις βασικές προδιαγραφές του ιδεο-
λογικού χάρτη του ΠΑΣΟΚ, αλλά που στην πραγµατικότητα αυτό
το οποίο κάνει είναι να βάζει µπροστά από το κάρο ένα εξαιρε-
τικά κουτσό άλογο.

∆ηλαδή, ενώ δεν πιστεύετε παρά µονάχα στον κρατισµό -τον
έχετε υπηρετήσει και τον έχετε κιόλας πασπαλίσει, θα µου επι-
τρέψετε την έκφραση και µε άφθονο λαϊκισµό όλα αυτά τα χρό-
νια που εσείς το ΠΑΣΟΚ κυβερνάτε τον τόπο- διδάξατε, είτε ως
Κυβέρνηση είτε ως Αντιπολίτευση, εις τους πολίτες αυτής της
χώρας ότι πρέπει πάντα να ζητούν και να µην σκέφτονται, ότι η
χώρα πρέπει να έχει να δώσει αυτά τα οποία ζητά ή απαιτεί το πο-
λιτικό σύστηµα.

Ξεχάσατε όλα αυτά τα χρόνια ότι η παραγωγική βάση της
χώρας πρέπει όχι να συντηρηθεί και να διατηρηθεί αλλά να αυ-
ξηθεί θεαµατικά, διότι ήταν µέσα στον ιδεολογικό σας χάρτη.
Όλα αυτά τα χρόνια δεν κάνατε την παραµικρή προσπάθεια για
να προωθήσετε τον παραγόµενο πλούτο της χώρας, ίσως και να
µην είναι πολύ άδικο -εντελώς ιστορικά το λέω- ότι στα χέρια σας
έλαχε να σκάσει το µοντέλο µιας αποτυχηµένης µεταπολίτευσης,
που όλα τα κόµµατα σε αυτήν την Αίθουσα υπηρέτησαν το κα-
θένα από τη δική του θέση, ανάλογα µε την ιστορική στιγµή.

Πρέπει να παραδεχθούµε και να είµαστε ειλικρινείς προς τους
πολίτες ότι αυτό που διαχειριζόµαστε είναι µία συνολική αποτυ-
χία. Ο καθένας ας κάνει τη δική του αυτοκριτική για τη δική του
συµµετοχή –του κόµµατός του εννοώ- σε αυτό το σκηνικό το
οποίο έχουµε σήµερα.

Η λύση, όµως, ενός αινίγµατος που µοιάζει πάρα πολύ δύ-
σκολο δεν βρίσκεται πουθενά αλλού παρά µονάχα στην ανά-
πτυξη, όχι στην άµυνα, στην επίθεση. Η λύση δεν βρίσκεται στην
παθητική αποδοχή ενός µοιραίου γεγονότος το οποίο συνέβη,
µιας περόνης η οποία τραβήχτηκε από µία χειροβοµβίδα και η
οποία εξεράγη στα χέρια µιας κυβέρνησης, αλλά πώς εµείς θα
διαµορφώσουµε έτσι και θα οργανώσουµε τον πολιτικό διάλογο
και τις απόψεις τις οποίες έχουµε, για να προωθήσουµε τα ζη-
τήµατά µας.

Τώρα, λοιπόν, εσείς µεν ως Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ καλείστε
να αντιµετωπίσετε τον ίδιο σας τον εαυτό στον καθρέφτη, δη-
λαδή, να αντιµετωπίσετε τους ανέµους τους οποίους έχετε σπεί-
ρει ως θύελλες πλέον, να αντιµετωπίσετε το λαϊκισµό στον οποίο
έχετε µαθητεύσει την εκλογική και κυρίως την οργανωµένη σας
βάση, δηλαδή, να αλλάξετε το DNA σας, να πείτε σε αυτούς τους
πολίτες εκεί έξω ότι όλα αυτά τα οποία τους υποσχόσασταν χρό-
νια και µάλιστα και προεκλογικά, ότι δεν υπάρχουν είτε γιατί δεν
τα είχατε ανακαλύψει είτε γιατί δεν υπήρχαν πραγµατικά είτε
γιατί τα είχατε δει αλλά δεν τολµούσατε να τα οµολογήσετε.

Εµείς δε από τη δική µας την πλευρά έχουµε µία τεράστια πο-
λιτική ευθύνη ως Νέα ∆ηµοκρατία και ως κόµµα του κοινωνικού
φιλελευθερισµού, να εκφράσουµε το επόµενο βήµα. ∆ιότι, µετά
τη λύση του αινίγµατος -όπως θα προκύψει και θα πούµε και τη
λύση του αινίγµατος µε περισσότερες λεπτοµέρειες- θα υπάρ-
χει η απελευθέρωση των παραγωγικών δυνάµεων του τόπου. Και
η προώθηση των ζητηµάτων, η επιβίωση της χώρας και η ανά-
ταξή της ανήκει σε µία διαφορετική λύση.

Αλλά, ακόµη και αυτήν τη στιγµή εν µέσω κρίσης το πρώτο ζη-
τούµενο της κοινωνίας, η οποία είναι ήδη σε διαδικασία ανα-
σφάλειας, είναι το κοινωνικό κράτος. Είναι, δηλαδή, εκείνες οι
ελάχιστες, αναγκαίες, κορυφαίες θα έλεγα αποδόσεις εκ µέρους
της πολιτείας και της κοινωνίας προς τους πολίτες όλων εκείνων
των διαδικασιών που θα προστατεύσουν τα ελάχιστα, δηλαδή η
παιδεία, δηλαδή η υγεία, δηλαδή η κοινωνική ασφάλιση. Είναι
αυτά µε τα οποία θα κρατήσουµε, όσο µπορέσουµε να κρατή-
σουµε, τη συνοχή της κοινωνίας.

Και γι’ αυτό δεν κάνετε κάτι. ∆ηλαδή, η Κυβέρνηση έχει παρα-
συρθεί σε µια ατέρµονα αριθµολαγνεία. Προσπαθεί να διορθώ-
σει τους αριθµούς και να παρουσιάσει µία εικόνα, προσπαθεί
παθητικά να ενδώσει σε αυτό το σύστηµα του δανεισµού το
οποίο επέλεξε η ίδια, στο οποίο οδήγησε τον τόπο και ξεχνάει
όλα τα άλλα.

Ξεχνάει, δηλαδή, ότι οι στρατιές των ανέργων πρέπει να έχουν
οπωσδήποτε κοινωνική ασφάλιση, τουλάχιστον για τα ελάχιστα
της υγείας της οικογένειάς τους. Ξεχνάει ότι το σύστηµα παι-
δείας της χώρας ίσως δεν θέλει τόσα λεφτά αυτήν την ώρα. Το
καταλάβατε γιατί το υποσχόσασταν και δεν το κάνατε. Θέλει,
όµως, µία οργάνωση και θέλει ένα καινούργιο αξιακό σύστηµα
µέσα από το οποίο θα µπορέσουµε να αποδώσουµε στην κοινω-
νία ψήγµατα αυτοπεποίθησης προσωπικής, αλλά και θα έλεγα
εκπαίδευσης των επόµενων γενεών.

Και εσείς κάνετε το εντελώς αντίθετο. Τί κάνετε; Καταρρακώ-
νετε ό,τι υπάρχει µέχρι τώρα. Εσείς το ονοµάζετε εκσυγχρονι-
σµό. Στην πραγµατικότητα είναι µία απόλυτη ισοπέδωση, γιατί
ακριβώς δεν αντιλαµβάνεσθε τι σηµαίνει κοινωνικό κράτος. Άρα,
η συνταγή η οποία ακολουθείτε, βεβαίως, δίνει το δικαίωµα στον
καθένα και στο Κοµµουνιστικό Κόµµα από τη δική του την
πλευρά, να ζητάει αυτά τα οποία θέλει να ζητάει, εάν αισθάνεται
ότι εκείνο µόνο µπορεί να εκπροσωπήσει τον εργασιακό χώρο
της χώρας.

Τα πράγµατα, όµως, δεν είναι έτσι. ∆εν είναι έτσι διότι οι ιδε-
ολογίες, όπως και να το κάνουµε, έχουν αρχίσει και κατεβαίνουν.
Οι υπερπηδήσεις είναι πάρα πολύ εύκολες. Οι προβληµατισµοί
διαπερνούν ολόκληρο το κοινωνικό και το πολιτικό προσωπικό
αυτής της χώρας. Και οι λύσεις πρέπει να είναι πολλαπλώς αποϊ-
δεολογικοποιηµένες.

Φύγετε, λοιπόν, από τους δογµατισµούς. Αντιληφθείτε τι ση-
µαίνει ανάπτυξη. Αντιληφθείτε δηλαδή, ότι δεν υπάρχει χειρό-
τερο πράγµα από την ταπείνωση ενός λαού στο φάσµα ενός 20%
ανεργίας. Αντιληφθείτε ότι πρέπει, εκεί που θα φθάσουµε, να
αποδώσετε το κοινωνικό κράτος στους πολίτες. Σεβαστείτε το
µόχθο αυτού του λαού.

Και θα πρότεινα στην Κυβέρνηση να µην ψάξετε στις λύσεις
τις οποίες διαπραγµατεύεσθε αυτήν την ώρα, να απευθυνθείτε
στη γνώριµη πελατεία της ελληνικής κοινωνίας, την πελατεία
στην οποία όλα τα κόµµατα απευθύνονται όταν έχουν ανάγκη
από ρευστό, δηλαδή, τους δηµόσιους υπάλληλους, τους χαµη-
λοσυνταξιούχους, τους χαµηλοµισθωτούς.

Μην ψάξετε να βρείτε εκεί τη λύση, δεν είναι εκεί ο παραγό-
µενος πλούτος, εκεί, είναι η άµυνα του πολιτικού συστήµατος. Ο
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παραγόµενος πλούτος βρίσκεται στην ανάπτυξη, για να σας απο-
δώσει και του χρόνου και του παραχρόνου. Το ξεχνάτε. Είναι έξω
από την ιδεολογία σας. Είναι έξω από τη δικιά σας τη νοοτροπία.
Και δυστυχώς, έχετε παρασυρθεί σε ένα διάλογο και σε ένα σύ-
µπλεγµα λύσεων για τη χώρα που είναι έξω από την πραγµατι-
κότητα. Θα το αντιληφθείτε, δυστυχώς, το 2011, αν αυτά που
ακούµε γύρω µας γίνουν πραγµατικότητα. Και θα το υποστεί η
χώρα το 2012, στο τέλος µιας τριετίας, όπου πραγµατικά ο πα-
ραγόµενος πλούτος θα είναι τόσο χαµηλά, οπότε η επανεκκίνηση
της χώρας, ενώ θα µοιάζει εύκολη, θα είναι εξαιρετικά δυσχε-
ρής.

Χθες, παρουσιάσατε ένα νοµοσχέδιο, το οποίο διορθώνει τα
κακώς κείµενα στην εργασιακή αγορά. ∆ηλαδή, τι προσπαθή-
σατε να κάνετε, εν µέσω κρίσης και επαπειλούµενης ανεργίας;
Να διορθώσετε νοµικά αυτά που στην πραγµατικότητα γίνονται
στην κοινωνία όλα αυτά τα χρόνια. Σας πληροφορώ, λοιπόν, ότι
µε διατάγµατα αυτοκρατορικά δεν διορθώνεται η ζούγκλα της
εργασίας. Η ζούγκλα της εργασίας δεν φτιάχνει έτσι και δεν φτιά-
χτηκε ποτέ. ∆εν θα φτιάξει εν µέσω κρίσης. ∆εν λέω ότι ήταν
κακό αυτό, το οποίο φέρατε, δεν αποτελεί, όµως, τη λύση, δεν
είναι το ζητούµενο. Εκπέµπετε σε λάθος σχηµατισµό και κυρίως,
όπως φάνηκε χθες, δεν αντιλαµβάνεσθε και τα πραγµατικά προ-
βλήµατα.

Σε κάθε περίπτωση, η Νέα ∆ηµοκρατία είναι εκ των πραγµάτων
υποχρεωµένη –και το αισθάνεται αυτό ως αποστολή- να προτεί-
νει λύσεις και θέσεις σε κάθε δίληµµα, σε κάθε φάση, σε κάθε
ερωτηµατικό του πολιτικού προσωπικού της χώρας και βεβαίως,
της κοινωνίας η οποία µας παρακολουθεί. Ο διάλογος, τον οποίο
πραγµατοποιούµε αυτές τις ώρες στη Βουλή, θα διαρκέσει προ-
φανώς πολλούς µήνες, διότι τα προβλήµατα θα είναι αλληλο-
διάδοχα.

Θέλω να ξέρετε ότι η δικιά µας η φιλοδοξία είναι η λύση εξό-
δου από την κρίση. Η δικιά µας η φιλοδοξία δεν είναι το ρητό
πώς θα βγούµε από τη στρόφιγγα του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου. Αυτό είναι το απλό. ∆εν το βάζουµε σ’ αυτήν τη βάση.
Η δικιά µας φιλοδοξία είναι ο παραγόµενος πλούτος, είναι η συ-
ντήρηση τούτη τη δύσκολη ώρα είναι και το άλµα, το οποίο θα
κληθούµε γρήγορα να κάνουµε. Θα το κάνουµε εµείς, γιατί εµείς
πιστεύουµε σ’ αυτό το σύµπλεγµα του κοινωνικού φιλελευθερι-
σµού, δηλαδή, της ελεύθερης οικονοµίας, της παραγωγής θέ-
σεων εργασίας από τις µικροεπενδύσεις του µόχθου του
καθενός και την ίδια στιγµή, την απόδοση πίσω στην κοινωνία,
ως µισθό, της κοινωνικής µέριµνας που παράγεται από τον
πλούτο της χώρας.

Αυτό δεν µπορεί να γίνει από ένα κρατικίστικο µοντέλο που
απέτυχε παγκοσµίως, το οποίο προφανώς η Αριστερά και κατ’
εξοχήν το Κοµµουνιστικό Κόµµα θέλει να το προτείνει στη χώρα.
∆εν µπορεί, επίσης, να προκύψει και από εσάς, που δεν τον πι-
στεύετε, που έχετε βάλει κουτσό άλογο –όπως σας είπα- µπρο-
στά από το κάρο και που στην πραγµατικότητα θα διαχειριστείτε
τη µιζέρια, για το µεγαλύτερο ποσοστό της οποίας στο αποτυ-
χηµένο µεταπολιτευτικό µοντέλο έχετε εσείς την ευθύνη.

∆εν ξέρω αν είναι δίκαιο αυτό για σας, είναι άδικο όµως για
τον τόπο. Είναι άδικο, δηλαδή, για την Ελλάδα που άντεξε τρεις
υποτιµήσεις της δραχµής, µία µεγάλη πετρελαϊκή κρίση και µία
δεύτερη -και οι δύο στα χέρια της Νέας ∆ηµοκρατίας- άντεξε τα
επεισόδια του 1974, να βρίσκεται σ’ αυτήν την εξαιρετικά δυ-
σχερή θέση.

Σε κάθε περίπτωση, ζητούµε από την Κυβέρνηση -και το ζη-
τούµε µε ένταση φωνής- να λειτουργήσει οργανωµένα στο εσω-
τερικό της, να λειτουργήσει χωρίς έλλειµµα αυτοπεποίθησης, να
λειτουργήσει για τον τόπο, να έχει ευήκοα ώτα στις προσκλήσεις
και τις διαφορετικές προτάσεις του πολιτικού συστήµατος και να
ξέρει ότι η καλύτερη συναίνεση, την οποία µπορεί να της χαρίσει
το πολιτικό σύστηµα, είναι ο ανοικτός διάλογος µεταξύ µας,
ακόµη και αν έχουµε διαφορετικές απόψεις. Και ο ανοικτός διά-
λογος θέλει ανοικτά ώτα από την Κυβέρνηση. Έτσι συντηρείται
η συναίνεση, όχι µε κυνήγι µαγισσών, όχι µε εξεταστικές επιτρο-
πές, χωρίς πραγµατική στόχευση για τα πραγµατικά διλήµµατα
της οικονοµίας και κυρίως –µακράν, βεβαίως, του παρισταµένου
Υπουργού- χωρίς κοµπλεξικούς Υπουργούς, οι οποίοι κοιτούν

µονίµως πίσω, αντί να κοιτούν µπροστά, τα πόδια τους και µα-
κριά στο βάθος και το µέλλον.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας, τον κ. Μαρ-
κόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής πενήντα οχτώ µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 58ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Πάτρας Αχαΐας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ, ο κ. Πέτρος Ευθυµίου.

Ορίστε, κύριε Ευθυµίου, έχετε το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση του νόµου του ΚΚΕ

που συζητούµε σήµερα είναι στην πραγµατικότητα ταυτισµένη
στην επιχειρηµατολογία που ασκείται ένθεν και ένθεν µε τη διή-
µερη συζήτηση που προηγήθηκε χθες και προχθές στο νοµο-
σχέδιο του Υπουργείου Εργασίας. Αλλά, πρέπει να
αντιµετωπιστεί αυτοτελώς, όχι µόνο όπως η κοινοβουλευτική
τάξη επιβάλλει, αλλά όπως επιβάλλει ο πολιτικός διάλογος.

Ο Υφυπουργός, ο κ. Κουτρουµάνης, η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ,
η κ. Όλγα Ρενταρή Τέντε, ο αγορητής µας, ο Μιχάλης Τιµοσίδης,
έδειξαν –νοµίζω- µε επάρκεια και σαφήνεια ότι δεν µπορούµε να
µιλήσουµε για µία σύγκρουση αρχής γύρω από την πρωταρχική
αξία της προστασίας της εργασίας και να τονίσουµε ότι για κα-
νέναν, όχι µόνο σοσιαλιστή, αλλά και για οποιοδήποτε άνθρωπο
εχέφρονα που αντιλαµβάνεται την κοινωνία µε όρους δεσµών,
αµοιβαίας προαγωγής του συνόλου των πολιτών, δεν µπορεί
παρά να µη θεωρεί ότι η εργασία πρέπει να είναι πάντα η πλήρης
απασχόληση, η ποιοτική, εκεί που ο άνθρωπος πραγµατώνει τον
εαυτό του, τους οικονοµικούς του στόχους, την υπόστασή του
και την αξιοπρέπειά του.

Σ’ αυτό, λοιπόν, δεν µπορεί να υπάρξει ούτε αµφιβολία ούτε
ένσταση, αλλά, όπως πάντα σε όλα τα θέµατα της ζωής, η στό-
χευση και η κατεύθυνση υπόκεινται σε µία σειρά προσδιορι-
σµούς, που εγώ, αντίθετα από το ΚΚΕ, πιστεύω ότι είναι
προσδιορισµοί που κάθε κράτος µπορεί να πετύχει, ακόµη και αν
ανήκει στους ίδιους οργανισµούς.

Άκουσα µε προσοχή την εισηγήτρια του ΚΚΕ, να λέει ότι υπάρ-
χει καταµερισµός εργασίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και έχει απα-
γορευτεί στην Ελλάδα να έχει κλωστοϋφαντουργία. Στην
Ευρωπαϊκή Ένωση αυτό που ισχύει είναι ότι υπάρχουν χώρες,
που επέλεξαν οι λαοί και οι κυβερνήσεις να ακολουθήσουν µία
πορεία και να πάνε σωστά και υπάρχουν χώρες, που οι κυβερ-
νήσεις ή καµµία φορά και οι λαοί, δεν διάλεξαν σωστά. Για πα-
ράδειγµα, κανείς δεν επέβαλε καταµερισµό, ώστε η Φινλανδία
να πρωταγωνιστεί, πανευρωπαϊκά, αλλά και παγκόσµια, στο
χώρο των νέων τεχνολογιών. Ήταν µία επιλογή των Φινλανδών,
επένδυσαν το σύνολο της παιδείας τους και των κεφαλαίων τους
που κατευθύνθηκε στην ενίσχυση αυτού του χώρου και κατάφε-
ραν να είναι πρωτοπόροι και ευρωπαϊκά και παγκόσµια. Το ίδιο
ακριβώς ισχύει -θέλω να θυµίσω- και για τη ∆ανία. Η ∆ανία αρ-
νήθηκε να µπει στο κοινό νόµισµα, διότι θεώρησε ότι το ευρώ θα
θέσει εν κινδύνω το υψηλό κοινωνικό κράτος της ∆ανίας.

Και βέβαια, πίσω απ’ όλα αυτά νοµίζω, χρειάζεται να δούµε
ποιοι ήταν οι µηχανισµοί που επέτρεψαν σ’ αυτές τις κοινωνίες να
προχωρήσουν. Κατά τη γνώµη µου οι µηχανισµοί, είναι µηχανι-
σµοί που δεν συζητήθηκαν ακόµη και σήµερα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα και από τις δυνάµεις που έπρεπε. Γιατί ύψωσε µία
πρόκληση ο κ. Κριτσωτάκης του Συνασπισµού, αν υπάρχουν
εναλλακτικές προτάσεις, αλλά οι εναλλακτικές προτάσεις που
άκουσα από αυτόν ταυτίστηκαν στο τέλος απολύτως µε το ΚΚΕ.
Είπε ο ίδιος ότι ταυτίζεται.
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Αλλά, το ΚΚΕ είναι ένα κόµµα που έχει µία απόλυτα συγκρο-
τηµένη πρόταση. Εδώ, η κ. Παπαρήγα, από αυτό το Βήµα, έχει
τονίσει ότι φυσικά και δεν µάχεται το κόµµα την έννοια «δηµό-
σιος υπάλληλος», γιατί θέλει όλοι οι Έλληνες να γίνουν δηµόσιοι
υπάλληλοι, γιατί θέλει ένα κράτος που θα είναι ιδιοκτήτης των
µέσων παραγωγής, άρα θα είναι ο συλλογικός εργοδότης. Όλοι
οι Έλληνες θα είναι υπάλληλοι του κράτους και ο καθένας, σύµ-
φωνα µε τις δυνατότητές του, στον καθένα σύµφωνα µε τις ανά-
γκες του, όπως είναι η εξαγγελία µίας τέλειας κοµµουνιστικής
κοινωνίας.

Η κ. Παπαρήγα, δεν έχει κρύψει ποτέ σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι
θέλει να υπάρξει ένα µοντέλο του απόλυτου κρατικού σοσιαλι-
σµού, που θα καταλήξει κάποτε στην αυτοδιεύθυνση της κοινω-
νίας.

Βεβαίως, η κ. Παπαρήγα πρέπει να εξηγήσει, πώς θα αποφύ-
γουµε µία Ελλάδα παρόµοια µε τις χώρες του υπαρκτού σοσια-
λισµού οι οποίες κατέρρευσαν µόλις πριν είκοσι χρόνια,
ασκώντας ακριβώς αυτό το µοντέλο, όπου όλοι ήταν δηµόσιοι
υπάλληλοι, αλλά κατέρρευσαν αυτές οι κοινωνίες γιατί δεν µπο-
ρούσαν να στηρίξουν τις στοιχειώδεις ανάγκες τους. ∆εν κατέρ-
ρευσαν από κάποια επίθεση εξωτερική. Κατέρρευσαν εσωτερικά.

Όµως, αν ο ΣΥΡΙΖΑ νιώθει ότι είναι διαφορετικός από το ΚΚΕ
και θέλει να εγείρει την πρόκληση, εµείς λέµε ότι η πρόκληση σή-
µερα είναι πράγµατι να αναδιαµορφώσουµε συνολικά το παρα-
γωγικό µοντέλο της χώρας.

Πρέπει να µπούµε µπροστά, στο να είναι η χώρα µας παρα-
γωγική, ανταγωνιστική διότι αλλιώς, όχι απλώς δεν θα µπορέσει
να υπερβεί την κρίση αλλά θα βαθαίνει την κρίση εις βάρος των
ανθρώπων. Και αυτά τα υποδείγµατα είναι υποδείγµατα που
ισχύουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση γι’ αυτούς που ξέρουν να τα
αξιοποιούν και να τα καρπούνται.

Για παράδειγµα: Όταν η Φινλανδία βρέθηκε στην αντίστοιχη
κρίση το 1990, που ο Όλι Ρεν αποδείχθηκε ο πρωταγωνιστής της,
έτσι βγήκε στο στερέωµα, έδωσε λύσεις συλλογικές.

Στον αγροτικό τοµέα. Οι Φινλανδοί µε συνεννόηση συλλογική,
έκαναν ένα και µόνο γαλακτοκοµικό και τυροκοµικό συνεταιρι-
σµό σε όλη την Φινλανδία. Από τη Λαπωνία στο βορρά έως το
νότο. Το WIRO. Κάθισαν, είδαν πώς θα µειώσουν το κόστος πα-
ραγωγής, πώς θα παράγουν προϊόντα µε εξαγωγικό προσανα-
τολισµό και στερέωσαν τους ανθρώπους στην ύπαιθρο µε έναν
και µόνο συνεταιρισµό.

Απάντησαν συλλογικά στην κρίση. Με συνεταιρισµούς όχι
όπως συνηθίσαµε εδώ, κρατικοδίαιτους, ώστε να καταβαρα-
θρώνονται. Κυρία Σηφουνάκη, συζητούσα στην Εύβοια µε έναν
αγρότη κτηνοτρόφο και συνεταιριστή πατάτας, που µου έλεγε
«σε ένα συνεταιρισµό πατατοπαραγωγών που ξεκίνησα στην Εύ-
βοια, τον ξεκινήσαµε µια χαρά, αλλά στην πρώτη φορά που χτύ-
πησαν οι εταιρείες µεθοδευµένα και µε το γνωστό τρόπο να
σπάσουν την οµαδικότητα µε λίγο παραπάνω στον έναν και στον
άλλο, λάκισαν».

Συνεταιρισµός σηµαίνει, ότι παίρνεις από κοινού και την πο-
ρεία προς το κέρδος και το ρίσκο και το κόστος στις κακές στιγ-
µές, το ίδιο συνολικά. Έχω δώσει µάχες σ’ αυτήν την Αίθουσα,
όπως και σε όλη µου τη ζωή γι’ αυτά τα θέµατα. Η κ. Όλγα Ρε-
νταρή-Τέντε ίσως θυµάται ότι το 1985 ήµουν εισηγητής στην Αλε-
ξανδρούπολη στο συνέδριο της ΟΛΜΕ, που είπα ότι το βαρύ
λάθος του εκπαιδευτικού συστήµατος στην Ελλάδα, που είχε ήδη
ο Απόστολος Κακλαµάνης κάνει την πρώτη µεγάλη προσπάθεια
να βελτιώσει…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Με ρίσκο.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: …αλλά και της ελληνικής κοινωνίας σαν

αντίληψη, είναι που υποτιµά την Τεχνική Επαγγελµατική Εκπαί-
δευση.

Η ελληνική κοινωνία είναι συνυπεύθυνη γι’ αυτό το λάθος. Στη
∆ανία, µιας και αναφερόµουν πριν, το 72% των παιδιών επιλέγει
τα Τεχνικά Επαγγελµατικά Λύκεια.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Σε όλη την Ευρώπη.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Μόνο το 28% πάει στο Γενικό Λύκειο.

Και φυσικά στη Φινλανδία είναι ακριβώς 50-50.
Αλλά, ποια είναι η κρίσιµη διαφορά; Ότι, όταν το 2003 πήγα

στη ∆ανία για να µου παρουσιαστεί το τι είναι το κλέος, η δόξα

του εκπαιδευτικού τους συστήµατος, η εκεί Υπουργός µάς πήγε
σε µια συνεταιριστική επιχείρηση αποφοίτων νέων παιδιών των
τεχνικών λυκείων, που είχαν συνεταιριστεί. Ένας ήταν µηχα-
νουργός, ο άλλος ήταν στο ντιζάιν, ο άλλος ήταν στο µάρκετινγκ
και είχαν φτιάξει µια απίστευτα –όπως µας είπε η ∆ανέζα Υπουρ-
γός- αποδοτική, συνεταιριστική επιχείρηση κατασκευής, αυτών
των σετ που αφορούν τα κρασιά, τα τιρµπουσόν κ.λπ.

Αυτή είναι η αντίληψη, ότι πρέπει να αλλάξουµε το παραγω-
γικό µοντέλο της χώρας, κινούµενοι προς την αύξηση των συ-
γκριτικών µας πλεονεκτηµάτων, έτσι ώστε να υπάρχει
παραγόµενος, υγιής πλούτος, να υπάρχει υγιές πλεόνασµα, για
να χρηµατοδοτούµε το κοινωνικό κράτος, για να χρηµατοδο-
τούµε την αύξηση και βελτίωση των κοινωνικών υποδοµών και να
διασφαλίζουµε µε υγιή τρόπο, όχι µε δανεικά, τη λειτουργία είτε
της κοινωνίας µας είτε των κοινωνικών µας παροχών. Αυτό είναι
η πρόκλησή µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι η τελευταία περίοδος της
Βουλής των Ελλήνων, που θα µας επιτρέπει ο ελληνικός λαός
εδώ, να υπάρχει µια γενικολογία. Απ’ όλους θα απαιτεί θητεία
στο συγκεκριµένο. Και το συγκεκριµένο έχει τις απαιτήσεις της
αλήθειας και της ευθύτητας και γι’ αυτό όλα τα πράγµατα πρέ-
πει να µπαίνουν σε µια νέα γλώσσα, κύριε Μαρκόπουλε, σε µια
νέα συµπεριφορά.

∆εν ήρθε αφηρηµένα µια βόµβα στα χέρια της ελληνικής Κυ-
βέρνησης. Ούτε αυτά που συµβαίνουν είναι αποτέλεσµα της θε-
ωρίας του χάους, ότι πέταξε µια πεταλούδα στο Πεκίνο και
γίνονται αυτά στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Η κριτική σας ασκήθηκε µε ευπρέπεια, αλλά δεν παύει να είναι
λανθασµένη. Κύριε Κοντογιάννη και σ’ εσάς απευθύνοµαι που
επίσης, χειριστήκατε µε σωφροσύνη τον κοινοβουλευτικό σας
λόγο. Όσα είπατε δεν αναιρούν το γεγονός ότι εσείς οδηγήσατε
τη χώρα σ’ ένα τριπλό εκρηκτικό µείγµα. Αυτή η βόµβα κατα-
σκευάστηκε στα εργαστήρια της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµο-
κρατίας επί έξι χρόνια. Κατασκευάστηκε, µπήκε το ρολόι και
έσκασε όταν βγήκε το πέπλο, το οποίο συστηµατικά είχε στηθεί.

Όταν δηλαδή, αυτό που διαβεβαιώνατε, όχι µόνο τον ελληνικό
λαό, αλλά και την Ευρωπαϊκή Ένωση, ότι ελέγχετε τα πάντα, το
ύψος του ελλείµµατος είναι 6% και ούτω καθ’ εξής, προέκυψε
ότι είναι 13,6% το έλλειµµα, 300.000.000.000 το χρέος, τριάντα
πέντε θέσεις καταβαράθρωσης στην ανταγωνιστικότητα της
χώρας, έτσι ώστε να µπούµε σ’ αυτήν την παγίδα του να είµαστε
τρωτοί, ως Αχίλλειος πτέρνα της Ευρωπαϊκής Ένωσης από τους
κερδοσκόπους και να είµαστε σήµερα εδώ εις θέση να µιλάµε
ακόµα οργανωµένα, συντεταγµένα πολιτικά επειδή η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Γιώργος Παπανδρέου ως Πρωθυπουργός της
χώρας, δώσαµε τη µάχη, το θέµα να µην θεωρηθεί ελληνικό,
αλλά να θεωρηθεί θέµα της Ευρωζώνης και των µηχανισµών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εάν δεν υπήρχε αυτή η κινητοποίηση -θέλω να θυµίσω σε

όλους και κλείνω, γιατί όλοι έχουµε την εµπειρία της Ευρώπης
και να το τονίσω εκ νέου σ’ αυτήν Αίθουσα- µέσος χρόνος για να
υπάρξει Ευρωπαϊκή Οδηγία είναι δύο χρόνια, η αλλαγή των συν-
θηκών µπορεί να απαιτήσει και δέκα χρόνια. Ό,τι συµβαίνει σή-
µερα µε το µηχανισµό στήριξης, δεν υπάρχει ως θεσµική
πρόβλεψη στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Είναι αποτέλεσµα της έντο-
νης προσπάθειας της Ελλάδας, της ελληνικής Κυβέρνησης, του
Έλληνα Πρωθυπουργού, ώστε να στηθεί ο µηχανισµός συνδρο-
µής και είναι τµήµα της ευρωπαϊκής απόφασης να υπάρχει συν-
δροµή και µε τη συµµετοχή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Αν δεν υπήρχε η προσπάθεια της Κυβέρνησης σ’ αυτήν την Αί-
θουσα, σήµερα η συζήτηση θα ήταν διαφορετική γιατί τα πάντα
θα ήταν διαφορετικά. Αυτό δε σηµαίνει ότι δε θα µπούµε σε µία
απίστευτα οδυνηρή περίοδο δυσκολίας. Αλλά, η απάντηση θα
είναι µία. Ή αυτός ο τόπος θα πάει µπροστά µε τα δικά του µέσα,
µε την παραγωγική του ανασύνταξη µε την ανασύνταξη του κρά-
τους, που αυτό σηµαίνει µια µεγάλη εθνική και κοινωνική συνεν-
νόηση, που θα περιλαµβάνει τα κόµµατα και τα συνδικάτα που
δεν θα περιλαµβάνει – κύριε Παφίλη, θέλω πάνω σ’ αυτό να σας
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ακούσω και θέλω να είµαι ευθύς- ως τµήµα του αγώνα, κατά τη
γνώµη µου, την καταστροφή της διεθνούς εικόνας της χώρας σε
τοµείς, που η διεθνής εικόνα της χώρας είναι το κεφάλαιο της.

∆ιότι στον τουρισµό, όποτε πάτε σ’ ένα ΤΕΙ τουρισµού, το
πρώτο µάθηµα που µαθαίνει από τους παγκόσµιους δείκτες του-
ρισµού, ο φοιτητής είναι, ότι ο τουρίστας που σε µια χώρα µένει
ευχαριστηµένος φέρνει δύο.

Ο τουρίστας που σε µια χώρα είναι δυσαρεστηµένος, διώχνει
επτά. Γιατί όπως παντού, σε όλα τα θέµατα της ζωής, όπως στην
οικονοµία το κακό νόµισµα διώχνει το καλό –είναι ο νόµος Γκρέ-
σαµ- έτσι και στη ζωή το κακό είναι πιο αποτελεσµατικό από το
καλό.

Όταν, λοιπόν, η ουσία του τουρισµού είναι οι υπηρεσίες που
παρέχει µια χώρα στους ανθρώπους που επιλέγουν σε αυτή τη
χώρα να επενδύσουν το πιο πολύτιµο, που είναι ο ελάχιστος χρό-
νος που έχουν «κλέψει» για να χαρίσουν στον εαυτό τους, την
άδειά τους, την εµπειρία, θεωρούν ότι δεν έχει, όχι απλώς επί-
πτωση, αλλά είναι θέµα να καυχηθούµε ότι τραυµατίζουµε καίρια
αυτόν τον παραγωγικό τοµέα του 20% του Ακαθάριστου Εγχώ-
ριου Προϊόντος, ώστε ακριβώς, όπως είπε εδώ η κ. Παπαρήγα, να
δώσουµε παράδειγµα σε όλο το διεθνή κόσµο της εργασίας για
το πώς πρέπει να γίνονται οι αγώνες και καυχάται το ΚΚΕ που τα
διεθνή µέσα ενηµέρωσης ανέδειξαν αυτό, είναι µια απόφαση,
είναι µια επιλογή ότι ένας παραγωγικός τοµέας µπορεί να υπο-
στεί τέτοιο πλήγµα στον πυρήνα του.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι δεν υπάρχει τίποτα πιο σεβαστό από τις
επιλογές ενός κόµµατος και τους αγώνες των εργαζοµένων.
Αλλά θεωρώ ότι στη νέα περίοδο που µπαίνει η χώρα χρειάζεται
µια εθνική και κοινωνική συνεννόηση για τα θεµελιώδη, ώστε να
συνεχίσουµε να είµαστε χώρα συντεταγµένη, να µπορούµε να
παράγουµε και να ξανακερδίσουµε τη θέση µας µε αξιοπρέπεια
και µε υπερηφάνεια µέσα σ’ έναν κόσµο τόσο ανταγωνιστικό,
όπου σε κάθε λάθος που κάνεις, κάθε ολίσθηµα που κάνεις, θα
βρεις απίστευτες δυνάµεις να σε πάνε πιο κάτω. ∆εν έχουµε πε-
ριθώρια για λάθη. Πιστεύω ότι θα προχωρήσουµε σε νέο πλαίσιο
όλες οι πολιτικές δυνάµεις, όλα τα κόµµατα και κάθε ένας από
εµάς µε την ατοµική του ευθύνη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ευθυµίου.

Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Παφίλης, Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχουµε διαφορετική αντίληψη, κύριε Ευθυµίου, για την εικόνα

της χώρας. Όταν έσφαζαν τη Γιουγκοσλαβία και κάναµε τις δια-
δηλώσεις, όταν έριχναν βόµβες στείρωσης στη Γιουγκοσλαβία –
καταγγέλθηκε από Ισπανό πιλότο- όταν βοµβάρδιζαν τα
καραβάνια µε τη δική σας συµµετοχή και ήσασταν κυβέρνηση,
εµείς ήµασταν στους δρόµους. Και ο κ. Σηµίτης µάς κατήγγειλε
ότι δυσφηµίζουµε τη χώρα. Εµείς, όχι µόνο δεν δυσφηµίσαµε τη
χώρα, αλλά δώσαµε και παγκόσµιο παράδειγµα, για να ξεσηκω-
θεί ένα αντιιµπεριαλιστικό κίνηµα, ένα φιλειρηνικό κίνηµα απέ-
ναντι στη βαρβαρότητα του ιµπεριαλισµού.

Όταν έκαναν τα ίδια στο Ιράκ, κύριε Ευθυµίου, και όταν στο
Αφγανιστάν σκοτώνουν τους ανθρώπους που γλεντάνε και τα
µικρά παιδιά και διαδηλώνουµε εµείς, πάλι µας κατηγορείτε ότι
δυσφηµίζουµε την εικόνα της χώρας. Ναι, στον κ. Μπους, στον
ιµπεριαλισµό, στους εγκληµατίες σε βάρος των λαών, εµείς θε-
ωρούµε ότι δεν τη δυσφηµίζουµε. Ότι είναι τίτλος τιµής που η
µικρή Ελλάδα σήκωσε το µπόι της εκείνη την περίοδο, που όλοι
είχαν τρυπώσει µέσα στα υπόγεια και προσκυνούσαν το νέο κυ-
ρίαρχο στην ανθρωπότητα ολόκληρη. Αυτή είναι η διαφορά µας.
Και θα µιλήσω συγκεκριµένα παρακάτω.

∆εν ήθελα να ξεκινήσω έτσι. Αυτό είναι τίτλος τιµής της Ελλά-
δας. Και δεν πρόκειται να κάνουµε ποτέ τίποτα που να γονατίζει
τον κόσµο, που να µην του ανεβάζει το ηθικό, που να του λέει:
αυτή είναι η καπιταλιστική βαρβαρότητα και πρέπει να την προ-
σκυνήσεις.

Γιατί η συζήτηση, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτό ήταν:
Ένας ύµνος του καπιταλισµού και της αγοράς από αυτούς πι-

στεύουν, υπηρετούν και αποδέχονται τον καπιταλισµό. Και ήταν
ταυτόχρονα ένα µήνυµα ταφόπετρας προς τον κόσµο ότι: δεν
µπορείτε να αλλάξετε τίποτα. Είστε υποχρεωµένοι να κινηθείτε
εδώ πέρα.

Να µιλήσω επί της ουσίας: Την πρόταση νόµου που συζητάµε,
την καταθέσαµε το Νοέµβριο. Είχε διαδικαστικά την τύχη που
έχουν όλες οι προτάσεις νόµου. Και εδώ βλέπουµε την καρικα-
τούρα του Κοινοβουλίου, της δηµοκρατίας: καταθέτεις πρόταση
νόµου, έρχεται εδώ για να ψηφιστεί, το απαγορεύει το Σύνταγµα.
Είναι θετικό, βέβαια, το ότι συζητείται. Όµως δεν είναι αυτή η
ουσία. Η ουσία είναι πρώτα απ’ όλα ότι απαντά σε όλους αυτούς
που λένε ότι δεν υπάρχει άλλη διέξοδος, ότι δεν υπάρχει άλλος
δρόµος. Να µας πείτε ότι διαφωνείτε, αλλά όχι ότι δεν υπάρχει
άλλος δρόµος. Υπάρχει άλλος δρόµος και η εισηγήτριά µας και
οι Βουλευτές του κόµµατος, που µίλησαν, ανέδειξαν µε επιχει-
ρήµατα αυτόν το δρόµο.

Είναι φανερό ότι ξεκινάµε από ριζικά αντίθετη αφετηρία και φι-
λοσοφία. Αυτό έλειπε: Να πιστεύουµε ό,τι κι εσείς. Αυτό έλειπε:
Να λέµε εµείς ότι η κοινωνία είναι υποχρεωµένη να δουλεύει και
τον πλούτο να τον παίρνουν µια χούφτα πλουτοκράτες. Αυτό
έλειπε: Να έχουµε την ίδια αντίληψη. ∆εν θα ήµασταν τότε Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα. Αυτό έλειπε: Η ανθρωπότητα στην ιστορία της
και στην πορεία της να είχε αυτή την αντίληψη, ότι κάθε εκµε-
ταλλευτικό, κοινωνικό σύστηµα είναι αιώνιο και δεν µπορεί ποτέ
να αλλάξει. Εµείς θεωρούµε τη δουλειά καθολικό δικαίωµα και
όχι ευκαιρία.

Λέµε ακόµα εµείς σήµερα –και εδώ δεν απαντάει κανένας επί
της ουσίας- ότι είναι τέτοιες οι επιστηµονικές και οι τεχνολογι-
κές δυνατότητες της κοινωνίας, είναι τόσο υψηλή η παραγωγι-
κότητα της εργασίας, είναι τόσο αλµατώδης η πρόοδος, που
επιτρέπει σταθερή, πλήρη, µόνιµη εργασία για όλους, λιγότερες
ώρες δουλειάς, καλύτερες αµοιβές, περισσότερο ελεύθερο
χρόνο. Τουλάχιστον επτάωρο, τριανταπεντάωρο, πενθήµερο,
κύρια ασφάλιση, αξιοπρεπή ζωή.

Και σας ρωτάω εσάς, που µας θεωρείτε καθυστερηµένους:
Αλήθεια, όταν πριν από εκατό χρόνια πάλευαν για το οκτάωρο,
γιατί σήµερα είναι αναχρονιστικό να παλεύεις για το επτάωρο;
Ίδια είναι η κοινωνία σήµερα και η ανάπτυξη; Να πω για το Μάη
του 1936. Αν κάναµε µια αναγωγή προς τα πίσω, ορισµένοι θα
ήταν από αυτούς που πυροβολούσαν τους απεργούς. Και τότε εν
µέσω κρίσης ήταν. Ήταν η µεγάλη καπιταλιστική κρίση του 1929.
Τα ίδια τους έλεγαν και τότε. Όταν απαιτούσαν το οκτάωρο και
την κοινωνική ασφάλιση οι εργάτες, ήταν καθυστερηµένοι για
τους πολιτικούς σας πρόγονους, κυρίες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ,
της Νέας ∆ηµοκρατίας και του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
Τότε ήταν καθυστερηµένοι και υπονόµευαν την εθνική οικονοµία.
Ακριβώς αυτά που λέτε και σήµερα. Τι ζητούσαν; Οκτώ ώρες
δουλειά και κοινωνική ασφάλιση.

Γι’ αυτό, λοιπόν, λέµε ότι µας χωρίζει τείχος. Το είπε χθες και
ο κ. Λοβέρδος. Μας χωρίζουν τείχη, ναι. Γιατί από τη µια µεριά
είναι -δεν γίνεται να συµβιβαστούν οι αντιθέσεις της κοινωνίας-
τα συµφέροντα του κεφαλαίου και από την άλλη µεριά είναι τα
συµφέροντα της συντριπτικής πλειοψηφίας του λαού, του πα-
ραγωγού του πλούτου. Η βασική µας διαφορά είναι -και δεν το
λέµε ούτε σε υψηλούς ούτε σε χαµηλούς τόνους, απλώς το ξε-
καθαρίζουµε- πως εµείς λέµε ότι παραγωγός του πλούτου και
πρωταγωνιστής στην εξέλιξη και την ανάπτυξη είναι ο εργαζό-
µενος, αυτός που παράγει τον πλούτο, ενώ εσείς λέτε ότι είναι ο
καπιταλιστής, ο επιχειρηµατίας, το κεφάλαιο, που εκµεταλλεύε-
ται όλους τους υπόλοιπους και που καρπώνεται αυτόν τον κοι-
νωνικό πλούτο. Αυτή είναι η θεµελιακή µας διαφορά. Γι’ αυτό και
οι θέσεις µας είναι ριζικά αντίθετες. Και αυτές οι αντιθέσεις δεν
συµβιβάζονται ποτέ στην ιστορία της κοινωνίας. Και αυτό δεν το
είπε ο Μαρξ. Το είπαν ακόµα και αστοί φιλόσοφοι. Και από εκεί
ξεκινάµε τη µεγάλη και στρατηγική διαφωνία.

Λέµε επίσης εµείς ότι µπορεί η επιχείρηση να δουλέψει χωρίς
εργοδότη, χωρίς αφεντικό, αλλά χωρίς εργάτες δεν δουλεύει
πουθενά, καµµία και ποτέ. Αυτοί, λοιπόν, που µπορούν να κινή-
σουν την κοινωνία, µπορούν να πάρουν και την εξουσία.

Την πήραν, κύριε Ευθυµίου. Έκαναν έφοδο στον ουρανό, έκα-
ναν το απραγµατοποίητο, πήγαν την ανθρωπότητα πολλά χρό-
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νια µπροστά και ανατράπηκαν, γιατί παραβίασαν αρχές του σο-
σιαλισµού. Γιατί πήγαν να δανειστούν από τον καπιταλισµό. Και
αυτά είναι τα µαθήµατα για εµάς, που λέµε ότι ο σοσιαλισµός
σήµερα θα δώσει νέα ώθηση. Είναι αναγκαίος, επίκαιρος, άµε-
σος, υποχρεωτικός για την πορεία της ανθρωπότητας και διδα-
σκόµενος από τα λάθη του, θα κάνει νέο ιστορικό άλµα.

Να µπούµε τώρα και στην ουσία αυτών που συζητάµε:
Στα πλαίσια, λοιπόν, συνολικά του ίδιου του συστήµατος, οι

εργασιακές σχέσεις καθορίζονται ανάλογα και µε τα συµφέροντα
του κεφαλαίου. Πάντα. ∆εν είναι τυχαία η εµφάνιση τώρα των
ελαστικών µορφών απασχόλησης. Εκφράζουν ανάγκες αύξησης
της κερδοφορίας του κεφαλαίου. Βέβαια, σε αυτήν τη συνολική
εξέλιξη παίζει ρόλο και η ταξική πάλη, αυτήν που τρέµετε και
αυτήν που φοβούνται. Αυτήν που τρέµουν αυτοί που βγήκαν µε
τα πρωτοσέλιδα: οι εφοπλιστές, οι βιοµήχανοι, αυτοί που κατέ-
χουν τον πλούτο της χώρας. Αυτό φοβούνται: ότι ο κόσµος θα
ξυπνήσει και θα παλέψει να τους σταµατήσει τώρα και να τους
ανατρέψει µετά. Και όντως, στην πορεία υπήρξαν κατακτήσεις
µε αγώνες, πολλές φορές αιµατηρούς. Όµως, οι κατακτήσεις
ήταν πάντα προσωρινές. Και ιδού η απόδειξη: Οκτάωρα, πενθή-
µερα, κοινωνικές ασφαλίσεις, που κατακτήθηκαν µε αίµα, σή-
µερα παίρνονται πίσω, κάτω από τις αρνητικές εξελίξεις, οι
οποίες υπάρχουν. Και γι’ αυτό λέµε ότι πάντα είναι προσωρινές.

Η γενίκευση, λοιπόν, που άρχισε, εδώ, στην Ελλάδα -την αρ-
χίσατε εσείς, το ΠΑΣΟΚ, όχι ότι δεν διαφωνούσε η Νέα ∆ηµο-
κρατία που πίεζε να προχωρήσουµε πιο γρήγορα- από το 1985
και µετά εκφράζει τις ανάγκες του κεφαλαίου. Και ας σταµατή-
σει –δεν θέλω να πω «σας παρακαλούµε»- αυτή η ιστορία, ότι εκ-
φράζει και τις ανάγκες των εργαζοµένων.

Ρωτήστε τον κόσµο. ∆εν θέλει σταθερή και µόνιµη δουλειά;
Θέλει. Γιατί υποχρεώνεται να µην έχει τέτοια; Γιατί δεν υπάρχει,
δεν µπορεί να τη βρει και δεύτερον, γιατί δεν υπάρχουν εκείνες
οι κοινωνικές υποδοµές, που µπορούν να στηρίξουν την οικογε-
νειακή του ζωή ή µια σειρά άλλα πράγµατα.

Μη λέτε, λοιπόν, ότι εκφράζουν και ανάγκες των εργαζοµένων.
Εκφράζουν τις ανάγκες της αγοράς, όπως είπε πολύ σωστά χθες
ο Υπουργός Εργασίας. Εκφράζουν τις ανάγκες του κεφαλαίου,
που σήµερα, κάτω από το µεγάλο ανταγωνισµό που υπάρχει –ο
κόσµος δεν είναι ίδιος, όπως ήταν παλιότερα- κάτω από την ανά-
γκη του να βγάλει περισσότερα κέρδη, θέλει φτηνό, ευέλικτο ερ-
γατικό δυναµικό. Θέλει «φτηνό κρέας» για τη µηχανή, αυτό θέλει,
που να µπορεί να το χρησιµοποιεί όποτε θέλει, όταν θέλει και αν
είναι δυνατόν και χωρίς δικαιώµατα. Εδώ φτιάξατε δουλεµπορικά
γραφεία! Τα ήθελαν αυτά τα δουλεµπορικά γραφεία οι εργαζό-
µενοι, αυτά που νοικιάζουν εργαζόµενους;

Και επειδή, αναφέρεστε στις µικρές επιχειρήσεις, η BMW,
κύριε Υπουργέ και οι υπόλοιποι κύριοι που τα υποστηρίζετε, είχε
έντεκα χιλιάδες σταθερούς εργάτες παλιά. Σήµερα, έχει τρεισή-
µισι χιλιάδες σταθερούς και εξίµισι χιλιάδες ενοικιαζόµενους,
τους οποίους τους πληρώνει πολύ κάτω. ∆εν είναι ο εστιάτορας
και ο µικρός επιχειρηµατίας που έχει αυτήν την ανάγκη. Γίνονται
κι αυτά. Είναι οι µεγάλες επιχειρήσεις, το µεγάλο κεφάλαιο, αυτοί
που λυµαίνονται τον πλούτο, που θέλει τέτοιο εργατικό δυναµικό.
Και αυτών τα συµφέροντα εξυπηρετείτε αντικειµενικά και εσείς
µε την πολιτική σας και φυσικά, η γενικότερη πολιτική της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Μέσα στις συνθήκες, λοιπόν, της κρίσης, της καπιταλιστικής
οικονοµικής κρίσης και όχι της φούσκας των χρηµατιστηρίων και
όλα αυτά τα οποία περιγράφετε, είναι και η κρίση του ίδιου του
συστήµατος.

Κύριε Ευθυµίου, θα περίµενα από εσάς να πείτε ότι η βόµβα
δεν ήταν κατασκευής Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά ότι η βόµβα είναι
µέσα στο ίδιο το σύστηµα.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Έτσι πιστεύω, κύριε Παφίλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όλη η πορεία του καπιταλιστικού συ-

στήµατος χαρακτηρίζεται από τέτοιες οικονοµικές κρίσεις. Αυτό
το αναγνωρίζουν ακόµα και αστοί οικονοµολόγοι. Άλλο τώρα ότι
είχε οικονοµικές ιδιοµορφίες ή το πώς εκφράζεται σε κάθε χώρα.
Όµως, είναι οικονοµική καπιταλιστική κρίση.

Κάποιος είπε χθες ότι «ο λύκος στην αντάρα χαίρεται». Μέσα
σε αυτήν την κρίση, λοιπόν, ακριβώς έτσι γίνεται. «Ο λύκος στην

αντάρα χαίρεται», δηλαδή προσπαθεί το κεφάλαιο να τα περάσει
όλα εν µία νυκτί, να ισοπεδώσει τις κατακτήσεις των εργαζοµέ-
νων, να δηµιουργήσει συνθήκες για άνοδο της κερδοφορίας
µέσα σε συνθήκες, πράγµατι, οξύτατου ανταγωνισµού. Αυτή
είναι η πραγµατική βόµβα.

Και ποιος φταίει για την κρίση, αλήθεια; Φταίει ο συνταξιού-
χος των 400 ευρώ, φταίει ο «σταζετζής» των 300, φταίει το µπλο-
κάκι µε τα 500, φταίει ο δηµόσιος υπάλληλος µε τα 1.200, φταίει
ο οικοδόµος που κάνει διακόσια µεροκάµατα το χρόνο και µε το
ζόρι και σκοτώνετε και στη δουλειά; Ποιος φταίει; Ποιος δηµι-
ούργησε αυτήν την οικονοµική κρίση; ∆εν τη δηµιούργησε η τε-
ράστια συσσώρευση κερδών, η κερδοφορία του κεφαλαίου; Ναι
ή όχι; Αυτοί φταίνε, λοιπόν.

Και µάλιστα, επειδή δεν έχω και πολύ χρόνο, θα πω ότι χθες σε
αυτήν την Αίθουσα, αλλά και το τελευταίο διάστηµα εξελίσσεται
µια άθλια και συκοφαντική επίθεση, µια επίθεση στους αγώνες
των εργαζοµένων και ιδιαίτερα σε ορισµένες µορφές αγώνων,
που θεωρούνται ακραίοι, κατά τη γνώµη ορισµένων. ∆εν έχουν
δει, βέβαια, τίποτα ακόµα. Προσπαθείτε, το ίδιο το σύστηµα, η
Κυβέρνηση, το µεγάλο κεφάλαιο, τα µέσα ενηµέρωσης, που τα
κατέχουν οι ίδιοι που κατέχουν και τις τράπεζες και τα καράβια,
να ενοχοποιήσετε τους εργαζόµενους ότι είναι συνυπεύθυνοι για
την κρίση, ότι υπονοµεύουν την οικονοµία. Προσπαθείτε να τους
πείτε ότι πρέπει να πληρώσουν αυτοί.

Βέβαια, δεν είναι καινούργιο. ∆εν υπάρχει κοινωνικός αγώνας
που δεν έχει συκοφαντηθεί. Κατεβαίνουν οι αγρότες, συκοφα-
ντία. Κλείνουν οι δρόµοι, κινδυνεύει η οικονοµία. Κατεβαίνουν οι
µαθητές, τα ίδια. Όποιος κλάδος και να κατεβαίνει, πάντα το ίδιο
παραµύθι έχουµε και µάλιστα, τους κατηγορείτε –ακούστε- ότι
δεν είναι πατριώτες. Ποιοι σήκωσαν ετούτον εδώ τον τόπο; Ποιοι
παράγουν τον πλούτο εδώ στην Ελλάδα; ∆εν είναι αυτοί οι ερ-
γαζόµενοι; Ποιοι σκυλοπνίγονται όλα αυτά τα χρόνια και δου-
λεύουν από το πρωί µέχρι το βράδυ; Ποιοι δουλεύουν στο τρίτο
αµπάρι το οξυγόνο και πεθαίνουν και καίγονται ζωντανοί και κα-
νένας υπαίτιος δεν έχει πάει φυλακή µέχρι τώρα; ∆εν είναι οι ερ-
γάτες και οι εργαζόµενοι σε αυτόν τον τόπο; Ποιοι είναι; Η
πλουτοκρατία; Για να πω και τη λέξη, που ορισµένοι παρεξηγού-
νται όταν την ακούν και πρώτος την είπε ο Πλάτωνας και την επα-
νέλαβε και ο Παπαδιαµάντης –για να σας πω- πριν από το Μαρξ.

Αυτοί είναι, λοιπόν, υπεύθυνοι; Οι εργαζόµενοι είναι υπεύθυνοι
για την κρίση; Αυτούς προσπαθείτε να συκοφαντήσετε. Μάλιστα.
Και όταν είχατε ανάπτυξη, τα ίδια δεν λέγατε; «Εθνικός στόχος»,
έλεγε ο κύριος Σηµίτης και επαναλάµβανε και η Νέα ∆ηµοκρατία.
Εθνικός στόχος οι Ολυµπιακοί Αγώνες. Μάλιστα.

Για να δούµε τον εθνικό στόχο, 1990-2007 αύξηση του ΑΕΠ
πεντέµισι φορές, αύξηση των κερδών των επιχειρήσεων εικοσιο-
κτώ φορές, αύξηση του µεροκάµατου µία φορά. Να πού πήγε η
ανάπτυξη. Για να µην πάω παραπέρα. Το 2000 ήταν
233.000.000.000 το ενεργητικό των τραπεζών, 2009 έφτασε τα
579.000.000.000, δηλαδή 346.000.000.000 αύξηση. Τότε, λοιπόν,
ο εθνικός στόχος, όπως και σήµερα, είναι η αύξηση της κερδο-
φορίας του κεφαλαίου. Αυτόν ονοµάζετε εθνικό στόχο και πάτε
να κατηγορήσετε τους εργαζόµενους, που υπερασπίζονται το
µεροκάµατό τους, ότι υπονοµεύουν την ελληνική και την εθνική
οικονοµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Συκοφαντείτε του ναυτεργάτες, ενώ έχετε δώσει στους εφο-
πλιστές τερατώδη ποσά όλον αυτόν τον καιρό. Έχουν αυξήσει
τα ναύλα 400%, τους έχετε δώσει φοροαπαλλαγές, απαλλαγές
από τις εισφορές στο ΝΑΤ, παραγραφή των οφειλών εκατοµµυ-
ρίων, φτηνά καύσιµα. Και στους ναυτεργάτες –παρακαλώ- ο κα-
τώτατος µισθός είναι 694 ευρώ και η σύνταξη 400 ευρώ.

Απελευθερώνετε πλήρως µε το καµποτάζ, για να πάρουν µαύ-
ρους και όταν λέω µαύρους εννοώ όχι στο χρώµα, αλλά ανθρώ-
πους που θα δουλεύουν µε ελάχιστο κόστος και αυτούς τους
στέλνετε στην ανεργία και τους κατηγορείτε ότι χάσαµε και χά-
νουµε από τον τουρισµό, κύριε Ευθυµίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆ιαφωνούµε, κύριε Παφίλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα απαντήσω πλέον και πιο ουσια-

στικά στο πρώτο θέµα µε τον τουρισµό. Όλα αυτά τα καράβια
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και τα κρουαζιερόπλοια…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει παρατεταµένα το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Αν θέλετε αφήστε µε, κύριε Πρόεδρε, να ολοκληρώσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Λάβετε υπ’ όψιν σας

και το χρόνο, κύριε Παφίλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τον έλαβα, αλλά ακολουθώ και τους

προηγούµενους.
Όλα αυτά τα καράβια και τα κρουαζιερόπλοια που έρχονται,

πάνε πακέτο στα µεγάλα ξενοδοχεία και στις µεγάλες ξενοδο-
χειακές µονάδες. Ελάχιστα, για να µην πω τίποτα ωφελείται ο µι-
κρός, όπως και από την άρση του καµποτάζ. Αυτά που λέτε τώρα
ότι θα διευκολυνθούν τα νησιά, ρωτήστε τα νησιά να δείτε.
Τρώνε, πίνουν, πάνε σε µεγάλα συγκροτήµατα και φεύγουν τα
κρουαζιερόπλοια και δεν αφήνουν τίποτα από εκεί και πέρα.

Και να ξέρετε και κάτι ακόµα. Πολλοί από τους επιβάτες βγή-
καν και µίλησαν και εκφράσανε τη συµπαράσταση στον αγώνα
των εργαζοµένων. Και άµα θέλετε, να τα δείτε. Αλλά αυτά φυ-
σικά, δεν µπορούν να τα δείξουν οι εφοπλιστές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συµπεραίνετε, παρα-
καλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Άρα, λοιπόν –τελειώνω, κύριε Πρόε-
δρε- καταλαβαίνουµε, γιατί την κάνετε αυτήν την επίθεση! Γιατί
εάν οι εργαζόµενοι καταλάβουν τη δύναµή τους –και θα την κα-
ταλάβουν γρήγορα τη δύναµή τους- να είστε βέβαιοι ότι αυτό
που φοβόσαστε θα γίνει. Και δεν θα είναι κοινωνική έκρηξη, όπως
λένε ορισµένοι, θα είναι κοινωνικός αγώνας. Αν το καταλάβουν,
τότε πλέον δεν θα µπορείτε να περάσετε αυτήν την πολιτική και
δεν θα µπορείτε να κυβερνάτε, κιόλας. Και γι’ αυτό εµείς λέµε:
µπλόκο σε αυτήν την πολιτική.

Εάν αύριο οι ξενοδοχοϋπάλληλοι απειλήσουν µε απεργία µιας
εβδοµάδας, θα δούµε αν το Σάββατο θα τους πληρώσει 100% ο
εργοδότης ή όχι. Γιατί κάνετε ένα δώρο στους εργοδότες τώρα,
στους µεγαλοξενοδόχους κυρίως, όχι στους µικρούς. Έχουν τη
δύναµη να µπλοκάρουν και σε αυτήν τους την προσπάθεια, εµείς
θα δώσουµε τον καλύτερο εαυτό µας για να πετύχει.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε κι εµείς,

κύριε Παφίλη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 2ο Γυµνάσιο Άργους Ορε-
στικού Καστοριάς.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω το δελτίο των επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής
30 Απριλίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (άρθρα 129 παρά-
γραφος 2 και 3, 130 παράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της
Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 718/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη
Κουρουµπλή προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε τις ενέργειες του Υπουργείου για τη διερεύ-
νηση εµπλοκής Ελλήνων γιατρών στην υπόθεση φαρµακευτικής
εταιρείας του εξωτερικού κ.λπ..

2. - Η µε αριθµό 717/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την άρνηση του
Υπουργείου για χαρακτηρισµό διατηρητέων κτισµάτων στο ιστο-
ρικό Μαράσλειο κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 725/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σταύρου Σκο-
πελίτη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβλη-
µάτων του κτηµατολογίου στους ∆ήµους Μυτιλήνης και Γέρας

κ.λπ..
4.- Η µε αριθµό 716/46/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προ-

έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε την επικείµενη επίσκεψη του Πρωθυπουργού και δέκα
Υπουργών της Τουρκίας στην Αθήνα κ.λπ..

5.- Η µε αριθµό 715/45/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τις ανατροπές στο χώρο της υγείας – πρόνοιας από
τις επικείµενες υπαγορεύσεις του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 731/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των νέων αγρο-
τών κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 728/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου
Χαραλάµπους προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την εύρυθµη λειτουργία του γραφείου
Συµβουλευτικής και Ψυχολογικής Υποστήριξης Πολιτών στο
Επαρχείο Καρπάθου- Κάσου κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 722/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊ-
βαλιώτη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
προσφυγή της Ελλάδας στον µηχανισµό στήριξης της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης κ.λπ..

Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης να λάβει το
λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Εφόσον, κάποιοι κάνουν τον κόπο και διαβάζουν Πλάτωνα και

αποδέχονται την πλατωνική αυθεντία, θα πρέπει να ξέρουν ότι
κυρίαρχη θέση στην πλατωνική συλλογιστική έχει και η λεγόµενη
αριστοκρατία, η επικράτηση των αρίστων, πράγµα που δεν συ-
νάδει µε την ισοπεδωτική λογική των πάντων σταλινικού τύπου.

Επειδή µε µεγάλο ενδιαφέρον άκουσα αυτά που είπε ο κ. Πα-
φίλης πριν, θέλω να διατυπώσω µια ερώτηση, όχι προς τον ίδιον
φυσικά -τον οποίο εκτιµώ- αλλά προς το κόµµα του. Αυτά τα
ωραία που µας λέτε σήµερα, χθες γιατί δεν ήρθατε να τα πείτε;
Γιατί χθες συζητούνταν ένα πάρα πολύ σηµαντικό νοµοσχέδιο
που είχε να κάνει µε τις εργασιακές σχέσεις. ∆εν το λέω για να
προσάψω µοµφή στο Κοµµουνιστικό Κόµµα ή οτιδήποτε άλλο ή
για να σας αντιπολιτευτώ. Το λέω µε κάθε αγαθή πρόθεση υπό
την εξής έννοια. Και εµείς µε το µεταναστευτικό νοµοσχέδιο που
κατέβασε η Κυβέρνηση διαφωνήσαµε κάθετα, ριζικά. Ήµασταν
εδώ, όµως, δώσαµε τη µάχη εδώ, τον αγώνα εδώ. Εσείς σηκω-
θήκατε και φύγατε. Και έρχεστε σήµερα -γιατί είναι πρόταση
νόµου του ΚΚΕ- και λέτε αυτά που λέτε. Χθες έπρεπε να ήσα-
σταν εδώ, να δίνατε τη µάχη για τα συµφέροντα των λαϊκών τά-
ξεων, που δήθεν υπερασπίζεστε. Λείπατε, όµως, ριψάσπιδες
χθες.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όχι και «ριψάσπιδες» εµείς.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σήµερα είσαστε εδώ. Σήµερα, δη-

λαδή, όλοι οι άλλοι που διαφωνούν µε σας, µε τη λογική τη δική
σας θα έπρεπε να σηκωθούν και να φύγουν από δω µέσα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Καλά, θα τα πω στη δευτερολογία
µου.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα τα πείτε στην συνέχεια.
Έρχοµαι επίσης να θίξω κάτι άλλο που ακούω πάρα πολύ, έναν

όρο κλισέ, που ακούγεται αυτές τις ηµέρες και ακουγόταν και
στην αρχή της διακυβέρνησης της χώρας από το ΠΑΣΟΚ: Ανα-
διανοµή του πλούτου.

Να τελειώνουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, µε αυτό το αστείο.
Επρόκειτο και πρόκειται για αναδιανοµή δανεικών. Αυτή είναι η
αλήθεια. ∆ιότι για να κάνω αναδιανοµή πλούτου, θα πρέπει να
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έχω την ικανότητα να παράγω πλούτο και µετά να τον αναδια-
νείµω για να έχω κοινωνικό κράτος, να έχω υγεία, παιδεία κ.λπ..

Όταν, όµως, δεν παράγω πλούτο, το µόνο που κάνω είναι ανα-
διανοµή δανεικών. Και γι’ αυτό φτάσαµε εδώ που φτάσαµε, γιατί
τόσα χρόνια το µοντέλο ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας
στηριζόταν στο σαθρό δίπολο δανεισµός και υπερκατανάλωση.

Τώρα, όµως, «τα ψέµατα τελείωσαν». Τώρα έχει έρθει ο λογα-
ριασµός που πρέπει να πληρωθεί. Θα πρέπει να αλλάξει το ανα-
πτυξιακό δίπολο της χώρας. Από τον υπερδανεισµό και την
υπερκατανάλωση, θα πρέπει να περάσουµε στις εξαγωγές και
στην παραγωγή.

∆εν υπάρχει άλλος τρόπος, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, για
να διασφαλίσουµε στον Έλληνα εργαζόµενο το ύψιστο αγαθό
της εργασίας. Πάρτε όποια προστατευτικά µέτρα θέλετε. Βάλτε
ασφαλιστικές δικλίδες µε νοµοθετήµατα υπέρ των εργαζοµένων.
Όλα θα καταστούν ατελέσφορα. Όλα θα ναυαγήσουν. Όλα θα
πέσουν, εάν δεν µεγαλώσουµε την ικανότητα παραγωγής που
έχει η χώρα, εάν δεν µεγαλώσει η πίτα, δηλαδή, από την οποία
τρώµε όλοι, να το πω απλά.

Άρα, λοιπόν, πώς διασφαλίζονται τα συµφέροντα των εργαζό-
µενων; Με νοµοθετήµατα γραφειοκρατικού τύπου; Όχι. ∆ιασφα-
λίζεται η εργασία, όταν η οικονοµία είναι δυνατόν να παράξει και
να διατηρήσει θέσεις εργασίας. Αυτό είναι το µείζον ζητούµενο.

Έρχοµαι, λοιπόν, να αναλύσω το εξής. Είµαστε εδώ που είµα-
στε τώρα. Τι πρέπει να κάνουµε; Γιατί ακούω συνεχώς, ιδίως από
τα κόµµατα της Αριστεράς, έναν διαπιστωτικό λόγο. Ευχαρι-
στούµε πάρα πολύ, κύριοι της Αριστεράς, ξέρουµε την κατά-
σταση. Πρέπει να περάσουµε, όµως, από τον διαπιστωτικό λόγο
στο λόγο των πράξεων, σ’ ένα λόγο που θα προτείνει πράγµατα.
Και από σας προτάσεις δεν ακούµε, µόνο νοµοθετήµατα γρα-
φειοκρατικού τύπου δήθεν προστασίας των εργαζοµένων που
στο τέλος γίνονται µπούµερανγκ για τον εργαζόµενο.

Άρα, λοιπόν, εµείς κύριε Υπουργέ, θα κάνουµε συγκεκριµένες
προτάσεις. Τι πρέπει να γίνει σήµερα; Πρέπει να δοθεί µάχη σε
δύο µέτωπα.

Το πρώτο µέτωπο είναι το µέτωπο περιστολής των δηµοσίων
δαπανών. Έχουµε ένα κράτος υπερτροφικό; Έχουµε. Έχουµε
ένα κράτος γραφειοκρατικό; Έχουµε. Έχουµε ένα κράτος κακο-
διαχείρισης; Έχουµε. Έχουµε κλοπή του δηµοσίου πλούτου; Κά-
ποιοι έκλεψαν και κλέβουν τα χρήµατα του ελληνικού λαού; Ναι.
Τι µπορούµε να κάνουµε για να καταπολεµήσουµε αυτές τις πα-
θογένειες, αυτές τις δυσλειτουργίες, τις εγγενείς αδυναµίες του
κράτους µας;

Μπορούµε να χρησιµοποιήσουµε την τεχνολογία κατ’ αρχάς.
Απλοποίηση, αυτοµατοποίηση των διαδικασιών περιστολής των
δηµοσίων δαπανών. Η τεχνολογία και η µηχανοργάνωση στην
υπηρεσία του κράτους και του πολίτη. Μπορούµε να βάλουµε το
«πόθεν έσχες» και να το κάνουµε να λειτουργήσει αποτελεσµα-
τικά. Όχι ως προς το σκέλος του «έσχες», ως το προς το σκέλος
του «πόθεν».

Άρα, λοιπόν, υπάλληλοι που έχουν ελεγκτική εξουσία στα
χέρια τους, πολεοδοµίες παραδείγµατος χάρη, εφορίες, τελω-
νεία δεν θα πρέπει να µπουν στην βάσανο του «πόθεν έσχες»;
Βεβαίως και πρέπει, συγκεκριµένα πράγµατα, να προχωρήσουµε
επιτέλους.

Βεβαίως, επιτρέψτε µου να πω το εξής. Λέµε όλοι ότι δηµι-
ουργήθηκε ένα κράτος τέρας, υδροκέφαλο. Να το περιορίσουµε.
Τι µπορούµε να κάνουµε; Υπάρχουν επιτροπές και οργανισµοί
του δηµοσίου που δεν παράγουν έργο, έχουν µόνο µια σφρα-
γίδα; Υπάρχουν. Να τελειώνουµε µε αυτές, να τις κλείσουµε.

Υπάρχουν οργανισµοί ή υπηρεσίες του δηµοσίου που ενώ πα-
ράγουν έργο δεν έχουν το απαραίτητο προσωπικό; Υπάρχουν.
Να προχωρήσουµε νε αναγκαστικές µετατάξεις.

Υπάρχουν ζηµιογόνες ∆ΕΚΟ; Υπάρχουν. Να δούµε τι θα κά-
νουµε µε τις ζηµιογόνες ∆ΕΚΟ. Αυτή η εκροή καθηµερινά χρή-
µατος του Έλληνα φορολογούµενου πρέπει να σταµατήσει.
Συγκεκριµένα πράγµατα.

Βεβαίως, πρέπει να βάλουµε µια ασφαλιστική δικλίδα. Πρέπει
να διατηρήσουµε την αγοραστική δύναµη του ελληνικού λαού.
Πώς θα γίνει αυτό; Αυτό θα γίνει µε δύο τρόπους.

Πρώτος τρόπος. Όχι στη περαιτέρω µείωση των µισθών στο

δηµόσιο τοµέα, διότι και οι δηµόσιοι υπάλληλοι είναι καταναλω-
τές, έχουν καταναλωτική ισχύ, προικοδοτούν την αγορά µε ρευ-
στότητα.

∆εύτερος τρόπος. Θα πρέπει να χτυπήσουµε επιτέλους στην
πράξη, όχι στην θεωρία, στα λόγια, τα καρτέλ, τις εναρµονισµέ-
νες πρακτικές. Γιατί; ∆ιότι έτσι δεν θα βάζουν κάποιοι µεγαλο-
καρχαρίες µεσάζοντες το χέρι τους στη τσέπη των Ελλήνων
καταναλωτών.

Άρα, πρέπει σε αυτή τη συγκυρία, αφού κάνουµε διαρθρωτικές
µεταβολές στο κράτος µας, παράλληλα να προστατεύσουµε την
αγοραστική δύναµη του Έλληνα καταναλωτή για να µη µπούµε
σε αυτό το καθοδικό σπιράλ της υπανάπτυξης και της υφέσεως,
όπως λένε οι οικονοµολόγοι.

∆εύτερο µέτωπο στο οποίο θα πρέπει να δοθεί η µάχη. Το δεύ-
τερο µέτωπο λογικά είναι η µάχη της παραγωγικότητας και της
ανταγωνιστικότητας. Εδώ είπε κάτι ο κ. Ευθυµίου, µε τον οποίο
συµφωνώ απολύτως, µόνο που εγώ θα το εξειδικεύσω, κύριε Ευ-
θυµίου. Θα πω συγκεκριµένα πράγµατα, γιατί εµείς είµαστε και
ρεαλιστές και πραγµατιστές στον Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό.

Ναι, εδώ πέρα η µάχη, ο αγώνας πρέπει να ξεκινήσει, αφού
πρώτα εντοπίσουµε τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της χώρας,
τους τοµείς στους οποίους µπορούµε να επενδύσουµε και οι
οποίοι θα λειτουργήσουν ως ατµοµηχανές για την ανάπτυξη της
ελληνικής οικονοµίας, συνεπώς και για την κατοχύρωση της ερ-
γασίας των εργαζοµένων και για τη δηµιουργία νέων θέσεων ερ-
γασίας.

Ας δούµε, λοιπόν, τους τοµείς αυτούς. Πρώτος τοµέας: γε-
ωργία. Έχουµε συγκριτικά πλεονεκτήµατα, βεβαίως. Έχουµε το
περιβάλλον, έχουµε τη µεσογειακή διατροφή και έχουµε –ευτυ-
χώς ακόµα µέχρι σήµερα- την ικανότητα να υπερηφανευόµαστε
για τη διατροφική αξία των αγροτικών µας προϊόντων.

Άρα, λοιπόν, βεβαίως και πρέπει να δούµε, τί θα γίνει µε τους
συνεταιρισµούς. Βεβαίως πρέπει να δούµε, τί πρέπει να γίνει µε
το κόστος παραγωγής. Βεβαίως πρέπει να δούµε, τί θα γίνει µε
την εµπορία των αγροτικών µας προϊόντων και τις εξαγωγές των
προϊόντων αυτών.

Κύριε Ευθυµίου, όµως, δεν είδαµε κανένα νοµοσχέδιο εφτά
µήνες τώρα από την Κυβέρνηση, σε σχέση µε αυτά τα ουσιώδη
ζητήµατα που θίγουµε σήµερα. Απεναντίας, βλέπουµε από το
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων ένα νοµοσχέδιο
που έχει σχέση µε το µητρώο των αγροτών, ωσάν να µην υπήρχε
τίποτα. Ένα ζήτηµα που χρειάζεται µια απλή επικαιροποίηση έχει
αναχθεί σε µείζον θέµα. Και για τα µείζονα ζητήµατα, αυτά που
λέµε τώρα, και για τα οποία αναµένουµε παρεµβάσεις της Κυ-
βέρνησης, ακόµα αναµένουµε. Καταλαβαίνουµε το πρώτο δί-
µηνο, τρίµηνο. Όµως, έχουν περάσει επτά µήνες τώρα! Αυτά
τα ουσιώδη θα τα θίξει το Υπουργείο Ανάπτυξης και Τροφίµων,
να πάρει µπροστά η µηχανή; Ελπίζουµε να το πράξει.

∆εύτερον. Τουρισµός: ∆εν χρειάζεται να πω κάτι. Είναι η
«βαριά» βιοµηχανία της χώρας. Εδώ, όµως, θα πρέπει να µας πει
το ΚΚΕ και να απαντήσει, όταν το ΠΑΜΕ κλείνει τις εισόδους και
τις εξόδους των λιµένων, αν αυτό είναι υπέρ των ξενοδοχοϋ-
παλλήλων, για τους οποίους κόπτονται ή αν εξυπηρετούνται συµ-
φέροντα µεγαλοξενοδόχων της αλλοδαπής; Νοµίζω ότι είµαι
ευκρινής στα ζητήµατα που θίγω. Και βεβαίως, εδώ έχουµε συ-
γκριτικά πλεονεκτήµατα. Έχουµε εναλλακτικές µορφές τουρι-
σµού. Συνεχώς το λέµε, να το προχωρήσουµε. Τον ορεινό
τουρισµό, να τον προχωρήσουµε. Το θρησκευτικό τουρισµό, να
τον προχωρήσουµε. ∆εν είναι µόνο ήλιος και θάλασσα η Ελλάδα.
Ευτυχώς, η φύση και η ιστορία µας, µας έχει προικίσει και µε
εναλλακτικές µορφές τουρισµού.

Πάµε τώρα σ’ έναν κρίσιµο τοµέα, την παιδεία. Κοιτάξτε, στο
µυαλό της παγκόσµιας κοινότητας …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα µου δώσετε σας παρακαλώ τέσσερα
λεπτά. Άλλωστε είµαι εκ των τελευταίων οµιλητών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε, ναι, να
λάβετε όµως υπ’ όψιν και εσείς ότι βρισκόµαστε εν τω περα-
τούσθαι της συζητήσεως.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, για την ισότητα των όπλων, όχι
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για τίποτα άλλο.
Έρχοµαι, λοιπόν, στην παιδεία: Εµείς λέµε ότι στην παγκόσµια

κοινότητα η Ελλάδα δεν είναι συνδεδεµένη µόνο µε τη δηµο-
κρατία, είναι και µε τα µαθηµατικά, τη φυσική, την αρχιτεκτονική.
Εµείς τους δώσαµε αυτά τα φώτα. Και διερωτώµαι: Γιατί σήµερα
η παιδεία να µην γίνει µοχλός οικονοµικής ανάπτυξης της χώρας;
Γιατί να µη δηµιουργηθούν ιδιωτικά πανεπιστήµια, που θα µπο-
ρέσουν να προσελκύσουν φοιτητές από άλλα µέρη της οικουµέ-
νης, που θα έρχονται να σπουδάζουν στην Ελλάδα, και να
νιώθουν υπερήφανοι κιόλας που έρχονται στην Ελλάδα; Γιατί στα
δηµόσια πανεπιστήµιά µας να µη λειτουργούν αγγλόφωνα τµή-
µατα, που θα µπορούν να προσελκύουν από άλλες χώρες φοι-
τητές; Φανταστείτε ένα κύµα σπουδαστών, που θα έρχεται να
πάρει πτυχίο στην Ελλάδα. Τί πλούτος θα πέσει στη χώρα! Και
ρωτάω το ΚΚΕ: Γιατί αρνείστε αυτή την προοπτική, που θα δηµι-
ουργήσει θέσεις εργασίας και θα λειτουργήσει υπέρ των εργα-
ζοµένων; Πάλι οι ιδεοληψίες σας µπλοκάρουν την οικονοµική
ανάπτυξη της χώρας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πάντως, δεν κυβερνάµε εµείς.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έρχοµαι τώρα στον πολιτισµό: Κοι-

τάξτε. Θέλω να σας πω κάτι για να καταλάβετε πώς κινούνται κά-
ποια άλλα κράτη και πώς κινούµαστε εµείς.

Πρέπει να σας πω ότι στις Ηνωµένες Πολιτείες που, έχουν δεν
έχουν διακόσια χρόνια ιστορία και πολιτισµό, οι πωλήσεις, οι εξα-
γωγές µουσικών δηµιουργιών και ταινιών φέρνουν έσοδα περισ-
σότερα απ’ ό,τι οι εξαγωγές των όπλων. Άρα, λοιπόν, µια χώρα
σαν την Ελλάδα που έχει αυτήν την µεγάλη, υπερχιλιετή ιστορία,
δεν µπορεί να χρησιµοποιήσει τον πολιτισµό της;

Στην Γαλλία κάνουν κάποιες εκδηλώσεις σε κάτι κάστρα και
έχουν και αυτά τα θεµατικά πάρκα τύπου «Αστερίξ» κ.λπ. και τα
οικονοµάνε οι Γάλλοι. Εµείς εδώ στην Ελλάδα, µε τους δώδεκα
Θεούς του Ολύµπου –για να πω ένα παράδειγµα- τους ήρωες,
την ελληνική µυθολογία, δεν µπορούµε να κάνουµε ένα θεµατικό
πάρκο στον Όλυµπο; Απλά. Ισχυρότατα brand names είναι αυτά
στο εξωτερικό. Αυτό δεν θα φέρει πλούτο στη χώρα; Θα φέρει
πλούτο στη χώρα.

Έρχοµαι στη συνέχεια στην υγεία. Έχουµε ένα πολύ καλό πε-
ριβάλλον και πολύ καλούς γιατρούς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα εξαντλήσετε όλο το
πρόγραµµα τώρα, κύριε Ροντούλη;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω. Εγώ
µίλησα δύο λεπτά και άλλοι τέσσερα λεπτά παραπάνω. ∆ώστε
σας είπα δυο, τρία λεπτά. Τελειώνω. Και επιτέλους πρέπει να
ακουστεί και το πρόγραµµα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού,
γιατί είναι το µόνο ρεαλιστικό και πραγµατιστικό. Οι άλλοι µένουν
απλώς σε ταµπέλες, χωρίς να εξειδικεύουν. Εµείς εξειδικεύουµε
κιόλας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, δεν θα το κρίνω,
αλλά µην το αδικείτε το πρόγραµµα, γιατί είναι για ευθετώτερο
και περισσότερο χρόνο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Στην υγεία, λοιπόν: ∆εν θα πρέπει
να υπάρξει ο τοµέας που λέγεται τουρισµός της υγείας; Θα πρέ-
πει να υπάρξει. Θα µου πείτε χρειάζονται χρήµατα, για την ανά-
πτυξη των υποδοµών του ΕΣΥ και της τεχνολογικής του
υποδοµής, των µηχανηµάτων του. Ναι, να το κάνουµε. Να κά-
νουµε συγκεκριµένα πράγµατα, για να µπορέσει η µηχανή να
πάρει µπροστά.

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Υπάρχουν,
βεβαίως, οι εργαζόµενοι κύριοι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος,
αλλά υπάρχουν και οι εργοδότες, οι οποίοι είναι και αυτοί εργα-
ζόµενοι. Με ποια λογική ο εργοδότης δεν είναι και ο ίδιος εργα-
ζόµενος; Και µάλιστα, πολλές φορές, εργαζόµενος σκληρότερα,
διότι όταν τελειώνει το οκτάωρο του υπαλλήλου και φεύγει,
αυτός που έχει δύο υπαλλήλους εδώ παρακάτω, κάθεται και
άλλο οκτάωρο για να µπορέσει να βγάλει ή να οργανώσει την
επόµενη µέρα.

Άρα, λοιπόν, εσείς τώρα κάνετε το εξής: Πάτε να πυροδοτή-
σετε κοινωνικές εκρήξεις, βάζοντας απέναντι από τον εργοδότη
τον εργαζόµενο. Αυτή είναι η θεωρία σας για την πάλη των τά-
ξεων.

Εµείς θέλουµε –κύριε Πρόεδρε τελειώνω- η θεωρία αυτή της

πάλης των τάξεων να αντικατασταθεί µε την πρακτική της πάλης
για την εθνική συνεννόηση, που θα βγάλει τη χώρα από την
κρίση. Μιλάµε ρεαλιστικά, µιλάµε ωµά, αλλά µόνο µε συγκεκρι-
µένες δράσεις και µέτρα θα πάρει η µηχανή µπροστά και ο ερ-
γαζόµενος θα εξασφαλίσει τον επιούσιο. ∆ιαφορετικά, µε τις
γραφειοκρατικές λογικές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, µάλλον
θα καταλήξουµε Νέα Σοβιετία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ροντούλη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς ο κ. Μιχάλης Κριτσωτάκης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ.
Κύριε Πρόεδρε, θα προσπαθήσω να είµαι σύντοµος, γιατί

πράγµατι και η Αίθουσα είναι άδεια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να λάβετε υπ’ όψιν σας

ότι έχετε λίγο χρόνο, διότι έχετε πρωτολογήσει.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Βεβαίως, θα είµαι σύντοµος.
Θα ήθελα να απαντήσω µόνο σε κάποια επιµέρους ζητήµατα.

Αγώνες ή δυσφήµιση της χώρας; Εγώ θα έλεγα ότι η χώρα είναι
δυσφηµισµένη και χρειάζεται αγώνες για να αλλάξει, για να µη
µπορεί κανείς να τη δυσφηµεί.

Και βλέπω ότι ορισµένους τους πειράζει η σταγόνα και δεν
τους πειράζει ο ωκεανός. Ανάπτυξη λοιπόν, είναι η απάντηση,
αλλά ανάπτυξη ή «ανάπτυξη». Ανάπτυξη, αυτή που γνωρίσαµε
και απέτυχε ή µια άλλου τύπου ανάπτυξη; Τελικά αυτό προκύ-
πτει ότι είναι το δίληµµα, ανάµεσα στην κυρίαρχη αντίθεση, που
είναι το κεφάλαιο εργασία, ανάµεσα στις εργασιακές σχέσεις,
που συζητούσαµε χθες και σήµερα. Νοµίζω ότι αυτό είναι. Μπο-
ρούµε να ουσιαστικοποιήσουµε την ανάπτυξη;

Εγώ θα έλεγα ότι για να το κάνουµε αυτό, πρέπει να αλλά-
ξουµε και πρέπει να αλλάξουµε πάρα πολλά πράγµατα.

Περιβάλλον και άνθρωπος µπροστά ή µια φιλελεύθερη φιλο-
σοφία; Αυτό πρέπει να δούµε. Και θα έλεγα ότι αν είναι στο κέ-
ντρο ο άνθρωπος και η κοινωνία, τότε το σχήµα Αριστερά, ∆εξιά
και κεφάλαιο εργασία υπάρχει και γίνονται και ταξικοί αγώνες.
Υπάρχουν. Πολλοί προσπάθησαν, κύριοι από το ΛΑΟΣ, να το κα-
ταργήσουν αυτό παλαιότερα.

Θυµάµαι τον αείµνηστο -να το πω έτσι- Λάσκαρη, ο οποίος την
κατήργησε και έκανε και νόµους που την κατήργησε. Αυτή, όµως,
υπάρχει σε πείσµα της παράλογης λογικής ορισµένων.

Νοµίζω ότι είναι αντικοινωνικές αυτές οι αντιλήψεις και γι’
αυτό, αυτές είναι που φέρνουν το χάος στην κοινωνία και όχι το
να λειτουργεί η κοινωνία µε βάση τις φυσικές –θα έλεγα- κοινω-
νικές δυνάµεις.

Άρα, λοιπόν, αγορά και αποψιλωµένη κοινωνία; Αποστείρωση
στο τέλος, στο όνοµα το ότι µπορεί να δηµιουργηθεί χάος; Αυτό
είναι ένα πρόβληµα.

Να σας πω τώρα, επειδή από το µέρος καµµιά φορά πηγαίνει
κανείς στο όλον, ότι στην Κρήτη που βλέπει κανείς το µέρος ευ-
κολότερο γιατί είναι µικρότερο το µέρος και είναι και νησί και
είναι και αποµονωµένο λίγο...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είναι µεγαλόνησος,
όµως.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ναι και γι’ αυτό εξαιρείται από τον
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», δυστυχώς.

∆εν είναι νησί στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και έτσι δεν απολαµβάνει
αυτά που απολαµβάνουν άλλα νησιά, κύριε Πρόεδρε. Αυτό είναι
λάθος και µεγάλο και αυτοδιοικητικό.

Σας λέω, λοιπόν, ότι έχει πρόβληµα εκεί η ανάπτυξη, γιατί κά-
ποιοι τη θεώρησαν ως διάνυσµα και µέγεθος, ως εργαλείο για
αποκέντρωση και όχι κάτι άλλο. Είπα, προηγουµένως, για δώ-
δεκα σηµεία αποτυχίας στην Κρήτη και νοµίζω ότι αυτό είναι κάτι
σηµαντικό…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην επιχειρήσετε να τα
επαναλάβετε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Τελειώνω γρήγορα, µη φοβάστε,
κύριε Πρόεδρε.

Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτά τα δώδεκα σηµεία που είπα πριν,
είναι αυτό που αποδεικνύει ότι στο µέρος αποτύχαµε και γι’ αυτό
αποτύχαµε στο όλον. Αποτύχαµε στην περιφέρεια, αποτύχαµε
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στην ανάπτυξή της και γι’ αυτό αποτύχαµε συνολικά.
Θα πω τώρα ένα πολύ µικρό και σύντοµο παράδειγµα, πώς

σκοτώνει το συγκριτικό του πλεονέκτηµα ο τόπος ή αν θέλετε, ο
τουρισµός: Ήλιο, θάλασσα, κουλτούρα, ιστορία, διατροφή, προϊ-
όντα, όλα αυτά τα έχουµε αφήσει έξω και φτιάξαµε έναν µαζικό
τσιµεντένιο τουρισµό µε βραχιολάκια όπου τους κλείνουν µέσα.
Καταλαβαίνετε ότι αυτό δεν είναι όφελος για τον τόπο. Με τα
Μάλια, που βλέπετε στις ειδήσεις κάθε τόσο, όπου έρχονται οι
τελευταίοι των τελευταίων της Ευρώπης, αυτοί που παίρνουν το
επίδοµα ανεργίας. Εγώ δεν έχω τίποτα µε αυτούς, τα έχω µε
εµάς που δεν φτιάξαµε ανάπτυξη µε υποδοµές, ενώ φτιάξαµε
πάρα πολύ τσιµέντο. ∆εν φτιάξαµε ανάπτυξη. Σας λέω ότι αυτή
η άναρχα προγραµµατισµένη ανάπτυξη -σχήµα λόγου- που είχε
αυτοσκοπό το κέρδος έγινε µε αυτές τις λογικές, που λέτε, και µε
αυτήν την τάξη που θέλουν κάποιοι να επιβάλουν.

Είπε προχθές ο Πρωθυπουργός στο ΣΕΤΕ ότι θα γίνει άρση
του καµποτάζ και έγινε. Έδωσε κάποια δώρα, κάποια από τα
οποία εµπεριέχονταν στο χθεσινό νοµοσχέδιο, που ψηφίσαµε.
Κατάργησε, δηλαδή, το οκτάωρο και έκανε αυτήν την flexicurity,
την ευελφάλεια επί το ελληνικότερο. Θα σας πω τι δεν κάναµε και
µε αυτό τελειώνω. ∆εν κάναµε αυτό που µπορούσαµε, δηλαδή
να πάρουµε τα µειονεκτήµατά µας παραδείγµατος χάριν στην
Κρήτη και να βάλουµε τη βιολογική καλλιέργεια για να αντικατα-
στήσουµε τα µειονεκτήµατα µε πλεονεκτήµατα, τη µικρή γη µε τη
βιολογική καλλιέργεια, κάτι που βολεύει και δηµιουργεί. ∆εν µπο-
ρέσαµε ποτέ να περάσουµε στην κυρίαρχη λογική σήµερα, για τα
πετρόχτιστα και παραδοσιακά που έχουν µείνει, για να γίνει µια
άλλη ανάπτυξη, όπου δεν θα έχουµε χιλιάρια ξενοδοχεία τσιµε-
ντένια σαν αυτά που γκρεµίζουν σήµερα στην τουριστική Ισπανία,
αλλά θα ήταν µια ανάπτυξη, που θα ήταν σε πολλές τσέπες, θα
κράταγε τον κόσµο στην περιφέρεια και µια σειρά από άλλα
πράγµατα.

Αν νοµίζετε ότι αυτά δεν έχουν σχέση µε το σηµερινό, σας λέω
ότι αυτά που δεν έγιναν είναι η βάση αυτών που πληρώνουµε σή-
µερα.

Στο τέλος να πω…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, είπατε.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Σταµατώ, κύριε Πρόεδρε, γιατί σέ-

βοµαι το χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εγώ, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, εχάρηκα αυτήν τη συζήτηση µε τις ιδεολογικές
αντιπαραθέσεις, τις υπενθυµίσεις των ορισµών. Χωρίς να είµαι
απαθής ακροατής της συζητήσεως, επιλέγω µια σκέψη. Καλή
είναι η πάλη των τάξεων µε τα όποια ιστορικά δείγµατα φέρει για
την ορθότητά της ή για τα εσφαλµένα, αλλά πρέπει να θυµη-
θούµε από τον καιρό του Υπάτου Ρωµαίου Μενήνιου Αγρίππα και
να αφήσουµε χώρο στη σκέψη µας για τη συνύπαρξη, ειρηνική
συµβίωση και συνεργασία των τάξεων, µε τα εργαλεία και τους
δρόµους της κοινωνικής δικαιοσύνης προεχόντως.

∆εν είναι ανάγκη να σας θυµίσω ποιος είναι ο µύθος του Υπά-
του Ρωµαίου, από πληβείος που ήταν. Και γινόταν τότε η ίδια συ-
γκρουσιακή συζήτηση για την πάλη των τάξεων. Τους θύµισε το
µύθο των µελών του σώµατος, τα οποία ανταγωνίζονταν για το
ποιο έχει τη µεγαλύτερη προσφορά και από τη λογική αυτής της
συγκρουσιακής διαπάλης επέθανε ο οργανισµός. Εµείς εδώ κη-
δόµεθα όλοι και αγωνιούµε για τον οργανισµό, που λέγεται εθνι-
κοκοινωνικός οργανισµός της Ελλάδας µας, της πατρίδας µας.

∆εν αµφιβάλλει κανείς -και προπαντός ο οµιλών- ότι όλοι θα
συµβάλουµε µε τον τρόπο µας, µε τις ιδέες µας, µε τη συµπερι-
φορά µας, µε την πολιτική µας στάση για τη διάσωση του εθνι-
κοκοινωνικοπολιτικού οργανισµού, που λέγεται πατρίδα Ελλάδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Τώρα προτείνω για το κλείσιµο της συζητήσεως, να έχει το

λόγο ο Υπουργός για σύντοµο χρόνο, για τα συµπεράσµατά του
και να ασκήσει το δικαίωµα της δευτερολογίας για λογαριασµό
του προτείνοντος την πρόταση νόµου κόµµατος, η εισηγήτρια
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. κ. Σοφία Καλαντίδου.

Το Σώµα εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το Σώµα ενέ-

κρινε.

Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για το συµπερασµατικό του
λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ξεκινήσω µε ένα σχόλιο µε αφορµή την τοποθέτηση του κ.
Μαρκόπουλου. ∆εν αφορά τον ίδιο προσωπικά, γιατί ξέρω ότι
είναι σε εντελώς διαφορετική λογική. Ωστόσο, επειδή αναφέρ-
θηκε σε δηµαγωγία και λαϊκισµό, να θυµίσω ότι κατά το 2004 το
βασικό σύνθηµα της παράταξής σας, της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ήταν ότι σε τέσσερα χρόνια θα εξοµοιωθούν οι συντάξεις µε το
µέσο ευρωπαϊκό επίπεδο και µάλιστα λεγόταν από τα στελέχη
της Νέας ∆ηµοκρατίας, τότε ότι οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ µέχρι
τότε έδιναν ψίχουλα στους συνταξιούχους και ότι σε οκτώ χρό-
νια, ο µέσος µισθός για τους µισθωτούς στην Ελλάδα θα έφτανε,
µε βάση τον προγραµµατισµό σας, στο µέσο ευρωπαϊκό.

Αν αυτό δεν ήταν λαϊκισµός, τότε τι ήταν; Βέβαια επί των ηµε-
ρών της Κυβέρνησης αυτής έγινε η µεγαλύτερη αναδιανοµή σε
βάρος των φτωχότερων και υπέρ των πλουσιότερων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι από το Κοµµουνιστικό Κόµµα
της Ελλάδας, εµείς δεν συκοφαντήσαµε ποτέ τους εργαζόµε-
νους. ∆εν συκοφαντήσαµε ποτέ ούτε και τα συνδικαλιστικά όρ-
γανα. Εσείς επιχειρείτε να ξεχωρίσετε τους εργαζόµενους
πολλές φορές και κυρίως τους συνδικαλιστές, θεωρώντας ότι
έχετε το προνόµιο να εκπροσωπείτε κατά τρόπο αυθεντικό τα
συµφέροντα των εργαζοµένων και παραβλέποντας ότι οι εργα-
ζόµενοι έχουν κάνει τις επιλογές τους, σε σχέση µε τους συσχε-
τισµούς δυνάµεων στα συνδικαλιστικά όργανα.

∆εν µπορώ να καταλάβω πώς είναι δυνατόν να µέµφεστε την
ηγεσία των συνδικάτων, όταν πριν από λίγες µέρες, πριν από µε-
ρικές εβδοµάδες έγιναν οι εκλογές και καταγράφηκαν συγκε-
κριµένες δυνάµεις µε τα ποσοστά τους στη Γενική
Συνοµοσπονδία Εργατών Ελλάδος. Έγιναν ή δεν έγιναν δηµο-
κρατικές εκλογές; Το αµφισβητείτε αυτό; Υπάρχει συγκεκριµένη
θεσµική εκπροσώπηση των εργαζοµένων από τη ΓΣΕΕ; Βεβαίως
οι παρατάξεις έχουν το δικό τους ρόλο. Το λέω, όµως, µε την ευ-
καιρία γιατί δεν µπορώ να διανοηθώ ότι οι εργαζόµενοι δεν έχουν
την κρίση να αποφασίσουν για τα συνδικαλιστικά τους όργανα.
Και έρχεστε µετά και στρέφεστε εναντίον των θεσµικών οργά-
νων.

∆εν συκοφαντήσαµε, λοιπόν, ποτέ τους εργαζόµενους. ∆ια-
φωνήσαµε, όµως και διαφωνούµε µε ορισµένες πρακτικές, οι
οποίες στρέφονται εν τέλει πολλές φορές εναντίον εκείνων τους
οποίους λέτε ότι υπερασπίζεστε. Έχουµε κάνει και εµείς -και η
παράταξή µου- λάθη στο παρελθόν που µε αµετροεπείς συµπε-
ριφορές έχουν οδηγήσει επιχειρήσεις –«PIRELLI» και παλιότερα-
στο κλείσιµο. Σήµερα, βέβαια, τα πράγµατα στην Πάτρα ενδε-
χοµένως -από την οποία είµαι- θα ήταν πολύ καλύτερα εάν δεν
υπήρχε αυτή η αµετροέπεια, που βέβαια έδιωξε επιχειρήσεις και
τις έστειλε σε γειτονικές χώρες. Από την άλλη πλευρά, θα δια-
φωνήσω βέβαια µε αυτούς που λένε ότι πρέπει να πάµε σε από-
λυτα απελευθερωµένες µορφές εργασίας, να ρυθµίσει η αγορά
από µόνη της όλο αυτό το πλαίσιο και να µην υπάρχει κανόνας…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ποιος το είπε αυτό;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): ∆εν είναι στην Αίθουσα και δεν θέλω να
αναφερθώ.

Πρέπει να υπάρχουν κανόνες, λοιπόν. Ακόµα και σε µια ελεύ-
θερη αγορά πρέπει να υπάρχουν κανόνες, έτσι ώστε να προ-
στατευτεί ο εργαζόµενος, να µην είναι έρµαιο των διαθέσεων των
επιχειρήσεων.

Τέλος, υπάρχει ανάγκη να αλλάξουµε πολλά πράγµατα και
ίσως από αυτήν την άποψη, όπως έχουν πολλοί οµιλητές πει, να
είναι µια ευκαιρία για τη χώρα.

Ίσως να είναι µια ευκαιρία, έτσι ώστε να µπορέσει να λειτουρ-
γήσει αυτή η χώρα, το δηµόσιο, µε απόλυτη διαφάνεια -κάτι που
δεν έχει γίνει-, να λειτουργήσει µε ένα κράτος, µε µια ∆ηµόσια ∆ι-
οίκηση αποτελεσµατική, η οποία δεν θα λειτουργεί υπέρ κά-
ποιων, λίγων δηµοσίων υπαλλήλων, αλλά υπέρ του πολίτη. Να
λειτουργήσει ο χώρος της υγείας υπέρ των ασθενών και του συ-
νόλου των πολιτών και όχι υπέρ λίγων γιατρών, να λειτουργήσει
η παιδεία και τα πανεπιστήµια υπέρ των µαθητών, των φοιτητών
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και όχι υπέρ λίγων δασκάλων, οι οποίοι θεωρούν ότι τους ανήκει
αυτός ο χώρος. Πρέπει να πάµε σ’ αυτή τη λογική.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Και τέλος, θεωρώ, κύριε Ροντούλη, ότι η αναδιανοµή σαφώς
είναι ένα σηµαντικό κεφάλαιο πολιτικής για κάθε κυβέρνηση. Η
αναδιανοµή πρέπει να είναι µια συνεχής διαδικασία, ακόµα και
σε µέρες σαν και αυτές που περνάµε τώρα. Γιατί πλούτος πα-
ράγεται, ο πλούτος δεν αναδιανέµεται δίκαια και αυτό είναι το
µεγάλο ζητούµενο. Στη χώρα µας πριν από έξι-εφτά χρόνια οι
φόροι, η φορολογία αποτελούσε και τα έσοδα του κρατικού προ-
ϋπολογισµού. Ήταν στο 27% περίπου του ΑΕΠ. Τα τελευταία
χρόνια ήταν στο 22%. Όχι ότι δεν πλήρωναν οι Έλληνες φόρους,
αλλά γιατί πολλοί Έλληνες δεν πλήρωναν τις υποχρεώσεις τους
απέναντι στο κράτος.

Πρέπει να είµαστε όλοι ίσοι. Και το φορολογικό νοµοσχέδιο
της Κυβέρνησης είναι σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Είναι δίκαιο, δι-
καιότερο σε σχέση µε τα προηγούµενα, έτσι ώστε να υπάρχει πε-
ριορισµός της φοροδιαφυγής, να υπάρχει περιορισµός της
εισφοροδιαφυγής –το άλλο µεγάλο κεφάλαιο-, για να µπορέ-
σουµε να οδηγηθούµε σε µια χώρα που θα έχει δικαιότερη ανα-
διανοµή του πλούτου, περισσότερους πόρους για την ανάπτυξη
και µεγαλύτερη επιχορήγηση, µεγαλύτερες δυνατότητες χρη-
µατοδότησης ενός κοινωνικού κράτους αποτελεσµατικού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδιαι-

τέρως τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης ως
ειδικό, ειδήµονα των θεµάτων.

Η εισηγήτρια του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφία
Καλαντίδου έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά, για να δευτερολο-
γήσει.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε µε όλο το σεβασµό να πω

ότι στην εισήγησή µου σ’ αυτό το σχέδιο νόµου προσπάθησα
πραγµατικά -γιατί θεωρώ ότι ο διάλογος εδώ µέσα δεν µπορεί
να συνεχίζει να είναι διάλογος κουφών- να απαντήσω σε επιχει-
ρήµατα αντίθετα προς την πρότασή µας. ∆εν ξέρω αν το πέτυχα
ή δεν το πέτυχα. Πάντως, έκανα µια τεράστια προσπάθεια. Εάν
έλειπε η τελευταία τοποθέτηση του Υπουργού, θα έλεγα ότι αυτή
την προσπάθεια την έκανε µόνο το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας και κανένας άλλος µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα. Ήρθαµε, εί-
παµε τα ίδια πράγµατα. Η τελευταία τοποθέτηση του Υπουργού
έβαλε ένα θέµα ότι κάτι άκουσε και ανταπήντησε και µ’ αυτόν τον
τρόπο. Αυτό είναι ένα γενικό σχόλιο.

Κύριε Υπουργέ, έχω για σας δύο θέµατα. Στο νοµοσχέδιο για
τις ρυθµίσεις για την εργασιακή ανασφάλεια, δηλαδή για τη θε-
σµοθέτηση της εργοδοτικής ασυδοσίας, αφού καταδείξαµε τις
αντεργατικές του ρυθµίσεις και τοποθετηθήκαµε εισηγητικά, το
καταψηφίσαµε στο σύνολό του δηλώνοντας ότι διαφωνούµε και
καταψηφίζουµε και τα άρθρα του, µε δήλωση της Προέδρου της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας µας, της Γραµµατέως του κόµµατος,
και µε την πλειοψηφία των Βουλευτών του κόµµατός µας στην
Αίθουσα. Ας µην κάνετε, λοιπόν, κι εσείς –και λυπάµαι που το κά-
νετε εσείς προσωπικά- αυτό που έκανε και η τηλεόραση της Βου-
λής, να µην παρουσιάσει καθόλου την εισήγησή µας. Τόση
δηµοκρατία! ∆εν έχετε ευθύνη εσείς γι’ αυτό. Το ξέρω. Όµως κά-
νατε το ίδιο πράγµα.

Πραγµατικά φύγαµε από την Αίθουσα δηλώνοντάς το, ακρι-
βώς γιατί δεν µπορούσαµε να µπούµε στη διαχείριση, να πά-
ρουµε µέρος στη διαχείριση σε βάρος των εργαζόµενων.

Τι να διαχειριστούµε από άρθρα που λέγαµε ότι είναι σε βάρος
των εργαζόµενων; Που καταπατείται, καταργείται το οκτάωρο;

Κύριε Υπουργέ, εγώ το είπα και στην τοποθέτησή µου. ∆εν
αναφέρεται πουθενά το οκτάωρο. Πού το υπερασπίζεστε; Για να
σας αντικρούσω µε το δικό σας τρόπο. Πουθενά δεν το υπερα-
σπίζεστε µέσα στις ρυθµίσεις για τις εργασιακές σχέσεις, ακόµη
και στο συγκρίσιµο εργαζόµενο. Τον βάζετε έναν απλώς συγκρί-
σιµο εργαζόµενο. Αύριο που θα καταργηθούν οι συλλογικές συµ-
βάσεις εργασίας -το ∆ΝΤ αυτό σας λέει, αυτό σας ζητάει- είναι
φανερά τα σκληρά µέτρα που θα παρθούν στη χώρα µας και ο
οκτάωρος ο σηµερινός θα είναι ένας συγκρίσιµος, έτσι όπως

καλά τον προβλέψατε στις ρυθµίσεις που κάνατε.
Πώς καταργείται το πενθήµερο; Το πενθήµερο -που δεν είναι

πάντα Σάββατο, είναι και κυλιόµενο- το καταργείτε γιατί µέχρι
τώρα η ρύθµιση έλεγε ότι απαγορεύεται να δουλεύει εργαζό-
µενος την έκτη µέρα και ότι ο εργοδότης καταδικάζεται µε την
κατηγορία του παράνοµου πλουτισµού. Αυτή ήταν η ρύθµιση.
Τώρα τι κάνετε; Ρίχνετε το ψίχουλο του 30%, που στην πραγµα-
τικότητα δεν θα το πάρει κανένας εργαζόµενος στον ιδιωτικό
τοµέα. Σας διαβεβαιώ, κύριε Υπουργέ, και θα σας το κάνω γνω-
στό µε ερωτήσεις µέσα στο Κοινοβούλιο. Όµως δεν θα µου λέτε
ότι «δεν µπορούµε να απαντούµε» ή δεν θα µας απαντά η Επιθε-
ώρηση Εργασίας ότι «δεν έχουµε άτοµα».

∆ηλώσατε ότι στο πρόγραµµα ενίσχυσης των ασφαλιστικών
εισφορών, αυτό το µεγάλο πρόγραµµα που θα φέρει θέσεις ερ-
γασίας, έχετε µικρό αριθµό αιτήσεων και µας το είπατε αυτό για
να δείξετε ότι οι επιχειρήσεις δεν πάνε καλά και δεν κάνουν αι-
τήσεις. Με µια ευθύτητα, που µου την εµπνέετε κιόλας, σας λέω
ότι δεν κάνουν αιτήσεις γιατί οι πολυεθνικές και οι επιχειρηµατι-
κοί όµιλοι δεν έχουν τελειώσει ακόµη µε τις απολύσεις τους,
κύριε Υπουργέ, και δεν έχει περάσει κι αυτό το χρονικό διάστηµα
που χρειάζεται για να έρθουν να πάρουν το «δώρο» σας. Γιατί
είναι «δώρο», ζεστό χρήµα στους εργοδότες, όπως «δώρο» ήταν
και στους ξενοδόχους το πενθήµερο όλων των ξενοδοχοϋπαλ-
λήλων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Έρχοµαι τώρα σε δυο άλλα θέµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρία Καλαντίδου,

πόσο χρόνο θέλετε ακόµη; Έχει τελειώσει ο χρόνος των τεσσά-
ρων λεπτών που δικαιούσθε.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ένα λεπτό θα χρειαστώ ακόµη, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εντάξει, συνεχίστε.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Σίγουρα για το δηµόσιο χρέος δεν είναι

υπεύθυνοι οι εργαζόµενοι, οι µικροί επαγγελµατίες, οι αγρότες,
οι νέοι άνθρωποι και σίγουρα οι ανάγκες των εργαζόµενων δεν
αποτελούν φαντασιακό επίπεδο. Γι’ αυτούς που διαβιούν πολι-
τικό βίο, βεβαιότατα είναι φαντασιακό επίπεδο το πώς καταφέρ-
νουν και ζουν οι εργάτες. Γι’ αυτούς τους ίδιους το να
µατώσουµε όλοι για την πατρίδα, το µάτωµα -µε αυτόν τον ιδιό-
τυπο πατριωτισµό, που ποτέ δεν τον τσιγκουνεύτηκε ο ελληνι-
κός λαός- είναι γρατζουνιά. Για τον ελληνικό λαό, που είναι
καταµατωµένος, θα είναι αυτοθυσία, θα είναι πλήγµα, θα είναι
πραγµατικά το χειρότερο που έχουµε να κάνουµε!

Με αυτά τελειώνω, λέγοντας ότι εµείς θα περηφανευόµαστε
όχι για τον πάνω από εξακόσια χρόνια καπιταλισµό, που έσπειρε
φτώχεια, ανεργία, εξαθλίωση για τους πολλούς και αµύθητα
πλούτη για τους λίγους. Εµείς θα επιµένουµε να περηφανευό-
µαστε για τα πολύ λιγότερα χρόνια σοσιαλισµού, που δεν είχαν
ανεργία, που παρείχαν παροχές υγείας και παιδείας σ’ όλο το
λαό και που έδειξαν ότι ο άνθρωπος, ο εργαζόµενος άνθρωπος
µπορεί να τα καταφέρει, µπορεί να κάνει µία κοινωνία χωρίς τη
βαρβαρότητα της εκµετάλλευσης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Σοφία Καλαντίδου.
Θα κλείσουµε µε τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης κ. Ανδρέα Λοβέρδο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελ-
φοι, ζητώ συγγνώµη αλλά επανειληµµένες συσκέψεις στο γρα-
φείο Πρωθυπουργού δεν µου επέτρεψαν να είµαι εδώ νωρίτερα.
Επεδίωξα όµως µετά την ολοκλήρωση των υποχρεώσεών µου να
έρθω εδώ, διότι ορισµένα πράγµατα που είπα προχθές, µετά την
τοποθέτηση της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Παπαρήγα, τα είπα εν τη
απουσία των συναδέλφων του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, οι
οποίοι αποχώρησαν µετά την οµιλία της Αρχηγού τους.

Θέλω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να πω εν συντοµία τα εξής,
καταθέτοντας και ένα κοµµάτι προσωπικής άποψης περί των
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όσων συµβαίνουν στη χώρα αυτήν τη στιγµή, σε σχέση πάντα µε
το Κοµµουνιστικό Κόµµα.

Έχουµε ως Υπουργείο Εργασίας, κύριε Πρόεδρε, από την
πρώτη µέρα που αναλάβαµε -κατά κυριολεξία όµως- µία αντιπο-
λίτευση πάρα πολύ σκληρής µορφής από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα.

Είναι δικαίωµα του κάθε κόµµατος να χαράσσει την πολιτική
του και δεν κάνω παρέµβαση για να αµφισβητήσω αυτό το δι-
καίωµα. Όσο µαχητική και εάν είναι, είναι δικαίωµά του να την
καθορίσει και να την διαρθρώσει.

Όµως υπάρχουν ορισµένα όρια και θέλω τη χθεσινή µου έκ-
κληση να την επαναλάβω εδώ µπροστά στους Βουλευτές του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Κάνω έκκληση, κύριοι συνάδελφοι.
Καταθέστε τις απόψεις σας, κάντε τις κινητοποιήσεις σας, κατα-
ψηφίζετε αυτά που εσείς επιθυµείτε, κυριαρχικά αποφασίζετε.
Είναι δικαίωµά σας! Είστε κόµµα εκλεγµένο από τον ελληνικό
λαό.

∆εν µπορείτε όµως να βάζετε τρικλοποδιές στις καθηµερινές
προσπάθειες που κάνει η Κυβέρνηση να σώσει αυτή τη χώρα.
∆εν µπορεί να προσπαθούµε να βρούµε χώρο για να δεχθεί το
Υπουργείο Εργασίας τους εκπροσώπους της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής, της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας και του ∆ιεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου, επειδή έχουµε προβλήµατα ή ακούµε
απειλές ότι: την τάδε ώρα που θα έρθουν οι τάδε εκεί, θα γίνει το
δείνα γεγονός και δεν θα επιτρέψει τη συνάντηση τελικά ή θα εκ-
πέµψει ένα λάθος µήνυµα γι’ αυτήν τη χώρα.

Επειδή αυτές τις ηµέρες πλήθυναν αυτά τα γεγονότα, έκανα
έκκληση και την επαναλαµβάνω αυτήν την έκκληση: Σας παρα-
καλούµε σε αυτές τις κρίσιµες περιστάσεις που εµείς πιστεύουµε
και όπως η πραγµατικότητα αποδεικνύει, δεν υπάρχουν πολλές
εναλλακτικές, σ’ αυτές τις κρίσιµες περιστάσεις, που πέραν
αυτών που προσπαθεί η Κυβέρνηση αυτή µε την εντολή του ελ-
ληνικού λαού να διασώσει τη χώρα, εναλλακτικές προτάσεις
υπέρβασης της κρίσης δεν ακούγονται. ∆εν µπορεί αυτήν τη
στιγµή που δίνουµε τον καλύτερο εαυτό µας, ότι διαθέτουµε,
κύριε Πρόεδρε, δηλαδή, για τη σωτηρία της πατρίδας, ορισµένοι
-πέρα από αυτό που έχουν δικαίωµα να κάνουν, να διαφωνούν, να
καταγγέλλουν- επιχειρούν στην πράξη να µην µας αφήσουν να
ολοκληρώσουµε τις προσπάθειές µας. Η χώρα δεν θα έχει άλλη
ευκαιρία κατά την ταπεινή γνώµη του οµιλούντος. Είναι η τελευ-
ταία ευκαιρία να διασωθεί και το παλεύουµε, το διαπραγµατευ-
όµαστε.

Ήµουν ο πρώτος που ό,τι ακριβώς µου ανέφερε η οµάδα των
εκπροσώπων της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των διεθνών οργανι-
σµών το κατέθετα αµέσως στη Βουλή των Ελλήνων και στην
κοινή γνώµη, για να είναι όλοι και όλες ενήµεροι. Ήµουν ο πρώ-
τος που είπα ότι διαπραγµατευόµαστε επί σκληρών θεµάτων της
ηµερήσιας διάταξης, προσπαθώντας να διασώσουµε τη χώρα σε
αυτή τη δύσκολη φάση που βρίσκεται, ισχυριζόµενοι µε αξιοπι-
στία και αξιοπρέπεια κάποια πράγµατα που δεν πρέπει να αλλά-
ξουν. Μιλώντας, διαπραγµατευόµενοι χωρίς ετσιθελισµούς,
χωρίς να κάνουµε τον έξυπνο, πίσω όµως από τις συζητήσεις και
να λέµε άλλα στις συζητήσεις και άλλα στον ελληνικό λαό.

Το παλεύουµε, κύριε Πρόεδρε. ∆ιαπραγµατευόµαστε κύριε
Πρόεδρε. Όλη αυτή η διαδικασία εντός των εποµένων λίγων ηµε-
ρών ολοκληρώνεται. Σε αυτή την προσπάθεια κάθε άλλη άποψη
κατανοητή.

Εµείς κύριε Πρόεδρε, µε τον κύριο Υφυπουργό ήρθαµε σή-
µερα στην Εθνική Αντιπροσωπεία, παρ’ ό,τι αγαπητοί συνάδελφοι
οι υποχρεώσεις που έχουµε είναι οδυνηρές, πολλές και έχουµε
πρόβληµα χρόνου.

Σε µία συζήτηση που είχαµε εχθές στο Υπουργείο κάποιος
είπε: «Οι άλλοι σας καταγγέλλουν, σας βρίζουν και φεύγουν. Και
την ίδια ώρα που η χώρα δεν έχει χρήµατα και παλεύει να τα βρει,
σας λένε να κάνετε µονιµοποιήσεις στο δηµόσιο, ποιών; Αυτών
που είχαν σύµβαση µαθητείας. Τί πάτε στη Βουλή να τους πείτε;»

Η δική µας απάντηση –η δική µου απάντηση του οµιλούντος
και του Υφυπουργού του κ. Κουτρουµάνη- ήταν: «Όχι, είναι κοι-
νοβουλευτική µας υποχρέωση απέναντι και σε αυτούς ακόµη που
µας βάζουν τρικλοποδιές, µας υπονοµεύουν, αποχωρούν, δεν
θέλουν να µας ακούσουν, µας καταγγέλλουν και ορισµένες

φορές» -εδώ δεν αναφέροµαι στο ΚΚΕ, αλλά στο άλλο κόµµα της
Αριστεράς- «µας καθυβρίζουν κιόλας και σε προσωπικό επίπεδο,
ακόµη και σε αυτές τις στάσεις απέναντί µας, είµαστε υποχρεω-
µένοι και το κοινοβουλευτικό και το πολιτικό ήθος επιβάλλει, να
έρθουµε στην Εθνική Αντιπροσωπεία και να καταθέσουµε τις
απόψεις της Κυβέρνησης.»

Θα µπορούσε κάποιος να πει, κύριε Πρόεδρε, ότι µία πρόταση
νόµου είναι µία κοινοβουλευτική διαδικασία. Θα µπορούσε κά-
ποιος να βρει στρεψόδικα επιχειρήµατα, ερµηνείες του Κανονι-
σµού της Βουλής, ώστε να µην παραστεί. Όχι όµως. Εµείς δεν
κάνουµε αυτά που µας κάνουν. Εµείς έχουµε κοινοβουλευτικό
ήθος, πολιτική αξιοπρέπεια να έρθουµε εδώ -ακόµη και σε αυτό
µε το οποίο διαφωνούµε πλήρως- να σεβαστούµε το επιχείρηµα
και να απαντήσουµε.

Ζητάµε ίση µεταχείριση στην δύσκολη καθηµερινότητα που
ζούµε. Ζητάµε να µας αφήσουν αυτό που έχουµε επιλέξει σε
πρακτικό επίπεδο, δεν λέµε να συµφωνήσουν µαζί µας πολιτικά,
ούτε να µπουν στις ευθύνες µας. Να µας επιτρέψουν αυτές τις
δύσκολες ώρες, να ασκήσουµε τα καθήκοντά µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
κύριε Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αθανάσιος Παφίλης.

Ορίστε κύριε Παφίλη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, το Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας, δεν παλεύει µε τρικλοποδιές. Παλεύει στα ίσια,
βάζει το όνοµά του, την υπογραφή του, µιλά ευθαρσώς στον
κόσµο και αναλαµβάνει και τις πολιτικές ευθύνες. Τις τρικλοπο-
διές να τις αναζητήσετε στην πολιτική σας και σε άλλους που
µπορεί να έχετε.

Εµείς σας το είπαµε από την πρώτη στιγµή και ζητήσαµε να
κάνετε και εσείς το ίδιο και να αρνηθείτε βρώµικες µεθόδους που
ακολουθούσατε παλαιότερα –δεν εννοώ προσωπικά, εννοώ σαν
πολιτικός χώρος- απέναντι στο ΚΚΕ. Να µας παλέψετε ιδεολο-
γικά για να κρίνει και ο κόσµος ποιος έχει δίκιο.

Εάν όµως µας ζητάτε να παραιτηθούµε, από το να ζητάµε από
τον κόσµο να βγει πανστρατιά στον δρόµο για να ανατρέψει τη
βαρβαρότητα την οποία φέρνει η πολιτική σας, µαζί µε το ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο και την Ευρωπαϊκή Ένωση, συνέταιροι
είστε, δεν σας το επιβάλλει κανείς, άλλωστε πολλές φορές το
έχετε πει και εδώ ότι είναι στο πρόγραµµά σας και εµείς το ανα-
γνωρίζουµε και σας είπαµε ότι διαφωνούµε ριζικά.

Εάν ζητάτε κάτι τέτοιο, λάθος πόρτα χτυπάτε! Θα κάνουµε πε-
ρισσότερα ακόµη, όσα µπορούµε, για να κινητοποιηθεί ο κόσµος.
Ξαναλέω ότι ούτε τρικλοποδιές βάζουµε, ούτε τίποτε άλλο. Τα
λέµε στα ίσια, δηµόσια και ούτε κρυβόµαστε, ούτε κρύβουµε το
πρόσωπό µας.

Αυτή είναι η απάντησή µας: Ότι θα ζητήσουµε από τον κόσµο
πανστρατιά, να µπλοκάρει αυτή τη βάρβαρη πολιτική. ∆εν βρί-
ζουµε κανέναν, ποτέ και προσωπικά. Γνωρίζετε το ήθος µας, πο-
λεµάµε πολιτικά, ιδεολογικά και έχουµε την απαίτηση να µας
πολεµάνε και οι άλλοι έτσι. ∆εν την φοβόµαστε αυτή την ιδεολο-
γική αντιπαράθεση. Έχουµε εµπιστοσύνη και στη θεωρία µας και
στις δυνάµεις µας και πολύ περισσότερο στον κόσµο, τον ίδιο
που θα βγει στο προσκήνιο, αργά ή γρήγορα. Και θα βγει πολύ
πιο δυνατά απ’ ό.τι µπορείτε να φανταστείτε.

Αυτοί που τρέµουν σήµερα και που φοβούνται τον εργοδότη,
αυτοί που τρέµουν και φοβούνται τον προϊστάµενο, να ξέρετε ότι
αύριο θα βγουν. Και δεν ξέρω εάν θα µπορούµε εµείς να τους
συγκρατήσουµε, από την αγανάκτηση και από την πίεση και των
νέων µέτρων που έρχονται.

Για το «δεν έχουµε λεφτά» µίλησα προηγουµένως. Να τα πά-
ρετε από εκεί που τα έδωσε η πολιτική σας όλα αυτά τα χρόνια.
∆ισεκατοµµύρια, αστρονοµικά ποσά, αµύθητα ποσά σε λίγα
χέρια. Είπα ορισµένα στοιχεία, µπορώ να πω και πάρα πολλά
άλλα. Είκοσι οκτώ φορές αυξήθηκε η κερδοφορία των επιχειρή-
σεων από το 1990 µέχρι το 2007, µία φορά το µεροκάµατο. Να
που πήγαν τα λεφτά! Σας είπα για τις τράπεζες.

Τρίτο θέµα. Μη µας κατηγορείτε ότι φεύγουµε από τη Βουλή
και αυτό είναι µεγάλο αµάρτηµα, ότι δεν καθόµαστε εδώ να πα-
λέψουµε. Γιατί, το ΠΑΣΟΚ δεν έχει φύγει πολλές φορές; ∆εν έχει
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αποχωρήσει το ΠΑΣΟΚ πολλές φορές παλαιότερα από τη Βουλή;
Είναι µία συµβολική κίνηση και θεωρούσαµε και θεωρούµε ότι

δεν έχουµε να κάνουµε τίποτε, να διαπραγµατευτούµε. Τί να δια-
πραγµατευτούµε δηλαδή; Τις εργασιακές ελαστικές σχέσεις ερ-
γασίας; Τί; Το δουλεµπόριο; Τι; ∆εν µπορούµε και δίνουµε και
ένα σήµα στον κόσµο ότι δεν υπάρχει διαπραγµάτευση. Υπάρχει
µόνο ο αγώνας και κρίνεται εκεί. Ήρθαµε, µιλήσαµε, τοποθετη-
θήκαµε και φύγαµε συµβολικά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Φεύγετε, αλλά φέρνετε και το θέµα από επάνω.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Άλλωστε δεν βγαίνει και τίποτε εδώ
µέσα φαίνεται. Εκατόν εξήντα πέντε Βουλευτές έχετε, συν τους
υπόλοιπους συµµάχους σας, συντριπτική είναι η Πλειοψηφία.
Υπάρχει περίπτωση να αλλάξουµε τίποτε άλλο;

Άρα, λοιπόν, µη µας µιλάτε για κοινοβουλευτικές διαδικασίες
και αναζητήστε αλλού, τις τρικλοποδιές στον ελληνικό λαό, για
να µπορέσει να υποκύψει και να προσκυνήσει. Από εµάς δεν πρό-
κειται να υπάρξει καµµία, µα καµµία υποχώρηση, να είστε βέβαιοι
γι’ αυτό.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε, κύριε

Παφίλη.
Το λόγο έχει, ο κ. Αστέριος Ροντούλης του ΛΑΟΣ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι έχει γίνει αντιληπτό στην Αίθουσα ότι κάποιοι έχουν

σηκώσει την παντιέρα της αλλοφροσύνης όταν δηλώνουν ότι θα
κάνουν τα ίδια και ακόµη περισσότερα και χειρότερα.

Αλλά, κύριε Υπουργέ, γιατί εξανίσταστε; Η κ. Παπαρήγα έδωσε
το σύνθηµα. Είπε δηλαδή: «Αισθάνοµαι υπερηφάνεια που τα διε-
θνή Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης καλύπτουν τους αγώνες του
ΠΑΜΕ, υπό την λογική της διεθνοποίησης του ελληνικού προ-
βλήµατος, ζητήµατος, ούτως ώστε να ξεκινήσει η διεθνής πάλη
των τάξεων».

Οι ιδεοληψίες κάποιων τους συνοδεύουν διαρκώς. Άρα, µην
εξανίσταστε, να τα περιµένετε αυτά τα πράγµατα. Και επιτέλους,
πρέπει να πέσουν οι µάσκες εδώ µέσα. Αν υπάρχουν κόµµατα
που σέβονται ή δε σέβονται την κοινοβουλευτική τάξη και διαδι-
κασία, εάν σέβονται ή όχι το αποτέλεσµα των εκλογών, πρέπει να
το πουν ευθαρσώς.

Κοιτάξτε, αγαπητοί φίλοι. Αρέσει, δεν αρέσει σε κάποιους –σε
µας δεν αρέσει καθόλου- ο ελληνικός λαός έκρινε ότι η επόµενη
κυβέρνηση της χώρας θα είναι η Κυβέρνηση του κ. Γεωργίου
Παπανδρέου. ∆εν µας αρέσει καθόλου. Αυτό, όµως, δεν σηµαί-
νει ότι θα δηµιουργούµε τεχνηέντως προσκόµµατα, θα βάζουµε
τρικλοποδιές, που λέει ο κύριος Υπουργός, ή θα ξεσηκώνουµε
τον κόσµο να γκρεµίζουν κτήρια, να βαράνε τζαµαρίες, όλοι στο
πεζοδρόµιο να έρθει το χάος.

Εµείς σεβόµαστε την κοινοβουλευτική πράξη. Σεβόµαστε το
αποτέλεσµα των δηµοκρατικών εκλογών και θέτουµε το ερώτηµα
και πρέπει να απαντηθεί το ερώτηµα αυτό: Υπάρχει κοινοβου-
λευτισµός a la carte; Όχι. Υπάρχει κοινοβουλευτικό σύστηµα, κοι-
νοβουλευτική δηµοκρατία στη χώρα, υπάρχει µία συντεταγµένη
πολιτεία. Και µέσα στο πλαίσιο της συντεταγµένης αυτής πολι-
τείας ο καθένας νοµιµοποιείται να δίνει κατά θεσµικό τρόπο και
κατά υπεύθυνο τρόπο τη µάχη για την επικράτηση των ιδεών του.

Ακραίες µορφές «πάλης», «κινητοποιήσεων» αυτήν την κρίσιµη
ώρα θα φέρουν τα αντίθετα από τα επιδιωκόµενα αποτελέσµατα.
Θα βαθύνουν την κρίση, θα λειτουργήσουν εις βάρος των συµ-
φερόντων των εργαζοµένων και τελικά εις βάρος της πατρίδας,
διότι πίσω από όλα αυτά υπάρχουν και ανοιχτά εθνικά ζητήµατα.
Υπάρχουν εκκρεµή ζητήµατα της εξωτερικής πολιτικής της
χώρας. Αυτό ας το ακούσουν και ας το καταλάβουν καλά κάποιοι
που σηκώνουν την παντιέρα της αλλοφροσύνης.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Ροντούλη από το ΛΑΟΣ.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Πέτρος Ευθυµίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, δεν υπάρχει ούτε ένας
Έλληνας που να µην νοιώθει ότι όσα συµβαίνουν δεν έχουν ιστο-

ρικό αναλογικό προηγούµενο στη χώρα. Και δεν υπάρχει κανείς
που να µην νοιώθει, επίσης, ότι κάθε στιγµή που έρχεται θα είναι
αποφασιστική για ένα µακρό µέλλον. Άρα, λοιπόν, πρέπει να ξε-
καθαρίσουµε ότι ο βαθµός ευθύνης είναι κορυφαίος για την Κυ-
βέρνηση, αλλά είναι εξίσου κορυφαίος για όλους.

Θα ήθελα να σηµειώσω το εξής: Μπήκε η Πορτογαλία στο στό-
χαστρο των κερδοσκόπων µε τον τρόπο που έχουµε µπει εµείς
από τα τέλη ∆εκεµβρίου, αρχές Ιανουαρίου. Ποια ήταν η πρώτη
απάντηση; Ο Πρωθυπουργός της χώρας µαζί µε τον Αρχηγό της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είπαν, ότι αντιµετωπίζουν µια επί-
θεση που θα την απαντήσουν από κοινού, ότι η επίθεση αυτή
αφορά τη χώρα τους και δεν αφορά –αφηρηµένα- την κυρίαρχη
τάξη, τους καπιταλιστές και τους πλουτοκράτες.

Εδώ ο καθένας, όχι απλώς επιβάλλεται να έχει τις θέσεις του,
επιβάλλεται όντως να έχει και τη λογική συνέπεια των θέσεών
του. Η κρίση θα γίνει λαβή και ευκαιρία να βγούµε από όποια πα-
θολογία µας οδήγησε εδώ; Ή θα γίνει λαβή και ευκαιρία για να
βαθύνουµε και να οριστικοποιήσουµε τα αίτια της κρίσης;

Ένα από τα αίτια της κρίσης -και όλα τα κόµµατα κατά τη
γνώµη µου έχουµε αλληλέγγυα ευθύνη- είναι η αντίληψη του δη-
µόσιου χώρου. Όλα τα κόµµατα όταν διαφωνούσαν σε κάτι, θε-
ωρούσαν ότι ο δηµόσιος χώρος µπορεί να είναι αντικείµενο
χειρισµού. Θεωρούσαν, δηλαδή, ότι δεν ανήκει σε όλους, δεν
είναι όλων των Ελλήνων, αλλά είναι όποιου µπορεί να επιβάλει
δυναµικά και προς στιγµή την άποψή του.

Αυτό είναι παθολογία ή όχι; Είναι ένα στοιχείο που κατ’ ουσίαν
τη δηµοκρατία από ισηγορία την µετατρέπει σε θέµα του ποιος
είναι πιο δυναµικός; Αν είναι το ποιος είναι πιο δυναµικός, ιστο-
ρικά έχει απαντηθεί. Πιο δυναµική πάντα η ακραία πλευρά και
όχι η ακραία Αριστερά, η οποία συνήθως σφαγιάζεται στο τέλος.

Άρα, αν θέλουµε να πούµε την ουσία όσων έθεσε ο Υπουργός
ο κ. Λοβέρδος, µπορεί να θεωρούµε ότι ένα Υπουργείο είναι βι-
λαέτι του Υπουργού ή του κόµµατος που κυβερνά; Άρα, έχουµε
διαφωνία, πάµε και το κλείνουµε; Μπαίνουµε και µέσα και εµπο-
δίζουµε να γίνονται συσκέψεις στις αίθουσές του; Εάν το πούµε
αυτό πήραµε µία ευθύνη πολύ πιο πέρα από αυτό που µας επι-
µερίζει η στιγµή, ότι δεν µπορούµε να είµαστε όπως πριν εάν δεν
θέλουµε να βαθύνουµε την κατάσταση και να πάµε χειρότερα
απ’ ό,τι πριν.

Εάν θέλουµε να πάµε µπροστά δεν υπάρχει τίποτε πιο ιερό
από τους αγώνες, αλλά και τίποτε πιο ιερό από την έννοια του δη-
µόσιου χώρου. Την έννοια ότι θα περάσουµε την κρίση µε βαθύ
σεβασµό στη δηµοκρατία, που δεν είναι δηµοκρατία, ποιος επι-
στρατεύει πιο δυναµικές όψεις συντεταγµένων κοµµατικών κινή-
σεων ή και κρατικών κινήσεων.

Γι’ αυτό θεωρώ ότι όση ευθύνη έχει πάντα κυρίαρχα µία Κυ-
βέρνηση, σε αυτήν την κρίση εξίσου κυρίαρχες ευθύνες έχουν
όλες οι πολιτικές και συνδικαλιστικές δυνάµεις. Και από τον
τρόπο που θα απαντήσουµε είναι αν θα κάνουµε την κρίση ευ-
καιρία ή εάν θα εγκαθιδρύσουµε την κρίση µε ένα τρόπο που κα-
νείς δεν ξέρει το εάν και πότε θα βγούµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Συµπολίτευσης κ. Πέτρο Ευ-
θυµίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µία ανακοίνωση προς το Σώµα.
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την

έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Επιτάχυνση της ανάπτυξης
των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας για την αντιµετώπιση της
κλιµατικής αλλαγής και άλλες διατάξεις, σε θέµατα αρµοδιότη-
τας του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης «Ρυθµίσεις
για…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Έχω ζητήσει το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχει λήξει η συνε-

δρίαση. Είχατε το λόγο. Τριτολογήσατε, κύριε συνάδελφε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Με ακούσατε, κύριε Πρόεδρε, που ζη-

τούσα το λόγο.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ναι. Κι αν το
άκουσα, σας απαντώ ότι έχει εξαντληθεί το θέµα. ∆εν έχετε άλλο
χρόνο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: ∆ικαιούµαι τριτολογίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆ικαιούστε τριτο-

λογίας; Την τριτολογία σας κάνατε πριν από λίγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: ‘Όχι, έκανα δευτερολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τριτολογία κάνατε

όταν σας έδωσα τέσσερα λεπτά και µιλήσατε έξι λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε συνάδελφε,

µε αυτά που παρέλαβα εγώ, σας έδωσα τριτολογία, σας διαβε-
βαιώ. Επρόκειτο να κλείσουµε µε την κ. Καλαντίδου, δεν νοµίζω
ότι θα τετραγωνίσουµε τον κύκλο. Τις απόψεις σας, τις απολύτως
σεβαστές, τις ακούσαµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: ∆εν θέλω να ανοίξω θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μα, ούτε εγώ απ’

ό,τι καταλαβαίνετε. Με ξέρετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: ‘Εχω δικαίωµα τριτολογίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μα, έχω κηρύξει πε-

ραιωµένη τη συζήτηση. Σας θερµοπαρακαλώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εγώ ένα λεπτό σας ζήτησα. Εάν το

θεωρείτε ότι είναι τόσο σηµαντικό….
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆ώστε του ένα λεπτό, κύριε Πρόε-

δρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αν είναι τόσο σηµα-

ντικό, να σας δώσω ένα λεπτό, άλλωστε το έχουµε φάει ήδη,
όµως ανατρέπεται η έννοια του Κανονισµού, που προσπαθώ να
διαφυλάξω µε κάθε τρόπο. Αν το κρίνετε τόσο σηµαντικό, κύριε
συνάδελφε, πείτε το.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ναι, το κρίνω σηµαντικό.
Θα ήθελα να πω ότι εδώ που φτάσαµε είναι αποτέλεσµα της

πολιτικής της κυβέρνησης των κοµµάτων του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας ∆ηµοκρατίας όλα αυτά τα χρόνια. Άρα, λοιπόν, µη ζητάτε
από το Κοµµουνιστικό Κόµµα συναίνεση στο ότι φτάσαµε εδώ.
Εσείς είσαστε υπεύθυνοι.

Τι θα κάνουµε εµείς και τι κάνουµε; Θα προσπαθήσουµε µε

όλες µας τις δυνάµεις -κι όσο µπορούµε ακόµη περισσότερο- να
υπερασπίσουµε αυτόν τον κόσµο που τον ρίχνετε στον Καιάδα,
εν ονόµατι της κρίσης, γιατί τα µέτρα που περνάτε είναι µόνιµα
και σ’ αυτό δεν θα κάνουµε ούτε βήµα πίσω.

Όσο για τις βιτρίνες που ακούστηκαν, εµείς δεν σπάµε βιτρί-
νες, ούτε σπάσαµε βιτρίνες, ούτε βάζουµε φωτιές. Εκείνοι που
είπαν αυτό, να το αναζητήσουν στους µηχανισµούς που τους
στηρίζουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της προτάσεως νόµου Βουλευτών του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας, αρµοδιότητας του Υπουργείου
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης: «Ρυθµίσεις για τις εργα-
σιακές σχέσεις στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα, στη βάση της
αρχής της πλήρους και σταθερής δουλειάς για όλους µε δικαι-
ώµατα (Μονιµοποίηση των συµβασιούχων ορισµένου και αορί-
στου χρόνου και των συνδεοµένων µε συµβάσεις έργου που
υποκρύπτουν σχέση εξαρτηµένης εργασίας, καθώς και των απα-
σχολουµένων µέσω προγραµµάτων stage στο δηµόσιο τοµέα –
Κατάργηση των προγραµµάτων stage στο δηµόσιο και ιδιωτικό
τοµέα – Ρυθµίσεις για τις συµβάσεις ορισµένου χρόνου στον
ιδιωτικό τοµέα – Κατάργηση των ελαστικών εργασιακών σχέσεων
στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα).»

Η πρόταση νόµου δεν θα τεθεί σε ψηφοφορία, διότι εµπίπτει
στις διατάξεις του άρθρου 73 παράγραφος 3 του Συντάγµατος.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.35’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 30 Απριλίου 2010 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 34/27/19-4-2010 επίκαιρης επερώτησης των Βου-
λευτών του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού προς τον Υπουργό
Εξωτερικών, σχετικά µε τις εξελίξεις στην Ελληνική Εξωτερική
Πολιτική, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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